
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. ‘Αδεια απουσίας των Βουλευτών κ. Κ. Γιαννακοπούλου, ∆.

Τσιρώνη, Χ. Αράπογλου και Γ. Ψαριανού, σελ. 6101, 6115, 6125
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µαθητές

από το Γυµνάσιο Νέας Ευκαρπίας Θεσσαλονίκης, το 2ο ∆ηµο-
τικό Σχολείο Ελληνικού, το 7ο ∆ηµοτικό Σχολείο Ρόδου - ∆ωδε-
κανήσου, το Αρσάκειο Γενικό Λύκειο Θεσσαλονίκης και το
Γυµνάσιο Πλωµαρίου Λέσβου, σελ. 6101, 6105, 6107, 6123,
6129, 6135, 6145

3. Επί προσωπικού θέµατος, σελ. 6123
4. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 6129
5. Ανακοινώνεται ότι η Ανωτάτη ∆ιοίκηση Ενώσεως ∆ηµοσίων

Υπαλλήλων (Α.∆.Ε.∆.Υ.) κατέθεσε ψήφισµα µε το οποίο εκφρά-
ζει την αντίθεσή της στην οικονοµική πολιτική της Κυβέρνησης,
σελ. 6140

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 6079
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ. 6080

- 6097
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Παρα-

σκευής 23 Απριλίου 2010, σελ. 6129
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης,

σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων των συµβασιού-
χων κ.λπ., σελ. 6098

β) Προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων,
σχετικά µε την επαναφορά του δροµολογίου του INTERCITY
Αθήνα-Καρδίτσα-Τρίκαλα-Καλαµπάκα κ.λπ., σελ. 6099

γ) Προς την Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας:

i. σχετικά µε τη συγχώνευση των κεντρικών αγορών Θεσσα-
λονίκης και Αθηνών κ.λπ., σελ. 6101

ii. σχετικά µε την άρση του καµποτάζ στη χώρα µας κ.λπ., σελ.
6111

δ) Προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης:
i. σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων στη λει-

τουργία του Κέντρου Υγείας Αµφιλοχίας κ.λπ., σελ. 6102
ii. σχετικά µε τη λειτουργία µονάδας του ΟΚΑΝΑ στον Πειραιά

κ.λπ., σελ. 6103
ε) Προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε τη

διεξαγωγή των Μεσογειακών Αγώνων στο Βόλο και στη Λάρισα
το 2013 κ.λπ., σελ. 6105

στ) Προς τον Υπουργό ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπί-
νων ∆ικαιωµάτων, σχετικά µε τη διερεύνηση εµπλοκής Ελλήνων
ορθοπεδικών γιατρών στην υπόθεση χρηµατισµού πολυεθνικής
φαρµακευτικής εταιρείας του εξωτερικού κ.λπ., σελ. 6107

ζ) Προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την διερεύνηση
εµπλοκής Ελλήνων ορθοπεδικών γιατρών στην υπόθεση χρηµα-
τισµού πολυεθνικής φαρµακευτικής εταιρείας του εξωτερικού
κ.λπ., σελ. 6109

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ
1. Συζήτηση επί των άρθρων του σχεδίου νόµου του Υπουρ-

γείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής: «Ταυ-
τότητα κτηρίων, υπερβάσεις δόµησης και αλλαγές χρήσης,
µητροπολιτικές αναπλάσεις και άλλες διατάξεις», σελ. 6113

2. Κατάθεση σχεδίου νόµου:
Οι Υπουργοί Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλα-

γής, Οικονοµικών, Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονι-
κής ∆ιακυβέρνησης, Εξωτερικών, Εθνικής ‘Αµυνας, Οικονοµίας,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, Αγροτικής Ανάπτυξης και

Τροφίµων, Πολιτισµού και Τουρισµού, Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης, ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιω-
µάτων και Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων κατέθεσαν σχέδιο
νόµου: «Επιτάχυνση της ανάπτυξης των Ανανεώσιµων Πηγών
Ενέργειας για την αντιµετώπιση της κλιµατικής αλλαγής και
άλλες διατάξεις σε θέµατα αρµοδιότητας του Υπουργείου Περι-
βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής», σελ. 6145

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί προσωπικού θέµατος:
ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ Α., σελ. 6123
ΖΗΣΗ Ρ., σελ. 6123
ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ Β., σελ. 6123

Β. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΖΗΣΗ Ρ., σελ. 6129
ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ Κ., σελ. 6129

Γ. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ Φ., σελ. 6102, 6103, 6104,

6105
ΓΚΕΡΕΚΟΥ Α., σελ. 6105, 6106
ΚΑΝΕΛΛΗ Λ., σελ. 6098, 6099
ΚΑΡΥ∆ΗΣ ∆., σελ. 6104
ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ Χ., σελ. 6107, 6108, 6109
ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗ Ο., σελ. 6111
ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ Α., σελ. 6102
ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ Γ., σελ. 6098, 6099
ΜΠΟΛΑΡΗΣ Μ., σελ. 6101, 6102, 6111,

6112
ΜΩΡΑΪΤΗΣ Ν., σελ. 6103
ΝΑΚΟΣ Α., σελ. 6106
ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ ∆., σελ. 6110
ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ Ο., σελ. 6108, 6109
ΡΟΒΛΙΑΣ Κ., σελ. 6100
ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ Φ., σελ. 6109, 6110
ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ Ν., σελ. 6100

∆. Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής:

ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ Ε., σελ. 6118
ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ Ε., σελ. 6114, 6144
ΓΕΙΤΟΝΑΣ Κ., σελ. 6121
ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ Α., σελ. 6121
ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ Ι., σελ. 6136
ΚΑΡΤΑΛΗΣ Κ., σελ. 6138
ΚΟΥΣΟΥΡΝΑΣ Ε., σελ. 6125
ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ Π., σελ. 6132, 6134, 6135
ΜΑΡΓΕΛΗΣ Σ., σελ. 6137
ΜΑΡΚΑΚΗΣ Π., σελ. 6117, 6145
ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ Κ., σελ. 6128
ΜΙΧΟΣ Λ., σελ. 6135
ΜΠΙΡΜΠΙΛΗ Κ., σελ. 6119
ΜΩΡΑΪΤΗΣ Α., σελ. 6126, 6145
ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ Β., σελ. 6115, 6144
ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ Χ., σελ. 6130, 6131, 6132
ΠΛΕΥΡΗΣ Α., σελ. 6123
ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ Η., σελ. 6124
ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ Α., σελ. 6133, 6135
ΣΙΟΥΦΑΣ ∆., σελ. 6131
ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΠΟΥΛΟΣ Α., σελ. 6139
ΦΑΡΜΑΚΗ-ΓΚΕΚΗ Α., σελ. 6113, 6114, 6144

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Ρ∆’

Πέµπτη 22 Απριλίου 2010
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ΙΓ’ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟ∆ΟΣ Α’

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Ρ∆’

Πέµπτη 22 Απριλίου 2010

Αθήνα, σήµερα στις 22 Απριλίου 2010, ηµέρα Πέµπτη και ώρα
09.37’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Γ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΥ ΑΡΓΥΡΗ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρία και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. ∆ηµήτριο Καρύδη,
Βουλευτή Α’ Πειραιά, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Καβάλας κ. ΣΑΒΒΑΣ ΕΜΙΝΙ∆ΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµόνων του 1ου
Ειδικού ∆ηµοτικού Σχολείου Καβάλας ζητεί την κάλυψη των
κενών θέσεων του ειδικού εκπαιδευτικού προσωπικού του σχο-
λείου και του νηπιαγωγείου.

2) Ο Βουλευτής Καβάλας κ. ΣΑΒΒΑΣ ΕΜΙΝΙ∆ΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο ∆ήµος Καβάλας ζητεί την ίδρυση Εφετείου
Ανατολικής Μακεδονίας µε έδρα την Καβάλα.

3) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµό-
νων 1ου ∆ηµοτικού Σχολείου και Νηπιαγωγείου Σηπιάδος
Μαγνησίας ζητεί την άµεση τοποθέτηση διδακτικού προσωπικού
στο σχολείο.

4) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Μηλεών Μαγνησίας ζητεί
την έγκριση δανείου για τη βιωσιµότητα της δηµοτική εταιρείας
«Αναπτυξιακή Μηλεών Α.Ε.»

5) Η Βουλευτής Βοιωτίας κ. ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΤΣΟΝΟΓΛΟΥ-ΒΥΛ-
ΛΙΩΤΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Χιονοδροµικό Κέ-
ντρο Παρνασσού ζητεί τη συντήρηση του οδικού άξονα που
συνδέει το χιονοδροµικό κέντρο Παρνασσού µε τη διασταύρωση
Αράχωβας - Επταλόφου.

6) Η Βουλευτής Βοιωτίας κ. ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΤΣΟΝΟΓΛΟΥ-ΒΥΛ-
ΛΙΩΤΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο Βοιω-
τίας ζητεί τη στελέχωση του Σώµατος Επιθεώρησης Εργασίας
στη Λιβαδειά.

7) Η Βουλευτής Βοιωτίας κ. ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΤΣΟΝΟΓΛΟΥ-ΒΥΛ-

ΛΙΩΤΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Εκκλησιαστικό Συµ-
βούλιο του Ιερού Ναού Αγίου Νικολάου του Νέου Θηβών, ζητεί
την επίλυση του προβλήµατος επικινδυνότητας του δρόµου
έµπροσθεν του Ιερού Ναού.

8) Η Βουλευτής Βοιωτίας κ. ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΤΣΟΝΟΓΛΟΥ-ΒΥΛ-
ΛΙΩΤΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Κοινότητα Αντίκυρας
Βοιωτίας ζητεί την κατασκευή έργων υποδοµής στην περιοχή
της.

9) Η Βουλευτής Ρεθύµνου κ. ΟΛΓΑ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας αναφέρεται στην έλλειψη υποδοµών
κοινωνικής πρόνοιας στο Ρέθυµνο.

10) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Φαρµακευτικός Σύλλογος Ηρα-
κλείου Κρήτης ζητεί τη σύσταση µόνιµης θέσης διοικητικού
υπαλλήλου και την κάλυψη αυτής για τις γραµµατειακές του ανά-
γκες.

11) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ-
∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Ιατρών Νοσο-
κοµείων Αθηνών-Πειραιώς ζητεί να µην καταργηθεί η αυτοτελής
φορολόγηση των εφηµεριών των νοσοκοµειακών γιατρών.

12) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ-
∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Κύµης Νοµού
Εύβοιας ζητεί να διατηρήσει την αυτοτέλειά του εν όψει της νέας
διοικητικής µεταρρύθµισης.

13) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ-
∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Αστυνοµικών
Υπαλλήλων Εύβοιας ζητεί την άµεση ενίσχυση µε αστυνοµικό
προσωπικό της Αστυνοµικής ∆ιεύθυνσης Εύβοιας.

14) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ-
∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Ιατρικός Σύλλογος
Πειραιά ζητεί να γίνουν άµεσα προσλήψεις γιατρών στα νοσο-
κοµεία του ΕΣΥ και να µη περικοπούν τα κονδύλια για τις εφη-
µερίες.

15) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ-
∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Κύµης Εύβοιας
ζητεί να µην ενοποιηθεί µε το ∆ήµο Αλιβερίου.

16) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε ανα-
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φορά µε την οποία η ∆ιεθνής Ένωση Ανώνυµη Ασφαλιστική
Εταιρεία ζητεί την επανάληψη του διαγωνισµού ασφάλισης των
περιουσιακών στοιχείων του ΗΛΠΑΠ, στις 14/4/2010.

17) Ο Βουλευτής Καβάλας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο Καβάλας ζητεί
την παράταση του χρόνου καταβολής των δόσεων των οφειλών
των µικροµεσαίων επιχειρήσεων του Νοµού Καβάλας.

18) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ - ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ ΚΟΥ-
ΒΕΛΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι Σύλλογοι Αποφοί-
των του Τµήµατος Μουσικών Σπουδών του Πανεπιστηµίου
Αθηνών και του Ιόνιου Πανεπιστηµίου ζητούν το διορισµό των
επιλαχόντων του διαγωνισµού του ΑΣΕΠ 2008 και των µε εικοσι-
τετράµηνη προϋπηρεσία εκπαιδευτικών µουσικής ΠΕ16.01.

19) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το παράρτηµα Κρήτης του Γεω-
τεχνικού Επιµελητηρίου Ελλάδος ζητεί την άµεση λήψη µέτρων
για την αντιµετώπιση του σκαθαριού των φοινίκων που απειλεί
τα φοινικόδενδρα στην Κρήτη.

20) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία οι Συµβασιούχοι της ∆ιεύθυνσης Αστικής
Κατάστασης Αλλοδαπών και Μετανάστευσης Περιφέρειας Αττι-
κής ζητούν την καταβολή των δεδουλευµένων αποδοχών τους
για τους µήνες Ιανουάριο έως Απρίλιο 2010.

21) Οι Βουλευτές Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ και Β’
Αθηνών κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ κατέθεσαν ανα-

φορά µε την οποία ο κ. Κανελλόπουλος Φώτης, δικηγόρος ζητεί
την εφαρµογή του άρθρου 17 της συνθήκης του Σένγκεν.

22) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ζητεί να µη µειωθεί ο προϋ-
πολογισµός του Ιδρύµατος Τεχνολογίας και Έρευνας του Πανε-
πιστηµίου Κρήτης.

23) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Πληροφορικών Ελ-
λάδας διαµαρτύρεται για την έκδοση από Πολυτεχνικές Σχολές
πιστοποιητικών, περί ισοδυναµίας πτυχίων.

24) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Περιφερειακή ∆ιοικούσα Επι-
τροπή Κρήτης του Πανελλήνιου Συλλόγου Συνταξιούχων ΟΤΕ
ζητεί την τροποποίηση του άρθρου 4 ν.3833/15-3-2010 κ.λπ..

25) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο σύλλογος ζηµιωθέντων από
την «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ» ζητεί την εφαρµογή των κανόνων του κοι-
νοτικού δικαίου στην υπόθεση της «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ».

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 6405/19-02-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κολοκοτρώνη ‘Αγγελου δόθηκε µε το υπ αριθµ. Β-571/26-03-
2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και
∆ικτύων η ακόλουθη απάντηση:
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Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)

6082 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

2. Στην µε αριθµό 6762/01-03-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 895/26-3-2010

έγγραφο από τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης
η ακόλουθη απάντηση:



Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)
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3. Στην µε αριθµό 6827/02-03-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Καραθανασόπουλου Νικολάου, Μωραϊτη Νικολάου, Χα-
ραλάµπους Χαράλαµπου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 904/26-03-2010

έγγραφο από τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης
η ακόλουθη απάντηση:



Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)

6084 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

4. Στην µε αριθµό 6948/03-03-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Παρασύρη Φραγκίσκου δόθηκε µε το υπ αριθµ. ∆5/ΗΛ/Α/Φ6/32/

5569/26-03-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 6973/03-03-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Μπεντενιώτη Εµµανουήλ (Μανώλη) δόθηκε µε το υπ αριθµ.

1040705/1652/Α 0010/26-03-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Οι-
κονοµικών η ακόλουθη απάντηση:



Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)

6086 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6. Στην µε αριθµό 6999/04-03-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Νικολόπουλου Νικόλαου δόθηκε µε το υπ αριθµ. Φ.10035/6286/

375/26-03-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εργασίας και Κοι-
νωνικής Ασφάλισης η ακόλουθη απάντηση:



6088 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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7. Στην µε αριθµό 7128/05/03/2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Πλεύρη Αθανάσιου και Γεωργιάδη Σπυρίδωνα - Άδωνη
δόθηκε µε το υπ αριθµ. 6611/165/26-03-2010 έγγραφο από την

Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας η ακό-
λουθη απάντηση:



6090 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)
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8. Στην µε αριθµό 7233/09-03-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κοραντή Ιωάννη δόθηκε µε το υπ αριθµ. Φ900α/7740/10816/26-

03-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας η ακόλουθη
απάντηση:



6092 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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9. Στην µε αριθµό 7250/09-03-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Καρασµάνη Γεωργίου δόθηκε µε το υπ αριθµ. Α.Π. Φ90022/

6360/546/26-03-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εργασίας
και Κοινωνικής Ασφάλισης η ακόλουθη απάντηση:



6094 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10. Στην µε αριθµό 7406/11-03-2010 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Πολατίδη Ηλία δόθηκε µε το υπ αριθµ. 2/15549/0094/26-03-

2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η ακόλουθη
απάντηση:



6096 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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11. Στην µε αριθµό 7410/11-03-2010 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ αριθµ. Φ900α/7745/

10821/26-03-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας η
ακόλουθη απάντηση:



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρία και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα ήθελα να δώσουµε µία προτεραιότητα στην ερώτηση της
Βουλευτού του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Λιάνας
Κανέλλη.

Συµφωνείτε;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Θα συζητηθεί η τρίτη

µε αριθµό 680/19-4-2010 επίκαιρη ερώτηση, δευτέρου κύκλου,
της Βουλευτού του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Λιά-
νας Κανέλλη προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφά-
λισης, σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων των
συµβασιούχων κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση της κ. Λιάνας Κανέλλη έχει ως εξής:
«Οργή και αγανάκτηση κυριεύει χιλιάδες εργαζόµενους

«STAGE», καθώς οι προσλήψεις µε προγράµµατα µαθητείας συ-
νεχίζονται, µε την ονοµασία πλέον «προεργασία». Τον περασµένο
∆εκέµβρη υπεγράφη κοινή υπουργική απόφαση για την παροχή
επτά µηνών «ευκαιριών απασχόλησης» µέσω του προγράµµατος
«Μια αρχή µία ευκαιρία». Μέσω αυτού προσλήψεις προσωπικού
µπορούν να γίνονται τόσο σε ιδιωτικές εταιρείες, όσο και σε δη-
µόσιους φορείς, επιχειρήσεις του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα,
και δηµοτικές επιχειρήσεις. Ήδη σε δηµοτικές επιχειρήσεις του
∆ήµου Ξάνθης έχουν προκηρυχθεί µέσω αυτού του προγράµµα-
τος θέσεις απασχόλησης διάρκειας πέντε µηνών. Οι εργαζόµενοι
καταγγέλλουν τις δηλώσεις περί «παράνοµων προεκλογικών
«STAGE»», περί κατάργησης των συµβάσεων ορισµένου χρόνου
και έργου, που διατηρούνται µε άλλη ονοµασία και µορφή. Την
ίδια στιγµή βρίσκονται αντιµέτωποι µε σοβαρά οικονοµικά προ-
βλήµατα καθώς οι πληρωµές τους καθυστερούσαν επί δύο µήνες
και µέχρι τη Μεγάλη Πέµπτη, όπου πληρώθηκαν οι καθυστερη-
µένες για παραπάνω από πενήντα µέρες πληρωµές.

Η παραπάνω κατάσταση είναι αποτέλεσµα της πολιτικής που
ακολουθεί η σηµερινή κυβέρνηση, αλλά κι αυτές των προηγού-
µενων ετών, που συνεχίζει να κρατά σε καθεστώς εργασιακής
οµηρίας και ανασφάλειας χιλιάδες νέους εργαζόµενους, σε δη-
µόσιο και ιδιωτικό τοµέα, και που σε καµµία περίπτωση δεν αντα-
ποκρίνεται στο δικαίωµά τους για µόνιµη και σταθερή δουλειά.

Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
Τι µέτρα είναι διατεθειµένη να λάβει η Κυβέρνηση για την αντι-

µετώπιση αυτή της κατάστασης και συγκεκριµένα να καταργή-
σει κάθε µορφής προγράµµατα µερικής απασχόλησης, να
µονιµοποιήσει όλους τους συµβασιούχους εργαζόµενους στον
ιδιωτικό και δηµόσιο τοµέα, εξασφαλίζοντας µόνιµη και σταθερή
δουλειά µε πλήρη εργασιακά και ασφαλιστικά δικαιώµατα;».

Στην ερώτηση της κ. Λιάνας Κανέλλη θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κ. Γεώργιος Κου-
τρουµάνης.

Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία και κύριοι συνάδελφοι, σε µία περίοδο που η ανεργία

απειλεί όλο και περισσότερο τους εργαζόµενους, έχουµε την
υποχρέωση να παίρνουµε τα µέτρα εκείνα, που µπορούµε βε-
βαίως, για την υποστήριξη των ανέργων, αλλά και για τη δια-
σφάλιση των θέσεων εργασίας. Σε αυτή την κατεύθυνση είναι η
υπάρχουσα εξέλιξη στα προγράµµατα του ΟΑΕ∆.

Ένα πρόγραµµα από αυτά είναι το «Μία αρχή µία ευκαιρία».
∆εν είναι πρόγραµµα των τελευταίων µηνών, είναι πρόγραµµα
που είχε εκπονηθεί από την προηγούµενη κυβέρνηση και εφαρ-
µόζεται. Πρέπει να σας πω όµως ότι αυτό το πρόγραµµα δεν έχει
καµία σχέση µε τα προγράµµατα «STAGE». Το συγκεκριµένο
πρόγραµµα απευθύνεται σε νέους ηλικίας από δεκαέξι έως εί-
κοσι πέντε ετών, οι οποίοι βρίσκονται εκτός αγοράς εργασίας.
Πρόκειται για νέους οι οποίοι δεν µπόρεσαν να ολοκληρώσουν
τις σπουδές τους -δεν τέλειωσαν ενδεχόµενα το Γυµνάσιο ή το
Λύκειο, δεν µπόρεσαν κάποιοι άλλοι να συνεχίσουν τις σπουδές
τους µετά το Λύκειο, είναι πεντάµηνη απασχόληση, όπου προ-

βλέπεται πληρωµή µε την εθνική συλλογική σύµβαση και πλήρη
ασφαλιστική κάλυψη. Πρέπει να πω βέβαια ότι στο πρόγραµµα
αυτό δεν έχουν ανταποκριθεί οι επιχειρήσεις. Μόλις τέσσερις χι-
λιάδες τα δύο τελευταία χρόνια έχουν ενταχθεί σε αυτό το πρό-
γραµµα από τις σαράντα χιλιάδες, που ήταν ο στόχος του
προγράµµατος.

Θέλω να σας επισηµάνω, όµως, ότι αυτό το πρόγραµµα δεν
αφορά το δηµόσιο τοµέα. ∆ηλαδή, µε το ν. 3812/2009 που ψή-
φισε η σηµερινή Κυβέρνηση δεν µπορούν αυτά τα προγράµµατα
να υλοποιηθούν στο δηµόσιο και στον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα.

Συνεπώς, αυτό που αναφέρεται στην ερώτηση για τους δή-
µους που έχουν ζητήσει να ενταχθούν σε τέτοια προγράµµατα
δεν πρόκειται να υλοποιηθεί, αφού στο δηµόσιο και στον ευρύ-
τερο δηµόσιο τοµέα οι προσλήψεις γίνονται µέσα από το ΑΣΕΠ.

Σε ό,τι αφορά τα Προγράµµατα «STAGE», τα οποία είναι σε
εξέλιξη, δεν έχουν λήξει δηλαδή, υπήρξε, πράγµατι, καθυστέ-
ρηση µε την πληρωµή και αυτό οφείλεται στην αδυναµία του
ΟΑΕ∆, ωστόσο, πρέπει να σας διαβεβαιώσω ότι κανένας απ’ αυ-
τούς που είναι στα προγράµµατα τα συγκεκριµένα, δεν θα χάσει
τα χρήµατα που πρέπει να καταβληθούν.

Πρέπει να επισηµάνω επίσης, ότι σύµφωνα µε το Σύνταγµα
απαγορεύεται η µε νόµο µετατροπή των συµβάσεων εργασίας
σε συµβάσεις µόνιµου προσωπικού, πολύ περισσότερο για τους
συµµετέχοντες στα Προγράµµατα «STAGE» που όπως είναι γνω-
στό από τώρα και µετά δεν συνδέονται µε το δηµόσιο, γιατί το
δηµόσιο εξαιρείται απ’ αυτά τα προγράµµατα.

Κατά συνέπεια, δεν µπορεί και δεν είναι δυνατόν να συζητάµε
για µονιµοποίηση αυτών που έχουν συµµετάσχει στα συγκεκρι-
µένα προγράµµατα. Εξάλλου, µην ξεχνάµε ότι είναι ιδιαίτερα µε-
γάλος ο αριθµός όσων είχαν ενταχθεί σε αυτά τα προγράµµατα,
είναι περίπου εκατόν είκοσι χιλιάδες αυτοί που έχουν εργαστεί µε
αυτή τη µορφή. Συνεπώς, το δηµόσιο δεν θα µπορούσε ακόµη
και αν υπήρχε η νοµική δυνατότητα να καλύψει όλον αυτόν τον
αριθµό και να τους εντάξει στο δηµόσιο.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Η Βουλευτής του Κοµ-

µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας Λιάνα Κανέλλη, έχει το λόγο για
να αναπτύξει την ερώτησή της.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κάντε µου µια χάρη. Μεταφέρτε το σήµερα και

στην επιτροπή που έχετε και στην Κυβέρνησή σας. Το δίψυχο
παραµύθι πρέπει να τελειώνει. ∆εν έχετε δυο ψυχές. Μια συνδι-
καλιστική, όταν µιλάτε για συνδικαλιστικά ζητήµατα, για εργα-
σιακά ζητήµατα, και µια κυβερνητική. ∆εν έχετε δυο ψυχές, µια
καλή και µια κακιά!

Όσον αφορά στην απάντησή σας, δεν περίµενα να µου πείτε
βεβαίως ότι είσαστε υπέρ της µόνιµης και σταθερής ασφαλι-
σµένης εργασίας, αυτό είναι ξεθεµελιωµένο προ πολλού και δεν
είναι τωρινό. Και από το ΠΑΣΟΚ και από τη Νέα ∆ηµοκρατία
έχουµε πληθώρα νόµων που το έχουµε ξεθεµελιώσει. Αλλά να
έρχεστε να µου λέτε σήµερα ότι αντιµετωπίζετε µε την υποκρι-
τική µετονοµασία της προσωρινής εργασίας και της προσωρινής
απασχόλησης που λεγότανε «STAGE» και είναι η υπερεκµετάλ-
λευση και ειδικά των νέων;

Να µου λέτε σήµερα ότι το «Μια αρχή - µια ευκαιρία» είναι για
να καταπολεµήσει την ανεργία; Και ταυτόχρονα να πέφτετε στην
αντίφαση και να παραπονιέστε που δεν το χρησιµοποιούν οι ερ-
γοδότες; ∆ηλαδή, πού θέλετε να καταλήξετε; Ότι σας κάνω την
ερώτηση για να ξυπνήσουν οι εργοδότες να ζητάνε δεκαεξάρη-
δες και δεκαεπτάρηδες που έχουν αφήσει το σχολείο και που
όφειλαν να µην έχουν αφήσει το σχολείο εάν υπήρχαν οι συνθή-
κες, κύριε Πρόεδρε.

Και ζητάµε τώρα µια αρχή και µια ευκαιρία για να δουλέψουν
επτά µήνες, δεκαέξι και δεκαεπτά χρονών παιδιά; Και µιλάµε για
το µέλλον και για την επένδυση και για τούτο και για κείνο. Ποιό
µέλλον; Τι θα µάθει το παιδί αυτό; Τι θα µάθει; Θα το βάλετε µετά
στη διά βίου εκπαίδευση και θα έχει στο βιογραφικό του ότι δού-
λεψε επτά µήνες στον έναν εργοδότη και επτά µήνες στον άλλον;

Κατ’ αρχάς έχουµε τέτοια πρόσωπα και στο ∆ήµο Ξάνθης και
στο Νοσοκοµείο Βόλου. Σας το λέω ευθέως για να το ξέρετε και
αν δεν το ξέρετε, µάθετέ το. Εµείς από εκεί τα µάθαµε. Από πού
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τα µάθαµε;
Και αυτά τα λεφτά τίνος είναι; Μου µιλάτε για πρόγραµµα σα-

ράντα χιλιάδων ανθρώπων; Υλοποιείτε το πρόγραµµα της προη-
γούµενης κυβέρνησης, την οποία την ίδια ώρα την κατηγορείτε,
έτσι όπως την κατηγορείτε; Την καταδίκασε ο ελληνικός λαός ότι
έλεγε «παγωµένοι µισθοί». Εσείς έρχεστε τώρα να τους κόψετε;
Και που βαφτίζετε τα «STAGE» τώρα εσείς, «Μια αρχή - µια ευ-
καιρία»; Πού τη βλέπετε την αρχή; Πού τη βλέπετε την ευκαιρία;

Η αρχή είναι καταδικαστική παγίωση της µερικής προσωρινής
απασχόλησης και της υπερεκµετάλλευσης και της χρηµατοδό-
τησης των ιδιωτών για να φτιάξουν θέσεις εργασίας. Αυτές είναι
οι θέσεις εργασίας; Θα πληρώνει ο Έλληνας φορολογούµενος
από την τσέπη του το χρήµα που θα πάει στον ιδιώτη για να
πάρει τον δεκαεξάρη να του κάνει τη δουλειά για επτά µήνες;

Αυτά τα πράγµατα, άµα τα λέγαµε, κύριε Κουτρουµάνη -και
χρόνια πολλά, να σας τα πω από σήµερα που είναι αύριο η
γιορτή σας- δεν θα προλαβαίνατε να γιορτάσετε θα σας είχαν
πάρει οι εργαζόµενοι πριν από είκοσι και πριν από είκοσι πέντε
χρόνια µε τις λεµονόκουπες. Και σήµερα εδώ το εµφανίζουµε ως
ευκαιρία; Είναι ευκαιρία να στέλνεις τα πιτσιρίκια να δουλέψουν
για τον ιδιώτη µε τα λεφτά του διπλανού φτωχού; Γιατί µην µου
πείτε ότι από κάπου τα παίρνετε; Η χώρα είναι ούτως ή άλλως
υπό πτώχευση, διαλυµένη, δεν έχει, δεν κάνει, δεν φτιάχνει!

Εδώ παγώνετε ψυχές. Οι ευκαιρίες των νέων είναι να εκπαι-
δευτούν από τα δεκαεπτά, να δουλεύουν πότε εδώ και πότε εκεί
µε τα λεφτά της µάνας τους, µε την κοµµένη σύνταξη και τα φα-
γωµένα λεφτά του παππού τους από το ταµείο;

Λοιπόν, θέλω να έρθουν εδώ οι «STAGE-άδες», να σας ακού-
σουν γιατί προηγήθηκε η ερώτηση και δεν ήρθανε, που περιµέ-
νανε πενήντα µέρες να πληρωθούν και ήρθε το Πάσχα και ήταν
να σας καταθέσουµε τότε ερώτηση. Ούτε αρχή είναι, ούτε ευ-
καιρία, εκµαυλισµός είναι.

Και στο τέλος-τέλος, µε το να φτιάξετε µια νεολαία, η οποία θα
κοιτάει την εργασία ως αρπαχτή δεν φτιάχνετε µέλλον για αυτόν
τον τόπο. Φτιάχνετε µια γενιά απελπισµένων που θα ανοίγει τα
αφτιά της σε αυτόν που τον θεωρεί, εκ των προτέρων, εκµεταλ-
λευτή µε τη βούλα του κράτους.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο Υφυπουργός Εργα-

σίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Γιώργος Κουτρουµάνης έχει το
λόγο.

Μετά από τα χρόνια πολλά της κ. Κανέλλη, µπορώ να σας ευ-
χηθώ και εγώ.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης): Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Κατ’ αρχάς να πω ότι δεν έχω δυο ψυχές, δυο φωνές, δυο λο-
γικές. Έχω την ίδια λογική αυτή που είχα και πριν, την έχω και σή-
µερα. Πρώτη παρατήρηση.

∆εύτερον, δεν ξέρω γιατί να δαιµονοποιήσουµε. ∆εν είναι πρό-
γραµµα το οποίο εισήγαγε αυτή η Κυβέρνηση, σας είπα, είναι
της προηγούµενης κυβέρνησης. Αλλά, δεν καταλαβαίνω γιατί
πρέπει να αφορίσουµε…

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Άµα την πληρώσει ο διάβολος υπάρχει
πρόβληµα;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης): ∆εν ξέρω γιατί πρέπει να αφορίσουµε
ένα πρόγραµµα που δίνει τη δυνατότητα σε ένα νέο παιδί να έχει
µια πεντάµηνη απασχόληση, να µπει στην αγορά εργασίας.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Χαρτζιλίκι η εργασία!
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικής Ασφάλισης): Παίρνει το µισθό του µε βάση τη γε-
νική συλλογική σύµβαση εργασίας και του δίνεται η ευκαιρία να
µπει στην αγορά εργασίας.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Ευκαιρία!
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικής Ασφάλισης): Εάν εσείς νοµίζετε ότι αυτά τα προ-
γράµµατα της δυνατότητας για τους νέους να µπαίνουν στην
αγορά εργασίας πρέπει να τα καταργήσουµε, να µας πείτε να
καταργήσουµε και αυτό το πρόγραµµα που βρίσκεται σε εξέλιξη
αυτή την περίοδο και φαίνεται ότι έχει απήχηση.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Μα, είναι τζάµπα δουλειά!

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης): Μιλούµε για ένα πρόγραµµα που ξεκί-
νησε πριν από τρεις εβδοµάδες και αφορά τους νέους, είναι τα
δικά µας προγράµµατα αυτά…

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Ρουσφέτι είναι!
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικής Ασφάλισης): Αφορούν εκατόν είκοσι χιλιάδες θέ-
σεις εργασίας και λέµε, λοιπόν, ότι επιδοτούµε τις ασφαλιστικές
εισφορές σε µια περίοδο κρίσης, έτσι ώστε να δώσουµε την ευ-
καιρία να µπουν νέοι εργαζόµενοι για νέες θέσεις εργασίας.

Εκτιµάται …
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Τον εργοδότη, το οµολογείτε;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικής Ασφάλισης): Όχι, κάνετε λάθος.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Θα παρακαλέσω να

µην κάνετε διάλογο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικής Ασφάλισης): ∆εν πριµοδοτούµε τον εργοδότη, πρι-
µοδοτούµε την εργασία.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Τον εργοδότη πριµοδοτείτε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικής Ασφάλισης): ∆εν πριµοδοτούµε την ανεργία, πρι-
µοδοτούµε την εργασία. Αντί να δίνει ο ΟΑΕ∆ επίδοµα ανεργίας
σε διακόσιες ογδόντα χιλιάδες ανέργους και να περιµένουν µετά
να µπουν σε καθεστώς µόνιµης ενδεχόµενα ή µακροχρόνιας αρ-
γίας, δίνουµε τη δυνατότητα το επίδοµα ανεργίας να µετατρα-
πεί σε επίδοµα εργασίας.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Υπέρ του εργοδότη το κάνετε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικής Ασφάλισης): Τι λέτε, λοιπόν, λέτε να τα καταργή-
σουµε και αυτά; Λέτε να καταργήσουµε και το άλλο πρόγραµµα
που έχουµε σε εξέλιξη.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Ψέµα είναι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρία Κανέλλη, σας

παρακαλώ, αφήστε τον Υφυπουργό να αναπτύξει την ερώτησή
του.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης): Λέτε, λοιπόν, να καταργήσουµε και το
άλλο πρόγραµµα που έχουµε για αυτούς, οι οποίοι βρίσκονται
κοντά στη σύνταξη που δεν υπάρχουν επιχειρήσεις να τους προ-
σλάβουν που και εκεί δίνουµε µε επιδότηση των ασφαλιστικών
εισφορών τη δυνατότητα να εργαστεί κάποιος να συµπληρώσει
τις προϋποθέσεις συνταξιοδότησης.

Σε άτοµα µε αναπηρία, έχουµε και εκεί προγράµµατα ειδικά
σε περιοχές που έχουν υψηλούς δείκτες ανεργίας. ∆εν έχουµε τη
δυνατότητα πραγµατικά να αντιµετωπίσουµε στο σύνολο το µε-
γάλο πρόβληµα της ανεργίας, ωστόσο πρέπει να σας πω ότι για
πρώτη φορά και σ’ αυτόν τον άνεργο και στον οποιονδήποτε πο-
λίτη δίνουµε τη δυνατότητα ισότιµα να συµµετέχει στο να εξα-
σφαλίσει µια θέση στο δηµόσιο και όχι να περιµένει στην ουρά ή
να χρησιµοποιεί αναξιοπρεπείς πρακτικές για να µπει στο δηµό-
σιο. Έχουµε καθαρούς όρους για το πώς µπαίνει κάποιος στο
δηµόσιο, αντικειµενικούς και αξιοκρατικούς.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Εκτυφλωτικά καθαρούς, τι να σας πω!
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικής Ασφάλισης): Και µετά έχουµε προγράµµατα τα
οποία είναι αυτά που σας είπα, είναι και άλλα πολλά, τα οποία
βέβαια θα εφαρµοστούν τους επόµενους µήνες, έτσι ώστε όχι
να λύσουν το πρόβληµα της ανεργίας γιατί η χώρα βρίσκεται σε
βαθιά κρίση και η ανεργία είναι υψηλή, αλλά τουλάχιστον όσα
µέτρα έχουµε και όσες δυνατότητες να τα εξαντλήσουµε.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε τον κ.

Κουτρουµάνη.
Στη συνέχεια θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 677/19-4-2010

επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Πανελλή-
νιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Κωνσταντίνου Ρόβλια προς τον
Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων, σχετικά µε την
επαναφορά του δροµολογίου του INTERCITY Αθήνα–Καρδίτσα-
Τρίκαλα-Καλαµπάκα κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Ρόβλια έχει ως εξής:
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«Παραµονές των εκλογών του 2009 ο τότε Υπουργός Μετα-
φορών αφήρεσε το τροχαίο υλικό (INTERCITY) που εξυπηρε-
τούσε απευθείας την σύνδεση Αθήνα – Καρδίτσα- Τρίκαλα-
Καλαµπάκα και το µετέφερε στην εκλογική του Περιφέρεια (!)
για να συνδέσει τις πόλεις Αλεξανδρούπολη-Κοµοτηνή–Ξάνθη.
Ενώ το INTERCITY Αθήνας–Καρδίτσας-Τρικάλων-Καλαµπάκας
ήταν µονίµως πλήρες επιβατών και η γραµµή οικονοµικά βιώσιµη,
αντίθετα τα τρένα πηγαινοέρχονταν άδεια στη γραµµή Αλεξαν-
δρούπολη-Κοµοτηνή–Ξάνθη. Η διακοπή του INTERCITY Αθήνα–
Καρδίτσα-Τρίκαλα-Καλαµπάκα έχει καταταλαιπωρήσει τους
πολίτες της Καρδίτσας και των Τρικάλων, στο βωµό ενός προε-
κλογικού πυροτεχνήµατος. Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ οφείλει να
αποκαταστήσει άµεσα την αδικία και να επαναφέρει τους συρ-
µούς εκεί που χρειάζονται και λειτουργούν κερδοφόρα, δηλαδή
στη γραµµή Αθήνα–Καλαµπάκα.

Κατόπιν αυτών ερωτάται ο Υπουργός:
Πότε θα επαναδροµολογηθεί το INTERCITY (47/48) στο απευ-

θείας δροµολόγιο Αθήνα–Καρδίτσα-Τρίκαλα-Καλαµπάκα;».
Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υφυπουργός Νικόλαος

Σηφουνάκης.
Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μετα-

φορών και ∆ικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, το θέµα του ΟΣΕ, της στρατηγικής, του ορ-

θολογισµού των δροµολογίων είναι ένα µεγάλο θέµα, όπως επί-
σης και το θέµα της αναδιάρθρωσης και του εκσυγχρονισµού
αυτού του µεγάλου οργανισµού.

Ως χώρα, ξέρετε πάρα πολύ καλά, ότι δυστυχώς τα τελευταία
τουλάχιστον πενήντα χρόνια η ελληνική πολιτεία δεν έδωσε την
προτεραιότητα που έπρεπε στο σιδηρόδροµο, που όπως απο-
δεικνύεται σήµερα είναι παγκοσµίως το πιο σύγχρονο, το πιο
αποτελεσµατικό και το πιο οικολογικό µέσο στις µεταφορές.

Το ελληνικό κράτος µεταπολεµικά, έριξε όλο του το βάρος
στις οδικές υποδοµές, βεβαίως στις υποδοµές των αεροδροµίων,
βεβαίως στις υποδοµές των λιµανιών, αλλά όσον αφορά τη Στε-
ρεά Επικράτεια, την Ηπειρωτική Ελλάδα σταµάτησε σε αυτό το
µέσο ο εκσυγχρονισµός και η αναδιάρθρωση του από τη δεκαε-
τία – θα µπορούσαµε να πούµε- του ’30.

Τα τελευταία δεκαπέντε χρόνια ξεκίνησε µια µεγάλη προσπά-
θεια. Υπάρχει βεβαίως µια ουσιαστική διαφορά της δικής µας Κυ-
βέρνησης από την προηγούµενη κυβέρνηση, η οποία µε την
πολιτική της οδήγησε περίπου στο χείλος του γκρεµού τον ορ-
γανισµό.

Γνωρίζετε ότι έχω καταθέσει στη Βουλή σε συζητήσεις, όλα
τα στοιχεία, όσον αφορά την κατάσταση που βρίσκεται σήµερα
ο οργανισµός. Φτάνει να σας πω ότι το έλλειµµα το 2004 ήταν
της τάξης του 3.200.000.000 ευρώ και τέσσερα χρόνια µετά στις
31/12/2008 ξεπέρασε τα 9.000.000.000 ευρώ. Το 2004 υπήρχαν
εννέα χιλιάδες διακόσιοι εργαζόµενοι και οι δαπάνες για την ετή-
σια µισθοδοσία τους ήταν 240.000.000 ευρώ. Στις 31/12/2008
υπήρχαν επτά χιλιάδες εργαζόµενοι, δηλαδή δύο χιλιάδες δια-
κόσιοι εργαζόµενοι λιγότεροι, µε δαπάνη µισθοδοσίας
440.000.000 ευρώ. Αντιλαµβάνεστε, τί πλιάτσικο έγινε στον ορ-
γανισµό;

Η προηγούµενη κυβέρνηση είχε ως βασική αρχή την εκποίηση
του οργανισµού -όπως έκανε και σε άλλους οργανισµούς- µέσω
της απαξίωσης. Έχουµε τα παραδείγµατα της Ολυµπιακής και
τόσα άλλα. Εµείς βρισκόµαστε στον αντίποδα αυτής της λογι-
κής.

Έτσι, λοιπόν, η λογική της περικοπής των δροµολογίων, στις
περισσότερες περιπτώσεις ήταν ενταγµένη στη λογική αυτή: της
απαξίωσης και της εκποίησης. Εµείς επανεξετάζουµε µέσα σε
ένα ορθολογικό πλαίσιο τα δροµολόγια, µε στόχο την αναβάθ-
µιση της ποιότητας των υπηρεσιών και βεβαίως για να µπορέσει
να καταστεί ο σιδηρόδροµος ελκυστικός, αλλά και ένα ανταγω-
νιστικό µέσο.

Σηµαντική προϋπόθεση είναι να ολοκληρώσουµε την ανα-
διάρθρωση κυρίως του δικτύου. Αυτό πιστεύω ότι θα το κατορ-
θώσουµε. Ξεκινάµε µε µία υστέρηση που φτάνει τα 780.000.000
ευρώ, τα οποία δεν αξιοποιήθηκαν από το Γ’ Κοινοτικό Πλαίσιο
Στήριξης. Πήγε πίσω ουσιαστικά η ολοκλήρωση της ΠΑΘΕ. Θα

έχω τη δυνατότητα όµως στη δεύτερη παρέµβασή µου να ολο-
κληρώσω.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Το λόγο έχει ο κ. Κωνσταντίνος Ρόβλιας για να αναπτύξει την

ερώτησή του.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, τα στοιχεία, τα οποία καταθέσατε πραγµατικά

είναι εντυπωσιακά, συγκλονιστικά και απογοητευτικά. ∆εν έλαβα
όµως, απάντηση στην ερώτησή µου. Θα ήθελα να επαναλάβω το
ιστορικό γιατί είναι κρίσιµο.

Στη γραµµή Αθήνα–Καρδίτσα-Τρίκαλα-Καλαµπάκα υπήρχε IN-
TERCITY, το οποίο εξυπηρετούσε τη δυτική Θεσσαλία αυθηµε-
ρόν για να έρχονται οι κάτοικοι στην Αθήνα. ∆ηλαδή, έπαιρναν οι
κάτοικοι το τρένο το πρωί και έρχονταν στην Αθήνα, έκαναν τις
δουλειές τους και ξαναγυρνούσανε πίσω. Το τρένο αυτό ήταν
µονίµως γεµάτο και η γραµµή κερδοφόρα. Μπορείτε να ζητήσετε
τα στοιχεία.

Το καλοκαίρι του 2009 εν όψει εκλογών, ο τότε Υπουργός Με-
ταφορών και Επικοινωνιών πήρε το συγκεκριµένο τρένο και το
πήγε στην εκλογική του περιφέρεια, όπου πηγαινοέρχεται άδειο.
Υπάρχουν ακόµη και δηµοσιεύµατα του τοπικού τύπου, ότι πη-
γαινοέρχεται άδειο.

Συνεπώς, είναι θέµα απλής λογικής παράλληλα προς αυτή την
σπουδαία δουλειά που κάνετε, τη δύσκολη δουλειά, την επίπονη,
θα µπορούσατε άµεσα µέσα σε αυτή τη δουλειά να είχατε επα-
ναφέρει αυτό το τρένο στη δυτική Θεσσαλία. Πρώτον για να εξυ-
πηρετηθούν οι κάτοικοι, οι οποίοι απογοητευµένοι βλέπουν ότι
έξι µήνες µετά τις εκλογές και παρά τις προεκλογικές µας υπο-
σχέσεις που ήταν ρητές, το τρένο δεν έχει γυρίσει πίσω στη δυ-
τική Θεσσαλία. ∆εύτερον, διότι έστω και κατά ένα πολύ ένα µικρό
µέρος, θα βοηθήσει οικονοµικά τον οργανισµό µια γραµµή κερ-
δοφόρα.

Καταργήστε µια γραµµή που έχει µηδέν επιβάτες. Τα τρένα
δηλαδή, πηγαινοέρχονται στη γραµµή Αλεξανδρούπολη-Κοµο-
τηνή–Ξάνθη. Αυτό το INTERCITY πηγαινοέρχεται µόνο µε το προ-
σωπικό του ΟΣΕ µέσα. Φέρτε το τρένο αυτό στη δυτική
Θεσσαλία που το χρησιµοποιούν και οι Καρδιτσιώτες και οι Τρι-
καλινοί και όχι µόνο και από την Καλαµπάκα και όλοι οι κάτοικοι
της Θεσσαλίας για να έρχονται στην Αθήνα και να επιστρέφουν
πίσω αυθηµερόν κάνοντας τις δουλειές τους.

Σας παρακαλώ πολύ, θα ήθελα να το δείτε συγκεκριµένα αυτό
που σας λέω. Το συγκεκριµένο θέµα, και να ζητήσετε στοιχεία
για να επιβεβαιώσετε αυτά που σας λέω, ότι το ίδιο τρένο εκεί
που βρίσκεται σήµερα πηγαινοέρχεται άδειο, το ίδιο τρένο εκεί
που ήταν και που πρέπει να το ξαναπάτε δίνει κέρδος στον ορ-
γανισµό από τη λειτουργία του και εξυπηρετεί και όλη τη δυτική
Θεσσαλία.

Είναι θέµα απλής και κοινής λογικής, κύριε Υπουργέ, και σας
παρακαλώ πάρα πολύ, για µια ακόµη φορά -το έχουµε συζητήσει
και εκτός Αιθούσης- και επιµένω εξ ονόµατος της Καρδίτσας -
όσο µου επιτρέπεται και των Τρικάλων, γιατί εξυπηρετούνται και
οι δύο νοµοί και όχι µόνο επαναλαµβάνω- να αποφασίσετε πριν
ολοκληρώσετε τον ανασχεδιασµό να το κάνετε αυτό, διότι θα
σας βοηθήσει και όχι µόνο εσάς.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός κ. Σηφουνάκης.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μετα-

φορών και ∆ικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, η νέα διοίκηση της ΤΡΑΙΝΟΣΕ έχει εντολή

να αξιολογήσει τις ανάγκες του επιβατηγού κοινού, σε συνάρ-
τηση βεβαίως µε τις δυνατότητες υποδοµής και να καταθέσει σύ-
ντοµα –άµεσα θα σας έλεγα- τις προτάσεις της.

Για τη συγκεκριµένη γραµµή του INTERCITY Αθήνα–Καρδίτσα-
Τρίκαλα-Καλαµπάκα, πράγµατι εµείς έχουµε δώσει εντολή, µας
προσκόµισαν τα στοιχεία και είναι έτσι όπως το λέτε. Το τρένο
είχε µια πληρότητα πάνω από 50%.

Είναι γνωστό ότι µια γραµµή δεν επιβεβαιώνεται άµεσα. Πρέ-
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πει να έχει µια συνέχεια και µία σταθερότητα, ούτως ώστε αυτή
να µπορεί πράγµατι, να δίνει τη δυνατότητα στον πολίτη να κα-
τανοεί ότι είναι µέσο εξυπηρέτησης µε συνέχεια και σταθερό-
τητα.

Άρα, εµείς το θεωρούµε απόλυτα λογικό και πράγµατι αυτή η
γραµµή θα εργαστούµε για να επαναλειτουργήσει και πιστεύω
σε σύντοµο χρονικό διάστηµα. Μπορείτε να επικοινωνήσετε και
µε την καινούργια διοίκηση της ΤΡΑΙΝΟΣΕ, που σχεδιάζει, και πι-
στεύω σύντοµα θα καταθέσει την πρόταση για το πότε αυτό θα
είναι εφικτό, δηλαδή όσο το δυνατόν συντοµότερα.

Όσον αφορά τη γραµµή του Προαστιακού της Θράκης –γιατί
έτσι ονοµαζότανε- πρέπει να σας πω ότι η λειτουργία της που ξε-
κίνησε την 1η Αυγούστου του 2009, όταν µεταφέρθηκε όπως
είπα από αλλού, ανεστάλη. Σταµάτησε στις 4 του Φλεβάρη του
2010. Έχει σταµατήσει δηλαδή, εδώ και ενάµιση µήνα. Γιατί;
∆ιότι η πληρότητα αυτής της γραµµής δεν ξεπερνούσε το 3%.
Αντιλαµβάνεστε ότι γινόταν αυτή η διαδροµή και είχε τρεις επι-
βάτες. Πηγαινοέφερνε τρεις επιβάτες. Αυτό ήταν µέσα σε µια λο-
γική –αν θέλετε- προεκλογική σε αυτή τη λογική του φέουδου, το
οποίο επικρατούσε.

Εµείς, όταν πήραµε αυτά τα στοιχεία και όταν βεβαίως και µε
την προηγούµενη διοίκηση το συζητούσαµε και αυτοί συµφώνη-
σαν ως προς αυτό.

Χρειάζεται, όµως, ένας ευρύτερος σχεδιασµός.
Η µεγάλη µας προτεραιότητα ποια είναι; Επιτέλους να απο-

κτήσει κεντρικό σιδηροδροµικό κορµό η χώρα µας, που πάει να
πει ότι παρά τα πέντε χρόνια της καθυστέρησης, η απώλεια των
780.000.000 ευρώ από το Γ’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης, το δί-
κτυο από τη Θεσσαλονίκη, Αθήνα, Πειραιά, Ικόνιο, Ρίο πρέπει να
ολοκληρωθεί. Και πιστεύω ότι θα ολοκληρωθεί. Χάσαµε τέσσερα
χρόνια θα κερδίσουµε αυτό το χρόνο.

Και από κει και πέρα πρέπει να αποφασίσει η Ελλάδα ότι πρέ-
πει να αναδείξει το σιδηροδροµικό δίκτυο. Πρέπει να δώσει τη
δυνατότητα να έχουµε κι εµείς παραδείγµατος χάριν στις εµπο-
ρικές µεταφορές, όπου σήµερα καλύπτει το 3%, αν το καλύπτει
κι αυτό, όταν ο µέσος όρος της Ευρώπης είναι 25%, ένα ανάλογο
ποσοστό. Με αυτόν τον τρόπο θα αποφορτιστεί το οδικό δίκτυο
της χώρας. Είναι πολύ πιο φθηνή η µεταφορά εµπορευµάτων
µέσω του σιδηροδρόµου.

Αυτός είναι ο στόχος µας. Αυτό προσπαθούµε να κάνουµε. Θα
ολοκληρώσουµε το διαµεταφορικό κέντρο στο Θριάσιο. Θα ολο-
κληρώσουµε τη σύνδεση µε το Ικόνιο. Υπάρχει ένα θέµα όσον
αφορά τι κάνουµε µε το περιφερειακό δίκτυο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Είναι, όµως, ένα θέµα πολύ σηµαντικό που έχει να κάνει µε τις

αποφάσεις σχετικά µε το ποια Ελλάδα θέλουµε. Κι εµείς θέλουµε
µια Ελλάδα που πραγµατικά ο σιδηρόδροµος, να έχει ρόλο, να
έχει την ίδια αποτελεσµατικότητα, όπως έχει σε άλλους λαούς
της Ευρώπης, που έδωσαν µια προτεραιότητα την οποία εµείς –
τα τελευταία τουλάχιστον πενήντα χρόνια- δεν είχαµε δώσει.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Εµείς ευχαριστούµε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, σαράντα µαθητές και µαθήτριες και δύο εκ-
παιδευτικοί από το πρώτο τµήµα του Γυµνασίου Νέας Ευκαρπίας
Θεσσαλονίκης.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Και για την ενηµέρωση των µαθητών, συνεδριάζουµε µε τη δια-
δικασία Κοινοβουλευτικού Ελέγχου. Είναι στην Αίθουσα οι Βου-
λευτές που ρωτούν την Κυβέρνηση και την ελέγχουν και είναι
παρόντες οι Υπουργοί που ελέγχονται από τους Βουλευτές.

Η Βουλευτής κ. Νάντια Γιαννακοπούλου και ο Βουλευτής κ.
∆ηµήτρης Τσιρώνης ζητούν ολιγοήµερη άδεια για να µεταβούν
στο εξωτερικό.

Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Η Βουλή ενέκρινε τη

ζητηθείσα άδεια.
Ακολουθεί η τέταρτη µε αριθµό 684/19-4-2010 επίκαιρη ερώ-

τηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού κ. Άγγελου Κολοκοτρώνη προς την Υπουργό Οικονο-
µίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε τη συγχώνευση
των κεντρικών αγορών Θεσσαλονίκης και Αθηνών κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Κολοκοτρώνη, έχει ως εξής:
«Κυρία Υπουργέ, έχει προκαλέσει µεγάλη αναστάτωση στους

εµπόρους της κεντρικής λαχαναγοράς Θεσσαλονίκης η, επί θύ-
ραις, απόφαση της Κυβέρνησης για τη συγχώνευση των κεντρι-
κών αγορών Αθηνών και Θεσσαλονίκης, ειδικότερα σε µια εποχή
που η λογική της αγοράς και της οικονοµίας υπαγορεύει την
αποκέντρωση, για την άµεση και έγκαιρη αντιµετώπιση των προ-
βληµάτων που ανακύπτουν. Η κεντρική αγορά Θεσσαλονίκης
είναι µια υγιής λαχαναγορά χωρίς δανειακές υποχρεώσεις, όπως
η κεντρική αγορά Αθηνών και ως εκ τούτου ως οργανισµός πρέ-
πει να µείνει αυτόνοµος και αυτοδύναµος.

Κατόπιν των ανωτέρω ερωτάστε κυρία Υπουργέ:
Πρώτον, προτίθεστε να προβείτε στη συγχώνευση παρά τις αι-

τιολογηµένες αντιρρήσεις των ενδιαφερόµενων εµπόρων της
Θεσσαλονίκης;

∆εύτερον, αν ναι, πώς απαντάτε στις επιφυλάξεις τους ότι η
λαχαναγορά της Θεσσαλονίκης αντί να αναβαθµιστεί και να µε-
τεξελιχθεί σε αγορά των Βαλκανίων, θα υποβαθµιστεί σε υποκα-
τάστηµα-παράρτηµα της λαχαναγοράς των Αθηνών;».

Στον ερωτώντα Βουλευτή θα απαντήσει ο Υφυπουργός Οικο-
νοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, κ. Μάρκος Μπόλα-
ρης.

Ορίστε, κύριε Μπόλαρη, έχετε το λόγο.
ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνι-

στικότητας και Ναυτιλίας): Κύριε συνάδελφε, είναι γνωστό ότι η
κεντρική αγορά Θεσσαλονίκης η οποία υπάρχει από το 1963,
είναι µία αγορά που υπηρετεί πολλαπλούς στόχους. Ορθώς επι-
σηµαίνετε στην ερώτησή σας, ότι είναι και υγιής και κερδοφόρα.

Αυτό, όµως, δεν είναι το πρώτο. Το πιο σηµαντικό είναι ότι η
αγορά µε την παρουσία της, αυτά τα περίπου πενήντα χρόνια,
υπηρετεί και συµβάλλει στη νοµιµότητα της διακίνησης των
εµπορευµάτων, υπηρετώντας το µεγάλο µητροπολιτικό κέντρο
όχι της Ελλάδος, των Βαλκανίων, της Νότιας Ευρώπης, τη Θεσ-
σαλονίκη.

Υπηρετεί την ποιότητα των προϊόντων, που διακινούνται. Υπη-
ρετεί τα θέµατα δηµόσιας υγείας, τα οποία διασφαλίζει. Και βε-
βαίως υπηρετεί την ανταγωνιστικότητα των ελληνικών προϊόντων
την οποία τόσο ανάγκη έχουµε αυτές τις µέρες.

Και αυτό µάλιστα γίνεται σε συνθήκες οι οποίες έχουν δια-
µορφωθεί τα τελευταία χρόνια και έχουν σχέση, µε τη λειτουργία
της Εγνατίας, που σηµαίνει ότι η Θεσσαλονίκη πλέον είναι πολύ
πιο εύκολα προσβάσιµη απ’ όλο το χώρο της Θράκης, της Μα-
κεδονίας και της Ηπείρου. Και βέβαια µε τη λειτουργία των κα-
θέτων αξόνων, που κάνουν προσιτή την αγορά στους εµπόρους,
οι οποίοι προσέρχονται και εξυπηρετούνται από τις βαλκανικές
χώρες. Γιατί το ξέρετε πολύ καλά κι εσείς, το ξέρει η αγορά της
Θεσσαλονίκης, ότι και από τη Βουλγαρία και από τα Σκόπια και
από την Αλβανία, έρχονται έµποροι και ψωνίζουν από την κε-
ντρική αγορά Θεσσαλονίκης.

Αυτά όλα είναι τα µεγάλα πλεονεκτήµατα. Εκείνο το οποίο γί-
νεται σαν συζήτηση -σε αυτήν την ιστορική οικονοµική συγκυρία,
όπου πρέπει να µελετήσουµε το τι δυνατότητες υπάρχουν, για
να εξοικονοµηθεί χρήµα- είναι το ποιες είναι η δυνατότητες συ-
νεργασίας των δύο κεντρικών αγορών, ώστε να επιτευχθούν οι-
κονοµίες κλίµακας.

Σ’ αυτήν την κατεύθυνση κινείται η Κυβέρνηση, αυτή είναι η
συζήτηση η οποία γίνεται. Και σε καµµία περίπτωση δεν µπορεί
να παραγνωρίσει τον κύριο, τον καθοριστικό, τον κρίσιµο ρόλο
τον οποίο έχει η κεντρική αγορά της Θεσσαλονίκης και τον οποίο
σωστά επισηµαίνει και ο Σύλλογος των Εµπόρων που είναι εκεί,
αλλά και η αγορά Θεσσαλονίκης.

Ευχαριστώ πολύ.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Εµείς ευχαριστούµε
τον κ. Υφυπουργό.

Το λόγο έχει ο κ. Άγγελος Κολοκοτρώνης για να αναπτύξει την
ερώτησή του.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ευχαριστώ και τον αξιότιµο κύριο Υπουργό, γιατί υπερακό-

ντισε ακόµη και τα δικά µου επιχειρήµατα σε σχέση µε τα ζητή-
µατα που αφορούν την αγορά της Θεσσαλονίκης. Αλλά µένω
ενεός από το γεγονός ότι επιµένει –προφανώς επιµένουν κάποιοι
τεχνοκράτες σύµβουλοι του Υπουργείου- να συνενώσει αυτά που
δεν µπορούν να συνενωθούν.

Βρήκαν το αταίριαστο ζευγάρι. ∆ιότι η µεν αγορά της Θεσσα-
λονίκης, όπως σωστά επισήµανε ο Υπουργός, είναι µια πολύ
ισχυρή, αυτοδύναµη και αυτόνοµη αγορά και τα τελευταία τρία
χρόνια µάλιστα έχει κάνει επενδύσεις 3.500.000 ευρώ, για την
περαιτέρω ενίσχυση των υποδοµών της. Είναι µια αγορά που δεν
χρωστάει σε κανέναν τίποτα, σε αντίθεση µε τα προβλήµατα που
έχει η αγορά των Αθηνών.

Κατά συνέπεια η όποια σκέψη για τη συνένωσή τους, νοµίζω
ότι είναι εκ των πραγµάτων και εξόφθαλµα αντισυµβατική και συ-
γκρούεται µ’ αυτή την ίδια τη λογική. ∆ιότι επιτρέψτε µου, κύριε
Υπουργέ -επειδή σας γνωρίζω πολλά χρόνια και θυµάµαι ότι εί-
σαστε από τους πρωτοπόρους, που µιλούσατε για την αποκέ-
ντρωση και τη σηµασία της µέσα από τον πολιτικό σας φορέα, το
ΠΑΣΟΚ- και κάνω έκκληση σε όλα αυτά που πιστεύετε βαθιά και
το γνωρίζω, να µην κάνετε δεκτή αυτή την πρόταση, που έγινε
προφανώς από τους τεχνοκράτες, ώστε να αφήσετε την αγορά
της Θεσσαλονίκης να εξελιχθεί σε µία αγορά των Βαλκανίων
όπως της αξίζει.

Επίσης, να αποδεχθείτε τις έντονες διαµαρτυρίες των περίπου
πέντε χιλιάδων ανθρώπων που µε το δηµιουργικό τους µόχθο κα-
τόρθωσαν να αναδείξουν την αγορά της Θεσσαλονίκης ως την
ισχυρότερη αγορά της χώρας, να γίνει η αγορά των Βαλκανίων
και όχι να γίνει ένα παράρτηµα της αγοράς των Αθηνών.

Αυτό θα προκαλέσει πολύ µεγάλα προβλήµατα σε σχέση µε
τη λειτουργία όχι µόνο της αγοράς της Θεσσαλονίκης, αλλά και
της αγοράς των Αθηνών. Ελπίζω ότι θα επικρατήσουν πλέον σώ-
φρονες απόψεις. Θα το πάρετε πίσω ή θα το επανεξετάσετε,
ώστε να µην καταστρέψουµε µία δυναµική, ζωντανή και µε πολ-
λές και σηµαντικές προοπτικές αγορά.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός κ. Μπόλαρης.
ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνι-

στικότητας και Ναυτιλίας): Κύριε συνάδελφε, είναι απολύτως
σαφές ότι στη συγκυρία αυτή πρέπει να συζητούνται οι προτά-
σεις, οι οποίες αφορούν εξοικονόµηση πόρων και µείωση λει-
τουργικού κόστους. Αυτό νοµίζω ότι το αποδέχεται η ελληνική
κοινωνία και είµαι βέβαιος ότι το αποδέχεστε και εσείς. Άλλο,
όµως, είναι αυτό, άλλο είναι η συνεργασία της αγοράς και άλλο
είναι οι τεράστιες δυνατότητες, τις οποίες έχει η κεντρική αγορά
Θεσσαλονίκης.

Είπα προηγουµένως ότι η Θεσσαλονίκη είναι µητροπολιτικό
κέντρο στα Βαλκάνια. Είναι µια πόλη η οποία έχει την τάξη του
Μονάχου, έχει την τάξη της Φρανκφούρτης και από πληθυσµια-
κής πλευράς είναι µεγαλύτερη και βρίσκεται σε ένα κρίσιµο κοµ-
βικό σηµείο. Οι προτεραιότητες τώρα που πρέπει να δούµε για
την κεντρική αγορά Θεσσαλονίκης είναι η βελτίωση των υποδο-
µών. Έγιναν βελτιώσεις, χρειάζονται και άλλες, τις ξέρετε σας
τις έχουν πει.

Υπάρχει θέµα της οδικής πρόσβασης, της σύνδεσης για να
µην ταλαιπωρούνται τα αυτοκίνητα, τα οποία έχουν πρόσβαση.
Βέβαια και της αποτελεσµατικής ψηφιοποίησης, ώστε η κεντρική
αγορά Θεσσαλονίκης να είναι ένα ευρωπαϊκό δηµοπρατήριο των
προϊόντων και να µπορέσουµε να χτυπήσουµε το παραεµπόριο,
το οποίο αναπτύσσεται πέριξ της αγοράς µε γνωστά φαινόµενα,
τα οποία δεν µας τιµούν και τα οποία δείχνουν ότι κάνουµε προ-
σπάθειες να εκσυγχρονίσουµε την αγορά, να λειτουργήσουµε
ανταγωνιστικά την αγορά, να προσφέρουµε την καλύτερη δυ-
νατή ποιότητα στον καταναλωτή, µε προϊόντα ποιότητας και

ελεγµένα από πλευράς δηµόσιας υγείας. Αυτή είναι η πρόκληση
την οποία έχουµε.

Αυτή την πρόκληση, λοιπόν, τη συζητούµε µέσα στο πλαίσιο
της εξοικονόµησης πόρων και στο πλαίσιο ανάδειξης της αγο-
ράς, η οποία µπορεί να είναι όχι απλά η κεντρική αγορά που υπη-
ρετεί τη Θεσσαλονίκη, αλλά η κεντρική αγορά, η οποία
εξυπηρετεί όλο το τόξο Μακεδονίας-Θράκης-Ηπείρου και βε-
βαίως, τις βόρειες χώρες.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεχίζουµε µε την υπ.

αριθµ. 679/19-4-2010 τρίτη επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου
του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικο-
λάου Μωραΐτη προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλλη-
λεγγύης, σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων στη
λειτουργία του Κέντρου Υγείας Αµφιλοχίας κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Μωραΐτη έχει ως εξής:
«Στον αέρα βρίσκεται η λειτουργία του ΚΑΦΚΑ Αµφιλοχίας και

σε άµεσο κίνδυνο οι ασθενείς που νοσηλεύονται στο κέντρο.
Πρόκειται για είκοσι πέντε άτοµα µε ειδικές ανάγκες που βρί-
σκονται σε αναπηρικά καροτσάκια (διώχθηκαν αυτές τις µέρες
οι έξι) και δεκάδες άλλοι ασθενείς που επισκέπτονται καθηµε-
ρινά το κέντρο.

Οι σοβαρές ελλείψεις σε µόνιµο επιστηµονικό και νοσηλευτικό
προσωπικό έχουν σαν αποτέλεσµα την υποβάθµιση των παρε-
χόµενων υπηρεσιών σε άτοµα που χρήζουν ιδιαίτερης φροντί-
δας και µέριµνας. Είναι χαρακτηριστικό πως αντί το Υπουργείο
να προχωρήσει σε προσλήψεις µόνιµου προσωπικού, προώθησε
τη λύση της προγραµµατικής σύµβασης µε τοπικό σύλλογο, έτσι
που τελικά οι εργαζόµενοι να δουλεύουν µε δελτία παροχής υπη-
ρεσιών. Με σχέσεις εργασίας «STAGE» -συµβάσεις έργων-µετα-
τάξεις και κατά καιρούς κοµµατικοί παράγοντες κρατούν σε
οµηρία δεκάδες εργαζοµένους και εξαγοράζουν συνειδήσεις πα-
τώντας πάνω στις ανάγκες νέων ανθρώπων για δουλειά. Για δύο
δεκαετίες, που έστω και στα χαρτιά υπάρχει το ΚΑΦΚΑ, δεν έχει
συσταθεί οργανόγραµµα των προβλεποµένων θέσεων.

Είναι συνειδητή επιλογή υποβάθµισης του ∆ηµοσίου Συστή-
µατος Υγείας για να παραδοθεί στη συνέχεια και µέσω του προ-
γράµµατος «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ» στην τοπική διοίκηση και τους
ιδιώτες.

Η ευθύνη βαραίνει τις εκάστοτε κυβερνήσεις ΠΑΣΟΚ-Νέα ∆η-
µοκρατία που αντιµετωπίζουν την υγεία σαν εµπόρευµα και πηγή
κερδοφορίας του κεφαλαίου.

Η όλη κατάσταση έχει επιδεινωθεί τις τελευταίες µέρες µε τη
λήξη των συµβάσεων είκοσι ένα ατόµων (τεσσάρων γιατρών, έξι
φυσικοθεραπευτών, πέντε νοσηλευτών και πέντε εργαζοµένων)

Ερωτάται η κυρία Υπουργός:
Θα προχωρήσει η Κυβέρνηση στη σύσταση οργανισµού για το

ΚΑΦΚΑ και την πρόσληψη όλου του αναγκαίου µόνιµου προσω-
πικού µε σταθερή εργασία έτσι ώστε να λειτουργήσει το κέντρο
στο µέγιστο δυναµικό του;

Θα πάρει µέτρα για να λυθεί το πρόβληµα σίτισης αξιοποιώ-
ντας τις υπάρχουσες υποδοµές σε µαγειρείο και εστιατόριο
µέσα στο κέντρο;

Θα υπάρξει δεύτερο αυτοκίνητο για τη µεταφορά των ασθε-
νών;»

Στην ερώτηση θα απαντήσει η Υφυπουργός Υγείας και Κοινω-
νικής Αλληλεγγύης κ. Γεννηµατά.

Κυρία Υφυπουργέ, έχετε το λόγο
ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνι-

κής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι βουλευτές, κύριε Μωραΐτη πριν ένα µήνα πε-

ρίπου συζητήσαµε διεξοδικά τα προβλήµατα του ΚΑΦΚΑ Αµφι-
λοχίας, τα οποία περιγράφετε κι εσείς πάρα πολύ σωστά στην
ερώτησή σας.

Εσφαλµένες πολιτικές των τελευταίων πέντε χρόνων έχουν
οδηγήσει σε αδιέξοδο σε πολλές περιπτώσεις στο χώρο της κοι-
νωνικής αλληλεγγύης, σε δυσλειτουργίες, όπως αυτές που πε-
ριγράψατε στο ΚΑΦΚΑ Αµφιλοχίας.

Και εξηγούµαι πιο συγκεκριµένα. Η πολιτική που ακολουθή-
θηκε τα τελευταία χρόνια, ήταν οι µονάδες κοινωνικής φροντί-
δας να αντιµετωπίζονται ως χώροι ασύδοτων ρουσφετολογικών
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προσλήψεων µέσω προγραµµατικών συµβάσεων. Στο σηµείο
αυτό, θέλω να επισηµάνω ότι το Ελεγκτικό Συνέδριο έχει κρίνει
κάποιες από αυτές τις προγραµµατικές συµβάσεις ως µη νόµιµες
και έχει αρνηθεί την πληρωµή τους, αφού ουσιαστικά µε αυτές
τις συµβάσεις έκρινε ότι επιδιώκεται απλώς η παράκαµψη του
ΑΣΕΠ σε αυτές τις µονάδες κοινωνικής φροντίδας.

Στο ΚΑΦΚΑ Αµφιλοχίας εργάζονται δώδεκα µόνιµοι υπάλλη-
λοι, δεκαπέντε αποσπασµένοι, των οποίων τις αποσπάσεις ανα-
νεώσαµε για να µπορέσει να λειτουργήσει. Ήταν απολύτως
απαραίτητο. Προσλήφθηκαν, δε, από την προηγούµενη Κυβέρ-
νηση, τριάντα τέσσερις εργαζόµενοι µε «STAGE», έντεκα από µια
προγραµµατική σύµβαση, δέκα από µια δεύτερη και είκοσι δύο
από µια τρίτη προγραµµατική. Όλοι αυτοί οι υπάλληλοι είχαν
προσληφθεί για δέκα εννέα εξυπηρετούµενους.

Πληροφοριακά και µόνο θέλω να επαναλάβω ότι την ιδία ώρα
το ΚΑΦΚΑ Ρόδου εξυπηρετεί εβδοµήντα έξι ασθενείς µε εξήντα
δύο άτοµα προσωπικό, το ΚΑΦΚΑ Μεσσηνίας στα Φιλιατρά, τριά-
ντα τρεις εσωτερικούς ασθενείς µε µόλις τριάντα δύο άτοµα
προσωπικό. Θέλω να είµαστε ξεκάθαροι. Εµείς δεν πρόκειται να
υπογράψουµε καµµία προγραµµατική σύµβαση ως Υπουργείο
µε οποιοδήποτε ΚΑΦΚΑ και οποιοδήποτε σύλλογο, απλώς για να
παρακάµψουµε τον ΑΣΕΠ, χωρίς να υπάρχει σαφής και συγκε-
κριµένη δράση, που θα εξυπηρετείται από µια τέτοια σύµβαση.

Επί των συγκεκριµένων ερωτήσεων πέραν των θεµάτων του
προσωπικού, κύριε Μωραΐτη, θέλω να σας ενηµερώσω για τα
εξής: Ο οργανισµός για το ΚΑΦΚΑ Αµφιλοχίας είναι έτοιµος και
ακολουθεί τη διαδικασία του προεδρικού διατάγµατος.

Η θέση του µάγειρα στην οποία αναφερθήκατε ακολουθεί, τις
διαδικασίες του ΑΣΕΠ, εφόσον, όπως ανέφερα, και πριν η επι-
λογή µας είναι το µόνιµο προσωπικό. Γνωρίζουµε, βεβαίως, ότι
υπάρχει σε αυτή τη διαδικασία καθυστέρηση. ∆εν µπορούµε να
κάνουµε τίποτα άλλο, παρά να περιµένουµε τη διαδικασία και την
ολοκλήρωσή της.

Οι προσπάθειες εξεύρεσης δεύτερου αυτοκινήτου για τη µε-
ταφορά των ασθενών, µέσω του Ο∆∆Υ, βρίσκονται σε εξέλιξη
από την έκτη υγειονοµική περιφέρεια, παρά τις δυσκολίες, που
έχουν παρουσιαστεί για να εντοπιστεί εκείνο που θα έχει τα κα-
τάλληλα χαρακτηριστικά και τις προϋποθέσεις.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο κ. Νι-

κόλαος Μωραΐτης για να αναπτύξει την ερώτησή του.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Κυρία Υπουργέ, έτσι ακριβώς είναι.

Η κατάσταση στο ΚΑΦΚΑ Αµφιλοχίας, επιδεινώθηκε τα τελευταία
χρόνια, αλλά οι ευθύνες δεν ανήκουν µόνο στην κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας. Είναι καθοριστικές και οι δικές σας ευθύνες.
Αυτή τη στιγµή που µιλάµε το ΚΑΦΚΑ -αν θέλουµε να κυριολε-
κτούµε- δεν λειτουργεί. Από τους είκοσι πέντε ασθενείς έχουν
µείνει οι τέσσερις, αυτοί οι οποίοι δεν έχουν ανάγκη άµεσης φρο-
ντίδας. Οι υπόλοιποι έχουν φύγει.

Καθηµερινά το ΚΑΦΚΑ επισκέπτονταν δεκάδες ασθενείς. Σή-
µερα δεν µπορούν να πάνε εκεί, γιατί δυστυχώς δεν υπάρχει
προσωπικό. Εµείς σας το είπα και προσωπικά, διαφωνούµε κά-
θετα και µε τον τρόπο, που έγιναν οι προσλήψεις, γιατί πραγµα-
τικά και η προηγούµενη κυβέρνηση πάτησε πάνω στις ανάγκες
της περιοχής, που υπήρχαν. Πάτησε πάνω στην ανεργία, που δη-
µιούργησε η ίδια και η δική σας Κυβέρνηση, τσαλαπατώντας
στην κυριολεξία συνειδήσεις νέων ανθρώπων. Τους έβαλε η Νέα
∆ηµοκρατία τους διώχνει το ΠΑΣΟΚ. Εµείς δεν υπεισερχόµαστε
αν είναι νόµιµες ή παράνοµες. Αυτή τη στιγµή δεν λειτουργεί το
ΚΑΦΚΑ και σε κάποιον κόσµο έγινε εξαγορά συνειδήσεων.
Ώσπου να γίνει η θέσπιση του οργανισµού όπως είπατε πρέπει
να λειτουργήσει το κέντρο αποκατάστασης. Τον τρόπο θα τον
βρείτε εσείς.

Τώρα σε ό,τι αφορά τις συµβάσεις, αυτή τη στιγµή που µιλάµε
είναι σε εξέλιξη πολλές οµαδικές απολύσεις εργαζοµένων από
τις 4 Ιουνίου, από την τρίτη προγραµµατική σύµβαση. Εποµένως
οδηγούµαστε στα χειρότερα. Γι’ αυτό εµείς ζητάµε να παρθούν
άµεσα µέτρα. Και πραγµατικά, σε µια αποστροφή του λόγου σας,
είπατε «εάν επιλέξουµε τη µόνιµη εργασία» εµείς θεωρούµε ότι
είναι συνειδητή αυτή η υποβάθµιση ότι και µέσω του προγράµ-
µατος «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ» συζητιέται ακόµη στην περιοχή.

Το ΚΑΦΚΑ είπε θα περάσει στην Τοπική Αυτοδιοίκηση. Ακόµη
συζητιέται και το ξεπούληµα στους ιδιώτες και είναι αυτό που
λέµε ότι θα µετατραπεί η υγεία από κοινωνικό αγαθό σε εµπό-
ρευµα.

Αυτή τη στιγµή που µιλάµε, κυρία Υφυπουργέ, υπάρχει χρέος
300.000 ευρώ. Τα πρατήρια βενζίνης δεν δίνουν πετρέλαιο.
Υπάρχει πρόβληµα στη θέρµανση. Υπάρχουν απλήρωτοι εργα-
ζόµενοι εδώ και έξι µήνες. Η ∆ΕΗ απειλεί να κόψει το ρεύµα.
Εποµένως, πρέπει να παρθούν µέτρα, τώρα. Και σε ό,τι αφορά
τον οργανισµό πρέπει άµεσα. Στο επόµενο χρονικό διάστηµα και
στη δευτερολογία σας µπορείτε να δεσµευτείτε σε ένα χρονικό
όριο, όπου µπορεί να γίνει ο οργανισµός.

Και δεν είναι µόνο η κατάσταση στο ΚΑΦΚΑ. Μου επιτρέπεται
να πω και κάτι άλλο; Τα κέντρα υγείας στην περιοχή είναι διαλυ-
µένα. Επισκέφθηκα προχθές το Κέντρο Υγείας Αστακού και ήταν
εκεί µια νοσηλεύτρια µε «STAGE» και ο διευθυντής του κέντρου
υγείας. Εποµένως, είναι µια κατάσταση που επικρατεί γενικότερα
στο χώρο υγείας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Η Υφυπουργός Υγείας
και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Φώφη Γεννηµατά έχει το λόγο.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνι-
κής Αλληλεγγύης): Κύριε Μωραΐτη, για εµάς, το Υπουργείο
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης και για την Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ, η υγεία και µάλιστα, η πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας,
σε καµµία περίπτωση δεν αποτελεί εµπόρευµα και αυτό δεν είναι
απλώς λόγια ή δεσµεύσεις ή προεκλογικές εξαγγελίες, αλλά συ-
γκεκριµένες πράξεις. Και γνωρίζετε πολύ καλά ότι αυτή τη
στιγµή, αυτή την εβδοµάδα, συζητείται στη Βουλή τροπολογία
που έφερε το Υπουργείο Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, µε
την οποία επαναφέρουµε το 51% της συµµετοχής στο µετοχικό
ταµείο στα διαγνωστικά κέντρα και στα πολυιατρεία των γιατρών,
καταργώντας το π.δ. 180 που πέρασε δυο µέρες πριν από τις
εκλογές, το οποίο άνοιγε το δρόµο στην πλήρη εµπορευµατο-
ποίηση του χώρου της πρωτοβάθµιας φροντίδας υγείας.

Από εκεί και πέρα, δική µας επιλογή και πρόθεση –όπως είπα
και πριν- είναι να προχωρήσουµε άµεσα στην αναβάθµιση του
ΚΑΦΚΑ που σηµαίνει και άµεση διασύνδεση τους µε τα κατά τό-
πους νοσοκοµεία, για την καλύτερη εξυπηρέτηση των ατόµων µε
αναπηρία. Βασικός τρόπος για να το πετύχουµε αυτό είναι προ-
σλήψεις µονίµων υπαλλήλων, σύµφωνα µε τις πραγµατικές ανά-
γκες των µονάδων κοινωνικής φροντίδας κι όχι µε βάση
πρόσκαιρες και αυθαίρετες ανάγκες των τοπικών παραγόντων.
Βασικές προτεραιότητές µας από την ηµέρα που αναλάβαµε τα
καθήκοντά µας είναι η καταγραφή των αναγκών σε όλες τις µο-
νάδες κοινωνικής φροντίδας έτσι ώστε να καταφέρουµε να απο-
τυπώσουµε την πραγµατική εικόνα στο σύνολο της χώρας.

∆εν υπήρχε, κύριε Μωραΐτη, αυτή η εικόνα δυστυχώς, στις δι-
ευθύνσεις του Υπουργείου. Ακόµη προσπαθούν να βγάλουν
άκρη, διότι οι προγραµµατικές δεν υπογράφονταν µόνο µε το
Υπουργείο, αλλά και µε τις υγειονοµικές περιφέρειες και έτσι
έχουµε παρά πολλές ταχύτητες εργαζοµένων σε όλο το χώρο
της κοινωνικής φροντίδας. Έχουµε µόνιµους, αποσπασµένους,
«STAGE» προγραµµατικές είτε µε τις υγειονοµικές περιφέρειες
είτε µε το Υπουργείο και έχουµε και συµβάσεις ορισµένου χρό-
νου, χωρίς κανείς να γνωρίζει ποια πρέπει να είναι επιτέλους η
σχέση ανάµεσα στον εξυπηρετούµενο και στον εργαζόµενο σε
όλες αυτές τις µονάδες.

Επιβάλλεται η θέσπιση, λοιπόν, αντικειµενικών κριτηρίων για
την αναλογία εξυπηρετούµενων και εργαζόµενων και βέβαια, ο
σεβασµός τόσο στο δικαίωµα φροντίδας των ανθρώπων που το
έχουν ανάγκη, αλλά και σε κάθε ευρώ που δίνει ο φορολογού-
µενος πολίτης για την ενίσχυση του κοινωνικού κράτους, ιδιαί-
τερα µέσα σε αυτή τη δύσκολη δηµοσιοοικονοµική συγκυρία.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ακολουθεί η πρώτη µε
αριθµό 668/19.04.2010 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου του
Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. ∆ηµη-
τρίου Καρύδη προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλλη-
λεγγύης σχετικά µε τη λειτουργία µονάδας του ΟΚΑΝΑ στον
Πειραιά κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή κ. ∆ηµητρίου Καρύδη ανα-
λυτικά έχει ως εξής:
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«Από το 2001 λειτουργεί στο οικονοµικό και διοικητικό κέντρο
του Πειραιά θεραπευτική µονάδα του Οργανισµού Κατά των
Ναρκωτικών – ΟΚΑΝΑ, την οποία επισκέπτονται καθηµερινά δε-
κάδες εξαρτηµένα άτοµα. Είναι γεγονός ότι οι µονάδες αυτές
προσφέρουν µεγάλο κοινωνικό έργο και η αναγκαιότητα τους
δεν αµφισβητείται από κανέναν.

Η χωροθέτηση, όµως, του ΟΚΑΝΑ στο κέντρο του Πειραιά, σε
µια παλαιά ακατάλληλη πολυκατοικία, έχει δηµιουργήσει τερά-
στια προβλήµατα διότι δεν ανταποκρίνεται, ούτε στις βασικές
ανάγκες των θεραπευοµένων, αλλά ούτε και στις οµαλές συνθή-
κες λειτουργίας της πόλης. Τα εξαρτηµένα άτοµα που παρακο-
λουθούν το πρόγραµµα και κύρια αυτά που το έχουν
εγκαταλείψει, µετέτρεψαν την περιοχή σε πιάτσα διακίνησης
ναρκωτικών και εγκληµατικών συµπεριφορών µε ό,τι αυτό συνε-
πάγεται.

Ο ∆ήµαρχος Π. Φασούλας, ο Νοµάρχης Γ. Μίχας, ο ∆ικηγορι-
κός Σύλλογος Πειραιά, οι Πρόεδροι της Εισαγγελίας Εφετών και
Πρωτοδικών, επιστηµονικοί και επαγγελµατικοί φορείς της
πόλης, έχουν επισηµάνει µε τον πλέον κατηγορηµατικό τρόπο,
τις απαράδεκτες συνθήκες συνύπαρξης του ΟΚΑΝΑ µε το εµπο-
ρικό κέντρο της πόλης και έχουν ζητήσει επισταµένα την µετε-
γκατάσταση της µονάδας, ώστε να λειτουργήσει µε βάση τους
διεθνείς κανόνες και πρακτικές.

Κατόπιν των ανωτέρω, ερωτάται η κυρία Υπουργός:
1.Είναι ενήµερη για τις απαράδεκτες συνθήκες που έχει δηµι-

ουργήσει η λειτουργία της µονάδας του ΟΚΑΝΑ στο κέντρο του
Πειραιά, τόσο στους θεραπευόµενους όσο και στους κατοίκους,
τους εργαζόµενους, τους επιχειρηµατίες και εµπόρους της ευ-
ρύτερης περιοχής;

2.Εξετάζει την άµεση µετεγκατάσταση της µονάδας σε κα-
τάλληλο νοσοκοµειακό χώρο, ακολουθώντας το παράδειγµα της
µετεγκατάστασης ανάλογης µονάδας του ΟΚΑΝΑ από το κέντρο
της Αθήνας σε κατάλληλο χώρο του Νοσοκοµείου «ΣΩΤΗΡΙΑ»;»

Στον ερωτώντα Βουλευτή θα απαντήσει η Υφυπουργός Υγείας
και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, κ. Φώφη Γεννηµατά.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνι-
κής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε Καρύδη, το Υπουργείο Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-
γύης, σε στενή συνεργασία µε τον ΟΚΑΝΑ και το ΚΕΘΕΑ, προ-
σπαθεί να ανταποκριθεί µε επάρκεια, αποτελεσµατικότητα και
αξιοπρέπεια σε αυτό το πολύ µεγάλο σύγχρονο κοινωνικό πρό-
βληµα των ναρκωτικών. Λαµβάνουµε υπ’ όψιν µας τα πολλαπλά
αιτήµατα και των πολιτών και των χρηστών και των οικογενειών
τους και επιχειρούµε να δώσουµε απαντήσεις στις αυξανόµενες
ανάγκες στον τοµέα της πρόληψης, της θεραπείας, αλλά και της
κοινωνικής επανένταξης βάζοντας στόχους, αλλά και προτεραι-
ότητες.

Το πρόβληµα της κοινωνικής όχλησης που διατυπώνεται από
επαγγελµατικούς φορείς, εµπορικούς συλλόγους και την Τοπική
Αυτοδιοίκηση είναι δυστυχώς, αποτέλεσµα της πολύ µεγάλης λί-
στας αναµονής. Έξι χιλιάδες άτοµα περιµένουν έξι χρόνια να
έρθει η σειρά τους. Το πρόβληµα, δηλαδή, δεν δηµιουργείται
από τους ενταγµένους στα προγράµµατα του ΟΚΑΝΑ, αλλά αντι-
θέτως από τους µη ενταγµένους, όλους εκείνους που θέλουν,
αλλά δεν έχουν καταφέρει να ενταχθούν σε θεραπεία, µένοντας
εγκλωβισµένοι στο φαύλο κύκλο της εξάρτησης που πολλές
φορές τους οδηγεί και σε παραβατικές συµπεριφορές.

Κατά συνέπεια, για εµάς, το ζήτηµα της µείωσης της κοινωνι-
κής όχλησης που θέτει η ερώτησή σας από τους χρήστες ναρ-
κωτικών, συνδέεται άµεσα µε την αύξηση των θέσεων θεραπείας
στα προγράµµατα του ΟΚΑΝΑ, αλλά και µε την εξάπλωση των
Προγραµµάτων «Street Work», όπου εξειδικευµένο θεραπευτικό
προσωπικό του ΟΚΑΝΑ, παρέχει βοήθεια και ενηµέρωση σε οµά-
δες χρηστών που βρίσκονται στο δρόµο και εκτός θεραπευτικών
προγραµµάτων. Η λειτουργία του Προγράµµατος Προσέγγισης
Χρηστών του ∆ρόµου εξυπηρετεί τόσο τη µείωση της βλάβης
στην υγεία των χρηστών, όσο και την ευαισθητοποίησή τους για
την ένταξή τους στις κατάλληλες θεραπευτικές δοµές.

Όπως καταλαβαίνετε, θεωρούµε ότι η προώθηση των χρηστών
του δρόµου µε αυτόν τον τρόπο σε θεραπευτικά προγράµµατα,
θα διευκολύνει τον περιορισµό της κοινωνικής όχλησης και στο

κέντρο του Πειραιά. Η µεταφορά µονάδων δεν αποτελεί πανά-
κεια στην αντιµετώπιση του προβλήµατος, χωρίς αυτό να σηµαί-
νει –και θέλω να το επισηµάνω εδώ- ότι δεν εξετάζουµε τις
όποιες δυνατότητες υπάρχουν για µεταστέγαση.

Όµως, πρέπει να δούµε την πραγµατική αιτία του προβλήµα-
τος -και να προχωρήσουµε στην εξάλειψή της- δηλαδή την απορ-
ρόφηση της λίστας αναµονής και άρα, της εξασφάλισης
περισσότερων θέσεων θεραπείας για όλους τους ενδιαφερόµε-
νους.

Παρά τη δυσχερή οικονοµική κατάσταση, στην όποια βρίσκε-
ται ο ΟΚΑΝΑ µε την άµεση στήριξή µας και του Υπουργείου Οι-
κονοµικών, µελετά κατά προτεραιότητα τρόπους επέκτασης
προγραµµάτων µε σκοπό να µειωθεί αυτή η λίστα, να δηµιουρ-
γηθούν έτσι νέες θέσεις θεραπείας, πρώτον από την απογευµα-
τινή λειτουργία των υφιστάµενων µονάδων, δεύτερον, από την
ελεγχόµενη συνταγογράφηση των σταθεροποιηµένων µελών του
Προγράµµατος του ΟΚΑΝΑ και τρίτον -και στην περίπτωση του
Πειραιά είναι ίσως και το πιο σηµαντικό- στο πλαίσιο αυτό προ-
τάσσουµε ως εξαιρετικά σηµαντική την συνεργασία του ΟΚΑΝΑ
µε τα δηµόσια νοσοκοµεία, προκειµένου να επιταχυνθεί ο ρυθ-
µός δηµιουργίας νέων µονάδων. Στόχος µας από εδώ και πέρα
είναι κάθε νέα µονάδα του ΟΚΑΝΑ κατά προτεραιότητα να δηµι-
ουργείται σε νοσοκοµειακούς χώρους.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Ο κ. ∆ηµήτρης Καρύδης έχει το λόγο για να αναπτύξει την

ερώτησή του.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΡΥ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρία Υπουργέ, κατ’

αρχάς θέλω να ξεκαθαρίσω ότι εκφράζουµε την αµέριστη συ-
µπαράστασή µας, αλληλεγγύη και ευαισθησία στα παιδιά και στις
οικογένειές τους που ζουν καθηµερινά τον εφιάλτη των ναρκω-
τικών.

Ζητούµε και εµείς την ουσιαστική ενίσχυση των προγραµµά-
των πρόληψης θεραπείας και κυρίως, των προγραµµάτων κοι-
νωνικής επανένταξης.

Ξέρουµε όλοι -και το ζούµε καθηµερινά αυτό- ότι το πρόβληµα
των ναρκωτικών είναι ένα πολύ µεγάλο κοινωνικό πρόβληµα που
από ό,τι φαίνεται και µε την οικονοµική κρίση που υπάρχει, τα
επόµενα χρόνια θα ενταθεί ακόµα περισσότερο. Για αυτό πι-
στεύω ότι είναι ώρα να επανεξετάσουµε και τα µοντέλα λειτουρ-
γίας των προγραµµάτων που υπάρχουν, µέχρι σήµερα.

Ένα απ’ αυτά είναι και το µοντέλο λειτουργίας του ΟΚΑΝΑ.
Εµείς πιστεύουµε ότι αυτό το µοντέλο, έχει φτάσει στα όριά του
ότι πρέπει να επανεξεταστεί. Οι ατέλειωτες ουρές δεν το τιµούν
και δηµιουργούν, ακόµα, περισσότερα προβλήµατα.

Εκτός απ’ αυτά που είπε η Υπουργός, πιστεύω ότι ένας σηµα-
ντικός παράγοντας είναι και η αποκέντρωση των µονάδων και η
ένταξή τους στα νοσοκοµεία. Ξέρετε, και σ’ αυτό υπάρχουν πολύ
σοβαρές ευθύνες της προηγούµενης κυβέρνησης, τα τελευταία
έξι χρόνια, παρ’ ότι υποσχόταν ότι θα πάρει διάφορα µέτρα στον
Πειραιά, όχι µόνο δεν βοήθησε για να επιλυθεί το πρόβληµα,
αλλά το επιβάρυνε ακόµα περισσότερο διότι στην µονάδα του
ΟΚΑΝΑ στον Πειραιά, έρχονται παιδιά από όλη τη δυτική Αθήνα,
την ευρύτερη περιοχή του Πειραιά και από όλη την υπόλοιπη δυ-
τική Αττική. Την διπλασίασε σε αριθµό µε αποτέλεσµα να δηµι-
ουργηθεί ένα τεράστιο κοινωνικό πρόβληµα. Οι µανάδες δεν
µπορούν να πάνε τα παιδιά τους στις παιδικές χαρές, οι έµποροι
καθηµερινά δέχονται κλεψιές και επικρατεί µια απίστευτη κατά-
σταση.

Εµείς ζητούµε αυτό που αναφέρατε, κυρία Γεννηµατά, στην
απάντησή σας, να το κάνετε, ακόµα, πιο συγκεκριµένο. Πρέπει να
υπάρξει ένα αυστηρό χρονοδιάγραµµα, να το ξέρουν οι πολίτες
του Πειραιά ότι στο άµεσο µέλλον θα γίνει αποφόρτιση, αποκέ-
ντρωση και ένταξη των µονάδων στα νοσοκοµεία. Ο Πειραιάς
σας έχει τιµήσει. Ο Πειραιάς σας εµπιστεύεται. Και αυτό που µου
είπε ήταν ότι «πες στη Φώφη ότι δεν πάει άλλο αυτή η κατά-
σταση. Την θέλουµε κοντά µας και θέλουµε να βοηθήσει σ’
αυτό».

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)
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Εγώ, σας καλώ να έρθετε στον Πειραιά ένα πρωινό να δείτε
ποια είναι η εικόνα στη µεγαλύτερη εµπορική ζώνη του Πειραιά,
που είναι οι ναυτιλιακές εταιρείες, που είναι πολλά σχολεία δίπλα
στις µονάδες και να δείτε µε τα µάτια σας την αφόρητη, αυτή,
κατάσταση.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Η Υφυπουργός Υγείας

και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, έχει το λόγο για να δευτερολογή-
σει, αλλά θα έπρεπε να το πείτε και στον κ. Σαχινίδη, αυτό για
τον Πειραιά και όχι µόνο στην κ. Γεννηµατά.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνι-
κής Αλληλεγγύης): Κύριε Καρύδη, ευτυχώς που είναι παρών,
εδώ ο κ. Σαχινίδης και ακούει από πρώτο χέρι τα προβλήµατα,
γιατί πολλές φορές όταν εµείς µεταφέρουµε τις δυσκολίες και
τα αδιέξοδα, ίσως, θεωρείτε ότι ο κάθε Υπουργός προσπαθεί
απλώς να υπερασπιστεί τον χώρο του και να τον στηρίξει.

Γνωρίζουµε τα προβλήµατα, γνωρίζουµε τις δυσκολίες, γνω-
ρίζουµε τις δυσλειτουργίες, αλλά πρέπει να αντιληφθείτε κι εσείς
ότι δεν υπάρχει κανένα µαγικό ραβδί. Μέσα σε πέντε µήνες, µέσα
σ’ αυτές τις δύσκολες οικονοµικές συνθήκες, δεν είναι δυνατόν
να λύσουµε ένα τέτοιο πρόβληµα ως διά µαγείας. Γνωρίζετε ότι
παραλάβαµε έναν ΟΚΑΝΑ µε χρέη. Αντιµετωπίσαµε τα χρέη και
πήρε και επιπλέον χρηµατοδότηση. Και ξεκινήσαµε το διάλογο
µε όλα τα νοσοκοµεία, αλλά να λέµε τα πράγµατα µε το όνοµά
τους. Γνωρίζετε πόσο δύσκολο είναι, ακόµα, και αυτό, να πει-
στούν δηλαδή τα νοσοκοµεία, οι εργαζόµενοι στα νοσοκοµεία,
να λειτουργήσουν οι µονάδες του ΟΚΑΝΑ, µέσα εκεί. Γνωρίζετε
την ανισοκατανοµή που υπάρχει σε όλη την Ελλάδα.

Είναι προτεραιότητα µας, πράγµατι, η αποκέντρωση. Πρέπει
να δηµιουργηθούν µονάδες του ΟΚΑΝΑ στα νοσοκοµεία της πε-
ριφέρειας για να συγκρατήσουµε όλο αυτό το «κύµα», όλους αυ-
τούς τους ανθρώπους που καταλήγουν στα αστικά κέντρα της
Αθήνας και του Πειραιά.

Όµως, αυτά τα πράγµατα δεν γίνονται από τη µια στιγµή στην
άλλη. Το πόσο µεγάλη σηµασία δίνουµε στο να µπορέσει να λει-
τουργήσει ολόκληρη η αλυσίδα των θεµάτων της αντιµετώπισης
που έχει να κάνει µε τα ναρκωτικά, φαίνεται από το γεγονός ότι
ο ίδιος ο Πρωθυπουργός ανέλαβε το διυπουργικό συντονισµό
αυτής της υπόθεσης. Μιλάω για αλυσίδα, γιατί έχουµε ήδη ξεκι-
νήσει, τη συνεργασία µε όλα τα συναρµόδια Υπουργεία -και µε το
Υπουργείο Παιδείας- έτσι ώστε, να αντιµετωπίσουµε µε τον κα-
λύτερο δυνατό τρόπο τα ζητήµατα που έχουν να κάνουν µε την
πρόληψη που είναι εξίσου σηµαντικά, τα κέντρα πρόληψης, που
πρέπει να µπουν µέσα στα σχολεία, µέσα από την αγωγή υγείας,
µέσα στην εκπαιδευτική διαδικασία.

Έχουµε ξεκινήσει το διάλογο µε το Υπουργείο Προστασίας
του Πολίτη για την καλύτερη δυνατή περιφρούρηση των χώρων
του ΟΚΑΝΑ. Έχουµε ξεκινήσει τη συνεργασία µε το Υπουργείο
∆ικαιοσύνης, έτσι ώστε, να λειτουργήσουν τα δικαστήρια στην
κοινότητα πιλοτικά έστω στην αρχή. Νοµίζω, ότι µπορούµε να το
δούµε αυτό και στον Πειραιά. Να ξεκινήσουµε από εκεί. Αυτοί
που βρίσκονται γύρω από τον ΟΚΑΝΑ που εάν σήµερα συλλη-
φθούν, δεν έχουν πού να πάνε, κύριε Καρύδη. ∆εν υπάρχουν θέ-
σεις θεραπείας. Πρέπει να υπάρχει η δυνατότητα να µπουν σε
ένα πρόγραµµα. Γι’ αυτό ξεκινούµε µε το Υπουργείο ∆ικαιοσύ-
νης, προγράµµατα θεραπευτικά και µέσα στις φυλακές. Αν δεν
λειτουργήσει όλη αυτή η αλυσίδα, δεν θα λύσουµε το πρόβληµα,
απλώς, θα πάρουµε το πρόβληµα από την αυλή µας και θα το
µεταφέρουµε στην αυλή του γείτονά µας. Και αυτό είναι κάτι
που, εµείς, δεν θα επιτρέψουµε να γίνει.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε την

κυρία Γεννηµατά.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, είκοσι επτά µαθητές και µαθήτριες και δύο συ-
νοδοί-καθηγητές από το 2ο ∆ηµοτικό Σχολείο Ελληνικού.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Ενηµερώνουµε τους µαθητές και τις µαθήτριες ότι είµαστε σε

ηµερήσια διάταξη µε θέµα κοινοβουλευτικός έλεγχος. Οι Βου-
λευτές ελέγχουν την Κυβέρνηση και είναι παρόντες οι Βουλευτές
που ρωτούν και οι Υπουργοί που απαντούν.

Και τώρα µπαίνουµε στη σειρά των ερωτήσεων που παρακάµ-
ψαµε -και µε την ανοχή και του Υπουργού και του Υφυπουργού
που έχουν µεγάλη κοινοτική εµπειρία και ξέρουν απ’ αυτά. Θα
συζητήσουµε την δεύτερη επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου µε
αριθµό 676/19-4-2010 του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ.
Αθανασίου Νάκου προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού,
σχετικά µε τη διεξαγωγή των Μεσογειακών Αγώνων στο Βόλο και
στη Λάρισα το 2013 κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Νάκου έχει ως εξής:
«Στις 12 Φεβρουαρίου κατά τη διάρκεια συζήτησης στη Βουλή

της επίκαιρης επερώτησης που είχα καταθέσει µαζί µε άλλους
συναδέλφους Βουλευτές της Νέας ∆ηµοκρατίας, σχετικά µε τις
περικοπές στα έργα και στα κονδύλια των Μεσογειακών Αγώνων
του 2013, η Υφυπουργός Πολιτισµού δεσµεύθηκε µε τον πλέον
κατηγορηµατικό τρόπο λέγοντας: «Είπαµε εµείς, ότι δεν θα συ-
νεχίσουµε και δεν θα οργανώσουµε τις διεθνείς οργανώσεις που
ήδη έχουν αναληφθεί από τη χώρα µας; Βεβαίως, οι Μεσογεια-
κοί Αγώνες θα γίνουν και θα γίνουν σωστά. Είµαστε απόλυτα συ-
νεπείς στις δεσµεύσεις µας, είµαστε απόλυτα συνεπείς στις
δηλώσεις του Πρωθυπουργού της χώρας µας.».

Στη συνέχεια µόλις σαράντα δύο ηµέρες µετά ο προϊστάµενος
Υπουργός της Υφυπουργού κ. Π. Γερουλάνος δήλωσε σε ραδιο-
φωνική του συνέντευξη: «Είναι πολύ µεγάλη πολυτέλεια αυτή τη
στιγµή να κάνουµε Μεσογειακούς Αγώνες (…) Θέλω να έχω απο-
λύτως τη δέσµευση και της ∆ιεθνούς Επιτροπής ότι θα γίνουν
αγώνες, µε αυτά τα λιγότερα χρήµατα αλλιώς δεν θα γίνουν κα-
θόλου». Πρόσφατα διαβάζουµε στον ηµερήσιο Τύπο ότι εκπρό-
σωποι της οργανωτικής Επιτροπής των Μεσογειακών Αγώνων
µετείχαν σε σύσκεψη της ∆ιεθνούς Επιτροπής Μεσογειακών στο
Παρίσι στις 14 Απριλίου µεταφέροντας µήνυµα του κυρίου
Υπουργού ότι εάν η ∆ΕΜΑ δεν ανακαλέσει αµέσως και απροφά-
σιστα την επίκληση διατάξεων, η Κυβέρνηση θα επανεξετάσει τη
σκοπιµότητα διεξαγωγής των αγώνων στην Ελλάδα.

Μετά απ’ όλες αυτές τις παλινωδίες οι τοπικές κοινωνίες στο
Βόλο και στη Λάρισα άρχισαν να αγωνιούν, αισθάνονται ότι κιν-
δυνεύει το όραµα της διενέργειας των αγώνων του 2013, που θα
έδιναν µεγάλη αναπτυξιακή ώθηση στις διοργανώτριες πόλεις
αλλά και σε ολόκληρη τη Θεσσαλία.

Κατόπιν των ανωτέρω ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
Τι πραγµατικά συµβαίνει, ποιος τελικά λέει την αλήθεια, άλ-

λαξε κάτι από τη δέσµευση της Κυβέρνησης στη Βουλή;».
Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει η Υφυπουργός Πολιτι-

σµού και Τουρισµού κ. Γκερέκου.
Κυρία Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΑΓΓΕΛΙΚΗ ΓΚΕΡΕΚΟΥ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρι-

σµού): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, βρισκόµαστε ξανά εδώ για να επαναλά-

βουµε µια δέσµευση που είχαµε δώσει σε αυτήν εδώ την Αί-
θουσα πριν από έξι βδοµάδες. Οι Μεσογειακοί Αγώνες θα γίνουν
και θα γίνουν σωστά.

Θέλω επίσης να επισηµάνω το εξής: Όταν, επιπλέον, ο Αντι-
πρόεδρος της Κυβέρνησης στις 16 Απριλίου δηλώνει ρητά και
κατηγορηµατικά ότι οι αγώνες θα γίνουν, όταν ο αρµόδιος
Υπουργός Πολιτισµού και Τουρισµού δηλώνει το ίδιο στις 19
Απριλίου, θεωρώ, πραγµατικά, ότι είναι πλεονασµός η παρουσία
µου εδώ, ξανά, στις 22 Απριλίου.

Ωστόσο, επειδή ίσως υπάρχουν παρερµηνείες κάποιων δηλώ-
σεων, θα επαναλάβω ακριβώς τι κάνουµε και τι έχουµε κάνει
µέχρι τώρα.

Αυτό που, κυρίως, κάνουµε, κύριε συνάδελφε, είναι ότι εργα-
ζόµαστε συστηµατικά για την επιτυχία αυτών των αγώνων, ούτως
ώστε, αυτοί να γίνουν ακριβώς µε τον τρόπο που πρέπει να γί-
νουν και το αποτέλεσµά τους να µας κάνει όλους περήφανους.

Σήµερα θέλω απλώς να θέσω ξανά τα τέσσερα κριτήρια για
την επιτυχηµένη διοργάνωση των Μεσογειακών Αγώνων.

Πρώτο κριτήριο. Είναι η τήρηση των χρονοδιαγραµµάτων που
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έχουν τεθεί για την ολοκλήρωση τόσο των κατασκευαστικών
έργων, όσο και του συνόλου της διοργάνωσης. Είτε αυτή αφορά
στη διεξαγωγή των αγώνων των ίδιων είτε στα συνωδά πολιτι-
στικά δρώµενα. ∆ουλεύουµε χωρίς να χάνουµε µέρα από τη
στιγµή που αναλάβαµε ως Κυβέρνηση τη διαχείριση αυτού του
σηµαντικού έργου, αλλά και δύσκολου, στη συγκεκριµένη στιγµή
που βρίσκεται η χώρα µας. ∆εν υπάρχει ούτε στιγµή αδράνειας,
όπως υπήρχε δύο ολόκληρα χρόνια επί των ηµερών σας.

∆εύτερο κριτήριο. Είναι η αυστηρή τήρηση του εξορθολογι-
σµένου προϋπολογισµού των έργων και των εκδηλώσεων. Μέσα
σ’ αυτή την πρωτοφανή δύσκολη δηµοσιονοµική συγκυρία,
έχουµε καταλήξει σε ένα σωστό οικονοµικό προϋπολογισµό, ο
οποίος αξιοποιεί και το τελευταίο ευρώ του Έλληνα πολίτη.

Επειδή ακριβώς εµείς δουλεύουµε, που σηµαίνει ότι κάνουµε
επιλογές και παίρνουµε µέτρα, ίσως για το λόγο αυτό η κίνησή
µας να παρερµηνεύεται και να δηµιουργούνται ποικίλα σχόλια
και ερµηνείες, όχι πάντα καλόβουλα, όπως βλέπουµε δυστυχώς.

Τρίτο κριτήριο, είναι η διασφάλιση ότι ολόκληρη η περιφέρεια
της Θεσσαλίας, θα προβληθεί και πρέπει να προβληθεί, θα ανα-
δειχθεί και πρέπει να αναδειχθεί ως ελκυστικός τουριστικός προ-
ορισµός, αλλά και ως χώρος πρόσφορος εν γένει, για την
προσέλκυση επενδύσεων.

Οι αγώνες δεν θα είναι ένα γεγονός που θα διεξαχθεί σε έναν
ουδέτερο χώρο, σε περιοχές και πόλεις που θα είναι απλά και
αδιάφορα σκηνικά, για να γίνουν οι αγώνες. Οι αγώνες θα ανα-
δείξουν την ιδιαίτερη θεσσαλική ταυτότητα, τόσο ως τουριστικό,
όσο και ως επενδυτικό τουρισµό.

Τέταρτο κριτήριο είναι η διασφάλιση της µεταµεσογειακής
αξιοποίησης και χρήσης των υποδοµών που δηµιουργούµε αυτή
τη στιγµή στη Θεσσαλία. Αξιοποιούµε, λοιπόν, όλες τις δυνατό-
τητες για την ορθή και ενδεδειγµένη µεταµεσογειακή χρήση των
υποδοµών που θα παραδώσουµε και θα παραδίδουµε σταδιακά,
µέχρι το 2013.

Μέχρι στιγµής, έχουµε συγκεκριµένες προόδους στην πορεία
των έργων και των ενεργειών που απαιτούνται και σε καµµία πε-
ρίπτωση δεν θέτουµε, εν αµφιβόλω, την ίδια τη διεξαγωγή των
αγώνων, βέβαια µε τις προϋποθέσεις που σας έχουµε κατ’ επα-
νάληψη αναφέρει και τις οποίες επαναφέρω εδώ, ακριβώς για να
αρθούν, οι όποιες αµφιβολίες για το έργο και τις προθέσεις µας.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε. Ο ερωτών Βουλευτής, κ. Αθανάσιος Νάκος έχει το λόγο,
για να αναπτύξει την ερώτηση του.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, η κυρία Υπουργός είπε
ότι, βρισκόµαστε ξανά εδώ για να επαναλάβουµε αυτά τα οποία
είπαµε στη συζήτηση της επερώτησης στις 12 Φεβρουαρίου.

Καµµία όρεξη δεν είχαµε να έρθουµε εδώ και να λέµε τα ίδια
και τα ίδια. Το γεγονός που µας οδήγησε σε αυτήν την επίκαιρη
ερώτηση είναι ότι, ένα µήνα µετά και ενώ είχαµε ησυχάσει και
θεωρήσαµε ότι οι δεσµεύσεις της κυρίας Υπουργού ήταν ισχυ-
ρές, ο κ. Γερουλάνος είπε ότι, θα διεξαχθούν οι αγώνες µε το
µισό προϋπολογισµό και αν αυτό δεν γίνει αποδεκτό –δεν είναι τα
ίδια που έλεγε η κ. Γκερέκου εδώ- οι Μεσογειακοί Αγώνες δεν
θα γίνουν καθόλου.

Είπε επίσης, ότι είναι µεγάλη πολυτέλεια αυτή τη στιγµή να κά-
νουµε Μεσογειακούς Αγώνες. Τους κάνουµε γιατί η προηγού-
µενη κυβέρνηση, χωρίς κανένα σχεδιασµό µας εξέθεσε
παγκόσµια. Αυτό είναι το ένα γεγονός.

Υπάρχει και δεύτερο γεγονός. Είναι οι συσκέψεις ΠΑΣΟΚ. Γί-
νονται συσκέψεις επί συσκέψεων, µε κλειστές τις πόρτες και δεν
καλείται κανείς άλλος παράγων που δεν είναι ΠΑΣΟΚ.

Τι υπάρχει και τι κρύβεται, κ. Γκερέκου, µε αυτές τις συσκέ-
ψεις ΠΑΣΟΚ; Είναι κάτι που αφορά την περιουσία των γονιών
σας, είναι κάτι που αφορά το ΠΑΣΟΚ; Ή είναι κάτι που αφορά
µια µεγάλη περιοχή και αφορά την Ελλάδα, όπως δεσµεύτηκε ο
ίδιος ο Πρωθυπουργός;

Κι επειδή είδα και µία στάση, ότι βρισκόµαστε ξανά εδώ, εγώ
ως Υφυπουργός, πεντέµισι χρόνια κ. Γκερέκου, τέσσερις φορές
την εβδοµάδα ήµουν εδώ. Ο κ. Λεβέντης µε έφερνε µία φορά την
εβδοµάδα σχεδόν για το ίδιο θέµα, για τα σκουπίδια της δυτικής
Αττικής. ∆εν είπα όµως, ποτέ ότι έχω δουλειές και δεν έρχοµαι,

όπως είπατε εσείς. Και είπατε ότι: «Μας κουβαλάτε εδώ».
Ο κοινοβουλευτικός έλεγχος, κύριε Πρόεδρε, εσείς που είστε

παλιός κοινοβουλευτικός, δεν είναι κάτι το οποίο γίνεται και πη-
γαίνουµε και συµµετέχουµε όταν δεν έχουµε άλλες δουλειές.

Θέλω, λοιπόν, να πω τούτο. Από τότε, πέρασαν δυόµισι µήνες.
∆εχόµαστε ότι πρέπει να γίνει αυτό που ελέχθη, εξορθολογισµός
του προϋπολογισµού και των δαπανών. Να βρεθεί η βιωσιµότητα
των έργων και η ωφελιµότητα µετά τους αγώνες.

Όµως, σας πληροφορώ ότι το 90% των αθλητικών εγκατα-
στάσεων -και γι’ αυτό πήραµε τους αγώνες- είναι έτοιµες. ∆εν εί-
µαστε στο µηδέν για να αρχίσουν οι αθλητικές εγκαταστάσεις.
Εδώ λοιπόν, µπαίνει το ερώτηµα για το αν θα γίνουν. Θα γίνουν
διαβεβαιώνει η κ. Γκερέκου. Ελπίζω αύριο ο κ. Γερουλάνος να
µην πει πάλι, αντίστοιχα σαν κι αυτά που είπε, γιατί ως προϊστά-
µενος έχει βαρύτητα ο λόγος του, φαντάζοµαι, περισσότερο από
του υφισταµένου.

Οριστικοποίηση του προϋπολογισµού σε πόσους µήνες θα
γίνει, κυρία Υπουργέ; Μιλάτε για εξορθολογισµό. Είχατε δυόµισι
µήνες. ∆υο γαϊδουριών άχυρα, είναι, βάλτε τα κάτω, µετρήστε
τα και πείτε αντί για 10 δραχµές, 10 ευρώ, θα κάνει 8 ευρώ και θα
γίνουν αυτά και αυτά τα έργα για να αρχίσουµε. Οι άλλες δηλώ-
σεις προκαλούν σύγχυση, προκαλούν αναστάτωση, προκαλούν
εκνευρισµό.

∆εν φταίµε εµείς που ερχόµαστε εδώ και ρωτάµε, οι δικές σας
παλινωδίες, οι αντικρουόµενες εξαγγελίες, όλα αυτά δηµιούρ-
γησαν αυτήν τη σύγχυση. Τελειώσετε, λοιπόν, σήµερα τη σύγ-
χυση. Πείτε τα σύκα – σύκα, πείτε, ακριβώς, τι θα κάνετε και σας
υποσχόµαστε να µη σας ξαναενοχλήσουµε. Να δούµε, να γίνο-
νται τα έργα και να προχωράνε οι Μεσογειακοί Αγώνες. Αυτό θέ-
λουµε.

ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Η Υφυπουργός Πολι-
τισµού και Τουρισµού, κ. Γκερέκου έχει το λόγο.

ΑΓΓΕΛΙΚΗ ΓΚΕΡΕΚΟΥ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρι-
σµού): Να τα πάρουµε λίγο τα πράγµατα µε τη σειρά, κύριε
Νάκο.

Κατ’ αρχάς, δεν ξέρω εσείς τι κάνατε, αλλά πολλοί συνάδελφοί
σας, πραγµατικά, δεν έρχονταν εδώ, για να απαντήσουν όταν
τους ρωτούσαµε. Και δεν είχα καµία διάθεση να σας πω ότι, είχα
άλλες δουλειές και δεν ήρθα.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Να τους βρείτε να τους το πείτε.
ΑΓΓΕΛΙΚΗ ΓΚΕΡΕΚΟΥ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρι-

σµού): Το είπα γιατί επιµένετε σε παρερµηνείες.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Τι είναι αυτά που λέτε;
ΑΓΓΕΛΙΚΗ ΓΚΕΡΕΚΟΥ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρι-

σµού): Να ολοκληρώσω, εγώ δεν σας διέκοψα.
ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Μην κάνετε διακοπές,

κύριε Νάκο. Έχει το λόγο η κυρία Υφυπουργός, κύριε Μπούρα.
ΑΓΓΕΛΙΚΗ ΓΚΕΡΕΚΟΥ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρι-

σµού): Μιλάω για παρερµηνείες που κάνετε. Μιλήσατε για τον
Υπουργό και για φηµολογούµενες διαρροές που λένε ότι δήθεν,
δεν θα γίνουν οι Μεσογειακοί Αγώνες. ∆εν ειπώθηκε ποτέ αυτό,
γι’ αυτό προηγουµένως σας είπα ότι παρ’ όλα αυτά, παρ’ όλες τις
διαβεβαιώσεις µας, εσείς επιµένετε ότι δεν θα γίνουν οι Μεσο-
γειακοί Αγώνες. Ότι κινδυνεύουν από εµάς. ∆εν είναι έτσι.

Ας τα πάρουµε όµως, λίγο από την αρχή για να δούµε τι
έχουµε κάνει µέχρι τώρα. ∆ύο χρόνια δεν είχατε κάνει τίποτα
εσείς και το ξέρετε πολύ καλά. Κατ’ αρχάς, σε ό,τι αφορά τις δι-
οικητικές ενέργειες που απαιτούνται για τη συµπλήρωση οργα-
νωτικής δοµής που θα οργανώσει και θα διεξάγει τους αγώνες.

Πρώτον, το διοικητικό συµβούλιο της οργανωτικής επιτροπής
των Μεσογειακών Αγώνων Βόλος ’13, έχει ήδη συγκροτηθεί από
τις 19 Μαρτίου και συνεδριάζει πλέον κανονικά.

Έχει οριστεί ο πρόεδρος, ο αντιπρόεδρος και ο διευθύνων
σύµβουλος της ΟΕΜ. Υπάρχουν πλέον και τα φυσικά πρόσωπα
που λαµβάνουν τις αποφάσεις και ελέγχουν την εξέλιξη της διορ-
γάνωσης.

Έχουν βγει σε δύο ανοικτές προκηρύξεις οι θέσεις των στε-
λεχών, των διευθύνσεων της «Βόλος ’13» καθώς και των γρα-
φείων της σε Βόλο και Λάρισα. Η προθεσµία υποβολής αιτήσεων
έχει κλείσει από τις 16 Απριλίου, και βρισκόµαστε στη φάση επι-
λογής των εργαζοµένων.
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∆εύτερον, σε ό,τι αφορά την πρόοδο των έργων για τους αγώ-
νες. Η ∆ΕΜΑ συγκεκριµενοποιεί τα ακριβή χρονοδιαγράµµατα
των αθλητικών έργων και το ποσό που τόσο ενδιαφέρεστε, γιατί
µιλάµε για εξορθολογισµό, βεβαίως, και σηµαίνει µείωση, δεν θέ-
λουµε να παίξουµε επικοινωνιακά τερτίπια. ∆εν θέλουµε να σας
πούµε δέκα και να ξοδέψουµε είκοσι, όπως κάνατε εσείς ενδε-
χοµένως πριν. Θέλουµε αυτό που θα πούµε πραγµατικά να είναι
το ακριβές και να είµαστε απόλυτα συνεπείς. Και γίνεται µε πολύ
σοβαρότητα και συνέπεια.

Το γενικό χρονοδιάγραµµα που έχει τεθεί, προχωράει κανο-
νικά και βρισκόµαστε πλέον στη φάση της εκτέλεσής του. Η Γε-
νική Γραµµατεία Αθλητισµού, έχει πλέον ολοκληρώσει τις
απαραίτητες ενέργειες για την αδειοδότηση των έργων. Γιατί
ίσως θυµάστε, από την περασµένη µου οµιλία στη Βουλή, επί των
ηµερών σας δεν είχατε καν φροντίσει να ενηµερωθείτε για το
ιδιοκτησιακό και πολεοδοµικό καθεστώς των περιοχών στις
οποίες έχουν χωροθετηθεί τα έργα. Και ξέρετε τις δαιδαλώδεις
διαδικασίες που χρειάζονται γι’ αυτά. Εµείς τα τελειώνουµε.

Τελειώνοντας, λοιπόν, επιτρέψτε µου να επανέλθω στην αρ-
χική µας δέσµευση, διευκρινίζοντας ταυτόχρονα και τις σχέσεις
µας µε την ∆ΕΜΑ, προκειµένου να ξεκαθαρίσει το τοπίο από πε-
ρίεργες τυχόν διαρροές και υποβολιµαίες διαδόσεις.

Λοιπόν, τους αγώνες θα τους κάνουµε και θα τους κάνουµε
όπως πρέπει. Γιατί; Γιατί έχουµε καλύψει, µε πολύ κόπο και
ένταση προσπαθειών, όλο το χρόνο που είχε σπαταληθεί κατά
τη διετία της αδράνειάς σας.

∆εύτερον, έχουµε εξορθολογήσει τον προϋπολογισµό σας και
έχουµε συρρικνώσει την προχειρότητά σας. Έχουµε νοικοκυρέ-
ψει τα πράγµατα.

Με δεδοµένα αυτά και µέσα σ’ αυτήν τη δηµοσιονοµική συ-
γκυρία -επαναλαµβάνω και υπογραµµίζω- που είναι γνωστή σε
όλους, πιέσεις για επιπλέον έργα ή δαπάνες πέρα των εύλογων
απαιτήσεων για ολοκλήρωση όσων έχουµε συµφωνήσει και δη-
µόσια έχουµε δεσµευτεί, δεν µπορούµε και δεν πρόκειται να δε-
χτούµε.

Υλοποιούµε µε συνέπεια ό,τι υποσχεθήκαµε. Γι’ αυτό, λοιπόν,
και κάποιοι άκοµψοι τρόποι, ενδεχοµένως της ∆ΕΜΑ πριν από
λίγες ηµέρες δεν µας πτοούν. Έχουµε συγκεκριµένο πλαίσιο,
έχουµε δεσµευτεί απέναντί τους και έτσι θα τηρήσουµε αυτό το
πλαίσιο.

Στο αυστηρά οριοθετηµένο και συµφωνηµένο αυτό πλαίσιο
συνεργαζόµαστε τόσο µε τη ∆ΕΜΑ όσο και µε όλους όσοι εµπλέ-
κονται στην εκτέλεση των έργων και τη διεξαγωγή των αγώνων.
∆εν θα µεταβάλλουµε τίποτα από όλα αυτά. Θα είναι ευθύνη
άλλων, εάν τελικά δεν ευοδωθεί το απαραίτητο κλίµα και η διά-
θεση συνεργασίας για την επιτυχή διεξαγωγή της διοργάνωσης.

Και κάτι τελευταίο: ∆εν νοµίζω ότι έχετε δίκιο όταν µιλάτε για
απαγόρευση του διαλόγου µε εσάς. Βουλευτής της περιοχής,
κάθε στέλεχος της Τοπικής Αυτοδιοίκησης, κάθε φορέας, που
έχει έρθει στη Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού, έχει δει το γενικό
γραµµατέα, όλους εµάς και να ενηµερώνεστε όλοι σας. Είµαστε
στη διάθεσή σας ανά πάσα στιγµή.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής, σαράντα οκτώ µαθητές και
µαθήτριες και δυο εκπαιδευτικοί από το Β’ Τµήµα του Γυµνασίου
Νέας Ευκαρπίας Θεσσαλονίκης.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Για την ενηµέρωση των µαθητών να πούµε ότι είµαστε σε ηµε-
ρήσια διάταξη µε θέµα «κοινοβουλευτικός έλεγχος». Παρίστα-
νται οι Βουλευτές, που ελέγχουν την Κυβέρνηση και ρωτούν και
βρίσκονται και οι Υπουργοί, που απαντούν. Και είσαστε και τυ-
χεροί γιατί θα απαντήσει σε λίγο ο συµπατριώτης σας, ο κ. Κα-
στανίδης.

Θα συζητηθεί η τέταρτη µε αριθµό 672/19.4.2010 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου της Βουλευτού του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού κ. Ουρανίας Παπανδρέου-Παπαδάκη προς τους
Υπουργούς Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης και ∆ικαιοσύνης,
∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων, σχετικά µε τη διερεύ-
νηση εµπλοκής Ελλήνων ορθοπεδικών γιατρών στην υπόθεση
χρηµατισµού πολυεθνικής φαρµακευτικής εταιρείας του εξωτε-
ρικού, κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση της κ. Παπανδρέου-Παπαδάκη έχει ως
εξής:

«Μεγάλη και δυστυχώς αρνητική αίσθηση έχει προκαλέσει η
αποκάλυψη από τη βρετανική δικαιοσύνη ότι σε σκάνδαλο εκα-
τοµµυρίων ευρώ πρωταγωνιστές ήταν Έλληνες γιατροί, αλλά και
µέλη διοικητικών συµβουλίων µεγάλων ελληνικών νοσοκοµείων.

Συγκεκριµένα, τα δικαστήρια του Λονδίνου προχώρησαν στην
καταδίκη υψηλόβαθµου στελέχους βρετανικής φαρµακευτικής
εταιρείας, θυγατρικής µεγάλου αµερικάνικου κολοσσού, ύστερα
από τη σοκαριστική οµολογία του ίδιου ενώπιων των Βρετανών
δικαστών ότι διακίνησε µαύρο χρήµα µε αποδέκτες Έλληνες χει-
ρουργούς ορθοπεδικούς.

Ο διασυρµός της χώρας µας έχει πάρει παγκόσµιες διαστά-
σεις. Οι αµερικανικές δικαστικές αρχές, ταυτόχρονα µε τις βρε-
τανικές, είχαν ενηµερώσει εγκαίρως την Αθήνα και η σχετική
έρευνα έχει ξεκινήσει στη χώρα µας από τον Ιανουάριο του 2009.
Παρ’ όλα αυτά, ενώ στο Λονδίνο φαίνεται να αποδίδεται δικαιο-
σύνη, στην Ελλάδα µετά από δεκαπέντε µήνες δεν έχει ακόµη
προσωποποιηθεί καµµία ευθύνη.

Συνεπώς ερωτώνται οι αρµόδιοι Υπουργοί:
Ποια είναι τα µέτρα που έχουν ληφθεί για την άµεση απόδοση

ευθυνών από την ελληνική δικαιοσύνη και γιατί υπάρχει τόσο µε-
γάλη καθυστέρηση από πλευράς των ελληνικών δικαστικών
αρχών;

Με ποιο τρόπο οι ερωτώµενοι Υπουργοί θα επιτύχουν τον εν-
δελεχή έλεγχο, καθώς και την πάταξη παρόµοιων φαινοµένων
στα νοσοκοµεία, που πλήττουν τους Έλληνες φορολογούµενους
και αµαυρώνουν την εικόνα της χώρας διεθνώς;»

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υπουργός ∆ικαιοσύ-
νης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων, κ. Χαράλαµπος
Καστανίδης.

Έχετε το λόγο, κύριε Υπουργέ.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, και η επό-

µενη ερώτηση είναι για το ίδιο θέµα. Θα συζητηθούν ξεχωριστά;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): ∆εν θα απαντήσει ο

ίδιος Υπουργός, κύριε συνάδελφε.
Έχετε το λόγο, κύριε Υπουργέ.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Είναι τροµερό.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-

φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): ∆εν είναι καθόλου τρο-
µερό. Είναι η ίδια υπόθεση, που αφορά όµως δύο τοµείς της
κρατικής δράσης, όπως θα φανεί σε λίγο. Συνεπώς ο µεν Υπουρ-
γός ∆ικαιοσύνης θα απαντήσει για όλα όσα αφορούν τη δικαιο-
σύνη και τους εισαγγελικούς µηχανισµούς δράσης, ο δε
Υφυπουργός Οικονοµικών θα απαντήσει στο µέρος εκείνο που
αφορά την ειδική υπηρεσία ελέγχων.

Κύριε Πρόεδρε, ευχαριστώ.
Σε ό,τι αφορά την ερώτηση της κυρίας συναδέλφου, η πρώτη

µου σκέψη είναι ότι διαπιστώνουµε µε πολύ µεγάλη λύπη ότι η
διαφθορά ορισµένων δηµοσίων λειτουργών έχει και διεθνείς δια-
συνδέσεις. Είναι προφανές ότι στην προσπάθεια που καταβάλλει
η νέα Κυβέρνηση, για να αντιµετωπιστεί το φαινόµενο της δια-
φθοράς, προστίθεται ένας κυκεώνας παρελθουσών ενεργειών
και µνηµών. Κάνουµε ό, τι µπορούµε, στο πλαίσιο ενός εθνικού
σχεδίου που διαµορφώνεται σιγά-σιγά, για να αντιµετωπιστούν
τέτοια φαινόµενα.

Αυτή είναι µία ιστορία, για την οποίαν χρειάστηκε η βρετανική
δικαιοσύνη δύο χρόνια, προκειµένου να οµολογήσει ο συγκεκρι-
µένος -κατάδικος πλέον- Βρετανός ότι διακίνησε «µαύρο» χρήµα
µε Έλληνες γιατρούς.

Η Εισαγγελική έρευνα στον τόπο µας πρωτοξεκίνησε το Γε-
νάρη του 2009. Ο τότε εισαγγελέας του Αρείου Πάγου ανέθεσε
στον κ. Καρούτσο, Προϊστάµενο τότε της Εισαγγελίας Εφετών
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Αθηνών, να διενεργήσει προκαταρκτική εξέταση. Το καλοκαίρι
του 2009 παραιτήθηκε από το Σώµα ο τότε εισαγγελέας εφετών
Αθηνών. Λίγο αργότερα, στις 3 Σεπτεµβρίου 2009, ο νέος Προϊ-
στάµενος της Εισαγγελίας Εφετών, ο κ. Μακρής, ανέθεσε σε ει-
σαγγελέα εφετών να συνεχίσει την έρευνα. Η εισαγγελέας
εφετών προχώρησε σε µία σειρά ανακριτικών ενεργειών και ταυ-
τόχρονα στη συλλογή περαιτέρω υλικού και το σύνολο της ερεύ-
νης µέχρι εκείνη τη στιγµή, των στοιχείων δηλαδή της ερεύνης,
διαβιβάστηκε στην αρµόδια υπηρεσία, στην Ειδική Υπηρεσία
Ελέγχων, προκειµένου η Ειδική Υπηρεσία Ελέγχων του Υπουρ-
γείου Οικονοµικών να συντάξει πόρισµα. ∆ιότι υπάρχουν ανά-
γκες, είτε αφορούν χρηµατιστηριακές συναλλαγές είτε άνοιγµα
τραπεζικών λογαριασµών είτε συσχέτιση διαφόρων οικονοµικών
στοιχείων, που πρέπει να ερευνηθούν από την Ειδική Υπηρεσία
Ελέγχων. Έπρεπε, λοιπόν, να επέµβει η Ειδική Υπηρεσία Ελέγ-
χων, προκειµένου η εισαγγελία εφετών να έχει στη διάθεσή της
πόρισµα, που αφορά, κυρίως, το οικονοµικό υπόβαθρο αυτής
της υπόθεσης.

Είµαστε σε αυτό το σηµείο. Περιµένουµε, δηλαδή, τη σύνταξη
του τελικού πορίσµατος από την Ειδική Υπηρεσία Ελέγχων, προ-
κειµένου η κ. Ζαΐρη, η Εισαγγελεύς Εφετών, η οποία ανέλαβε την
ανάκριση, να κάνει και αυτή από την πλευρά της τις τελικές κι-
νήσεις. Σε ό,τι αφορά όµως την Ειδική Υπηρεσία Ελέγχων, για
την οποίαν γνωρίζω πώς έδρασε µέχρι τώρα, θα απαντήσει –και
αυτός είναι ο συσχετισµός µε την ερώτηση του κ. Παπαδηµούλη-
ο κ. Σαχινίδης.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Η κ. Ουρανία Παπαν-

δρέου-Παπαδάκη έχει το λόγο να αναπτύξει την ερώτησή της.
ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, µακάρι να είµαστε στο τέλος των γραφειο-

κρατικών διαδικασιών, όπως τα αναφέρατε. Θα µου επιτρέψετε
όµως να περιµένω, όπως και όλοι οι Έλληνες, το τελικό αποτέ-
λεσµα. Γιατί ειλικρινά είναι πολλά τα εγκλήµατα, πάρα πολύ µε-
γάλη η διαφθορά σε όλους τους τοµείς. Και συµφωνώ µαζί σας
ότι πλέον έχουµε και διεθνείς διασυνδέσεις. Είναι όµως ελλιπής
η απονοµή δικαιοσύνης και οι λήψεις µέτρων για την πάταξη
αυτής της µεγάλης διαφθοράς και στα νοσοκοµεία µας δυστυ-
χώς, που τα τελευταία χρόνια πρέπει να πούµε ότι έχει λάβει µία
µορφή βαριάς επιδηµίας.

Παρά τα όσα µας είπατε, κύριε Υπουργέ, ειλικρινά συνειδητά
πλέον οι πολίτες ξέρετε τι πιστεύουν; Ότι στην Ελλάδα γίνονται
εγκλήµατα, αλλά είναι εγκλήµατα χωρίς τιµωρίες. Αυτή είναι η
συνείδηση πλέον του ελληνικού λαού. Θα αναφερθώ µόνο σε
µερικά από τα δηµοσιεύµατα του Τύπου τον τελευταίο καιρό –
και, βεβαίως, θα τα καταθέσω και στα Πρακτικά της Βουλής-
όπου η χώρα µας, δυστυχώς, για µιαν ακόµη φορά διασύρεται
και προσβάλλεται διεθνώς. Και αυτό δεν µας τιµά, κύριε
Υπουργέ:

«Απάτη ύψους 15.000.000 ευρώ σε βάρος δηµοσίων νοσοκο-
µείων». Έχουν και διευθύνσεις και τηλέφωνα οι συγκεκριµένοι,
κύριε Υπουργέ. ∆εν χρειάζεται πολύ ψάξιµο, δηλαδή. Ακούτε:
«Χειρουργούσαν µε κριτήριο το ύψος της µίζας». Τα ονόµατα των
εταιρειών καταγράφονται εδώ. «Μίζες 3.000.000 ευρώ από την
Αγγλία σε δεκαπέντε Έλληνες γιατρούς». Και αυτά καταγράφο-
νται εδώ. «Κάποιος πάει φυλακή στην Αγγλία για µίζες σε Έλλη-
νες γιατρούς». Υπάρχουν ονόµατα και διευθύνσεις. «Κύκλωµα
µίζας 30% σε γιατρούς». Ακούτε: «Οι ελληνικές αρχές στα ίχνη γι-
γαντιαίας διαφθοράς µε αδίστακτους πωλητές, αλλά διστακτι-
κούς διώκτες». Και αυτό δεν µας τιµά, κύριε Υπουργέ.

«Μοίραζαν 5.000.000 µίζες σε ελληνικά νοσοκοµεία». «Μαθαί-
νουµε τα νέα τελευταίοι» και «κύκλωµα στο εξωτερικό µε επέ-
κταση της διαφθοράς στη χώρα µας». Και το βασικότερο
«έβαλαν τις µίζες στο ράφι». Τα καταθέτω αυτά στα Πρακτικά
της Βουλής. Και σας ερωτώ κύριε Υπουργέ στην Ευρώπη…

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Ουρανία Παπανδρέου-Πα-
παδάκη καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα δηµοσι-
εύµατα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-
φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Μπορείτε να µου πείτε
τις ηµεροµηνίες των δηµοσιευµάτων που διαβάζετε;

ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ -ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ: Βεβαίως, 30 ∆εκεµ-
βρίου 2009, εφηµερίδα «ΤΑ ΝΕΑ».

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Θα µου δώσετε µόνο λίγο περισσότερο χρόνο, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): ∆εν καθορίζεται έτσι

ο Κανονισµός. Θα είναι στα Πρακτικά οι καταθέσεις σας.
ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ -ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ: Ωραιότατα. Πάντως

είναι πάρα πολύ πρόσφατα, πολύ τελευταία, δηλαδή από το ∆ε-
κέµβρη του 2009 µέχρι τώρα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Εάν αυτό διευκολύνει
για την απάντηση του τον Υπουργό, µερικές ηµεροµηνίες να τις
πείτε.

ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ -ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ: Η τελευταία ηµερο-
µηνία στις 15 Απριλίου του 2010. Σας είπα ότι είναι πάρα πολύ
πρόσφατα, διότι εάν πήγαινα πολύ πολύ πίσω θα έπρεπε να τα
φέρω µε βανάκι.

Εγώ σας ρωτώ: Στα άλλα ευρωπαϊκά κράτη, που και εκεί υπάρ-
χει διαφθορά, αποδίδεται δικαιοσύνη. Εδώ γιατί καθυστερούµε;
Αυτό είναι το ένα.

Και κάτι ακόµα. Το έχω πει και µε έχει τιµήσει που εγώ δού-
λεψα για πάρα πολλά χρόνια µόνο στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας,
κύριε Υπουργέ, και έχω πει πάρα πολλές φορές –θα το επανα-
λάβω και σήµερα- επιτέλους, πια διασφαλίστε αυτόν τον ιερό
χώρο των νοσοκοµείων και κάνετε έναν ανηλεή, έναν πολύ
σκληρό πόλεµο εναντίον αυτών των πιράνχας –ναι, είναι πιράν-
χας- που λυµαίνονται το χώρο της υγείας. Μέχρι σήµερα, δεν
έχουµε δει απολύτως τίποτα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Και, βεβαίως, κύριε Υπουργέ, οι επίορκοι γιατροί και οι δηµό-
σιοι λειτουργοί είναι λίγοι, αλλά το κακό που κάνουν είναι πάρα
µα πάρα πολύ µεγάλο. Όπως, πάρα πολύ µεγάλη είναι και η δικιά
σας η ευθύνη και των προηγούµενων βέβαια, γιατί το συγκεκρι-
µένο θέµα έχει αρχίσει από τον Ιανουάριο του 2009 και µέχρι σή-
µερα, κύριε Υπουργέ, δεν έχει προσωποποιηθεί καµµία ευθύνη,
µε αποτέλεσµα αυτοί οι κύριοι, τελικά, να έχουν εντελώς –θα το
πω έτσι- αποθρασυνθεί.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ο Υπουργός ∆ικαι-

οσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων κ. Χαράλα-
µπος Καστανίδης έχει το λόγο, για τρία λεπτά.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-
φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Κύριε Πρόεδρε, σας
ευχαριστώ.

Ο λόγος για τον οποίο ζήτησα να διαβάσετε τη σχετική αρ-
θρογραφία είναι ακριβώς γιατί ήθελα να πείτε αυτό, ότι εάν χρει-
αζότανε να ανατρέξετε στο παρελθόν, όποτε αρχίζει η υπόθεση
αυτή, θα χρειαζόσασταν ένα βαν.

ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ -ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ: Από τον Ιανουάριο
του 2009 είναι.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-
φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Ακριβώς. Γιατί έχουν
σηµασία οι χρόνοι, κυρία συνάδελφε.

Είπα για παρελθούσες µνήµες και για παρελθόντα γεγονότα,
που όµως τρέχουν µέχρι αυτήν τη στιγµή.

ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ -ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ: Και δεν έχουν αντι-
µετωπιστεί.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-
φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Άλλα κάποιος που σας
ακούει, µπορεί να συναγάγει το συµπέρασµα ότι συνέβησαν
τώρα όλα αυτά, για τα οποία δεν έστερξε η δικαιοσύνη να τα
αντιµετωπίσει αµέσως. Αυτή ήταν η χρησιµότητα της παρέµβα-
σής µου.

ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ -ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ: Μη γυρνάτε µόνο
στο παρελθόν, κύριε Υπουργέ, έχουµε παρόν.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-
φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): ∆εν µε ακούτε. Θα µου
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επιτρέψετε να µιλήσω;
ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ -ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ: Ευχαριστώ πολύ.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-

φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Ωραία. Από εκθέσεις
του «Συνηγόρου του Πολίτη» ή του Γενικού Επιθεωρητή ∆ηµό-
σιας ∆ιοίκησης συνεργαζοµένου µε τους επιθεωρητές υγείας,
προκύπτει ότι ένας από τους πιο δακτυλοδεικτούµενους χώρους
διαφθοράς είναι τα νοσοκοµεία µας. Και είναι δύο οι βασικοί
λόγοι. Το σύστηµα των προµηθειών και η φαρµακευτική πολιτική.
∆εν είµαι ο αρµόδιος Υπουργός Υγείας, να απαντήσω επ’ αυτού.

ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ -ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ: Και τα αναλώσιµα
υλικά. Το προσπέρασε.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-
φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Το σύστηµα προµη-
θειών, κυρία συνάδελφε, γνωρίζετε εσείς που έχετε διατελέσει
µέλος του Εθνικού Συστήµατος Υγείας, ότι περιλαµβάνει και τα
αναλώσιµα υλικά και το φαρµακευτικό υλικό.

ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ -ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ: Είναι διαφορετικά.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-

φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Συνεπώς η παρέµβασή
σας αντιλαµβάνεστε ότι ήταν µάλλον περιττή.

Είναι, λοιπόν, δύο οι κύριοι λόγοι διαφθοράς, η Υπουργός
Υγείας γνωρίζει πολύ καλά τα προβλήµατα και έχει αποδοθεί σ’
ένα αγώνα για την επίλυσή τους. Αλλά είναι απολύτως βέβαιον
ότι θα χρειαστεί πολύ µεθοδική επέµβαση στο χώρο των νοσο-
κοµείων και ιδιαίτερα στους δύο τοµείς που προανέφερα, προ-
κειµένου να αναταχθεί σιγά σιγά το σύστηµα που, κυριολεκτικά,
δηµιουργεί συνθήκες αποπληξίας.

Για να είµαι ειλικρινής δεν είναι µόνο δυστυχώς –προσθέτω
εδώ- το νοσοκοµειακό σύστηµα και ο χώρος υγείας που έχει τέ-
τοια προβλήµατα, είναι κι άλλες λαµπρές µας υπηρεσίες, οι
οποίες µάλιστα δακτυλοδείχνονται από αρµόδια όργανα ελέγ-
χου του δηµοσίου, όπως είναι οι πολεοδοµίες ή οι εφορίες. Ο
αγώνας είναι τιτάνιος. Η δικαιοσύνη πολλές φορές προσπαθεί,
άλλες φορές προσπαθεί λιγότερο.

Στην προκειµένη περίπτωση, συγκρίνετε σας παρακαλώ το
χρόνο που χρειάστηκε η βρετανική δικαιοσύνη µε το χρόνο των
οικείων αρχών. Υπερέβη τα δύο χρόνια µέχρις ότου καταλήξει
στο Βρετανό τον οποίο καταδίκασε. Η προσπάθεια εδώ ξεκίνησε
το Γενάρη του 2009, διακόπηκε λίγο το καλοκαίρι, λόγω της πα-
ραιτήσεως του κ. Καρούτσου. Όπως ξέρετε και για τον κ. Σανιδά
και για τον κύριο Καρούτσο έχουν πει πολύ ενδιαφέροντα πράγ-
µατα, µάρτυρες που εξετάζονται στην επιτροπή για το Βατοπέδι.
Και αφού διεκόπη, λοιπόν, η εξέταση το καλοκαίρι ο νέος προϊ-
στάµενος εισαγγελέας εφετών έδωσε ώθηση. Περιµένουµε,
όπως σας είπα, το τελικό πόρισµα, από την Ειδική Υπηρεσία
Ελέγχου. Και µην έχετε καµµία αµφιβολία ότι, το Υπουργείο ∆ι-
καιοσύνης θα παρακολουθεί την υπόθεση, όπως παρακολουθεί
και άλλες.

Υπάρχει ένα ερώτηµα αυτές τις ηµέρες, κύριε Πρόεδρε, στους
Έλληνες, που έχουν µία δικαιολογηµένη καχυποψία: Υπάρχει κα-
νείς από αυτούς που έχουν κατηγορηθεί για οικονοµικά εγκλή-
µατα σε βάρος του δηµοσίου, σε βάρος του ελληνικού λαού που
µε κάποιον τρόπο να έχει τιµωρηθεί;

Λοιπόν, κυρία Παπανδρέου, ο οµιλών Υπουργός κάνοντας
χρήση διατάξεως του Κώδικα Ποινικής ∆ικονοµίας, ζήτησε άµεση
ολοκλήρωση των ανακρίσεων και κατά απόλυτη προτεραιότητα
εισαγωγή στο ακροατήριο για δύο υποθέσεις. Την υπόθεση των
δοµηµένων οµολόγων και την υπόθεση της «ΑΣΠΙ∆ΑΣ».

Πρέπει να σας πω ότι η δικαιοσύνη, στην προσπάθειά της να
είναι συνεπής προς την απαίτηση του ελληνικού λαού, ήδη, ζή-
τησε και πέτυχε την προσωρινή κράτηση, έχουν προφυλακιστεί
οι υπεύθυνοι του εγκλήµατος των οµολόγων. Και ασφαλώς, διεκ-
περαιώνεται αυτήν την ώρα και η ανάκριση που αφορά την
«ΑΣΠΙ∆Α». Θα περιµένουµε τις ενέργειες των ανεξαρτήτων ανα-
κριτικών και εισαγγελικών αρχών τις επόµενες ηµέρες.

Λοιπόν, µην έχετε καµµία αµφιβολία ότι σε ό,τι αφορά και το
θέµα που αποτέλεσε αντικείµενο της ερώτησής σας, θα παρα-
κολουθείται στο µικροσκόπιο, προκειµένου η ∆ικαιοσύνη και να
φτάσει µέχρι το τέλος, εκεί που πρέπει να φτάσει.

Ευχαριστώ πολύ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον Υπουργό κ. Χαράλαµπο Καστανίδη.
Θα συζητηθεί τώρα, η πέµπτη επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύ-

κλου, µε αριθµό 682/19-4-2010 του Βουλευτή του Συνασπισµού
Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. ∆ηµητρίου Παπαδηµούλη προς
τους Υπουργούς Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης και Οικο-
νοµικών, σχετικά µε την διερεύνηση εµπλοκής Ελλήνων ορθοπε-
δικών γιατρών στην υπόθεση χρηµατισµού πολυεθνικής
φαρµακευτικής εταιρείας του εξωτερικού κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Παπαδηµούλη έχει ως εξής:
«Η βρετανική δικαιοσύνη πριν λίγες µέρες καταδίκασε τον

Βρετανό πολίτη και υπεύθυνο πωλήσεων της «DePuy Interna-
tional» στην Ελλάδα σε φυλάκιση δώδεκα µηνών για τις µίζες που
δίνονταν σε Έλληνες ορθοπεδικούς ιατρούς. Στη δίκη: α) απο-
καλύφθηκε ότι έως την 1 Ιανουαρίου του 2002 η «DePuy» κατέ-
βαλε σε Έλληνες νοσοκοµειακούς γιατρούς προµήθειες ύψους
30% επί του συνολικού ποσού του ορθοπεδικού είδους που δια-
κινούσε και β) αναφέρθηκαν συγκεκριµένα ονόµατα από την Ελ-
λάδα που είχαν ενεργό ανάµειξη στο σκάνδαλο.

Σε παλαιότερη σχετική ερώτησή µου (3-2-2010) ο Υπουργός
Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης παρέπεµψε για περισσότε-
ρες πληροφορίες στο Υπουργείο Υγείας και Κοινωνικής Αλλη-
λεγγύης.

Σύµφωνα µε δηµοσιεύµατα του Τύπου («ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ» 15-4-
2010) η Υπηρεσία Ειδικών Ελέγχων (ΥΠΕΕ) έχει στα χέρια της
λίστα µε ιατρούς που δωροδοκήθηκαν από τη «DePuy».

Ερωτώνται οι κ.κ. Υπουργοί:
Σε ποιο στάδιο βρίσκεται η έρευνα στην Ελλάδα; Έχει ζητηθεί

η συνδροµή των βρετανικών αρχών; Εάν όχι, για ποιο λόγο και
πότε θα ζητηθεί;

Έχει κατηγορηθεί κάποιος ιατρός από τη λίστα που έχει η
ΥΠΕΕ για δωροδοκία; Υπάρχει πόρισµα της ΥΠΕΕ για το σχετικό
θέµα; Εάν ναι, ποιο είναι αυτό; Εάν όχι, γιατί αυτή η τόσο µεγάλη
και εντελώς αδικαιολόγητη καθυστέρηση;»

Στην ερώτηση του κ. Παπαδηµούλη θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σαχινίδης.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ευχα-
ριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Θέλω κι εγώ, κύριε συνάδελφε, να σας ευχαριστήσω για τη δυ-
νατότητα που µας δίνετε µε την ερώτηση αυτή να ενηµερώσουµε
τη Βουλή για µία τόσο σηµαντική υπόθεση όπως αυτή της δω-
ροδοκίας Ελλήνων γιατρών από τη βρετανική εταιρεία ιατρικού
εξοπλισµού «DePuy International» που αποκάλυψε η βρετανική
υπηρεσία δίωξης σοβαρού οικονοµικού εγκλήµατος. Και θέλω
να εκφράσω και την ικανοποίησή µου από το γεγονός ότι η συν-
δυασµένη ερώτηση, η δική σας και της κ. Παπανδρέου, µας
έδωσε τη δυνατότητα -ο παριστάµενος Υπουργός ∆ικαιοσύνης
και εγώ- να σας δώσουµε το σύνολο των ενεργειών που έχουν
γίνει µέχρι στιγµής.

Όπως γνωρίζετε, στο διάστηµα 2002 έως 2005 καταβλήθηκαν
µεγάλα ποσά -αναφέρεται το ποσό των 5.000.000 ευρώ- µέσω
της εταιρείας που διανέµει τα προϊόντα της «DePuy» στην Ελ-
λάδα υπό τη µορφή «κινήτρων» ή πληρωµών για «επαγγελµατική
εκπαίδευση γιατρών». Ξέρετε, είναι αυτά τα περίφηµα επιστη-
µονικά ιατρικά συνέδρια που όλως τυχαίως λαµβάνουν χώρα
στην Καραϊβική, στο Μπαλί, στο Ρίο ντε Τζανέιρο, τα οποία, τε-
λικά, καταλήγει να πληρώνει ο Έλληνας φορολογούµενος έµ-
µεσα, όχι άµεσα. Οι δωροδοκίες αυτές, όπως αντιλαµβάνεστε,
αποκρύπτονταν µέσω της αύξησης των τιµών των προϊόντων της
«DePuy», οι οποίες στην Ελλάδα είχαν φτάσει να είναι διπλάσιες
από το µέσο ευρωπαϊκό όρο. Η χώρα µας υπέβαλε αίτηµα δικα-
στικής συνδροµής και οι βρετανικές αρχές έθεσαν στη διάθεση
της ελληνικής δικαιοσύνης κατάλογο µε τα ονόµατα των εµπλε-
κόµενων στο σκάνδαλο, καθώς και τα αντίστοιχα στοιχεία που
παραπέµπουν στις παράνοµες συναλλαγές.

Στη χώρα µας η έρευνα, όπως ανέφερε και ο Υπουργός ∆ικαι-
οσύνης, άρχισε τον Ιανουάριο του 2009 υπό την εποπτεία του
τότε προϊσταµένου της Εισαγγελίας Εφετών Αθήνας Κυριάκου
Καρούτσου. Ο έλεγχος των οικονοµικών στοιχείων ανατέθηκε
αρµοδίως στην ΥΠΕΕ, η οποία από την έρευνα που πραγµατο-
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ποίησε στο αρχείο TAXIS επικεντρώθηκε αρχικά σε δέκα νοµικά
πρόσωπα και είκοσι πέντε φυσικά πρόσωπα που συνδέονταν µε
τα πρόσωπα και τις εταιρείες που αναφέρονταν στην εισαγγε-
λική εντολή.

Στη συνέχεια η ΥΠΕΕ προέβη στις εξής ενέργειες:
Πρώτον, ζήτησε από τα πιστωτικά ιδρύµατα µέσω της Ένω-

σης Ελληνικών Τραπεζών το περιεχόµενο και την κίνηση όλων
των τραπεζικών λογαριασµών για όλες τις µορφές κατάθεσης
που τηρούσαν τα προς έρευνα φυσικά και νοµικά πρόσωπα. Οι
τράπεζες έχουν αποστείλει απαντήσεις και αξιολογείται τώρα ο
όγκος των κινήσεων, προκειµένου να διασταυρωθούν οι ύποπτες
µεταφορές χρηµάτων. Σύντοµα θα έχουµε µία πρώτη εκτίµηση
των αποτελεσµάτων.

∆εύτερον, ζήτησε από το Κεντρικό Αποθετήριο Αξιών να γνω-
στοποιήσει τις συναλλαγές που πραγµατοποίησαν τα προανα-
φερθέντα πρόσωπα για την περίοδο 1998-2006, τους κωδικούς
που κατείχαν και τις χρηµατιστηριακές εταιρείες που ανήκαν οι
συγκεκριµένοι κωδικοί. Από την έρευνα αυτή δεν προέκυψαν
αξιόλογα στοιχεία.

Τρίτον, ζητήθηκε από τη διεύθυνση ΦΠΑ του Υπουργείου Οι-
κονοµίας να γνωστοποιήσει αν οι προς έρευνα εταιρείες πραγ-
µατοποίησαν ενδοκοινοτικές συναλλαγές για την περίοδο
1998-2006. Τα στοιχεία αυτά αξιολογούνται και διασταυρώνο-
νται.

Τέταρτον, ζητήθηκαν από τη Γενική Γραµµατεία Πληροφορια-
κών Συστηµάτων στοιχεία που αφορούν εισαγωγές εµπορευµά-
των από τρίτες χώρες µέσω τελωνείων. Τα στοιχεία αυτά
αξιολογούνται και διασταυρώνονται.

Πέµπτον, το Φεβρουάριο και Μάρτιο του 2009 πραγµατοποιή-
θηκαν έρευνες σε ελληνικές εταιρείες ιατροτεχνικού υλικού και
σε κατοικία αντιπροσώπου εταιρείας και κατασχέθηκε υλικό το
οποίο αξιολογείται. Στην «DePuy Hellas ΑΕ» βρέθηκε και κατα-
σχέθηκε λίστα µε τα ονόµατα ορθοπεδικών κατά αύξουσα σειρά,
σύµφωνα µε το τζίρο που είχαν δηµιουργήσει σε προϊόντα της
εταιρείας κατά το διάστηµα από 2001 έως 2005, καθώς και ντο-
σιέ µε τις αναλυτικές επεµβάσεις.

Έκτον, το Μάιο του 2009 διενεργήθηκαν έρευνες σε τρεις
εταιρείες, στις οποίες, σύµφωνα µε τα στοιχεία, κατευθύνονταν
τα ποσά που προορίζονταν για την προώθηση των πωλήσεων.

Έβδοµον, το Μάιο του 2009 ζητήθηκαν από δέκα δηµόσια νο-
σοκοµεία της χώρας τα ονόµατα όλων των ορθοπεδικών γιατρών
που υπηρέτησαν σ’ αυτά από το 1999, ώστε να διασταυρωθούν
µε τα ονόµατα της λίστας που βρέθηκε στην «DePuy Hellas ΑΕ».
Έτσι, προέκυψε µία νέα λίστα µε δεκατρία ονόµατα γιατρών για
τους οποίους ζητήθηκε από τα πιστωτικά ιδρύµατα, µέσω της
Ένωσης Ελληνικών Τραπεζών, το περιεχόµενο και η κίνηση όλων
των τραπεζικών λογαριασµών για όλες τις µορφές κατάθεσης
που τηρούσαν, καθώς και αντίγραφα φορολογικών δηλώσεων
από τις αρµόδιες ∆ΟΥ για όλα τα έτη που αυτοί ήταν σε δηµόσιο
νοσοκοµεία.

Όγδοο, τον Ιούλιο του 2009 πραγµατοποιήθηκε στην έδρα της
Eurojust συντονιστική συνάντηση για την υπόθεση όπου έγινε
αξιολόγηση των στοιχείων που είχαν προκύψει από την εξάµηνη
έρευνα της ΥΠΕΕ.

Θα µου επιτρέψετε κύριε Πρόεδρε, σεβόµενος το χρόνο, να
συνεχίσω στη δευτερολογία µου.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

Υφυπουργό Οικονοµικών κ. Φίλιππο Σαχινίδη.
Ο συνάδελφος κ. ∆ηµήτριος Παπαδηµούλης έχει το λόγο για

τρία λεπτά.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, ο ελληνικός

λαός παρακολουθεί µε µεγάλη δυσπιστία αυτήν τη συζήτηση και
αυτές τις απαντήσεις για τους εξής απλούς λόγους:

Πρώτον, διότι στην Ελλάδα δεν έχει καταδικαστεί µέχρι τώρα
ποτέ κανένας, είτε πολιτικός, είτε δηµόσιος λειτουργός, για
σκάνδαλο διαφθοράς, παρ’ ότι ακούει δεκαετίες τώρα «το µα-
χαίρι θα φτάσει βαθιά στο κόκαλο και θα την πληρώσουν όλοι
όσο ψηλά κι αν βρίσκονται» και σου λέει «µας δουλεύουν».

∆εύτερον, διότι όλα τα µεγάλα σκάνδαλα χρηµατισµού και δια-
φθοράς στην Ελλάδα προκύπτουν, όχι µετά από πρωτοβουλίες

της ελληνικής κυβέρνησης του όποιου κόµµατος ή της ελληνι-
κής δικαιοσύνης, αλλά µετά από αποφάσεις δικαστηρίων και
αποκαλύψεων που γίνονται σε κάποια άλλη χώρα. Για τη
“SIEMENS” από τη γερµανική δικαιοσύνη, τα ορθοπεδικά από τη
βρετανική δικαιοσύνη, τα υποβρύχια από τη γερµανική δικαιο-
σύνη, το σκάνδαλο DENVER BEΝΖ-Mercedes -µπλεγµένοι και
πάλι από την Ελλάδα- από την αµερικανική δικαιοσύνη. Κι έρχε-
ται και µία έρευνα ενός αµερικάνικου µελετητικού οίκου «BRUT-
INGS» που λέει ότι το κόστος της διαφθοράς στην Ελλάδα είναι
20.000.000.000 ευρώ ετησίως, 8% του ΑΕΠ. Ο πολίτης, ο µισθω-
τός που του κόβετε µισθούς και συντάξεις και που σήµερα απερ-
γεί, σου λέει «κόψε από τη διαφθορά. Μην κόβεις από το µισθό
µου και τη σύνταξή µου που δεν έχω και ευθύνη γι’ αυτήν τη δια-
φθορά». Και το ερώτηµα που τίθεται είναι: Οι δωροδοκηθέντες
καταδικάζονται. Οι δωροδοκούµενοι γιατί δεν συλλαµβάνονται,
γιατί δεν καταδικάζονται; Έχετε τα στοιχεία, έχετε την εταιρεία,
έχετε το είδος, έχετε το χρονικό διάστηµα. ∆εκαπέντε µήνες είναι
πάρα πολύ για ψάξιµο, εννέα της Νέας ∆ηµοκρατίας και έξι του
ΠΑΣΟΚ. Μιλάµε για τέσσερα χρόνια, δύο της Νέας ∆ηµοκρατίας,
δύο του ΠΑΣΟΚ.

Να σας πω και το σκανδαλώδες. Υπάρχει νόµος από το 1996
ψηφισµένος από τη Βουλή που λέει µηχανοργάνωση στα δηµό-
σια νοσοκοµεία, που λέει υποχρεωτικοί ισολογισµοί, που λέει
σύγχρονο σύστηµα προµηθειών. Αυτός ο νόµος, µετά από οκτώ
χρόνια ΠΑΣΟΚ και έξι χρόνια Νέας ∆ηµοκρατίας, δεν εφαρµόζε-
ται. Κι αν δείτε το point system του Αντιπροέδρου της Κυβέρνη-
σης κ. Πάγκαλου, που δηµοσιεύθηκε πρόσφατα στο internet, θα
δείτε ότι η µηχανοργάνωση των νοσοκοµείων, που θα µπορούσε
να πιάσει τις διπλάσιες τιµές και να αποτρέψει το σκάνδαλο,
«είναι σε εξέλιξη». Κακοποιούµε και τα ελληνικά. Για τη µη εφαρ-
µογή ενός νόµου δεκαπέντε χρόνια τώρα, λέµε «είναι σε εξέ-
λιξη». Έχουµε καταργήσει και τους χρόνους. Οφείλετε εξηγήσεις
και εσείς και οι προηγούµενοι, γιατί δεν έχετε θωρακίσει το
Εθνικό Σύστηµα Υγείας και γιατί επιτρέπετε 20.000.000.000 ευρώ
ετησίως να είναι το κόστος διαφθοράς, το οποίο πληρώνει ο ελ-
ληνικός λαός.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
το συνάδελφο κ. ∆ηµήτριο Παπαδηµούλη.

Ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Σαχινίδης έχει το λόγο.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ευχα-

ριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, σε ένα σηµείο θα συµφωνήσω µαζί σας. Σε

αυτό το οποίο επισηµαίνετε, σχετικά µε τον προβληµατισµό του
Έλληνα πολίτη, γιατί κανείς τελικά σ’ αυτήν τη χώρα δεν τιµω-
ρείται. Θέλω -και για να καταγραφεί, αλλά και για να θυµηθούµε
όλοι οι συνάδελφοι µέσα στη Βουλή- να σας υπενθυµίσω τι έλεγε
ο σηµερινός Πρωθυπουργός ως Αρχηγός της αξιωµατικής αντι-
πολίτευσης στον τότε Πρωθυπουργό της χώρας κ. Καραµανλή.
Όταν µία σειρά από ζητήµατα βρισκόταν στο επίκεντρο της επι-
καιρότητας, βγήκε και είπε δηµόσια: «Κύριε Καραµανλή, ελάτε
να τα διερευνήσουµε.

Είναι προτιµότερο να µατώσουµε τώρα και να αποκαταστή-
σουµε την τιµή του πολιτικού συστήµατος παρά να τα αφήσουµε
σαν πληγές να σέρνονται και να τραυµατίζουν το πολιτικό σύ-
στηµα της χώρας.»

∆υστυχώς, τότε η Νέα ∆ηµοκρατία κώφευε. Σήµερα, θα αξιο-
λογηθούµε από τις δικές µας επιλογές, από τις δικές µας τις
ενέργειες. Ήδη, δυο από τα ζητήµατα βρίσκονται σε εξέλιξη µε
µια σειρά από επιτροπές που έχουν συγκροτηθεί και υπάρχουν
και άλλα ζητήµατα τα οποία θα έρθουν προς διερεύνηση από την
Βουλή.

Εγώ θέλω να συµµεριστώ την ανησυχία σας για την καθυστέ-
ρηση της διαδικασίας έρευνας για την υπόθεση που ρωτάτε, ιδι-
αίτερα κατά το διάστηµα Ιουλίου-∆εκεµβρίου του 2009. Όµως,
όπως είπε και ο συνάδελφός µου, ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης που
ήταν εδώ πέρα, η καθυστέρηση αυτή οφείλεται και στο γεγονός
της αποχώρησης του προϊσταµένου της Εισαγγελίας Εφετών
Αθήνας.

Θέλω να σας πω ότι από τον περασµένο ∆εκέµβριο η δικο-
γραφία διαβιβάστηκε στην ΥΠΕΕ µε εισαγγελική παραγγελία και
η έρευνα συνεχίζεται εντατικά. Να υπενθυµίσω, αυτό που είπε
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και ο κ. Καστανίδης, ότι ακόµη και στην Αγγλία πήρε δυο ολό-
κληρα χρόνια προκειµένου κάποιος να µπει στην φυλακή.

Απαντώ, λοιπόν, ευθέως στην ερώτησή σας. ∆εν υπάρχει µέχρι
σήµερα τελικό πόρισµα της ΥΠΕΕ για την υπόθεση. Τις επόµενες
ηµέρες θα κατατεθεί στην εισαγγελέα ενδιάµεσο πόρισµα που
θα αφορά τους δεκατρείς γιατρούς. Προφανώς και χρησιµοποι-
ήσαµε υλικό από την υπόθεση «Ρόµπερτ Ντουγκάλ». Η έρευνα
για τις εµπλεκόµενες εταιρείες συνεχίζεται από την ΥΠΕΕ, η
οποία θα ζητήσει και παράταση της εισαγγελικής εντολής, προ-
κειµένου να ολοκληρώσει την διερεύνηση της υπόθεσης. Όταν
ολοκληρωθεί το πόρισµα, η υπόθεση θα πάρει το δρόµο της δι-
καιοσύνης και η εισαγγελέας εφετών θα διερευνήσει εάν έχουν
διαπραχθεί αδικήµατα, όπως της απάτης, της συνέργιας σε
απάτη και της δωροδοκίας και ανάλογα θα ασκήσει ποινικές διώ-
ξεις.

Κύριε συνάδελφε, σκάνδαλα όπως αυτά που διερευνούνται
σήµερα προκαλούν την οργή του µεγάλου χαµένου που είναι ο
Έλληνας φορολογούµενος, ο οποίος έβλεπε όλα αυτά τα χρόνια
νοσοκοµεία όπου οι µίζες, οι υπερτιµολογήσεις, οι αυξήσεις δα-
πανών χωρίς προηγούµενο και οι σπατάλες οδήγησαν, όπως
αναγνώρισε και η προηγούµενη κυβέρνηση, σε συσσώρευση
χρεών της τάξεως των 6,2 δισεκατοµµυρίων ευρώ.

Αυτήν την κατάσταση σήµερα, κύριε Παπαδηµούλη, επιχει-
ρούµε να αναστρέψουµε -αυτά τα φαινόµενα ήταν που οδήγη-
σαν σήµερα στο δηµοσιονοµικό εκτροχιασµό και στη µεγάλη
κρίση µε την οποία βρισκόµαστε αντιµέτωποι- για να µπορέ-
σουµε να βοηθήσουµε και στην εξυγίανση του ΕΣΥ.

Θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι οι ελεγκτικοί µηχανισµοί του
Υπουργείου Οικονοµικών διενεργούν δύσκολους και χρονοβό-
ρους ελέγχους σε µια από τις πιο διεφθαρµένες αγορές, που
είναι αυτή η αγορά του νοσοκοµειακού υλικού που, δυστυχώς,
έχει αναπτύξει εδώ και χρόνια πάρα πολλούς ισχυρούς αµυντι-
κούς µηχανισµούς γιατί έχει καταφέρει να εµπλέξει όλους µέσα
σε αυτήν την υπόθεση.

Θέση µας είναι οι έλεγχοι αυτοί να διενεργούνται µε σοβαρό-
τητα και µε υπευθυνότητα, ώστε να έχουν ουσιαστικά και όχι κατ’
ανάγκη µόνο επικοινωνιακά αποτελέσµατα, να ικανοποιούν το
περί δικαίου αίσθηµα και ταυτόχρονα να διασφαλίζουν ότι και το
τελευταίο ευρώ του Έλληνα φορολογούµενου θα αξιοποιείται
σωστά και αποτελεσµατικά.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Και εµείς σας ευχα-

ριστούµε, κύριε Φίλιππε Σαχινίδη.
Η τελευταία ερώτηση είναι η δεύτερη µε αριθµό

683/19.04.2010 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου της Βου-
λευτού της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Όλγας Κεφαλογιάννη προς
τους Υπουργούς Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας
και Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε την άρση του καµπο-
τάζ στη χώρα µας κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση της κ. Κεφαλογιάννη έχει ως εξής:
«Σύµφωνα µε τις κείµενες διατάξεις της ελληνικής νοµοθεσίας,

δεν επιτρέπεται σε πλοία που φέρουν σηµαία µη κράτους-µέ-
λους της Ευρωπαϊκής Ένωσης να επιβιβάζουν και να αποβιβά-
ζουν τουρίστες σε ελληνικό λιµάνι ή σε κάποιο νησί (καµποτάζ).
Το αποτέλεσµα είναι η χώρα µας να είναι λιγότερο ελκυστικός
προορισµός για επενδύσεις στον τοµέα της κρουαζιέρας σε
σχέση µε ανταγωνιστικούς προορισµούς, τους οποίους και προ-
τιµούν, τελικά, οι εταιρείες. Μάλιστα, οι τουριστικοί φορείς στην
Ελλάδα έχουν υπολογίσει ότι η χώρα µας χάνει ετησίως (άµεσα
και έµµεσα) 1.000.000.000 ευρώ λόγω της διατήρησης του κα-
θεστώτος του καµποτάζ.

Κατόπιν των ανωτέρω ερωτώνται οι κύριοι Υπουργοί:
Προτίθενται να προχωρήσουν στις απαραίτητες νοµοθετικές

ενέργειες προκειµένου να αρθεί ο προστατευτισµός για την εκτέ-
λεση κρουαζιέρων στη χώρας µας από πλοία που φέρουν σηµαία
µη κράτους µέλους της Ευρωπαϊκής Ενώσεως;»

Στην επίκαιρη ερώτηση της κ. Κεφαλογιάννη θα απαντήσει ο κ.
Μάρκος Μπόλαρης.

Είµαι περίεργος, αγαπητέ κύριε Υπουργέ, κύριε Μάρκο Μπό-
λαρη, επειδή χθες ήταν το θέµα στα δελτία ειδήσεων τι θα µας
πείτε γι’ αυτό, γιατί είναι εξαιρετικά επίκαιρο.

ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνι-
στικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρία συνάδελφε, νοµίζω ότι εάν υπάρχει µια εξαιρετικά εύ-
στοχη επίκαιρη ερώτηση είναι αυτή.

Πήραµε, βέβαια, απάντηση από τα πιο υπεύθυνα χείλη χθες
το βράδυ στην γενική συνέλευση του ΣΕΤΕ, του Συνδέσµου Ελ-
ληνικών Τουριστικών Επιχειρήσεων, όπου µίλησε ο Πρωθυπουρ-
γός. Ήσασταν παρούσα, την ξέρετε την απάντηση, για την
καταγραφή, όµως, την θεσµική στη Βουλή θα πρέπει να πούµε
σύντοµα τα εξής:

Κατ’ αρχάς το µεγάλο συγκριτικό πλεονέκτηµα σε σχέση µε
τον τουρισµό είναι γνωστό είναι το εξαιρετικό αρχιπέλαγος της
χώρας µας, το καλύτερο αρχιπέλαγος στον κόσµο, το πιο
όµορφο αρχιπέλαγος στον κόσµο, είναι χιλιάδες νησιά και νησί-
δες που έχει το Αιγαίο και το Ιόνιο.

Είναι απολύτως σαφές ότι η Ελλάδα πρέπει να είναι, έχοντας
αυτό το πλεονέκτηµα, το καλύτερο κέντρο θαλάσσιο τουρισµού.
Αυτή είναι η προτεραιότητα της Κυβέρνησης. Αυτά διαµηνύει και
γι’ αυτά εργάζονται τα συναρµόδια Υπουργεία, το Υπουργείο Πο-
λιτισµού και Τουρισµού και το Υπουργείο Οικονοµίας, Ανταγωνι-
στικότητας και Ναυτιλίας.

Χθες, λοιπόν, ο Πρωθυπουργός αναφερόµενος σε αυτά τα τε-
ράστια συγκριτικά πλεονεκτήµατα, αναφερόµενος στις τερά-
στιες προοπτικές ανάπτυξης που έχουµε σε αυτήν την κατεύ-
θυνση, αναφερόµενος στην ένταση του τουρισµού αναψυχής µε
τα κρουαζιερόπλοια και στα δυο µεγάλα κέντρα που είναι η Κα-
ραϊβική και είναι και η Μεσόγειος –µάλιστα, τα τελευταία χρόνια
η Μεσόγειος έχει το προβάδισµα- είπε πως ανταποκρίνεται η Κυ-
βέρνηση στο πάγιο αίτηµα όλων των ασχολούµενων µε τον του-
ρισµό και τον θαλάσσιο, αλλά και τον χερσαίο και αποδέχεται το
αίτηµα για την άρση του καµποτάζ που αφορά τις κρουαζιέρες.

Μάλιστα, είπε πως δόθηκε εντολή στα συναρµόδια Υπουργεία
να ολοκληρώσουν το διάλογο µε όλους τους φορείς µέχρι το
τέλος Μαΐου, έτσι ώστε να αρθούν οι δυσµενείς συνέπειες, τις
οποίες έχει υποστεί η ελληνική οικονοµία µέχρι σήµερα από την
διατήρηση του καµποτάζ για τα κρουαζιερόπλοια µε σηµαία από
τρίτες χώρες.

Είναι αληθές αυτό που λέτε στην ερώτησή σας, ότι, πράγµατι,
η ζηµία που υπολογίζεται ότι υφίσταται η ελληνική οικονοµία και
ο ελληνικός τουρισµός και ιδιαίτερα ο θαλάσσιος τουρισµός ξε-
περνά το 1.000.000.000 ευρώ, πράγµα στο οποίο αναφέρθηκε
χθες και ο Πρόεδρος του ΣΕΤΕ, ο κ. Αγγελόπουλος και ο Πρω-
θυπουργός. Είναι, λοιπόν, σαφές ότι η Κυβέρνηση παρεµβαίνει
µε σειρά από συγκεκριµένες πρωτοβουλίες, τις οποίες εξήγγειλε
ο Πρωθυπουργός χθες στο Μέγαρο Μουσικής, τις οποίες θα µου
επιτρέψετε, κύριε Πρόεδρε, σεβόµενος το χρόνο να αναφέρω
και να µνηµονεύσω στη δευτερολογία µου.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Μπόλαρη.
Η συνάδελφος κ. Κεφαλογιάννη Όλγα έχει το λόγο για τρία

λεπτά.
ΟΛΓΑ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗ: Ευχαριστώ πολύ.
Και εµείς από τη δική µας πλευρά χαιρετίζουµε την γενική δή-

λωση προθέσεων του Πρωθυπουργού που µας ικανοποιούν,
γιατί ουσιαστικά το ΠΑΣΟΚ χθες, για πρώτη φορά, φάνηκε να υι-
οθετεί µια πάγια θέση της Νέας ∆ηµοκρατίας, θέση που είχαµε
εκφράσει και ως κυβέρνηση, αλλά και ως Αξιωµατική Αντιπολί-
τευση.

Η άρση του καµποτάζ, άλλωστε, ήταν ένα από τα είκοσι τρία
µέτρα, τα όποια έχουµε καταθέσει για την ενίσχυση της οικονο-
µίας και της ανάπτυξης και τα είχαµε παρουσιάσει ήδη από τον
Φεβρουάριο. Οφείλουµε, όµως, να είµαστε επιφυλακτικοί µέχρι
να δούµε τι γίνεται στην πράξη.

Συµφωνούµε όλοι ότι στην σηµερινή δύσκολη οικονοµική συ-
γκυρία, η Ελλάδα δεν έχει την πολυτέλεια να χάνει έσοδα από
τον τουρισµό. Έναν οικονοµικό τοµέα που προσφέρει σηµαντι-
κές ευκαιρίες αντιµετώπισης της κρίσης, γι’ αυτό χρειάζεται την
άµεση στήριξη της πολιτείας.

Σε αυτό το πλαίσιο καταθέσαµε και την επίκαιρη ερώτηση, για
να µας διευκρινίσετε -γιατί η ερώτηση κατατέθηκε πριν από την
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χθεσινή οµιλία του Πρωθυπουργού- αν και πότε προτίθεστε να
προχωρήσετε στην άρση του προστατευτισµού στην αγορά
κρουαζιέρας στη χώρα µας. Στην πράξη, όχι στα λόγια.

Ένα καθεστώς που για χρόνια ταλαιπωρεί την αγορά του θα-
λάσσιου τουρισµού και στερεί από την ελληνική οικονοµία τερά-
στια οφέλη, καθώς αποκλείει τις µεγάλες εταιρείες κρουαζιερό-
πλοιων που φέρουν σηµαία µη κράτους-µέλους της Ευρωπαϊκής
Ένωσης να αποβιβάσουν τουρίστες σε ελληνικό λιµάνι. Με αυτόν
τον τρόπο συµβαίνει το εξής παράδοξο: Ενώ η Ελλάδα κατα-
γράφεται ως ο δεύτερος, δηµοφιλέστερος ευρωπαϊκός προορι-
σµός κρουαζιέρας, τα νησιά µας -ένα από τα πιο ανταγωνιστικά
διεθνώς συγκριτικά µας πλεονεκτήµατα- τίθενται εκτός ανταγω-
νισµού.

Την ίδια ώρα αυξάνεται η κίνηση σε λιµάνια που δεν ισχύει κα-
νένα παρόµοιο θεσµικό εµπόδιο, όπως είναι της Κωνσταντινού-
πολης, της Βενετίας και της Γένοβας και όλα αυτά παρατηρού-
νται σε µια περίοδο που το είδος της κρουαζιέρας κερδίζει όλο
και πιο πολύ έδαφος στις προτιµήσεις του τουριστικού κοινού. Οι
φορείς λένε ότι αν συνεχίσουµε έτσι κάποια στιγµή η κατάσταση
θα είναι µη αναστρέψιµη.

Ως εκ τούτου, η άρση του καµποτάζ, όχι µόνο θα αποφέρει
έσοδα, τα οποία χάνει η χώρα µας αυτήν τη στιγµή, αλλά εκτι-
µάται ότι µπορεί να τονώσει τη τουριστική κίνηση και να δηµι-
ουργήσει νέες προοπτικές ανάπτυξης στα λιµάνια, τόσο σε
όρους οικονοµικής δραστηριότητας, όσο και σε όρους εκσυγ-
χρονισµού των λιµενικών υποδοµών και σε νέες θέσεις εργασίας.

Στο σηµείο αυτό, πρέπει να διευκρινίσουµε, επειδή γνωρίζουµε
τις ενστάσεις και τις αντιδράσεις της Πανελλήνιας Ναυτικής
Οµοσπονδίας, ότι µας ενδιαφέρει, όχι µόνο να διατηρηθούν και
να µη χαθούν θέσεις εργασίας, αλλά και να δηµιουργηθούν νέες
θέσεις εργασίας, όπως άλλωστε συνέβη και σε άλλες χώρες,
όπως στην Ιταλία, που προχώρησαν στην άρση των αντίστοιχων
προστατευτισµών.

Χρειάζεται όµως, από την Κυβέρνηση να διευκρινιστεί άµεσα
το εξής: Θα τολµήσει η Κυβέρνηση να εφαρµόσει το νόµο που
ισχύει για τα πλοία µε τη κοινοτική σηµαία, για τα οποία δεν
υπάρχουν, ούτως ή άλλως περιορισµοί;

Λυπάµαι που δεν είναι εδώ η αρµόδια Υπουργός, για να µας
απαντήσει στο εξής: Για την άρση του καµποτάζ ενδιαφέρεται
ιδιαίτερα ο ξενοδοχειακός κλάδος της Αθήνας, γιατί αναµένεται
να υπάρχουν πολλά έσοδα από το λεγόµενο Home Porting από
την παραµονή δηλαδή, των τουριστών για µια ή δυο µέρες στην
Αθήνα.

Θέλουµε να µας απαντήσετε όµως, τί θα πείτε στους ξενοδό-
χους και στους επισκέπτες της Αθήνας, όταν χθες πέντε κεντρικά
ξενοδοχεία της Αθήνας, είχαν αποκλειστεί, δεν επιτρεπόταν η εί-
σοδος σε αυτά από συνδικαλιστές.

Κλείνοντας, λοιπόν, θέλω να σας πω ότι η χθεσινή εξαγγελία
του Πρωθυπουργού δεν αρκεί, αναµένουµε τις πράξεις και ανα-
µένουµε σαφές χρονοδιάγραµµα, όχι για το πότε θα κάνετε διά-
λογο –όπως είπατε χθες µε τους φορείς- αλλά πότε θα
προχωρήσετε στις νοµοθετικές ρυθµίσεις για την άρση του κα-
µποτάζ, γιατί όσο δεν προχωράτε, τόσο χάνουµε και έσοδα και
χάνουµε χρονιές. Η φετινή χρονιά έχει ήδη χαθεί και όσο δεν
προχωράτε εσείς, θα χαθεί και η επόµενη χρονιά.

Κλείνοντας θέλω να σηµειώσω, πόσο παρωχηµένη, αλλά δυ-
στυχώς πόσο επιζήµια για τον τόπο φαίνεται η στάση του ΠΑΣΟΚ
σήµερα, όταν ήταν αντιπολίτευση και η Νέα ∆ηµοκρατία προ-
σπαθούσε να λύσει το ζήτηµα του καµποτάζ και η σηµερινή Κυ-
βέρνηση µας πολεµούσε λυσσωδώς. «Όχι σε όλα» ήταν η δική
σας πρακτική, «Ναι, σε ό, τι βοηθάει την Ελλάδα» είναι η δική
µας. Αυτή είναι και η µεγάλη µας διαφορά.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Αναρωτιέµαι, κυρία

Κεφαλογίαννη, µε την τυχαιότητα της επικαιρότητας που έφερε

την ερώτηση σας τόσο επίκαιρη να είναι κυριολεκτικά, αν γίνει
κάτι από αυτά που λέτε, θα έχετε το nickname της Μαντάµ ντε
Καµποτάζ, για να λέµε και κάτι χαρούµενο, σε ένα πολύ σοβαρό
θέµα που έπρεπε να είχε λυθεί εδώ και πολλά χρόνια.

Ο κύριος Υφυπουργός κ. Μάρκος Μπόλαρης έχει το λόγο για
τη δευτερολογία του για τρία λεπτά.

ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Ανταγω-
νιστικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρία συνάδελφε, η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας επί πε-
ντέµισι χρόνια είχε την πλειοψηφία µε την οποία κυβερνούσε και
το κρίσιµο και η πρόκληση για την Κυβέρνηση -και αυτή που πε-
ρίµενε ο ελληνικός λαός- ήταν να πάει τον τόπο µπροστά. ∆υ-
στυχώς, για τον τόπο, ο τόπος και οι πολίτες έχουν υποστεί
δυσµενείς συνέπειες, χωρίς να δουν θετικά µέτρα.

Μας λέτε, λοιπόν, ότι η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας το
ήθελε, αλλά δεν το έκανε στα πεντέµισι χρόνια και σήµερα όταν
σας λέµε, ότι ο Πρωθυπουργός χθες, έθεσε όριο τέλος Μαΐου,
δηλαδή σε σαράντα µέρες από σήµερα, για να ολοκληρωθεί ο
διάλογος και να νοµοθετηθεί αυτή η µεγάλη πρωτοβουλία, η
οποία αλλάζει τα πράγµατα στο θαλάσσιο τουρισµό µας, µεµψι-
µοιρείτε. Το αντιπαρέρχοµαι.

Σας είπα ότι ήταν εξαιρετικά επίκαιρη και εύστοχη η ερώτησή
σας. Μας δίνει την ευκαιρία να κάνουµε αυτήν τη συζήτηση και
να πούµε στη Βουλή και διά της Εθνικής Αντιπροσωπείας στους
Έλληνες πολίτες, ότι, πράγµατι, η Κυβέρνηση, όπως ρητά εξει-
δίκευσε χθες ο Πρωθυπουργός, δεν κινείται απλά στη λογική νο-
µοθέτησης ενός µέτρου, αλλά παίρνει και µια σειρά από άλλες
πρωτοβουλίες οι οποίες έχουν στόχο, πρώτα απ’ όλα την αύξηση
της απασχόλησης στο χώρο των ναυτικών.

Ήταν χθες ο Πρωθυπουργός, ο οποίος είπε στη γενική συνέ-
λευση του ΣΕΤΕ, πως στην Ιταλία η αντίστοιχη πρωτοβουλία αύ-
ξησε την απασχόληση των Ιταλών ναυτικών κατά τέσσερις
χιλιάδες.

Ήταν ο Πρωθυπουργός χθες, ο οποίος είπε ότι η Κυβέρνηση
παρεµβαίνει µε µέτρα τα οποία λένε ότι πρέπει να επιµορφωθούν
οι ναυτικοί µας στα ξενοδοχειακά, έτσι ώστε να είναι ανταγωνι-
στικοί στην εργασία τους στα κρουαζιερόπλοια.

Ήταν ο Πρωθυπουργός αυτός που χθες είπε ότι η Κυβέρνηση
πρέπει µε πρόγραµµα ειδικό, αντίστοιχο µε αυτό των ξενοδοχο-
ϋπαλλήλων, να επιδοτήσει την εργασία ναυτικών και ξενοδοχοϋ-
παλλήλων στα κρουαζιερόπλοια, αυξάνοντας έτσι τις
δυνατότητες, τις οποίες έχει το προσωπικό που σήµερα υποα-
πασχολείται ή είναι άνεργο.

Και, βέβαια, ο Πρωθυπουργός ανέφερε τις προοπτικές πα-
ρέµβασης µέσα από κυβερνητικούς φορείς και δράσεις της πα-
ρουσίας Ελλήνων αξιωµατικών στα κρουαζιερόπλοια αυτά.

Πρόκειται για µια πολύ µεγάλη πρωτοβουλία, η οποία αλλάζει
τα πράγµατα στον ελληνικό θαλάσσιο τουρισµό. Και δεν είναι
µόνο η κίνηση προς τους εργαζόµενους. Το ξέρετε πολύ καλά, το
είπατε ήδη, ότι το Home Porting, η δυνατότητα δηλαδή, να ξε-
κινά το κρουαζιερόπλοιο απ’ τον Πειραιά, από τη Θεσσαλονίκη,
απ’ το Βόλο, απ’ το Ηράκλειο, απ’ τη Ρόδο δίνει τεράστιες δυνα-
τότητες στην τοπική οικονοµία, στο χερσαίο τουρισµό: Αυξάνει
την αεροπορική κίνηση, αυξάνει την κίνηση στα ξενοδοχεία, δίνει
δυνατότητες στις µεταφορές, δίνει δυνατότητα στα άλλα κατα-
στήµατα.

Αυτή, λοιπόν, η διαφορά έχει υπολογιστεί. Συµφωνούµε ότι πε-
ρίπου είναι 1.000.000.000 ευρώ και αυτό προσαυξάνεται στις δυ-
νατότητες της ελληνικής οικονοµίας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος):Ευχαριστούµε και

εµείς θερµά τον Υπουργό κ. Μάρκο Μπόλαρη.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των

επικαίρων ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Συνέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής: «Ταυτότητα κτηρίων, υπερβάσεις δόµησης
και αλλαγές χρήσης, µητροπολιτικές αναπλάσεις και άλλες δια-
τάξεις».

Στη χθεσινή συνεδρίαση συζητήθηκε και ψηφίσθηκε το νοµο-
σχέδιο επί της αρχής.

Στη σηµερινή συνεδρίαση θα συζητηθούν τα άρθρα του νοµο-
σχεδίου και οι τροπολογίες ως µία ενότητα.

Το λόγο έχει από του Βήµατος η εισηγήτρια της Πλειοψηφίας
κ. Αικατερίνη Φαρµάκη-Γκέκη για οκτώ λεπτά.

Η κ. Αικατερίνη Φαρµάκη-Γκέκη είναι Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ
στο Νοµό Κορινθίας.

Κυρία συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΦΑΡΜΑΚΗ-ΓΚΕΚΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το ζήτηµα των αυθαιρεσιών στις

οικοδοµές δηλαδή, το κλείσιµο των ηµιυπαίθριων, η αλλαγή χρή-
σης στους υπόγειους χώρους, στις πυλωτές και ακόµα περισ-
σότερο, βέβαια, η αυθαίρετη δόµηση εντός και εκτός σχεδίου,
αποδεχόµαστε όλοι ότι υποβαθµίζει το περιβάλλον και µαζί µε
αυτό και την ποιότητα ζωής των πολιτών.

Σίγουρα όταν έχεις αφήσει ένα πρόβληµα να διαιωνίζεται, το
έχεις αφήσει ανεξέλεγκτο, µε υπηρεσίες που δεν µπορούν να
ελέγξουν, που εγκλωβίζονται στη γραφειοκρατία περισσότερο,
παρά στον έλεγχο και συγχρόνως έχεις εµπεδώσει στους πολί-
τες µια νοοτροπία ότι ανέχεσαι αυτές τις αυθαιρεσίες, γιατί εν
τέλει αποτελούν και κοινωνικό πρόβληµα, είναι πάρα πολύ δύ-
σκολο να έρθεις µια στιγµή και να πεις ότι «Κόβω ριζικά το ζή-
τηµα. Ή γκρεµίζω τις αυθαιρεσίες ή κατεδαφίζω».

Σίγουρα δεν είναι δυνατόν να γίνει αυτό. Αποτελεί κοινωνικό
πρόβληµα και σε αυτό, σε αυτήν την Αίθουσα συµφωνούµε όλοι.

Απέναντι, λοιπόν, σε αυτό το κοινωνικό πρόβληµα, ερχόµαστε
µε αυτό το νοµοσχέδιο, το οποίο, βέβαια, έρχεται κατ’ ανάγκη,
λόγω του ότι υπήρχε και ψηφίστηκε από την προηγούµενη κυ-
βέρνηση ο ν. 3775 του κ. Σουφλιά, ο οποίος µεταξύ άλλων κα-
τήργησε ευνοϊκές διατάξεις του ΓΟΚ, δηµιούργησε ένα άνευ
προηγουµένου πρόβληµα σε όλες τις οικοδοµές, µε διαµαρτυ-
ρίες από άκρη σε άκρη στην Ελλάδα.

Είµαστε υποχρεωµένοι ως Κυβέρνηση, αφού αναστείλαµε το
νόµο, εντός τακτής προθεσµίας, να έρθουµε µ’ ένα νοµοσχέδιο,
όσο το δυνατόν πιο κοινωνικό και πιο ρεαλιστικό για να µπορέ-
σουµε να ρυθµίσουµε αυτήν την κατάσταση.

Θεωρώ ότι σε όλο αυτό το διάστηµα έγινε µια τεράστια προ-
σπάθεια, µια προσπάθεια από το Υπουργείο Περιβάλλοντος, η
οποία κατέληξε σε αυτό το νοµοσχέδιο.

Σε αυτό το νοµοσχέδιο, το οποίο δεν έρχεται µονοδιάστατα σε
αυτά τα οποία προέβλεπε ο προηγούµενος νόµος, αλλά έρχεται
να εισάγει νέους θεσµούς µε νέες ιδέες, που βασίζονται και στην
τεχνολογία που έχουµε στη διάθεσή µας, αλλά κυρίως στις πο-
λιτικές µας, στην αποφασιστικότητά µας, στα θέλω µας, ώστε να
εµπεδώσουµε πια µια νοοτροπία στους πολίτες, που λέει ότι η
πολιτεία δε θέλει να γίνονται οι παρανοµίες, δεν ανέχεται πλέον
τις παρανοµίες, δεν έρχεται να εισπράξει ένα πρόστιµο για να
νοµιµοποιήσει αυτές τις παρανοµίες. Λέει ξεκάθαρα στους πολί-
τες ότι οι υπερβάσεις δόµησης υποβαθµίζουν το περιβάλλον,
υποβαθµίζουν τη ζωή τους και ως τέτοιες δεν δέχεται να νοµι-
µοποιηθούν.

Βέβαια, έγινε µια µεγάλη κουβέντα χθες επί της αρχής, ακού-
γοντας από όλα τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης ότι φέρνουµε
σήµερα ένα νόµο πρόχειρο, αποσπασµατικό. Θα έλεγα, όµως,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι ο καθένας µας πρέπει να κάνει
την αυτοκριτική του, διότι, αν µη τι άλλο, µέχρι σήµερα µόνο από
Κυβέρνηση ΠΑΣΟΚ, έχουν έρθει προτάσεις πραγµατικές για την
πολεοδοµική νοµοθεσία. Προτάσεις τέτοιες, που και αναβάθµι-
σαν την πολεοδοµική νοµοθεσία και αναβάθµισαν γενικά το οικι-
στικό περιβάλλον, έκαναν κτήρια πιο λειτουργικά, αισθητικά

αναβαθµισµένα και ενεργειακά αποδοτικά.
Στο πλαίσιο, λοιπόν, αυτό κινούµαστε σήµερα και για να ισώ-

σουµε τα στραβά δεκαετιών, µε όρους κοινωνικής δικαιοσύνης,
προπαντός συνταγµατικότητας, αλλά και -όπως κάνει το νοµο-
σχέδιο- περιβαλλοντικής συνείδησης. Να δείξουµε, λοιπόν,
στους πολίτες ότι µια διαµορφωµένη ήδη κατάσταση, η οποία
έχει γίνει κοινωνικό πρόβληµα, έχουµε το σθένος να την αντιµε-
τωπίσουµε.

Το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο αποτελείται από τρία κεφάλαια
και δεκατρία άρθρα. Στο πρώτο κεφάλαιο ουσιαστικά εισάγουµε
ένα νέο θεσµό, την ταυτότητα του κτηρίου. Η ταυτότητα του κτη-
ρίου και εκ των υστέρων η ηλεκτρονική ταυτότητα του κτηρίου,
από 1/1/2011 για όλα τα κτήρια, για τα οποία θα εκδίδεται οικο-
δοµική άδεια µετά από αυτό το χρονικό διάστηµα, θα µας επι-
τρέψει να έχουµε ηλεκτρονικά όλα εκείνα τα στοιχεία, τα οποία
χρειάζεται ένα κτήριο, για να µπορούµε να το παρακολουθούµε
στο βάθος του χρόνου, να µπορούµε να εντοπίζουµε εύκολα και
αντιγραφειοκρατικά τις τυχόν αυθαιρεσίες και, κυρίως, να απο-
κλείσουµε το ενδεχόµενο διαφθοράς και περαιτέρω συναλλαγής
µε τις πολεοδοµικές υπηρεσίες, που καθώς αναγνωρίζουµε όλοι,
είναι από τις υπηρεσίες εκείνες στις οποίες υπάρχει η µεγαλύ-
τερη διαφθορά.

Τα ειδικά και τεχνικά χαρακτηριστικά του πιστοποιητικού ποι-
ότητας θα καθοριστούν µε προεδρικό διάταγµα, όπως και άλλα
τεχνικά ζητήµατα της σχετικής διαδικασίας και οι όροι και προϋ-
ποθέσεις ενηµέρωσής του και η περιοδικότητα ελέγχων ανά κα-
τηγορία χρήσης των κτηρίων και ανά κατηγορία εγκατάστασης.
Ποιοι είναι υπόχρεοι τήρησης και ενηµέρωσης; Και ποιες είναι οι
πιθανές κυρώσεις;

Καταλαβαίνουµε όλοι ότι αυτή η ιδέα της ηλεκτρονικής ταυ-
τότητας έχει πολλαπλά οφέλη, που εκτείνονται όχι µόνο σε αυτή
καθεαυτή την οικοδοµική άδεια, αλλά στη συντήρηση του κτη-
ρίου, την ασφάλεια και κυρίως στο να έχουµε µια βάση δεδοµέ-
νων για όλο το κτηριακό απόθεµα, που έχουµε στην Ελλάδα.

Το δεύτερο κεφάλαιο, µε τίτλο «Υπερβάσεις δόµησης και αλ-
λαγές χρήσης. Ειδικό πρόστιµο διατήρησης και πράσινης χρή-
σης. Περιβαλλοντικό ισοζύγιο», περιλαµβάνει τα άρθρα από 5
έως 10. Εδώ εισάγεται ο θεσµός καταβολής του ειδικού προστί-
µου για την πράσινη χρήση, η οποία επιτρέπει να διατηρήσουµε
για σαράντα χρόνια τους χώρους εκείνους που έχουµε αλλάξει
χρήση, είτε είναι ηµι-υπαίθριοι χώροι και τους έχουµε χτίσει, είτε
είναι ισόγειοι χώροι στάθµευσης και τους έχουµε κάνει χώρους
κυρίας χρήσεως –καθιστικό, υπνοδωµάτιο-, είτε πατάρια που βρί-
σκονται µέσα στον εγκεκριµένο όγκο του κτηρίου είτε σοφίτες.

Φυσικά σε αυτά δεν συµπεριλαµβάνουµε αυτά τα ακίνητα, τα
οποία βρίσκονται σε βιότοπους, ρέµατα, αιγιαλό, παραλία, δάση,
δασικές και αναδασωτέες εκτάσεις. Όπως, επίσης, αποκλείουµε
και τα ιστορικά κέντρα και τα κτήρια, τα οποία έχουν κριθεί δια-
τηρητέα, στο πλαίσιο βέβαια που εκείνες οι αλλαγές χρήσεις δεν
αλλάζουν τη φυσιογνωµία του κτηρίου.

Στο άρθρο 6, γίνεται ο υπολογισµός του ειδικού αυτού προ-
στίµου κλιµακωτά, µε βάση την τιµή ζώνης, ανάλογα µε τη χρήση
του, µε το εµβαδόν του χώρου και µε τη θέση, που βρίσκεται το
ακίνητο. Αναφέρεται πως θα γίνουν τα δικαιολογητικά, εντός
οκτώ µηνών. Τα ειδικά πρόστιµα θα πληρωθούν εντός δεκαοκτώ
µηνών αν πρόκειται για κατοικία, και εντός είκοσι τεσσάρων
µηνών αν πρόκειται για άλλες χρήσεις. Να επισηµάνω εδώ ότι η
πρώτη δόση είναι εντός δώδεκα µηνών από την ηµεροµηνία της
έναρξης ισχύος του νόµου και αυτό καταλαβαίνετε ότι υπό τις
παρούσες δηµοσιονοµικές συνθήκες, είναι πάρα πολύ ουσια-
στικό, καθώς οι πολίτες σίγουρα µπορεί να θέλουν να δηλώσουν
όλες αυτές τις αλλαγές χρήσεις αλλά σκέφτονται και την «πε-
ρίοδο χάριτος» που έχουν στη διάθεσή τους.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως χρόνου της κυ-
ρίας Βουλευτού)

Είναι φανερό, λοιπόν, ότι το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο έχει
πάρει όλες τις κοινωνικές παραµέτρους, οι οποίες είναι ανα-
γκαίες και οι οποίες το διαφοροποιούν σηµαντικά από τον προη-
γούµενο νόµο, ο οποίος, βεβαίως, δεν είχε καµµία κλιµάκωση
των προστίµων. Τότε είτε κάποιο ακίνητο είχε πολλά τετραγω-
νικά, είτε βρισκόταν σε µία περιοχή πάρα πολύ µεγάλης αξίας,

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Ρ∆’ - 22 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2010 6113



πλήρωνε τα ίδια χρήµατα µε εκείνον ο οποίος είχε µια πολύ µικρή
αυθαιρεσία και µάλιστα σε µια γειτονιά µε όχι µεγάλη αξία.

Γίνεται σαφές δε από το νοµοσχέδιο ότι αυτοί οι χώροι µπο-
ρούν να µεταβιβαστούν έτσι ακριβώς όπως είναι σαν ηµιυπαί-
θριοι χώροι ή σαν χώροι στάθµευσης, δεν δηµιουργούν
υπεραξίες λόγω αυτού, δεν επιβαρύνονται µε επιπλέον τέλη, φό-
ρους, εισφορές, δηλαδή δεν µπαίνουν στα τεκµήρια, δεν τους
ζητάει το ΙΚΑ περαιτέρω εισφορές. Και, βεβαίως, δεν κλείνουµε
το µάτι στους πολίτες, λέγοντάς τους ότι σε αυτά τα σαράντα
χρόνια νοµιµοποιούµε αυτούς τους χώρους. Είναι σαφές ότι δεν
νοµιµοποιούµε τους δίνουµε την ευχέρεια να διατηρήσουν αυ-
τούς τους χώρους για σαράντα χρόνια. Αν εν τω µεταξύ θέλουν
είτε να αλλάξουν χρήση, είτε να επαναφέρουν σε αυτήν την κα-
τάσταση, θεωρώ ότι είναι ένα σηµείο στο οποίο µπορούν να επα-
νέλθουν.

Η µεγάλη τοµή, όµως, του παρόντος νοµοσχεδίου που το δια-
φοροποιεί καίρια από τον προηγούµενο νόµο, ο οποίος, βεβαίως,
καθόλου δεν είχε πάρει αυτήν την παράµετρο, είναι ουσιαστικά
ότι τα χρήµατα τα οποία προβλέπεται να εισπραχθούν από το ει-
δικό πρόστιµο πράσινης χρήσης θα κατευθυνθούν στο ΕΤΕΡΠΣ,
θα κατευθυνθούν στο πράσινο ταµείο για περιβαλλοντικές χρή-
σεις, για περιβαλλοντικές δράσεις και αναπλάσεις σε όλη την Ελ-
λάδα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
χρόνου της κυρίας βουλευτού)

Κύριε Πρόεδρε, είναι πολλά τα άρθρα…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Ολοκληρώστε, έχετε

και την δευτερολογία σας.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΦΑΡΜΑΚΗ-ΓΚΕΚΗ: Ευχαριστώ πολύ, ολοκλη-

ρώνω.
Το νοµοσχέδιο επίσης περιλαµβάνει την ανάπλαση του Φαλη-

ρικού Όρµου Αττικής. Θεωρώ µια κατεύθυνση η οποία έπρεπε
ήδη να είχε δοθεί εδώ και πολλά χρόνια και η προηγούµενη κυ-
βέρνηση µετά από το 2004, είναι µία περίπτωση που την άφησε
τελείως να απαξιωθεί- όχι µόνο γιατί το ζητούν οι πολίτες, όχι
µόνο γιατί είναι ευθύνη της πολιτείας, αλλά γιατί εµείς σήµερα
θέλουµε σιγά -σιγά, πιάνοντας ένα -ένα τα θέµατα, να µπορέ-
σουµε να αξιοποιήσουµε εκείνους τους χώρους, οι οποίοι χρη-
σιµοποιήθηκαν στους Ολυµπιακούς Αγώνες και να τους
αποδώσουµε στους πολίτες ως χώρο πρασίνου και αναψυχής.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τελειώνοντας θεωρώ ότι υπάρ-
χουν πάρα πολλές διαφορές µε το προηγούµενο νοµοσχέδιο.
Καλώ όλα τα κόµµατα να το ψηφίσουν. Θεωρώ ότι πρέπει να µι-
λήσουµε ειλικρινά και ξεκάθαρα για το τι θέλουµε για την αυθαί-
ρετη δόµηση και να αποφασίσουµε µαζί µε προτάσεις και
αλλαγές σε αυτό το οποίο χρειάζεται σήµερα η κοινωνία µας.
∆εν είναι σήµερα εικόνα του περιβάλλοντος να συνεχίζουµε µε
αυτές τις τακτικές. Και αν θέλετε, όχι µόνο εν όψει του ∆ιεθνούς
Νοµισµατικού Ταµείου, αλλά εν όψει της δικής µας βιωσιµότη-
τας και υπόστασης, θα πρέπει επιτέλους να αλλάξουµε. Να αλ-
λάξουµε, λοιπόν, πολλά και η αρχή αυτή του νοµοσχεδίου στο
θέµα των αυθαιρεσιών και της αυθαίρετης δόµησης κάνει µια
καλή αρχή. Μια καλή αρχή σε όλα τα επίπεδα, η οποία επιτέλους
θα βάλει και σε µια άλλη σωστή και ειλικρινή νοοτροπία τους πο-
λίτες.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Κυρία Γκέκη, σας
ευχαριστούµε κι εµείς. Επειδή, όµως, είστε νέα θέλω να κάνετε
πρόβα τους λόγους σας. Έχετε καλύψει τα δώδεκα λεπτά, δη-
λαδή και της δευτερολογίας σας, που σηµαίνει ότι δεν δικαιού-
στε χρόνο δευτερολογίας. Προσέξτε και κάντε πρόβα!

Το λόγο έχει ο συνάδελφος, εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας
κ. Ελευθέριος Αυγενάκης.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επιτρέψτε µου

να σηµειώσω αρχικά ότι όσο και αν επέµενα χθες µε το θέµα της
ηλεκτρονικής δηµόσιας διαβούλευσης, που τόσο πολύ διαφηµί-
ζατε ως κόµµα και προεκλογικά αλλά και µετεκλογικά, δεν µας
απαντήσατε για ποιους λόγους δεν τέθηκε το συγκεκριµένο σχέ-
διο νόµου σε δηµόσια διαβούλευση. Ελπίζω σήµερα να το κά-

νετε, κυρία Υπουργέ, θα περιµένω µε υποµονή να σας ακούσω.
Επιτρέψτε µου τώρα, κυρία Υπουργέ, να σας παρακαλέσω

θερµά να εξετάσετε µε προσοχή, τη σηµαντική πρόταση που σας
διατύπωσα και κατά τη διάρκεια της συζήτησης στην επιτροπή,
ώστε να υπάρξει ειδική έκπτωση ή ειδικό µειωµένο τέλος, ή όπως
εσείς θέλετε να το ονοµάσετε, για τους συµπολίτες µας µε βα-
ριές αναπηρίες, δηλαδή για τους κωφούς, τυφλούς, για τα άτοµα
µε ειδική αναπηρία, νοητική στέρηση ή και όλους τους άλλους
που εντάσσονται σε αυτήν την κατηγορία αλλά και για τις πολύ-
τεκνες, τρίτεκνες οικογένειες. Αξίζει τον κόπο, κυρία Υπουργέ,
να το εξετάσετε.

Και φυσικά, εκτιµώ ότι δεν θα έχει και καµµιά µεγάλη απώλεια
το «πράσινο ταµείο» από την εξαίρεση αυτών των συµπολιτών
µας. Και είναι µια σηµαντική πρόταση που οφείλετε να µελετή-
σετε πέρα και έξω από κάθε κοµµατική αντιπαράθεση. Και
θεωρώ χρέος µας την πρόνοια για τις συγκεκριµένες οµάδες των
συµπολιτών µας.

Εισέρχοµαι τώρα στην επί των άρθρων τοποθέτηση, προκει-
µένου να διατυπώσω ορισµένες παρατηρήσεις αλλά και προτά-
σεις, για τη βελτίωση συγκεκριµένων διατάξεων. Ειδικότερα
σηµειώνω, άρθρα 3 και 4. Με τα συγκεκριµένα άρθρα θεσπίζεται
για όλα τα κτήρια η υποχρεωτική τήρηση της ταυτότητας κτη-
ρίων ταυτόχρονα µε την ολοκλήρωση των εργασιών τοιχοποιίας.

Αρχικά µας είπατε ότι θα υπάρχει µια σχετική απλή διαδικα-
σία. Επιπροσθέτως διατυµπανίζετε ότι προτεραιότητά σας είναι
η πάταξη και ο περιορισµός της γραφειοκρατίας. Ωστόσο, επι-
τρέψτε µου να εκθέσω σύντοµα, τι θα χρειάζεται για την ταυτό-
τητα του κτηρίου. Σηµειώνω, λοιπόν, ότι σ’ αυτήν την ταυτότητα
όλοι οι κατασκευαστές και οι ιδιοκτήτες πολυκατοικιών αλλά και
µονοκατοικιών, διαµερισµάτων θα πρέπει να καταχωρίζουν τα
εξής στοιχεία:

Πρώτον, την οικοδοµική άδεια του κτηρίου θεωρηµένη από την
αρµόδια πολεοδοµική υπηρεσία. ∆εύτερον, τα εγκεκριµένα σχέ-
δια της οικοδοµικής άδειας θεωρηµένα από την αρµόδια πολεο-
δοµική υπηρεσία. Τρίτον, το πιστοποιητικό ενεργειακής
απόδοσης του κτηρίου ή τµηµάτων αυτού, ωστόσο δεν καθίστα-
ται σαφές το περιεχόµενο και η διαδικασία για την έκδοση αυτού
του πιστοποιητικού. Τέταρτον, τα σχέδια κατόψεων τα οποία
αποτυπώνουν το κτήριο, όπως κατασκευάστηκε τελικώς, καθώς
και την τυχόν αναγκαία ενηµέρωση ή αναθεώρηση της οικοδο-
µικής άδειας κατά τις κείµενες διατάξεις.

Πέµπτον, το φύλλο ελέγχου για την αρχιτεκτονική µελέτη του
κτηρίου και του περιβάλλοντος χώρου αυτού. Το έντυπο που συ-
µπληρώνει ο αρµόδιος κατά την κατηγορία µηχανικός και περι-
λαµβάνει στοιχεία ελέγχου ανά κατηγορία εργασιών,
εγκαταστάσεων. Έκτον, το φύλλο ελέγχου για τη στατική µελέτη
του κτηρίου. Έβδοµον, το φύλλο ελέγχου για τις µελέτες ηλε-
κτροµηχανολογικών εγκαταστάσεων του κτηρίου.

Όγδοον, το οπτικό υλικό ταινίας στο οποίο απεικονίζονται οι
χώροι και οι εγκαταστάσεις του κτηρίου, όπου αναγράφεται η
ηµεροµηνία λήψης του. Τα φύλλα ελέγχου και το οπτικό υλικό
ταινίας αποστέλλονται από τους αρµόδιους µηχανικούς στις αρ-
µόδιες πολεοδοµικές υπηρεσίες και στο Ηλεκτρονικό Μητρώο
του Υπουργείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλ-
λαγής εντός προθεσµίας πέντε εργάσιµων ηµερών από τη λήψη
του οπτικού υλικού ταινίας. Ένατον, τον πίνακα χιλιοστών και τη
µελέτη κατανοµής δαπανών του κτηρίου. ∆έκατον, το πιστοποι-
ητικό πληρότητας της ταυτότητας κτηρίου.

Το πιστοποιητικό που εκδίδεται από τους αρµόδιους για την
τήρηση της ταυτότητας µηχανικούς, το οποίο υπογράφεται απ’
αυτούς µε σχετική δήλωσή τους για την πλήρη και ορθή συ-
µπλήρωση των στοιχείων που περιλαµβάνονται σ’ αυτό, ενώ το
πιστοποιητικό φέρει µοναδικό αριθµό που δίδεται από το Ηλε-
κτρονικό Μητρώο που τηρείται στο Υπουργείο Περιβάλλοντος
και η ολοκλήρωση της συµπλήρωσης της ταυτότητας του κτη-
ρίου σε χρονικό διάστηµα είκοσι ηµερών -παρακαλώ- από την
ολοκλήρωση των οικοδοµικών εργασιών κατασκευής του κτη-
ρίου, το οποίο αρχίζει από την ηµεροµηνία θεώρησης της οικο-
δοµικής άδειας για τη σύνδεση του κτηρίου µε τα δίκτυα κοινής
ωφέλειας.

Είναι αυτή απλή διαδικασία; Το ερώτηµα είναι απλώς ρητο-
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ρικό, διότι ο καθένας νοµίζω µπορεί να απαντήσει από µόνος του.
Θα σηµειώσω επιπλέον αναφορικά µε το βίντεο, που θα είναι

απαραίτητο, ότι σύµφωνα µε τον ορισµό που δίδεται στο άρθρο
3, το βίντεο αποτελεί το ψηφιακό αρχείο το οποίο απεικονίζει µε
ακρίβεια τους χώρους, τις εκτελούµενες εργασίες και τις εγκα-
ταστάσεις του κτηρίου.

Και επαναλαµβάνω, κυρία Υπουργέ, την παρατήρηση που
έκανα και στην επιτροπή, δεδοµένου ότι η βιντεοσκόπηση θα
λαµβάνει χώρα και κατά τη διάρκεια εκτέλεσης των εργασιών,
πρέπει να διευκρινισθεί ότι η διαβίβαση των ανωτέρω στοιχείων
θα γίνεται υπό τις προϋποθέσεις και µε τις εγγυήσεις του ν.
2472/1997 για την προστασία του ατόµου από την επεξεργασία
δεδοµένων προσωπικού χαρακτήρα.

Σύµφωνα µε την παράγραφο 5 του άρθρου 4, στο τελευταίο
εδάφιο προβλέπεται έκδοση προεδρικού διατάγµατος που θα
καθορίζει για τις αµοιβές µηχανικών που θα βαρύνουν υποχρέ-
ους, προκειµένου να εκδοθεί το πιστοποιητικό πληρότητας.

Γεγονός είναι ότι η ρύθµιση αυτή επιβαρύνει περαιτέρω τους
ιδιοκτήτες κτηρίων, καθώς καθιερώνει µια πρωτοφανή διαδικα-
σία περιοδικών, υποχρεωτικών ελέγχων όλων των κτηρίων από
ιδιώτες µηχανικούς-επιθεωρητές, που συµπεριλαµβάνονται στη
διαδικασία της Ηλεκτρονικής Ταυτότητας Κτηρίου, οι οποίοι θα
αµείβονται και πάλι από τους ιδιοκτήτες. Ενώ οι ιδιοκτήτες θα
υπόκεινται σε συνεχείς και πολλαπλές επιθεωρήσεις διαφόρων
ειδικοτήτων στο ίδιο κτήριο.

Μάλιστα, πάλι καλούµαστε να ψηφίσουµε άρθρο, οι λεπτοµέ-
ρειες του οποίου, -δηλαδή οι αµοιβές των µηχανικών- θα καθο-
ριστούν αργότερα µε προεδρικό διάταγµα. Και ερωτώ: ∆εν θα
έπρεπε να καθορίσουµε εκ των προτέρων τις ανώτατες τιµές των
µηχανικών και µάλιστα να τις γνωρίζουµε όλοι και εντός και εκτός
της Αιθούσης; Ή είστε σε θέση, κυρία Υπουργέ, να ανακοινώ-
σετε από το Βήµα της Βουλής το ποιες θα είναι αυτές οι αµοιβές;
Και ας εκδοθούν στη συνέχεια τα προεδρικά διατάγµατα.

Άρθρο 5. Σύµφωνα µε την περίπτωση α’ της παραγράφου 1
του άρθρου 5, επιτρέπεται η διατήρηση των χώρων που δηλώ-
νονται για σαράντα χρόνια, δηλαδή έως το 2050, µετά την κατα-
βολή του ειδικού προστίµου. Και ερωτώ: Γιατί σαράντα χρόνια
και όχι παραπάνω; Κυρία Υπουργέ, κρίνατε ότι τα σαράντα χρό-
νια υπολογίστηκαν µε βάση το χρόνο που κατοικεί κάποιος, ένας
ιδιοκτήτης σε µια κατοικία. Μετά την παρέλευση του χρόνου, θα
πούµε, δηλαδή, στους ίδιους ή στα παιδιά -που πιθανόν θα µε-
ταβιβαστεί η κατοικία- να ξαναπληρώσουν; Γιατί να µην υπολο-
γιστεί ο χρόνος µε βάση τη ζωή των κτηρίων;

Και θα επιµείνω προτείνοντας, ο χρόνος ισχύος της διατήρη-
σης των δηλούµενων χώρων να αυξηθεί από σαράντα στα ενε-
νήντα εννιά χρόνια, όσο δηλαδή και η ζωή των κατασκευών από
µπετόν. Επιπροσθέτως, πρέπει να διευκρινισθεί η έννοια της δια-
τήρησης του παράνοµου χώρου ως ανοχή, ως αναστολή κατε-
δάφισης ή ως εξαίρεση κατεδάφισης.

Σύµφωνα µε την περίπτωση β’ της παραγράφου 1 του άρθρου
5, εισάγεται εξαίρεση από το πεδίο εφαρµογής του άρθρου 5
των κτηρίων που είναι αρχαία ή νεότερα µνηµεία, σύµφωνα µε
τις διατάξεις του ν. 3028/2002. ∆ηλαδή ο νόµος για την προστα-
σία των αρχαιοτήτων και εν γένει της πολιτιστικής κληρονοµιάς.
Σωστή είναι η ρύθµιση. Σκόπιµο, όµως, είναι να εισαχθεί γενική
εξαίρεση από το πεδίο εφαρµογής όλου του σχεδίου νόµου και
όχι του άρθρου 5, των ακινήτων µνηµείων και αρχαιοτήτων που
υπάγονται στο ν. 3028/2002.

Άρθρο 6. Στην περίπτωση α’ της παραγράφου 1 του άρθρου 6
είναι αναγκαία η αλλαγή του τρόπου προσδιορισµού της αξίας
των δηλούµενων χώρων. Ο υπολογισµός του προστίµου να γίνει
όχι µε τιµή ζώνης, αλλά µε το ισχύον σύστηµα υπολογισµού αντι-
κειµενικών αξιών του Υπουργείου Οικονοµικών.

Ως εκ τούτου, σηµαντικό είναι να υπάρξει ο θετικός συνυπο-
λογισµός του συντελεστή ορόφου -που θα συνεπάγεται πιο
υψηλό πρόστιµο για τους ηµιυπαίθριους υψηλών ορόφων και χα-
µηλότερο για τα ισόγεια και για τα υπόγεια- και του συντελεστή
παλαιότητας, δικαιολογηµένα µειωτικός για τις παλαιότερες οι-
κοδοµές, για τις οποίες ούτως ή άλλως προβλέπονται σηµαντικά
χαµηλότερα πρόστιµα.

Χαίροµαι για την προσθήκη που εµείς ζητήσαµε και τελικά κά-

νατε, κυρία Υπουργέ, στο τέλος της παραγράφου 6 του άρθρου
6, αναφορικά µε τη δυνατότητα µεταβίβασης των δηλούµενων
χώρων, καθώς συµπληρώσατε ρητά ότι επιτρέπεται η µεταβί-
βαση ακινήτων ή η σύσταση εµπράγµατων δικαιωµάτων επί ακι-
νήτων σε χώρους που διατηρούνται σύµφωνα µε τις παρούσες
διατάξεις.

Ωστόσο, επιµένετε στην ανάγκη να µην προσµετρούνται οι
κλεισµένοι ηµιυπαίθριοι στα τεκµήρια διαβίωσης, όπως προκύ-
πτει και από τις δηλώσεις του κ. Μωραΐτη. Στο τελικό σχέδιο
νόµου που σήµερα συζητάµε δεν υπάρχει συγκεκριµένη πρό-
βλεψη και επισήµως δεν δίδονται εξηγήσεις για την αφαίρεσή
της.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Υπενθυµίζω ότι στο αρχικό κείµενο του νόµου αναφερόταν συ-

γκεκριµένα «οι διατηρούµενοι χώροι της παραγράφου 1 του άρ-
θρου 5, δηλαδή οι ηµιυπαίθριοι, υπόγεια, ισόγεια κ.λπ., που
βρίσκονται εντός του νόµιµου κτηριακού όγκου και άλλαξαν αυ-
θαίρετα χρήση δεν προσµετρούνται για τον προσδιορισµό των
κατά της ισχύουσας διατάξεως τεκµηρίων διαβίωσης». Αυτή η
φράση αφαιρέθηκε από το τελικό κείµενο ενώ παραµένει η υπο-
χρέωση για την καταβολή Τέλους Ακίνητης Περιουσίας.

Το Υπουργείο οφείλει να διατηρήσει την εξαίρεση από τα τεκ-
µήρια. ∆εν πρέπει να υπάρχουν επιπλέον επιβαρύνσεις απ’ αυτές
που έχουν ήδη ανακοινωθεί, κάτι που πρέπει να διατυπωθεί
σαφώς στο νοµοσχέδιο.

Για το άρθρο 7, αναφορικά µε το περιβαλλοντικό ισοζύγιο ση-
µαντική είναι η πρόταση που διατυπώσαµε στην τελευταία συνε-
δρίαση της επιτροπής και που υποστηρίζει και η Πανελλήνια
Οµοσπονδία Ιδιοκτητών Ακινήτων, όπου το 50% τουλάχιστον των
πόρων που θα προέρχονται από την πληρωµή των προστίµων,
να διατεθεί για τη χρηµατοδότηση της ενεργειακής αναβάθµι-
σης των παλαιών κτηρίων-κατοικιών, ώστε το Πρόγραµµα Εξοι-
κονοµώ κατ’ οίκον να καλύψει όλα τα νοικοκυριά που
ενδιαφέρονται να ενταχθούν στο πρόγραµµα αυτό.

Εξίσου σηµαντικό είναι να υπάρξει µειωτικός συντελεστής στα
υπόγεια. Ως έχει η ρύθµιση είναι απόλυτα αποτρεπτική για τους
κατόχους υπόγειων χώρων στις νεόδµητες οικοδοµές, δεδοµέ-
νου ότι στις οικοδοµές αυτές, συνήθως σε περιοχές µε υψηλή
τιµή ζώνης, τα εµβαδά τους είναι µεγάλα και συνήθως υπερβαί-
νουν τα εβδοµήντα πέντε τετραγωνικά µέτρα. Ο συντελεστής
είναι παράλογα και αδικαιολόγητα υψηλός και είναι λογικό για
κτίσµατα ορόφων, όχι όµως και για υπόγειους χώρους που είναι
εξ ορισµού υποβαθµισµένης αξίας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Και κλείνω, κύριε Υπουργέ, ελπίζοντας ότι θα τοποθετηθείτε

επί των προτάσεων κι αναµένοντας µε πολύ ενδιαφέρον επιπλέον
νοµοτεχνικές βελτιώσεις για να ικανοποιήσετε έστω και µέρος
των προτάσεων που έστω µέχρι και την τελευταία στιγµή, δηµο-
κρατικά και µε σωστή τεκµηρίωση, καταθέτουµε και σε σας, αλλά
και ενώπιον του ελληνικού Κοινοβουλίου.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Αυγενάκη.

Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. Χρύσα Αράπογλου ζητεί
άδεια ολιγοήµερης απουσίας από 21 έως 23 Απριλίου 2010. Η
Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Η Βουλή ενέκρινε

τη ζητηθείσα άδεια.
Ως ειδική αγορήτρια, έχει το λόγο η Ε’ Αντιπρόεδρος της Βου-

λής, κ. Βέρα Νικολαΐδου, του Κοµµουνστικού Κόµµατος Ελλά-
δας για οχτώ λεπτά.

Ορίστε, κυρία Νικολαίδου.
ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ευχαρι-

στώ, κύριε Πρόεδρε. Αν χρειαστεί, θα πάρω και λίγο χρόνο από
τη δευτερολογία µου.
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Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, κατ’ αρχάς θέλω να µου επιτρέ-
ψετε να υπενθυµίσω ότι εµείς καταψηφίσαµε το συγκεκριµένο
σχέδιο νόµου επί της αρχής, χαρακτηρίζοντάς το αντιλαϊκό και
απαράδεκτο. Ζητήσαµε να αποσυρθεί και στη συζήτηση πιστεύ-
ουµε ότι σηµειώσαµε ότι είναι απλά µια αντιγραφή της ρύθµισης
Σουφλιά -την οποία και εκείνη είχαµε καταψηφίσει- αλλά σε χει-
ρότερη έκδοση και κατεύθυνση, µε µοναδικό στόχο ο φοροει-
σπρακτικός της χαρακτήρας να συνδυάζεται καλύτερα και πιο
αποτελεσµατικά µε το µεγάλο κεφάλαιο.

Στα άρθρα και συγκεκριµένα στο πρώτο κεφάλαιο από το 1
έως το 4, µιλάει για την ηλεκτρονική ταυτότητα κτηρίου. Τι θε-
σπίζει; Συγκεκριµένα το άρθρο 4 θεσπίζει την ταυτότητα κτηρίου.
Σ’ αυτήν την ταυτότητα κτηρίου συµπεριλαµβάνονται το σύνολο
των σχεδίων µελετών κ.λπ. για την κατασκευή του. Η τήρησή της
θα είναι υποχρεωτική από 1-1-2011 και µετά για τα νέα κτήρια,
αλλά µε προεδρικό διάταγµα στην πορεία θα επεκταθεί και σε
παλιότερα και υφιστάµενα.

Το πιστοποιητικό πληρότητας, για το οποίο έχει γίνει πολύς
λόγος, ορίζεται στο άρθρο 3. Αυτό δεν εκδίδεται από δηµόσια
αρχή –εννοώ πολεοδοµική υπηρεσία- αλλά από τους επιβλέπο-
ντες µηχανικούς και περιλαµβάνει υπεύθυνες δηλώσεις τους για
την πλήρη και ορθή συµπλήρωσή του, για τα πάντα. Βλέπουµε
ότι η όλη ευθύνη εδώ –το καινούριο που εισάγεται βέβαια, είναι
και η βιντεοσκόπηση των εργασιών κατασκευής- πέφτει στις
«πλάτες» του ιδιώτη µηχανικού. Τις περισσότερες φορές –αν θέ-
λετε- ο µηχανικός είναι το θύµα γιατί είναι στριµωγµένος ανά-
µεσα στην εξάρτηση από το κατασκευαστικό κεφάλαιο και την
πίεση, ειδικά για τον αυτοαπασχολούµενο και µικροεπαγγελµα-
τία, να αυξήσει την ύλη του µε κάθε τρόπο για να τα βγάλει πέρα
από τη µια και στις σκόπιµες ασάφειες, τα κενά και τις ελλείψεις
των προδιαγραφών και τη σκόπιµη υποβάθµιση των δηµοσίων
ελεγκτικών µηχανισµών από την άλλη για να µπορούν οι τελευ-
ταίοι πιο αποτελεσµατικά να υπηρετούν τα συµφέροντα των µο-
νοπωλιακών οµίλων. Στις πλάτες, λοιπόν, κάποιων µηχανικών
πέφτει όλη η ευθύνη.

Και αλήθεια, επειδή άκουσα και στη συνάντηση µε τους φο-
ρείς, αλλά κι εσείς πολλές φορές αναφερθήκατε και στο Σώµα
Ελεγκτών Μηχανικών, αυτό δεν υπάρχει στο νοµοσχέδιο, εκτός
αν τους επιβλέποντες τους βαφτίζετε Σώµα Ελεγκτών Μηχανι-
κών. ∆ώστε κάποια απάντηση. Ή σκέφτεστε να νοµοθετήσετε
πολύ σύντοµα συµπληρωµατικά του νοµοσχεδίου;

Το µόνο σίγουρο στην ιστορία αυτή είναι ότι το κόστος της
όλης διαδικασίας θα επωµιστούν για άλλη µια φορά στην πλειο-
ψηφία τους αυτοί που δεν έχουν καµµία ευθύνη για το πρόβληµα
-το έχουµε πει ξανά- οι εργαζόµενοι, που αυτήν τη στιγµή δια-
δηλώνουν και απεργούν και στην πλατεία Συντάγµατος ενάντια
στην πολιτική της Κυβέρνησης, την Ευρωπαϊκή Ένωση, το ∆ιε-
θνές Νοµισµατικό Ταµείο και όλα τα στηρίγµατά τους. Στις πλά-
τες αυτών έρχονται και τα νέα χαράτσια µέσα από το
συγκεκριµένο νοµοσχέδιο.

Αυτό φαίνεται πάρα πολύ καθαρά στο άρθρο 5, όπου θεσπί-
ζεται ο µέγιστος χρόνος διατήρησης της αυθαίρετης κατα-
σκευής. Λέτε σαράντα χρόνια. Βέβαια, δεν πρόκειται ούτε για
απαλλαγή του µικροϊδιοκτήτη από το πρόβληµα, αλλά για την,
και τυπικά, διατήρηση µιας διαρκούς οµηρίας πολιτικής, δικα-
στικής, αφού µετά το τέλος των σαράντα χρόνων, θα εξακολου-
θεί να είναι υπόχρεος των προστίµων ανέγερσης και διατήρησης.
Είναι ξεκάθαρη η παράγραφος 6 του συγκεκριµένου άρθρου 5
που µιλάει για αναστολή και όχι για κατάργηση επιβολής των
ανωτέρω προστίµων. Άλλωστε κι εσείς αυτό το περιγράψατε άρα
πολλές φορές. Επίσης, η υποχρεωτική κατάθεση της τεχνικής
έκθεσης στο φάκελο επιβαρύνει µε ένα πρόσθετο ακόµη κόστος,
πέραν του ειδικού προστίµου διατήρησης, ποιόν; Τον µικροϊδιο-
κτήτη.

Στο άρθρο 6 καθορίζεται αυτό το ύψος του προστίµου µε βάση
την τιµή ζώνης και το εµβαδό του αυθαίρετα κλεισµένου χώρου.
Για να γίνει κατανοητό, είχα αναφέρει ένα παράδειγµα ενός δια-
µερίσµατος ογδόντα τετραγωνικών µέτρων. πρώτης κατοικίας
σε µία περιοχή µε τιµή ζώνης περίπου 1.000 ευρώ το τετραγω-
νικό και ένα χώρο, που έχει δηλωθεί σαν αυθαίρετος δεκαέξι τε-
τραγωνικών µέτρων. Το πρόστιµο, αν δηλωθεί αµέσως, είναι 800

ευρώ. Έρχεται, όµως, να ολοκληρωθεί αυτός ο µηχανισµός
εκβιασµού. Αν κάποιος δεν το δηλώσει, πολλαπλασιάζεται –θα
έλεγα- το συγκεκριµένο πρόστιµο και γίνεται πολύ πιο µεγάλο,
διότι πρέπει να πληρώσει για το συγκεκριµένο διαµέρισµα πρό-
στιµο ανέγερσης 4.800 ευρώ και πρόστιµο διατήρησης 800 ευρώ
για κάθε χρόνο από την ανέγερση και την κατεδάφιση αυτής της
αυθαίρετης κατασκευής.

Στο άρθρο 7, περιγράφεται η διάθεση των πόρων υπέρ του
ΕΤΕΡΠΣ. Πιο συγκεκριµένα, κάνετε και µία ανάλυση για το τι ανά-
γκες θα καλυφθούν στους δήµους που είναι φανερό ότι και µε τις
διατάξεις του άρθρου αυτού περιγράφεται ότι ουσιαστικά θα κα-
ταργηθεί κάθε χρηµατοδότηση προς την Τοπική Αυτοδιοίκηση.
Αυτό, βέβαια, θα το καταφέρει σε λίγο ο «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ» που θα
κατατεθεί.

Όµως, σαν υπεύθυνη εκπρόσωπος της Κυβέρνησης, δεν µας
δώσατε καµµία απάντηση του τι θα γίνει. Μη µου πείτε ότι δεν
είναι δική σας αρµοδιότητα. Το έχετε ακούσει. Τι θα γίνει µε τα
παρακρατηθέντα παλιά και καινούργια; Τι θα γίνει µε την περι-
βόητη ανταλλάξιµη περιουσία των προσφύγων; Μιλάµε για τε-
ράστια ποσά που τα οικειοποιείται κάθε φορά το Υπουργείο
Οικονοµικών. Το λέω αυτό, επειδή µας διαβεβαιώνετε ότι δεν
πρόκειται να κλείσουν «µαύρες τρύπες», ενώ ξέρετε πολύ καλά
ότι το ΕΤΕΡΠΣ που αυτήν τη στιγµή είναι ακόµη νοµικό πρόσωπο
δηµοσίου δικαίου, σε λίγο µε τις ενοποιήσεις αυτών των νοµικών
προσώπων, ξέρουµε ποια θα είναι η τύχη και των αποθεµατικών
και της ακίνητης περιουσίας, αλλά και των εργαζοµένων που θα
χάσουν τα πάντα.

Στο άρθρο 10 είναι, κατά την άποψή µας, απαράδεκτη η ρύθ-
µιση της παραγράφου 1, µε την οποία όσοι έχουν ακολουθήσει
τη ρύθµιση Σουφλιά και ήταν νοµοταγείς και πήγαν και πλήρω-
σαν το σχετικό πρόστιµο, συµψηφίζουν αυτήν την καταβολή µε
βάση το παρόν νοµοσχέδιο, µόνο στην περίπτωση που είναι επι-
πλέον χρεώστες. Σε περίπτωση που προκύπτει επιπλέον κατα-
βολή, σε σχέση µε τα οριζόµενα στο παρόν νοµοσχέδιο, αυτή
παραγράφεται. Τα χάνουν τα λεφτά τους. Όπως, επίσης , απα-
ράδεκτη είναι στο ίδιο άρθρο, η παράγραφος 2 για όσους δεν
έχουν ολοκληρώσει την καταβολή του προστίµου σύµφωνα µε
τη ρύθµιση Σουφλιά, πάλι χάνουν το ποσό που είχαν ήδη κατα-
βάλει, εάν δεν προχωρήσουν στη συγκεκριµένη ρύθµιση.

Πολύ σοβαρό είναι το Γ’ κεφάλαιο, το τελευταίο, µε τις µη-
τροπολιτικές αναπλάσεις και τις άλλες διατάξεις. Εδώ, όχι µόνο
µε το συγκεκριµένο άρθρο 11, που έχει σχέση µε τον Φαληρικό
Όρµο, αλλά µε την όλη νοµοθεσία, γίνεται µια προσπάθεια αυτές
οι περιοχές πραγµατικά να µετατραπούν και να έχουν γνωρί-
σµατα αποικιακού χαρακτήρα, κατά παρέκκλιση των πάντων, πο-
λεοδοµικών σχεδίων και όποιων µηχανικών ελέγχου υπάρχουν,
ανεξάρτητα αν εφαρµόζονται ή όχι. Εδώ υπάρχει συγκεκριµένος
προγραµµατισµός, ολυµπιακές εγκαταστάσεις, διάφορα «φι-
λέτα» του τύπου Φαληρικός Όρµος, αργότερα σίγουρα θα έρθει
το Ελληνικό.

Κάνετε µία προσπάθεια να ξεπεράσετε µε τη συγκεκριµένη νο-
µοθεσία το σκόπελο του Συµβουλίου της Επικρατείας, αλλά από
την άλλη αυτό που φαίνεται πολύ καθαρά, είναι ότι παραχωρείτε
στο εµπορικό, κατασκευαστικό, αθλητικό πολιτιστικό κεφάλαιο
τη δηµόσια γη.

Στο συγκεκριµένο άρθρο που αφορά το Φαληρικό Όρµο, την
παραλιακή ζώνη. Θα είναι ένα ξέφραγο αµπέλι και το µόνο που
θα πετύχετε θα είναι να το εκµεταλλευτούν οι κατασκευαστικοί
όµιλοι. Γιατί αυτό που δεν σας απασχολεί είναι το πώς θα είναι η
χρήση των διαφόρων εγκαταστάσεων, πώς θα εκµεταλλεύονται
και ποιος θα έχει τη δυνατότητα να περνάει, που το πιο πιθανό,
µπορεί να µπουν και τίποτα διόδια, για τους κατοίκους των πε-
ριοχών.

Κοιτάξτε, µη µιλάµε γενικά και αόριστα: «θα φέρουµε, ξέρω
γω, τη θάλασσα κοντά στους πολίτες» ή το ανάποδο. Το πρό-
βληµα είναι και το ξέρουµε όλοι ότι η παραλία, ήδη, χάθηκε µε τη
συγκεκριµένη πολιτική των δύο κοµµάτων, του δικοµµατισµού
που κυβέρνησε όλα αυτά τα χρόνια. Ήδη είχε εξαφανιστεί και οι
περαστικοί δεν την έβλεπαν ούτε µε κιάλια. Αυτήν τη στιγµή πάτε
να κάνετε µία άλλη επιχείρηση για τους µεγάλους οµίλους, πα-
ραχωρώντας δηµόσια περιουσία.
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Εµείς, λέµε ότι το καταψηφίζουµε, φυσικά, και επί των άρθρων
και στο σύνολό του.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε την
κ. Βέρα Νικολαϊδου, από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΛΑΟΣ, ο κ. Παύλος Μαρκάκης,
Βουλευτής Μαγνησίας και ειδικός αγορητής.

Ορίστε, κύριε Μαρκάκη, έχετε το λόγο για οκτώ λεπτά.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Εµείς, κύριε Πρόεδρε, δεν θα µπούµε στη διαµάχη µεταξύ

ΠΑΣΟΚ και Νέας ∆ηµοκρατίας αν το νοµοσχέδιο της κ. Μπιρ-
µπίλη είναι καλύτερο ή χειρότερο από του κ. Σουφλιά. Εµείς λέµε
την αλήθεια όπως την αντιλαµβάνεται ο απλός κόσµος, ότι κα-
νένα από τα δύο νοµοσχέδια δεν αντιµετωπίζει ριζικά και ολο-
κληρωτικά το θέµα της αυθαίρετης δόµησης. Και το νοµοσχέδιο
Σουφλιά, πλέον, είναι παρελθόν.

Σήµερα, όµως, χάνουµε την ευκαιρία να νοµοθετήσουµε µε
την προοπτική και το όραµα του Τρίτση. ∆ηλαδή να λύσουµε,
οριστικά, το πρόβληµα των αυθαιρέτων. Έτσι η ρύθµιση της κ.
Μπιρµπίλη θα µείνει σαν ένας ενδιάµεσος σταθµός στη µακρά
πορεία των αυθαιρέτων της χώρα µας.

Για τα άρθρα είπαµε ότι συµφωνούµε κατ’ αρχάς στη ηλε-
κτρονική ταυτότητα των κτηρίων για τις νέες άδειες. Και το δι-
ευκρινίζω για τις νέες άδειες. Γιατί για τις παλιές άδειες,
νοµίζουµε ότι πρέπει να γίνει µε την ευθύνη του κράτους και δεν
µπορεί να γίνει µε δαπάνη των ιδιοκτητών και µε την υπογραφή,
εκ των υστέρων, των µηχανικών. Πιστεύουµε ότι αυτό το πράγµα
υποκρύπτει µία συνεχή προσπάθεια εκβιασµού -και µπαµπούλα
του κράτους- και την επιβολή προστίµων όποτε, η πολιτεία απο-
φασίσει να µαζέψει πάλι χρήµατα, για τα αυθαίρετα. Γι’ αυτό δεν
θέλετε να λύσετε, τώρα, το θέµα, οριστικά. Συνεπώς, διαφω-
νούµε µε την παράγραφο 2 του άρθρου 2, για τις παλιές άδειες.

Τα άρθρα 3 και 4 πιστεύουµε ότι είναι αλληλένδετα. Και σας εί-
παµε για τα στοιχεία τα οποία πρέπει να έχει η ταυτότητα του
κτηρίου. ∆ιαφωνήσαµε -και το ξέρετε από την αρχή- ότι η µα-
γνητοσκόπηση, το βίντεο που λέτε για την ταυτότητα του κτη-
ρίου δεν µπορεί να είναι ευθύνη των µηχανικών. Εκτός εάν
αναγκάσετε τα πολυτεχνεία να διδάσκουν στο µάθηµά τους,
αυτό, σαν διδακτέα ύλη. Επίσης, δεν αναφέρεται στην παρά-
γραφο 4 ποιες είναι οι αρµόδιες αρχές και ποια είναι τα αρµόδια
όργανα που θα επιβάλλουν τόσο εξοντωτικές ποινές, δηλαδή,
την οριστική και προσωρινή στέρηση άδειας ασκήσεως επαγ-
γέλµατος σε επιστήµονες. ∆εν ξέρω αν υπάρχει καµµία ενδιά-
µεση τιµωρία ή όχι. Αλλά, εν πάση περιπτώσει, δεν µπορεί να
υπάρξει τιµωρία ενός µηχανικού επειδή το βίντεο που τραβή-
χτηκε – δεν ξέρουµε και ποιος θα το τραβήξει- δεν τραβήχτηκε,
σωστά.

Πάµε στην παράγραφο 5. Εκεί δεν είναι σαφείς οι καταµερι-
σµοί ευθυνών µεταξύ των µηχανικών, των ιδιοκτητών και των ερ-
γολάβων κατασκευαστών. ∆εν είναι, επίσης, σαφές σε ποιον
ανήκουν οι ευθύνες των αυθαιρέτων, µετά το πιστοποιητικό πλη-
ρότητας της ταυτότητας του κτηρίου. ∆ιότι, ως γνωστόν, όταν
θεωρείται µία άδεια και υπογράφονται τα πιστοποιητικά, σε µε-
ταγενέστερες αυτοψίες εµφανίζονται αυθαιρεσίες για τις οποίες
κανένας δεν αναλαµβάνει την ευθύνη. Ο µηχανικός έχει φύγει, ο
ιδιοκτήτης επικαλείται τα συνεργεία που περάσανε και κάνανε
τις κατασκευές και τα συνεργεία είναι αγνώστου ταυτότητας.

Επίσης, δεν δεχόµαστε την επιβάρυνση της οικοδοµής και των
ιδιοκτητών από συνεχείς ελέγχους, οι οποίοι δεν προσδιορίζο-
νται και πόσοι θα είναι -θα είναι κάθε ένα χρόνο, θα είναι κάθε
πέντε χρόνια- για να περνούν συνέχεια οι επιθεωρητές µηχανι-
κοί, οι οποίοι θα παίρνουν και κάποιες αµοιβές, ενώ ο ιδιοκτήτης
έχει πληρώσει µία και καλή την άδεια έκδοσης οικοδοµικής
αδείας. Εποµένως, δεν θεωρούµε ότι πρέπει να επιβαρυνθεί µε
άλλα κόστη -και τα οποία είναι πάρα πολλά, ήδη- για την οικο-
δοµή. Άρα, λοιπόν, διαφωνούµε στις παραγράφους 4 και 5 του
άρθρου 4.

Στο άρθρο 5. Εδώ, κυρία Υπουργέ, έχετε αλλάξει πολλές
φορές τη νοµοθετική ρύθµιση, µε νοµοτεχνικές συµπληρώσεις.
Τελικά, βγάλατε το νόµιµο αυτό που σας είχαµε πει για το νόµιµο
όγκο του κτηρίου και λέτε τώρα ότι αφορά αυθαιρεσίες οι οποίες
βρίσκονται στον εγκεκριµένο όγκο. Εµείς επιµένουµε στην δια-

τύπωση: «χωρίς υπέρβαση του επιτρεπόµενου όγκου του κτη-
ρίου» διότι από τη στιγµή που επιτρέπετε σε αυτόν τον όγκο να
γίνουν κάποιες κατασκευές είναι παράλογο να τις θεωρείτε αυ-
θαίρετες.

Και βρίσκουµε το πεδίο ισχύοντος περιπτώσεων του νόµου γε-
νικώς ανεπαρκές.

Και δεν λέτε τι θα γίνει µε τα αυθαίρετα που δεν περιλαµβά-
νονται στη ρύθµιση. Θα τα γκρεµίσετε; Εδώ στην αιτιολογική έκ-
θεση οµολογείτε ότι είναι αδύνατη η κατεδάφιση των κτισµάτων.
Πάµε στην παράγραφο 1α’. Λέτε ότι βάζετε ειδικό πρόστιµο.
Εµείς το αντιλαµβανόµαστε δεν είναι ούτε νοµιµοποίηση ούτε
ταυτοποίηση ούτε εξαίρεση από την κατεδάφιση εσαεί. Έχετε
την περίοδο των σαράντα χρόνων. Αλλά δεν κάνετε πρόβλεψη τι
θα γίνει µετά από τα σαράντα χρόνια. ∆εν έπρεπε να αναφέρετε
κάτι στο νοµοσχέδιο; Θεωρείτε ότι θα ξαναπληρωθούν πρόστιµα;
Θεωρείτε ότι θα πάτε να κατεδαφίσετε τότε, µετά από σαράντα
χρόνια, κάτι που δεν µπορείτε να κάνετε σήµερα;

Το είπαµε και εχθές, ήταν ο Υφυπουργός σας, δεν ήσασταν
εσείς ότι εµείς έχουµε κάνει ειδική µελέτη που έχει σαν στοιχείο
τη διαδοχή των γενεών, τα υλικά των κτηρίων, τις συνήθεις µε-
ταβολές των κατοίκων, τις οικονοµικές µεταβολές της χώρας µας
και βρήκαµε ότι η περίοδος που πρέπει να διατηρηθεί το πρό-
στιµο είναι πενήντα πέντε χρόνια.

Εποµένως, µπορείτε να αλλάξετε αυτό το νούµερο και να είστε
και επιστηµονικά τεκµηριωµένοι.

Στην έναρξη ισχύος του νόµου αρχίζετε και βάζετε συνέχεια
φραγµούς και ηµεροµηνίες. Όµως, δεν είναι δυνατόν οι πολίτες
να έχουν την αµφιβολία κάθε φορά ανάλογα µε την ηµεροµηνία
αν µπορούν να κάνουν ρύθµιση του αυθαιρέτου τους ή όχι.

Και τελευταία βάλατε και µία άλλη νοµοθετική ρύθµιση σαν
παράγραφο γ’ η οποία λέει: «δεν υπάγονται στις διατάξεις του
παρόντος τα κτήρια που προβλέπονται στην περίπτωση α’ για
την οποία η αίτηση θεώρησης της οικοδοµικής αδείας η σύνδεση
των κτηρίων µε τα δίκτυα κοινής ωφελείας υποβάλλεται µετά τις
30/7/2010. ∆ηλαδή τι θέλετε να πείτε; Ότι όσοι έχουν άδεια πρέ-
πει να τελειώσουν τις οικοδοµές τους µέχρι τις 30/7/2010; Αυτό
είναι άλλο ένα εκβιαστικό πρόβληµα. ∆ηλαδή, πρέπει ο άλλος να
τελειώσει την οικοδοµή του σε αυτήν την προθεσµία είτε έχει είτε
δεν έχει χρήµατα;

Κυρία Υπουργέ, στο άρθρο 5, πρέπει να βάλετε δυνητική την
έκθεση του µηχανικού και όχι υποχρεωτική, σας το είπαµε γιατί
σε απλές περιπτώσεις δεν είναι ανάγκη ο µηχανικός να είναι
αυτός που θα συντάξει την έκθεση την στιγµή που µπορεί να τη
συντάξει και ο ιδιοκτήτης.

Επιµείναµε να βάλετε την αντικειµενική αξία η οποία είναι πιο
δίκαια. ∆εν το κάνατε, το πήρατε πίσω. Όσο για τα ποσοστά που
έχετε, το 7,2% το 9,6%, πιστεύουµε ότι δεν χρειάζεται τόση ακρί-
βεια για να βάζετε πρόστιµα. Μειώστε τα στο ελάχιστο. Κάντε το
7%, 9%, δεν χάθηκε ο κόσµος δεν πρόκειται να πάρετε περισ-
σότερα χρήµατα από τα εκατοστά των προστίµων.

Και σας προτείναµε να κάνετε µείωση 50% στα πρόστιµα για
τα υπόγεια. Τα υπόγεια είναι περιπτώσεις όπου έχει εκδοθεί οι-
κοδοµική άδεια και δεν έχει εκδοθεί µε την τιµή που ήταν της κυ-
ρίας χρήσης. ∆εν µπορείτε να τους βάζετε τέτοια πρόστιµα και
να πληρώνουν παραπάνω απ’ ότι τα λεφτά που έχασε το δηµό-
σιο κατά την έκδοση οικοδοµικής αδείας.

Και δεν προβλέπονται ρυθµίσεις και εκπτώσεις για ειδικές κα-
τηγορίες όπως είναι οι πολύτεκνοι, άτοµα µε ειδικές ανάγκες
κ.λπ.. Και δεν µπορείτε να βάζετε φόρους σ’ αυτές τις περιπτώ-
σεις ρύθµισης που κάνετε. ∆ιότι εσείς, βάζετε ένα πρόστιµο για
σαράντα χρόνια. Γιατί να πληρώσει φόρο κληρονοµιάς και φόρο
µεταβίβασης;

Τη ρύθµιση τη βάζει στο συµβολαιογραφικό έγγραφο για να
µπορεί, επειδή είναι πολλά τα χρόνια, όταν γίνεται µια µεταβί-
βαση να αναφέρεται το πρόστιµο και η ρύθµιση. Γιατί να πλη-
ρώσει φόρο µεταβίβασης από µια γενιά στην άλλη. Και επιπλέον
δεν βάζετε ξεκάθαρα ότι αυτοί οι χώροι εξαιρούνται από τα τεκ-
µήρια διαβίωσης. Τα είπατε εσείς προφορικά αλλά δεν φαίνεται
πουθενά στο νοµοσχέδιο.

Και τέλος για τα χρήµατα. Εµείς πιστεύουµε ότι τα χρήµατα –
το ξέρουν και οι οικονοµολόγοι- δεν έχουν χρώµα. Εποµένως, θα
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τα πάρετε εσείς και είναι αµφίβολο αν θα τα πάρει το Υπουργείο
Οικονοµικών ή θα διατεθούν στους λίγους.

Γι’ αυτό πιστεύουµε για το άρθρο 9 που το ψηφίζουµε, έτσι κι
αλλιώς είναι η διάταξη που επαναφέρει και την παράνοια που
είχε η ρύθµιση Σουφλιά, και επειδή οι παρατηρήσεις µας δεν γί-
νονται δεκτές, δεν ακούτε αυτά που σας λέµε για να τα διορθώ-
σετε και να τα βελτιώσετε, θα καταψηφίσουµε και πολλά από τα
άρθρα τα οποία θα αναφέρω στη δευτερολογία µου.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Παύλο Μαρκάκη, του Λαϊκού Ορθοδόξου Συναγερµού.

Η κ. Ευαγγελία Αµανατίδου- Πασχαλίδου, ειδική αγορήτρια
του ΣΥΡΙΖΑ έχει το λόγο, επίσης για οχτώ λεπτά.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Μην ξεχνάµε ότι σήµερα είναι ηµέρα απεργίας της Α∆Ε∆Υ για
την κρίση και την τριπλή θηλιά στο λαιµό των µικροµεσαίων
στρωµάτων.

Στο νοµοσχέδιο για τους ηµιυπαίθριους, εµείς καταψηφίσαµε
επί της αρχής το σχέδιο νόµου που τελικά έχει εισπρακτική λο-
γική, δεν διαφέρει από τη ρύθµιση Σουφλιά στη λογική, απλώς
µετακινεί τα χρήµατα. Αντί να µπούνε στον κρατικό προϋπολογι-
σµό θα µπούνε σε πράσινα ταµεία.

Στο πρώτο κεφάλαιο από το άρθρο 1 έως 4 µπαίνει η ηλε-
κτρονική ταυτότητα κτηρίων και ακούγεται θετικό να υπάρχει
από 1-1-2011 και µετά η ηλεκτρονική ταυτότητα κτηρίων όµως,
τα ειδικά χαρακτηριστικά που προβλέπει η ταυτότητα κτηρίων
θα καθοριστούν µε προεδρικό διάταγµα το οποίο θα περιλαµβά-
νει όλα τα τεχνικά ζητήµατα, την περιοδικότητα των ελέγχων ανά
κατηγορία το ποιοι είναι οι υπόχρεοι τήρησης και εν µέρει της
ταυτότητας του κτηρίου και τις προβλεπόµενες κυρώσεις σε πε-
ριπτώσεις µη νόµιµης τήρησης των ανωτέρω διαδικασιών. Και
για µια ακόµα φορά συζητάµε για ρύθµιση διαδικασιών βάσει
προεδρικού διατάγµατος που η έκδοση του δεν προσδιορίζεται
χρονικά σε σχέση µε την ψήφιση του συγκεκριµένου σχεδίου
νόµου.

Μπορούµε να εξασφαλίσουµε ότι δεν πρόκειται τελικά για
άλλη µία γραφειοκρατική διαδικασία; Στο άρθρο 3 ορίζεται η έν-
νοια του πιστοποιητικού πληρότητας το οποίο δεν εκδίδεται από
την πολεοδοµική υπηρεσία αλλά από τους επιβλέποντες µηχανι-
κούς και περιλαµβάνει υπεύθυνες δηλώσεις τους για την πλήρη
και σωστή συµπλήρωση τους.

Οι υποχρεώσεις της πολεοδοµίας περιορίζονται στον έλεγχο
της νόµιµης συµπλήρωσης της ταυτότητας κτηρίου όπως προ-
βλέπεται στις παραγράφους του άρθρου 4.

Γιατί οι πολεοδοµίες δεν αναλαµβάνουν αρµοδιότητες; ∆η-
λαδή, δεν εµπιστεύεστε δηµόσιες υπηρεσίες οι οποίες πράγµατι
έχουν παρουσιάσει άσχηµα δείγµατα γραφής, φαινόµενα δια-
φθοράς και µηδενική οργανωτική επάρκεια αλλά επιπλέον λει-
τουργούν υποστελεχωµένες. Σε κάθε περίπτωση η πρόνοια
αναβάθµισης των δηµόσιων υπηρεσιών παρακάµπτεται και οι τε-
χνικές δηµόσιες υπηρεσίες τελικώς απαξιώνονται.

Την ευθύνη αναλαµβάνουν ιδιώτες µε το τελικό κόστος να βα-
ρύνουν τον υπόχρεο. Είναι σκανδαλώδες να ζητάµε από τους πο-
λίτες να πληρώνουν ανά τακτά χρονικά διαστήµατα ένα ποσό για
να αποδείξουν ότι δεν έχουν παρανοµήσει.

Εδώ είναι οι ελεγκτικοί µηχανισµοί που θα έπρεπε να είναι δη-
µόσιες υπηρεσίες.

Κεφάλαιο Β’, άρθρα 5 και 6. Πρόκειται για τον πυρήνα του νο-
µοσχεδίου που εξακολουθεί να κινείται στη λογική της ρύθµισης
Σουφλιά. Στη λογική, δηλαδή, της τακτοποίησης, παροδικής
αυτήν τη φορά και της χρηµατικής συναλλαγής µεταξύ κράτους
και παρανοµούντων σε βάρος του κράτους δικαίου.

Επιπλέον κληροδοτεί ένα πρόβληµα που δηµιούργησε η δική
µας και η προηγούµενη γενιά στα παιδιά µας και στα εγγόνια
µας, ακολουθώντας την αγοραία λογική που δυστυχώς εφαρµό-
ζεται σε όλα τα περιβαλλοντικά θέµατα. Αυτήν της µετάθεσης
του προβλήµατος σε ένα µελλοντικό χρόνο σε βάθος τριακο-
νταετίας.

Οι αυθαιρεσίες και οι παρανοµίες που επικροτούνται από το

κράτος είναι λειτουργίες σε βάρος όσων είναι νόµιµοι. Οι αυθαι-
ρεσίες και οι αλλαγές χρήσης ειδικά σε ευαίσθητες περιοχές δεν
έπρεπε να υπάρχουν αν όλα τα προηγούµενα χρόνια λειτουρ-
γούσαν οι ελεγκτικοί µηχανισµοί.

Αντί δηλαδή, να προλαµβάνουµε καταστάσεις αρνητικές για
όλους και για το περιβάλλον επικροτούµε την αυθαιρεσία και έτσι
παρακάµπτονται οι νόµοι αφού στο µέλλον µε ένα πρόστιµο η
παρανοµία αίρεται.

Το ειδικό πρόστιµο διατήρησης για την αποκατάσταση του πε-
ριβάλλοντος θα πρέπει να ορίζεται βάσει των αντικειµενικών
αξιών και όχι βάσει της τιµής ζώνης ώστε να συµπεριλαµβάνεται
και η παλαιότητα του κτηρίου γιατί άλλο είναι ένα κτήριο εικοσι-
πέντε ετών και άλλο είναι ένα νεόδµητο.

Με βάση αυτήν την εµπειρία των πολλών αυθαίρετων παρα-
νοµιών, κλείσιµο ηµιυπαίθριων ή αλλαγής χρήσεων, γιατί θεω-
ρούµε πως ο κόσµος θα σπεύσει να δηλώσει τους ηµιυπαίθριους;

Το είδαµε και σε προηγούµενες περιπτώσεις. ∆ηλαδή, θεω-
ρείτε ότι στη ρύθµιση Σουφλιά έτρεξαν όλοι οι πολίτες να τα-
κτοποιήσουν τα αυθαίρετα τους; Όταν ο αυθαιρετών πάντως,
πάντα δικαιώνεται γιατί θεωρούµε ότι η ρύθµιση αυτή πραγµα-
τικά θα δουλέψει και θα έχει αποτελέσµατα;

Αν υπήρχε πραγµατική βούληση για την καταπολέµηση του
φαινοµένου της αυθαίρετης δόµησης και όχι µια αποσπασµατική
πρακτική διαδικασία δεν θα έπρεπε να συζητήσουµε εδώ ένα
άλλο νοµοσχέδιο που θα αντιµετώπιζε την αυθαίρετη δόµηση συ-
νολικά και που θα µιλούσε για έναν πολεοδοµικό σχεδιασµό;

Πάντως, επειδή η εισπρακτική αυτή διαδικασία µπαίνει σε ιδι-
αίτερα δύσκολους καιρούς για τα ελληνικά νοικοκυριά, θα πρέ-
πει να τονιστεί και εκείνο το κοµµάτι που λέει ότι το πρόβληµα,
εκτός από περιβαλλοντικό είναι και κοινωνικό, γιατί πραγµατικά
ένα αυθαίρετο κλείσιµο ενός ηµιυπαίθριου ελάχιστων τετραγω-
νικών σε ένα µικρό διαµέρισµα το οποίο χρησιµοποιείται για τις
ανάγκες µιας πολυπληθούς οικογένειας ή από τα άτοµα µε ανα-
πηρία και µπορεί να αγοράστηκε και έτσι από τον κατασκευα-
στή, είναι µια διαφορετική αυθαιρεσία από τις αυθαιρεσίες και
τις παρανοµίες που γίνονται σε κτίσµατα εκατοντάδων τετραγω-
νικών, ως ένας ακόµα πλεονασµός του ιδιοκτήτη.

Προχωρώντας στα άρθρα 7 και 8. Άλλο ένα προεδρικό διά-
ταγµα µεταθέτει την ουσία της συζήτησης µελλοντικά. Πρέπει να
µας ξεκαθαρίσετε πώς θα τα διαχειριστούν τα χρήµατα οι ΟΤΑ
ειδικά µε τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» που αλλάζουν και µεγεθύνονται γε-
ωγραφικά. Τα χρήµατα θα δίνονται για πράσινες πολιτικές στις
περιοχές που πλήττονται ή θα διανέµονται κατά την κρίση του
δηµάρχου και του ∆.Σ. του εκάστοτε νέου δήµου.

Πώς θα διασφαλιστεί το περιβαλλοντικό ισοζύγιο, αν δεν ορι-
στεί νοµοθετικά για τις εντός σχεδίου περιοχές. Στις εκτός σχε-
δίου περιοχές πού θα δίνονται τα χρήµατα; Θα δίνονται για
αποκατάσταση δασών, ρεµάτων, ακτών και για άλλα τέτοια που
έχουν επιβαρυνθεί;

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Β’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ)

Να σηµειώσουµε ότι το περιβαλλοντικό ισοζύγιο, αφορά µια
συγκεκριµένη πολεοδοµική ενότητα που δεν ταυτίζεται µε τα γε-
ωγραφικά όρια ενός δήµου ή ενός δηµοτικού διαµερίσµατος.
Χρειάζονται ειδικές µελέτες ανά πολεοδοµική ενότητα, για να
εξασφαλιστεί η αποκατάσταση του ισοζυγίου και σε κάθε περί-
πτωση απαιτείται απελευθέρωση χώρων.

∆εν θεωρούµε ότι οι ρυθµίσεις για τα αντισταθµιστικά έργα,
που θα διατηρούν το ισοζύγιο, είναι σαφείς και δεσµευτικές και
εξασφαλίζεται η ευθεία ανταποδοτικότητα, η εγγύτητα των αντι-
σταθµιστικών έργων, όπως και δεν υπάρχει καµµία δέσµευση για
το είδος τους. Θα έπρεπε εδώ το νοµοσχέδιο να είναι εξαιρετικά
σαφές ειδικά από τη στιγµή που η Κυβέρνηση στήριξε όλη της
την επιχειρηµατολογία σε αυτήν τη ρύθµιση. Είναι µέσα στην πα-
ρένθεση και η πράσινη ανάπτυξη που ευαγγελίζεσθε.

Όσα προβλέπει το νοµοσχέδιο δεν είναι διαφορετικά από τα
όσα προέβλεπε η λειτουργία του ΕΤΕΡΠΣ, τα χρήµατα του
οποίου διατίθενται σε αποσπασµατικά έργα που αφορούσαν το
περιβάλλον. Εδώ θα πρέπει να οριστούν τα πράσινα ταµεία και
να δούµε και εκείνο το νοµοσχέδιο, το οποίο είχατε φέρει, αλλά
το σταµατήσατε, φέρατε αυτό το νοµοσχέδιο. Το ένα, όµως,
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µπλέκεται µε το άλλο. Και θα πρέπει αυτές οι περιβαλλοντικές
δράσεις και τα χρήµατα που µαζεύονται να είναι ξεκάθαρα, για
να ξέρουµε πού πηγαίνουν.

Άρθρο 9: Θα πρέπει να τονίσουµε ότι οι ηµιυπαίθριοι χώροι,
βάσει του ΓΟΚ του 1985, ορίστηκαν στο 20% του συνολικού εµ-
βαδού µιας οικοδοµικής άδειας και δεν προσµετρούνται στο συ-
ντελεστή δόµησης. Το Τεχνικό Επιµελητήριο επιµένει στη θέση
αυτή, διότι ο ηµιυπαίθριος εξυπηρετεί συγκεκριµένα χαρακτηρι-
στικά που πρέπει να παραµείνουν κι έχουν σχέση µε την αρχιτε-
κτονική, τη βιοκλιµατική και τη χρησιµότητα των ηµιυπαίθριων
χώρων. Εσείς θεωρήσατε ότι θα πρέπει να πάτε στη ρύθµιση
Σουφλιά σε αυτό το κοµµάτι, που µειώνει τους ηµιυπαίθριους στο
15%. Ίσως δεν τους θεωρείτε απαραίτητους για τη χώρα µας.
Πάντως, αν θέλετε να κάνετε πολεοδοµικές παρεµβάσεις, γιατί
δεν φέρνετε κάτι ολοκληρωµένο, το οποίο, όµως, πιο µπροστά
θα το έχετε διαβουλευτεί µε τους αρµόδιους φορείς, όπως το
Τεχνικό Επιµελητήριο, οργανισµοί ρυθµιστικών; Θα πρέπει να
είναι ένα συνολικό και συλλογικό νοµοθέτηµα. Έχετε καταθέσει
κάτι αποσπασµατικό, που δεν ανατρέπει τελικά τις στρεβλώσεις
του παρελθόντος και δεν δίνει ούτε µία οριστική λύση.

Άρθρο 11: Μίλησα εκτεταµένα και χθες για τον Φαληρικό
Όρµο. Ό,τι δέσµευση υπήρχε για το Φαληρικό Όρµο και την πε-
ριβαλλοντική αναβάθµισή του, αυτήν τη στιγµή πρέπει να αρχίσει
να παίρνει σάρκα και οστά.

Άρθρο 12: Κριτική στήριξη, επίσης, και σε αυτό το άρθρο. Η
ΕΑΧΑ δεν έχει ολοκληρώσει τα έργα της. Έχει εγκαταλείψει τους
στόχους της σχετικά µε χώρους στις δυτικές υποβαθµισµένες
περιοχές του ∆ήµου Αθηναίων και ειδικά σχετικά µε την Ακαδη-
µία Πλάτωνος δυστυχώς δεν χρηµατοδοτείται επαρκώς.

Εµείς καταψηφίζουµε επί της αρχής και επί του συνόλου το
συγκεκριµένο σχέδιο νόµου. Θα ψηφίσουµε µόνο «παρών» στην
ταυτότητα κτηρίων κι ένα κριτικό «ναι» στο άρθρο 11 και στο
άρθρο 12. Τα υπόλοιπα άρθρα τα καταψηφίζουµε.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, την κ.

Αµανατίδου.
Το λόγο έχει η κυρία Υπουργός.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ ΜΠΙΡΜΠΙΛΗ (Υπουργός Περιβάλλοντος,

Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ, κυρία Πρόε-
δρε.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, από τη συζήτηση τη χθεσινή και
τη σηµερινή, όπως εξελίσσεται, θέλω να κάνω µόνο τέσσερις µι-
κρές παρατηρήσεις.

Κατ’ αρχάς, να πω ότι πράγµατι νοµίζω ότι θα πρέπει να πα-
ραληφθεί το συγκεκριµένο εδάφιο, που αναφέρεται στην περί-
πτωση της σύνδεσης των κτηρίων µε ρεύµα µέχρι τις 30-7-2010.
Αυτό έγινε, επειδή θέλαµε να ασκήσουµε µία πίεση, ώστε οι οι-
κοδοµικές άδειες που είχαν εκδοθεί πριν τις 2-7-2009 να πάνε
λίγο πιο γρήγορα, να προχωρήσουν τα πράγµατα και να κλείσουν
εκκρεµότητες. Παρ’ όλα αυτά κατανοώ το επιχείρηµα ότι µέσα

σε µια περίοδο µεγάλης οικονοµικής κρίσης βάζεις ουσιαστικά
έναν βραχνά και τους πιέζεις πολύ. Εποµένως, το συγκεκριµένο
εδάφιο θα παραληφθεί.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρία Υπουργέ, αν θέ-
λετε, πείτε ακριβώς το εδάφιο, για να καταγραφεί στα Πρακτικά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ ΜΠΙΡΜΠΙΛΗ (Υπουργός Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Στο άρθρο 5, στο τέλος της
παραγράφου 1, είχαµε πει χθες ότι προστίθεται νέα περίπτωση
γ’: «∆εν υπάγονται στις διατάξεις του παρόντος άρθρου τα κτή-
ρια που προβλέπονται στην περίπτωση α’, για το οποία η αίτηση
θεώρησης της οικοδοµικής τους άδειας για τη σύνδεση των κτη-
ρίων µε τα δίκτυα κοινής ωφέλειας υποβάλλεται µετά την 30-7-
2010». Αυτό το εδάφιο παραλείπεται.

Σε σχέση τώρα µε την «Εταιρεία Ενοποίησης Αρχαιολογικών
Χώρων», θα κάνουµε µία µικρή νοµοτεχνική βελτίωση, η οποία
θα έχει ουσιαστικά ως στόχο να πούµε ότι η ΕΑΧΑ µπορεί σε όλη
την Ελλάδα να λειτουργεί ως τεχνικός σύµβουλος, να µπορεί να
αναθέτει, επειδή είναι ένα πολύ πιο ευέλικτο εργαλείο της ∆η-
µόσιας ∆ιοίκησης, αλλά ουσιαστικά όχι η ίδια να υλοποιεί και να
κάνει η ίδια την ανάπλαση. Αυτό το άρθρο θα διαµορφωθεί µε
νοµοτεχνική βελτίωση, την οποία και θα καταθέσω στη Βουλή για
να διανεµηθεί στους κυρίους Βουλευτές.

Ένα πολύ µικρό σχόλιο για το θέµα του υπογείου: Επιµένουµε
ότι δεν µπορεί το υπόγειο να υπολογιστεί µε διαφορετικό συντε-
λεστή στο πρόστιµο, ακριβώς γιατί υπάρχουν πάρα πολλές πε-
ριοχές, υπάρχουν πάρα πολλά υπόγεια, τα οποία έχουν
διαµορφωθεί σε κατοικίες ολόκληρες και σε περιοχές της Ελλά-
δας, οι οποίες έχουν πολύ αυξηµένες τιµές ζώνης. ∆ηλαδή, το
υπόγειο δεν είναι απαραίτητα ένα χαρακτηριστικό του κτηρίου,
το οποίο προσοµοιάζει σε περιπτώσεις κοινωνικά πολύ πιο ασθε-
νείς. Με αυτήν την έννοια δεν µπορούµε να πάµε σε µία διαφο-
ροποίηση αυτού του προστίµου. Νοµίζουµε ότι αυτή η
διαφοροποίηση έχει ήδη ληφθεί υπ’όψιν πρώτον, στα τετραγω-
νικά της παρανοµίας και στο εάν είναι εντός ή εκτός σχεδίου η
συγκεκριµένη περιοχή.

Τέλος, κλείνοντας, θα ήθελα να κάνω ένα σχόλιο για το Φαλη-
ρικό Όρµο. Πιστεύουµε ότι µε προεδρικό διάταγµα, το οποίο
προβλέπεται να γίνει µε το νόµο -δεν θα παρακαµφθεί καθόλου
το Συµβούλιο της Επικρατείας, το αντίθετο µάλιστα- οι χρήσεις
είναι πάρα πολύ συγκεκριµένες. Και αντίθετα, υπάρχει, επίσης,
µείωση του συντελεστή δόµησης συνολικά στην περιοχή και σε
καµµία περίπτωση δεν προστίθεται ούτε ένα τετραγωνικό παρα-
πάνω.

Καταθέτω κάποιες πολύ µικρές νοµοτεχνικές βελτιώσεις για
τα Πρακτικά.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Στο σηµείο αυτό η Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και

Κλιµατικής Αλλαγής κ. Κωνσταντίνα Μπιρµπίλη καταθέτει για τα
Πρακτικά τις προαναφερθείσες νοµοτεχνικές βελτιώσεις, οι
οποίες έχουν ως εξής:
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε την κυρία
Υπουργό.

Το λόγο έχει τώρα ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Κωνσταντίνος
Γείτονας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν είχα υπ’όψιν µου ειλικρινά

να πάρω το λόγο. Γι’ αυτό και δεν µίλησα επί της αρχής. Πραγ-
µατικά όµως, παρακολουθώντας τη συζήτηση και χθες και σή-
µερα, εκπλήττοµαι αισθάνοµαι την ανάγκη να πάρω το λόγο.

Κατ’ αρχάς, εκπλήττοµαι γιατί αυτήν τη ρύθµιση δεν την ψη-
φίζει η Νέα ∆ηµοκρατία. Είναι η πρώτη διδάξασα, γιατί δεν είχε
καµµία σχέση…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Εσείς γιατί δεν ψηφίσατε της
Νέας ∆ηµοκρατίας;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Κύριε Λαφαζάνη, είστε συνήγο-
ρος τώρα της Νέας ∆ηµοκρατίας; Ήξερα ότι είστε Κοινοβου-
λευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Είναι ο ίδιος λόγος.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Θα έρθω και σε σας.
Γιατί, λοιπόν, δεν ψηφίζει τη ρύθµιση η Νέα ∆ηµοκρατία, η

οποία λέει «ότι έπρεπε κάποιοι άνθρωποι, που ήταν θύµατα και
µια σειρά από τέτοια επιχειρήµατα -τα έχουµε ακούσει- ουσια-
στικά να φύγουν από οµηρία»; Ένα ερώτηµα είναι αυτό.

∆εύτερον: Και από εσάς, κύριε Λαφαζάνη και από το ΚΚΕ
άκουσα ότι η λύση είναι χειρότερη και από τη λύση του κ. Σου-
φλιά. Από πού και ως πού είναι χειρότερη; Εγώ δεν θέλω να πάω
στη σύγκριση. Αλλά από πού και ως πού είναι χειρότερη; ∆εν έχει
εξισορροπητικές διατάξεις αυτό το νοµοσχέδιο για την αποκα-
τάσταση της περιβαλλοντικής ζηµιάς; ∆εν είναι δικαιότερο ως
προς τα πρόστιµα; Αλλά ας αφήσω τα θέµατα της στάσης σας...

Να έρθω τώρα στην οµιλία µου στο νοµοσχέδιο.
Εγώ πιστεύω πραγµατικά, αυτό που αναφέρεται και στην ει-

σηγητική έκθεση, ότι η επικρατήσασα µεταπολεµικά και ιδιαίτερα
µετεµφυλιακά λογική της ανοχής ή της έµµεσης ή άµεσης απο-
δοχής της αυθαιρεσίας ήταν το βασικό κίνητρο για την αναπα-
ραγωγή της, για τη διαιώνισή της. Έτσι ήταν τα πράγµατα.
∆ηµιουργήθηκε ένα φαύλος κύκλος, τον οποίον προσπάθησε ο
ν. 1337 του 1983 να σπάσει. Και ως ένα σηµείο τον έσπασε, γιατί
έλυσε το θέµα της πρώτης γενιάς αυθαιρέτων µε πάρα πολύ
σωστό τρόπο. Από τότε και στις τελευταίες δεκαετίες η αυθαί-
ρετη δόµηση έχει και άλλα κίνητρα και άλλα χαρακτηριστικά, εάν
θέλουµε να το δούµε σωστά. Είτε στα αστικά κέντρα µε αιχµή
τους ηµιυπαίθριους χώρους είτε µε τη δόµηση στις εκτός σχε-
δίου περιοχές, όπως σε νησιά, όπου µε διάφορα τερτίπια πολ-
λαπλασίαζαν το συντελεστή δόµησης στην πράξη.

Αναπαράγεται, δηλαδή, το φαινόµενο της αυθαιρεσίας και
στην τελευταία αυτή περίοδο -αναφέροµαι µετά το ’83, το ’85-
πάλι µε τη λογική την ίδια, της ανοχής και της έλλειψης ελέγχων.

Γι’ αυτό, κυρία Υπουργέ, εδώ βρίσκεται το κλειδί. Να σπά-
σουµε αυτήν τη λογική. Το κάνει η λύση; Θα έλεγα, εν µέρει.
Είναι µια λύση ανάγκης, για να αντιµετωπίσει ένα υπαρκτό πρό-
βληµα. Ίσως, µάλιστα, σε πολλά σηµεία τραβηγµένη και από τα
µαλλιά. Η προστασία, πάντως, του περιβάλλοντος είναι υποχρέ-
ωση του κράτους, αλλά και ευθύνη των πολιτών. ∆εν θα πρέπει
να το ξεχάσουµε αυτό. Υπ’ αυτήν την έννοια, η πάταξή της θα
πρέπει να είναι κοινή ευθύνη και επιδίωξη κράτους και πολιτών.

Και εάν κάποτε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µετεµφυλιακά
η αυθαιρεσία της απελπισίας -γιατί είχαµε σε πρώτο στάδιο µε-
τεµφυλιακά τους ανθρώπους εκείνους που κυνηγούσαν µε κάθε
τρόπο ένα κεραµίδι, οπουδήποτε -αυτή ήταν η αυθαιρεσία της
απελπισίας- να στεγάσουν την οικογένειά τους εάν, λέω, τότε η
αυθαιρεσία της απελπισίας ήταν ανεκτή, σήµερα που έχουµε
άλλου είδους αυθαιρεσία, την αυθαιρεσία της κερδοσκοπίας, δεν
µπορεί να είναι ούτε δικαιολογηµένη ούτε ανεκτή και πρέπει να
είναι κολάσιµη. Αυτό θα πρέπει να είναι και τώρα το µήνυµα, που
θα πρέπει να φύγει από τη Βουλή των Ελλήνων.

Μίλησα, προηγουµένως, για τις εξισορροπητικές θετικές δια-
τάξεις του νοµοσχεδίου και αναφέροµαι στα άρθρα 1 και 4. Για
την ηλεκτρονική ταυτότητα των κτηρίων, όπως και στη διάταξη
του άρθρου 7 και των άλλων σχετικών, για τη χρησιµοποίηση των
προστίµων προς αποκατάσταση της περιβαλλοντικής ζηµιάς. Ιδι-

αίτερα εγώ δίνω σηµασία µεγάλη στην ηλεκτρονική ταυτότητα
των κτηρίων, γιατί διευκολύνει, αυξάνει τη δυνατότητα των ου-
σιαστικών ελέγχων, που για µένα είναι το κύριο αποτρεπτικό
µέτρο, ενάντια στην αυθαιρεσία.

Από την άλλη µεριά, θεωρώ θετικό ότι η Κυβέρνηση δεν έπεσε
στην παγίδα -και υπήρχαν πολλές σειρήνες που τραγουδούσαν
προς αυτήν την κατεύθυνση- της κατάργησης των ηµιυπαίθριων
χώρων. Αναφέροµαι στο άρθρο 9. Οι ηµιυπαίθριοι χώροι απετέ-
λεσαν σηµαντική καινοτοµία του ΓΟΚ του ’85 και για αισθητικούς
και για λειτουργικούς λόγους. Και δεν θα έπρεπε να πέσουµε
στην παγίδα του «πονάει το δόντι, κόβουµε το κεφάλι».

Για µια µεσογειακή χώρα, όπως η Ελλάδα, οι ηµιυπαίθριοι
χώροι δίνουν στους χρήστες των διαµερισµάτων, τη δυνατότητα
να απολαµβάνουν όλες πραγµατικά τις ευνοϊκές ελληνικές κλι-
µατολογικές συνθήκες. Και αυτό είναι µια κατάκτηση την οποία
πρέπει να διατηρήσουµε. Και διατηρεί, ευτυχώς, το νοµοσχέδιο.

Πριν κλείσω, δεν θα πάρω άλλο χρόνο, θα κάνω ένα σχόλιο για
το άρθρο 11 για την ανάπλαση του Φαληρικού Όρµου, δηλαδή,
όλου εκείνου του παραλιακού µετώπου, από το Μοσχάτο µέχρι
το Φάληρο. Είναι θετική ρύθµιση, γιατί έτσι δροµολογείται η δια-
δικασία ανάπλασης. Αυτή είναι η αξία αυτής της ρύθµισης. Γίνε-
ται µε βάση τη ρύθµιση στο προεδρικό διάταγµα του 2002, που
θεσµοθετεί το ΕΣΟΑΠ, το Ειδικό Σχέδιο Ολοκληρωµένης Ανά-
πτυξης της Περιοχής, και όπου καθορίζονται ζώνες ανάπλασης,
επιτρεπόµενες χρήσεις και συντελεστές και όροι δόµησης.

Η τελευταία συµπλήρωση που έκανε χθες η κυρία Υπουργός,
µε την αναφορά στο ν. 3785/2009, είναι θετική, γιατί ο νόµος
αυτός αφορά µεταγενέστερες από το προεδρικό διάταγµα του
2002 ρυθµίσεις, που αφορούν τον Ιππόδροµο και µε τις νέες χρή-
σεις για Λυρική Σκηνή κ.λπ.. Και αυτό ήταν αναγκαίο, ώστε να µη
δηµιουργηθούν παρερµηνείες ή προβλήµατα ερµηνευτικά στο
εξής, λόγω του ότι, όπως είπα, η ρύθµιση αυτή για τον Ιππό-
δροµο ήταν µεταγενέστερη.

Κλείνω, λέγοντας ότι ανεξάρτητα του τι λέµε εµείς ή τι λέει το
Υπουργείο, η υπεραξία του νοµοσχεδίου στον έλεγχο και τον πε-
ριορισµό της αυθαιρεσίας θα κριθεί στην πράξη. Και θα κριθεί
κυρίως, κυρία Υπουργέ, -και αυτό δεν πρέπει να σας διαφύγει,
από αύριο πρέπει να αρχίσει ένα επιχειρησιακό σχέδιο προς την
κατεύθυνση- της εφαρµογής στο µέτωπο των ελέγχων και της
αποτελεσµατικότητας αυτών. Εκεί θα κριθεί και θα κριθούµε
όλοι.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Γεί-
τονα.

Το λόγο έχει τώρα ο Βουλευτής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού κ. Άδωνις Γεωργιάδης.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ -Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Ευχαριστώ πάρα πολύ,
κυρία Πρόεδρε.

Κατ’ αρχάς, πριν µπω στο θέµα, θέλω από το Βήµα αυτό να
καταδικάσω απερίφραστα τις πράξεις που ζούµε τις τελευταίες
δύο µέρες στην Αθήνα από το ΠΑΜΕ, όπου πάει και κλείνει λει-
τουργούσες επιχειρήσεις, σύµβολα του ελληνικού τουρισµού,
όπως παραδείγµατος χάριν το ξενοδοχείο Μεγάλη Βρετανία εδώ
στο Σύνταγµα, προκαλώντας ανυπολόγιστη ζηµιά και κατα-
στροφή στην εθνική µας οικονοµία. Χθες και σήµερα, µπλόκα-
ραν τα πλοία από τα λιµάνια, χιλιάδες µαθητές έχασαν τη
σχολική τους εκδροµή και χιλιάδες ξενοδοχειακές επιχειρήσεις
έχασαν τους πελάτες τους.

Εάν νοµίζουν κάποιοι ότι µε αυτές τις πρακτικές θα ωφελή-
σουν τον τόπο σε αυτές τις κρίσιµες ώρες που ζούµε, πλανώνται
πλάνην οικτράν. Κάθε πράξη που βλάπτει την εθνική οικονοµία,
την ώρα που η Ελλάδα δίνει τη µάχη για να αποφύγει τη χρεο-
κοπία, ισοδυναµεί µε εθνική προδοσία. Αν και δεν είµαι καθόλου
βέβαιος ότι στο κόµµα αυτό µπορούν να συλλάβουν τι θα πει η
λέξη «εθνική».

Κυρία Υπουργέ, έρχοµαι στο υπό συζήτηση νοµοσχέδιο, όπου
η πρώτη κριτική που θέλω να σας ασκήσω είναι η εξής: Αργή-
σατε πάρα πολύ! Είστε µια Κυβέρνηση που έχει συµπληρώσει
πάνω από έξι µήνες στην εξουσία. Έξι µήνες σε µια Ελλάδα, της
οποίας τα δηµοσιονοµικά στοιχεία καταρρέουν, για να κάνετε
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αυτές τις ρυθµίσεις που φέρνετε εδώ, είναι πολύ µεγάλο χρο-
νικό διάστηµα. Αργήσατε πάρα πολύ! Η Ελλάδα δεν έχει άλλο
χρόνο για χάσιµο. Αυτή είναι η πρώτη κριτική που θέλω να σας
ασκήσω.

Και επειδή αναρωτήθηκε ο καλός συνάδελφος, κ. Γείτονας,
γιατί καταψηφίζει η Νέα ∆ηµοκρατία, εγώ θα απαντήσω γιατί κα-
ταψηφίζουµε εµείς. ∆ιότι ακριβώς, επειδή δεν υπάρχει άλλος
χρόνος για χάσιµο, κυρία Υπουργέ, εµείς σας καλούσαµε από
την πρώτη ηµέρα, µια που παγώσατε τη ρύθµιση Σουφλιά -που
όπως αποδεικνύεται από τη δική σας ρύθµιση, δεν έχει και χαώ-
δεις διαφορές, άρα δεν χρειαζόταν να την παγώσετε καθόλου,
και να έχει πάρει το κράτος και τα χρήµατα που έχει χάσει και
έχει τόσο πολύ ανάγκη- θα έπρεπε να προχωρήσετε σε µια συ-
νολική ρύθµιση του ζητήµατος των αυθαιρέτων. Γιατί σε αυτήν τη
χώρα είναι σαν να παίζουµε µεταξύ µας τις κουµπάρες. Υπάρχει
ένας σε αυτό το Κοινοβούλιο, που µπορεί να σηκωθεί στο Βήµα
αυτό και να πει ότι, εγώ αν γίνω εξουσία θα γκρεµίσω τα αυθαί-
ρετα; Κανένας.

Γιατί, λοιπόν, δεν προχωράτε άµεσα στη µια συνολική ρύθµιση
του ζητήµατος των αυθαιρέτων, έτσι ώστε και το κράτος να ει-
σπράξει πολλά χρήµατα τώρα που τα έχει ανάγκη, αλλά και αυτοί
οι συµπολίτες µας, που είναι υπό καθεστώς οµηρίας, να πάψουν
να είναι σε αυτό το καθεστώς; Μη χάνετε χρόνο.

Και πάω και στα συγκεκριµένα. Εις το άρθρο 5, κυρία
Υπουργέ, θα εστιάσω το πρώτο µέρος της κριτικής µου και θέλω
να µε ακούσετε µε πολύ µεγάλη προσοχή.

Πρώτα απ’ όλα, η απόφασή σας να θέσετε το χρονικό όριο της
ρυθµίσεως Σουφλιά, δηλαδή µέχρι της 2ας Ιουλίου του 2009,
είναι τελείως άκαιρη. Τελείως άκαιρη! ∆ηλαδή, όσοι δεν έχουν
άδεια µέχρι τις 2 Ιουλίου και έχουν άδεια στις 3 Ιουλίου, στις 10
Ιουλίου, στις 30 Νοεµβρίου, αυτοί θα είναι εκτός της ρυθµίσεως;
Σε αυτούς θα πάτε να τα γκρεµίσετε; Γιατί εδώ ακούω από τους
Βουλευτές της Συµπολιτεύσεως από χθες ένα σωρό υποστηρι-
κτικά επιχειρήµατα που λένε «αφού δεν µπορούµε να τα γκρεµί-
σουµε, ας βρούµε έναν τρόπο να ρυθµίσουµε αυτό το θέµα».
Ωραία, λοιπόν. Και θέλω µια απάντηση συγκεκριµένη γιατί το κά-
νετε.

Εγώ παίρνω τα επιχειρήµατα των Βουλευτών της Συµπολιτεύ-
σεως και ρωτάω: Αφού δεν µπορείτε να τα γκρεµίσετε αυτά που
είναι µετά τις 2 Ιουλίου, τι θα κάνετε; Θα πείτε από αύριο σε συ-
νεργεία σας «όσα είναι µετά τις 2 Ιουλίου, πάµε να τα γκρεµί-
σουµε»; Εάν είναι, πείτε το να το ακούσει ο κόσµος.

Η δική µας πρόταση είναι, αφού κάνει σήµερα το κράτος µια
τέτοια ρύθµιση, σήµερα, η σηµερινή ηµεροµηνία να µπει ως χρο-
νικό σηµείο για να µπορεί κάπου να υπαχθεί στη ρύθµιση. Αυτό
το νόηµα έχει η συνέχεια του κράτους, όχι να δηµιουργούµε µια
νέα γενιά παρανόµων κτηρίων για να έρθει αύριο µια άλλη κυ-
βέρνηση να συζητάει πάλι το ίδιο θέµα. Θέλω πραγµατικά να µας
εξηγήσετε, γιατί επιµένετε στο «2 Ιουλίου». Η επιµονή, κύριοι συ-
νάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, να βάλετε ως χρονικό όριο τη ρύθµιση
Σουφλιά, είναι η παραδοχή σας ότι, κακώς παγώσατε τη ρύθµιση
Σουφλιά.

Στο άρθρο 5, όµως πάλι, υπάρχει αυτό το χρονικό όριο των
σαράντα ετών. Και θέλω εδώ να σταθώ, κυρία Υπουργέ. Πολύς
κόσµος δεν έχει καταλάβει γιατί βάζετε το χρονικό όριο. Το χρο-
νικό αυτό όριο µπαίνει, λόγω µιας ιδιότυπης δικτατορίας που
υπάρχει στην Ελλάδα και η οποία προέρχεται από το Συµβούλιο
της Επικρατείας. Το Συµβούλιο της Επικρατείας νοµίζει ότι απο-
τελεί τον ανώτατο θεσµό της χώρας, όπου µπορεί να αποφασί-
ζει και να διοικεί το κράτος, υπεράνω όλων των υπολοίπων.

Πέρσι σε αυτό το Βήµα είχα πει, επ’ ευκαιρία του γηπέδου του
ΠΑΝΑΘΗΝΑΪΚΟΥ, ότι αν υπήρχε το Συµβούλιο της Επικρατείας
στην αρχαιότητα, δεν θα υπήρχε ούτε ο Παρθενώνας. Μάλιστα
είχα γράψει και ένα άρθρο στην εφηµερίδα «ΠΡΩΤΟ ΘΕΜΑ» από
το βίο του Πλουτάρχου, του Περικλέους, όπου δεικνυόταν ότι αν
υπήρχε Συµβούλιο της Επικρατείας τον 5ο π.Χ. αιώνα, δεν θα
είχε κτιστεί ο Παρθενώνας. Θα είχαν βρεθεί δύο δικαστές –δεν
θέλω να τους χαρακτηρίσω µέσα στη Βουλή- και θα το είχαν
µπλοκάρει. Μετά θα ξεκινούσε ο Πελοποννησιακός Πόλεµος και
πάει ο Παρθενώνας. Σήµερα έχουµε Παρθενώνα, γιατί τότε δεν
υπήρχε Συµβούλιο της Επικρατείας.

Ερχόµαστε στη συγκεκριµένη ρύθµιση. Βάζετε τα σαράντα
χρόνια –γιατί;- για να ξεπεράσετε το σκόπελο του Συµβουλίου
της Επικρατείας. Για αυτό γίνεται. Επειδή το Συµβούλιο της Επι-
κρατείας έχει την άποψη ότι είναι υπεράνω των νόµων και κρίνει
τους νόµους κατά το δοκούν, εδώ και τριακόσιοι να ψηφίσουµε
να «τακτοποιήσουµε» τους ηµιυπαίθριους, θα µας πει το Συµ-
βούλιο της Επικρατείας «όχι». Και βάζουµε σαράντα. Όµως, σας
ρωτώ: Γιατί σαράντα; Είναι πολύ λίγα. Το χρονικό όριο που βά-
ζετε, δηµιουργεί στους πολίτες την αίσθηση ότι κάτι άλλο κρύ-
βεται πίσω από το µυαλό σας. Βάλτε «ενενήντα εννέα χρόνια», να
αρθούν όλες οι υποψίες. Αφού η πρόθεσή σας είναι να µην τους
ξαναενοχλήσετε -και ο λόγος που το βάζετε είναι για να ξεπερά-
σετε το σκόπελο του Συµβουλίου της Επικρατείας- βάλτε «ενε-
νήντα εννέα χρόνια». Θέλω να µας απαντήσετε, για να καταλάβω
γιατί επιλέξατε τον αριθµό «σαράντα». Ποιο ήταν το κριτήριο για
να µπει «σαράντα». Γιατί όχι τριάντα; Γιατί όχι πενήντα; Γιατί όχι
είκοσι πέντε; Αν βάλετε «ενενήντα εννέα» που σας λέµε εµείς,
όλοι οι πολίτες θα καταλάβουν ότι δεν υπάρχει υστερόβουλη
σκέψη πίσω από το κεφάλι σας. Αν όµως το αφήσετε «σαράντα»,
που είναι ένα πολύ µικρό χρονικό διάστηµα για ένα ακίνητο, θα
σκέφτεται ο κάθε πολίτης ότι αν εγώ πάω να το δηλώσω, το παιδί
µου θα το κυνηγήσουν και δεν θα πάει. Πείτε µας, λοιπόν, γιατί
βάζετε το «σαράντα».

Μια και θίξαµε το θέµα του Συµβουλίου της Επικρατείας –έχει
υπάρξει τεράστιο θέµα για το πώς µπλοκάρονται όλα στην Ελ-
λάδα- θα αναφερθώ στο γήπεδο του ΠΑΝΑΘΗΝΑΪΚΟΥ. Το γή-
πεδο του ΠΑΝΑΘΗΝΑΪΚΟΥ προσπαθούµε να το κτίσουµε στην
Ελλάδα. Εδώ ψήφισε το ελληνικό Κοινοβούλιο µε πλειοψηφία
διακοσίων εξήντα επτά εδρών, πάνω από τον Πρόεδρο της ∆η-
µοκρατίας, για να γίνει το γήπεδο. Το γήπεδο δεν µπορεί να γίνει.
Και ακούγαµε από τον κ. Σουφλιά για τις καλές προθέσεις που
είχε. Ακούµε και εσάς ότι έχετε καλές προθέσεις να γίνει το γή-
πεδο. Θέλω να απαντήσετε και σε αυτό, γιατί δεν ήσασταν στην
επίκαιρη ερώτηση, γιατί είχατε ανειληµµένη υποχρέωση. Για να
γίνει το γήπεδο του ΠΑΝΑΘΗΝΑΪΚΟΥ, πρέπει να βρεθεί λύση
άµεσα στο θέµα των θέσεων σταθµεύσεων. ∆ιότι οι υπόγειες θέ-
σεις σταθµεύσεως έχουν σύνδεση µε το κτήριο του κ. Βωβού
και άρα είναι λίαν πιθανόν να µπλοκάρει η κατασκευή του γηπέ-
δου λόγω αυτού του θέµατος. Γιατί δεν προχωράτε στην οριο-
θέτηση προσωρινών θέσεων σταθµεύσεως να ξεκινήσει το
γήπεδο ο ΠΑΝΑΘΗΝΑΪΚΟΣ από αύριο το πρωί να τελειώνουµε;
Για να κάνουµε ένα πράγµα στην Ελλάδα, περνούν διακόσια χρό-
νια. ∆ιάβαζα προχθές, που κοιτούσαµε τα αρχεία της Βουλής,
πώς εισήχθη στη Βουλή των Ελλήνων το θέµα της εκτροπής του
Αχελώου -που είχε απασχολήσει την κυρία Υπουργό- επί Ανδρέα
Παπανδρέου. Τίτλος νόµου: «έργο επείγουσας εθνικής σηµα-
σίας». Είµαστε εδώ µετά από τριάντα χρόνια -το έχει µπλοκάρει
το Συµβούλιο της Επικρατείας τριάντα φορές- και ακόµη το έργο
δεν έχει γίνει. Μα, αν τα έργα που είναι επείγουσας εθνικής ση-
µασίας, δεν µπορούν να γίνουν µετά από τριάντα χρόνια, τι κρά-
τος είµαστε;

Κλείνω µε το άρθρο 6. Λέτε ότι όλα τα χρήµατα που θα ει-
σπράττετε, θα µπαίνουν σε αυτό το πράσινο ταµείο. Κι εγώ σας
ερωτώ –και θέλω µία συγκεκριµένη απάντηση- το εξής: αν, για
παράδειγµα, µαζευτούν εκεί 5.000.000.000 ευρώ –που προέ-
βλεπε ο κ. Σιουφλιάς στο δύο χρόνια- και το κράτος τα έχει ανά-
γκη αυτά - γιατί αλλιώς θα πάει να δανειστεί από τους
κερδοσκόπους µε 7% και 8%- δεν θα µπορεί το κράτος να τα
πάρει; Θα είναι µόνο για τις πράσινες πλατείες; Τώρα, αυτό το
λέµε στα σοβαρά ή είναι για γέλια; Θέλω να µου απαντήσετε, για
να ξέρω για το µέλλον. Ας πούµε ότι αυτό το ταµείο µαζεύει
5.000.000.000 ευρώ και το κράτος χρειάζεται 5.000.000.000 για
να µη χρεοκοπήσει. Θα µπορεί να πάρει αυτά τα χρήµατα ή θα
είναι δεσµευµένα στο ταµείο;

Παρακαλώ, κυρία Υπουργέ, θέλω συγκεκριµένες απαντήσεις
και στο θέµα των ετών, που τα θεωρούµε πάρα πολύ λίγα, και
στο θέµα της ηµεροµηνίας της 2ας Ιουλίου, που είναι πάρα πολύ
κρίσιµο, και στο θέµα του γηπέδου του ΠΑΝΑΘΗΝΑΪΚΟΥ και στο
θέµα του πράσινου ταµείου.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Γε-
ωργιάδη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι
από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση,
αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας
«ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία
του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βου-
λής, είκοσι µαθήτριες και µαθητές και δύο εκπαιδευτικοί, καθώς
και δεκατρείς γονείς από το 7ο ∆ηµοτικό Σχολείο Ρόδου-∆ωδε-
κανήσου.

Βρίσκεται εδώ ο Βουλευτής ∆ωδεκανήσου κ. Ευστάθιος Κου-
σουρνάς.

Η Βουλή σας καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Είµαστε σε διαδικασία συνεδρίασης νοµοθετικού έργου.
Η Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµα-

τος Ελλάδος κ. Βέρα Νικολαΐδου έχει ζητήσει το λόγο.
Κυρία Νικολαΐδου, έχετε το λόγο.
ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Κυρία

Πρόεδρε, ήθελα απλά να τονίσω ότι ο κ. Γεωργιάδης για άλλη
µία φορά µε το γνωστό και προσφιλή τρόπο του, καταγγελτικό,
υβριστικό, ανέπτυξε το γιατί ενοχλείται από τις κινητοποιήσεις
των εργαζόµενων και ιδιαίτερα του ΠΑΜΕ. ∆ύο µέρες απεργούν
οι εργαζόµενοι. Εµείς δεν κρύβουµε σαν κόµµα ότι στηρίζουµε
τα δίκαια αιτήµατα των εργαζοµένων. Αν ο ίδιος δεν έχει πάρει εί-
δηση ότι εθνική προδοσία σήµερα είναι το ότι χάνονται τα εργα-
σιακά, ασφαλιστικά δικαιώµατα όλων τόσο στο δηµόσιο, όσο και
στον ιδιωτικό τοµέα, λυπούµαστε πάρα πολύ. ∆εν θα κάνει όµως
υποδείξεις ούτε στους εργαζόµενους ούτε στους συνδικαλιστές
πώς θα λειτουργήσουν, πώς θα αγωνιστούν µε τι µέσα, µε τι τρό-
πους. Και τον ενηµερώνω, επειδή ήµουν και χθες και σήµερα
στο λιµάνι από τις πεντέµισι το πρωί, ότι επικρατεί µεγάλη τάξη.
Οι απεργοί ναυτεργάτες περιφρουρούν µόνοι τους την απεργία,
δεν έχει ξεκινήσει κανένα πλοίο και δεν χάνεται τίποτα, κύριε Γε-
ωργιάδη, για δύο µέρες, αν κάποιος χάσει το µεροκάµατό του ή
αν κάποιος ταλαιπωρηθεί, όταν φαίνεται ότι τα χάνουµε όλα. ∆εν
συµφωνείτε; ∆ικαίωµά σας. ∆εν έχετε όµως το δικαίωµα να επι-
κρίνετε αυτούς που αγωνίζονται.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, το λόγο
επί προσωπικού.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Σε τι συνίσταται το προ-
σωπικό; ∆εν υπάρχει πάντως προσωπικό.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Θα σας πω γιατί υπάρχει.
Γιατί είπε «µε το συνήθη υβριστικό του τρόπο» και «δεν έχει πάρει
είδηση».

Θέλω να ξεκαθαρίσω τη διαφωνία µου, είναι καθαρά πολιτική
µε το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος. Το Κοµµουνιστικό Κόµµα
Ελλάδος και ο κάθε εργαζόµενος έχει δικαίωµα να απεργήσει και
να διεκδικήσει τα δικαιώµατά του όπως νοµίζει, χωρίς όµως -και
εδώ είναι το µείζον σηµείο- να καταπατά τα δικαιώµατα των υπο-
λοίπων. Η στάση του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος µε την
κ. Παπαρήγα να το παίζει στρατάρχης και να πηγαίνει στο λιµάνι
να επιθεωρεί τα στρατεύµατα του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδος, για να εµποδίζουν τα πλοία, δεν είναι εικόνα ανεκτή σε
µία κοινοβουλευτική δηµοκρατία. Εγώ µπορεί χθες να ήθελα να
πάω να πιω τον καφέ µου στη Μεγάλη Βρετανία. ∆εν θα µου το
απαγορεύει αυτό το ΚΚΕ, δεν έχει συνταγµατικό δικαίωµα. Θέλει
να απεργήσει; Στο δρόµο. Αλλά δεν θα κλείνει επιχειρήσεις και
δεν θα καταστρέφει τις ζωές των υπολοίπων.

Ευχαριστώ πολύ.
ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Οι υπο-

δείξεις για τον εαυτό σας, κύριε Γεωργιάδη.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): ∆εν υπάρχει προσωπικό

θέµα, είναι πολιτικές οι συζητήσεις και οι αναφορές που έχουν
γίνει εδώ…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: ∆εν είναι πολιτικές.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Είναι πολιτικές οι ανα-

φορές…
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Αυτό ακυρώνει τη δηµοκρατία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Σας παρακαλώ, κύριε Λα-

φαζάνη.

ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Υβρι-
στικές µέχρι φασιστικές.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): ∆εν υπήρξαν ύβρεις που
να συνιστούν προσωπικό θέµα.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-
µού κ. Αθανάσιος Πλεύρης.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Κύριοι συνάδελφοι, δηµοκρατία είναι
να απαγορεύεται να κρίνουµε. Γιατί ακούω, αυτή τη στιγµή που
γίνεται ο διάλογος, να µας απαγορεύουν να κρίνουµε. Μπορούµε
να κρίνουµε. Και µπορούµε να κρίνουµε αν µία διαδήλωση όπως
τελικά λειτουργεί, ωφελεί ή δεν ωφελεί την πατρίδα. ∆εν απαγο-
ρεύουµε σε κανένα να διαµαρτυρηθεί. Αλλά, αν έχω κι εγώ την
επιχείρησή µου, έχω και εγώ το δικαίωµα, βάσει του Συντάγµα-
τος που αναφέρεται στη φιλελεύθερη οικονοµία και όχι στην οι-
κονοµία σοβιετικού τύπου, να µου διασφαλίσει το κράτος να έχω
µία επιχειρηµατικότητα. ∆εν αντιλαµβάνοµαι για ποιο λόγο, σώνει
και καλά, η οποιαδήποτε κριτική να δείχνει κάτι περαιτέρω.

Κύριε Γεωργιάδη, µπορώ να αντιληφθώ ότι κάποιοι εδώ µέσα
δεν θέλουν να σωθεί η χώρα, γιατί βλέπουν την ιστορική ευκαι-
ρία. Αυτό που έχασαν κάποτε, θέλουν να το κερδίσουν τώρα και
αρέσκονται να βλέπουν πολλούς ανέργους, γιατί πιστεύουν ότι
όσο αυξάνονται οι άνεργοι, τόσο κινδυνεύει η αστική δηµοκρα-
τία. Συνεπώς στις ιδεολογικές µάχες πρέπει να είµαστε ειλικρι-
νείς. Όσοι δεν πιστεύουν στην αστική δηµοκρατία, δεν µπορούν
να µας πείσουν ότι σήµερα ενδιαφέρονται για το καλό των δι-
καιωµάτων.

Κυρία Υπουργέ, γιατί είµαστε αυτήν τη στιγµή εδώ; Είµαστε
εδώ, λόγω της ανευθυνότητας του ΠΑΣΟΚ. Και το λέω µε πάσα
ειλικρίνεια. Γιατί αυτήν τη στιγµή δεν µπορεί να ρυθµιστεί, κύριοι
συνάδελφοι, το θέµα της αυθαίρετης δόµησης στο σύνολό του;

∆ιότι, το ΠΑΣΟΚ επειδή ήταν τσακωµένο για το άρθρο 16 στην
Αναθεώρηση του Συντάγµατος δεν µπήκε µέσα. Και αν αυτήν τη
στιγµή το Συµβούλιο της Επικρατείας έχει την ευχέρεια να ερ-
µηνεύει διασταλτικά το άρθρο 24 -και δικαίωµα του είναι, δικα-
στήριο είναι, εµείς, εδώ πρέπει να νοµοθετούµε κατά τέτοιο
τρόπο που να δίνουµε τις κατευθύνσεις- και φτάνει το Συµβούλιο
της Επικρατείας ουσιαστικά να χαράζει πολιτική, είναι γιατί το
ΠΑΣΟΚ επέλεξε να µην έρθει στην Αναθεώρηση του Συντάγµα-
τος, να µη συζητήσουµε τα φλέγοντα θέµατα.

Γιατί εδώ πέρα θέλουµε να είµαστε µε όλες τις πλευρές καλά.
Έχουµε λόγου χάρη την αριστερά που λέει, όχι, να µη νοµιµο-
ποιηθεί ποτέ κανένα αυθαίρετο. ∆εν σου λέει, όµως παράλληλα,
πάµε να τα γκρεµίσουµε, γιατί το όχι να µείνει έτσι η κατάσταση,
έχει και µια άλλη ανάγνωση, πάµε να τα γκρεµίσουµε.

Τι γίνεται τώρα; Όπως είναι το νοµικό καθεστώς σήµερα εξυ-
πηρετεί την αυθαίρετη δόµηση. Γιατί την εξυπηρετεί; ∆ιότι από
τη στιγµή που ο καθένας γνωρίζει ότι το κράτος δεν πρόκειται
ποτέ να πάει να γκρεµίσει τίποτα, αυτοµάτως χτίζει.

Θα έπρεπε υπεύθυνα, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, να λέγαµε κόκ-
κινη γραµµή. Ρυθµίζουµε ότι είναι σήµερα στο σύνολό του και
από αύριο το πρωί γκρεµίζουµε. Αλλά, ό,τι είναι ως τώρα, ό,τι
έχει γίνει µε την ανοχή της πολιτείας, απ’ό,τι έχει βγάλει λεφτά το
κράτος, γιατί πολύ καλά ξέρετε ότι απ’ όλους αυτούς τους ηµιυ-
παίθριους έπαιρνε λεφτά το κράτος, κύριε Υπουργέ. Πήγαιναν
οι πολίτες στην εφορία και τους δήλωναν. Η εφορία δεχόταν να
παίρνει λεφτά. ∆εν έλεγε η εφορία ότι αυτό που έχετε κάνει είναι
παράνοµο. Και η εφορία τα έπαιρνε µια χαρά τα χρήµατα. Όταν,
λοιπόν, έχει ανεχθεί αυτήν την κατάσταση το κράτος, πρέπει να
κάνει µια συλλογική ρύθµιση, υπεύθυνη, χωρίς λαϊκισµούς και να
πούµε ότι από την άλλη µέρα δεν επιτρέπουµε τίποτα. Ο έλεγχος
των κατασκευών θα γίνεται στο τελείωµα τους -για να δούµε
πραγµατικά τι έχει γίνει- και άµα χρειαστεί θα γκρεµίσουµε, αλλά
ως σήµερα πρέπει όλα να λειτουργήσουν.

Βάλατε το χρονικό όριο. Πράγµατι το είχα προτείνει εγώ από
εδώ πέρα, κύριε Υπουργέ, όταν ήρθατε και πήρατε πίσω την τρο-
ποποίηση Σουφλιά, ότι έπρεπε να µπει ένα χρονικό όριο στη λο-
γική ότι έπρεπε να προσπεράσουµε την, κατά την άποψη µου,
τελείως λανθασµένη κρίση του Συµβουλίου της Επικρατείας. Μια
κρίση που δεν είναι δικαστική, είναι πολιτική κρίση και απηχεί πο-
λιτικές ιδεοληψίες. Έπρεπε να βάλουµε ένα χρονικό πλαίσιο. Το
χρονικό πλαίσιο, όµως, δεν πρέπει να είναι προς τιµωρία αυτού,
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ο οποίος το ρυθµίζει. Θα πρέπει να είναι προς προσπέραση των
όποιων προβληµάτων συνταγµατικότητας.

Σωστά σας ειπώθηκε και από τον εισηγητή µας και από τον κ.
Γεωργιάδη, αµέσως προηγουµένως, ότι τα σαράντα χρόνια δεν
ρυθµίζουν το θέµα στο σύνολο του. Θα µου πείτε µετά από σα-
ράντα χρόνια, υπάρχει περίπτωση κάποιος να πάει να ζητήσει
χρήµατα; ∆εν έχει σηµασία, πρέπει να δώσετε την έννοια ότι είναι
τόσο ασφαλές και µεγάλο το χρονικό διάστηµα, που πρέπει να
πάνε οι πολίτες να το ρυθµίσουν.

Ξέρετε τι έγινε τώρα, κύριε Υπουργέ, γι’αυτό µιλώ για ανευ-
θυνότητα. Αυτήν τη στιγµή, προσέξτε, κύριοι συνάδελφοι, τι είχε
συµβεί. Είχαν πάει µε το νόµο Σουφλιά, κατασκευαστές να ρυθ-
µίσουν τους χώρους, σε νεόδµητες πολυκατοικίες -και αυτό που
σας λέω είναι πραγµατικό γεγονός- και επειδή ανέστειλε το
ΠΑΣΟΚ, τη ρύθµιση Σουφλιά, ερχόταν µετά η Πολεοδοµία και
τους έλεγε, δεν µπορώ να σας επιτρέψω να πάρετε ρεύµα διότι
έχετε αναγνωρίσει ότι έχετε έναν παράνοµο χώρο.

∆ηλαδή, όσοι εµπιστεύτηκαν το νόµο Σουφλιά, έξι µήνες τώρα
δεν µπορούσαν να έχουν ρεύµα στις οικοδοµές τους και έµεναν
απούλητα σπίτια, υπήρχαν καταγγελίες.

Γιατί η κ. Μπιρµπίλη και εσείς, κύριε Υπουργέ, θέλατε έξι µήνες
για να µας φέρετε µια τροποποίηση που ζήτηµα είναι να ασχο-
ληθήκατε µε αυτό. Θέλατε έξι µήνες. ∆ιότι έχετε έναν ακτιβισµό
οικολογικό, που νοµίζατε ότι σε αυτόν εδώ τον τόπο όλα είχαν
γίνει ωραία ή όλα αύριο το πρωί µπορούν να γκρεµιστούν. Μόλις
καταλάβατε την πραγµατικότητα και είδατε ότι για να ικανοποι-
ηθεί αυτός ο οικολογικός σας εγωισµός, θα έπρεπε να γκρεµι-
στεί η µισή Ελλάδα, ήρθατε εδώ πέρα να φέρετε µια ρύθµιση.

Και ακούµε ότι θα πάµε στο πράσινο ταµείο. Την αλήθεια,
όµως, την είπε χθες, ο κ. Παπακωστανίνου στο κεντρικό δελτίο ει-
δήσεων του ALTER. Τον ρώτησε ο κ. Χατζηνικολάου, εσείς θα
πάρετε χρήµατα από αυτά; Λέει, όχι, αυτά θα πάνε στο πράσινο
ταµείο. Βέβαια, λέει ο κ. Παπακωσταντίνου, και κοιτάξτε τώρα
µια κοροϊδία που υφιστάµεθα, προφανώς θα µειωθούν από τις
υποχρεώσεις του Υπουργείου Οικονοµικών που θα είναι προς
αυτές τις κατευθύνσεις.

∆ηλαδή, ήταν να δώσει 5.000.000.000 το Υπουργείο Οικονοµι-
κών για να γίνουν κάποια πράγµατα, αναφορικά µε το περιβάλ-
λον; ∆εν θα τα δώσει τώρα και θα τα πάρουµε από εδώ. Και
βάζετε απλώς αυτήν τη ρύθµιση για να µπορέσετε να πείσετε αυ-
τούς τους οποίους λέγατε ότι εµείς δεν θέλουµε να νοµιµοποιή-
σουµε την αυθαίρετη δόµηση. Αυτά λέγατε και θέλετε να τους
πείσετε ότι κάνετε κάτι οικολογικό.

Αν δεν αντιµετωπίσουµε την αυθαίρετη δόµηση στο σύνολό
της, κύριε Υπουργέ, αύριο το πρωί θα χτίζονται αυθαίρετα. ∆εν
υπάρχει άλλη λύση εκτός από αυτήν που σας έχουµε πει από την
πρώτη στιγµή.

∆εν ήσασταν στην Αναθεώρηση του Συντάγµατος, όπως και
για τα δικαστήρια πληρώνουµε αυτήν την αποχή σας. Την πλη-
ρώνει ο τόπος για επτά και οκτώ χρόνια. Νόµος περί ευθύνης
Υπουργών, κανονικά µένει, γιατί το ΠΑΣΟΚ δεν ήρθε. ∆άση, δεν
µπορεί να ρυθµιστεί το θέµα, γιατί το ΠΑΣΟΚ δεν ήρθε. Ιδιωτικά
πανεπιστήµια, δεν µπορεί να ρυθµιστεί το θέµα, γιατί το ΠΑΣΟΚ
δεν ήρθε.

∆είξατε µια ανευθυνότητα, δεν µπήκατε µέσα στην Αναθεώ-
ρηση του Συντάγµατος και καλούµαστε εδώ να κάνουµε µπαλώ-
µατα. Στην αυθαίρετη δόµηση η λύση είναι µία. Κόκκινη γραµµή
από αύριο, νοµιµοποιείτε ότι υπάρχει µέχρι σήµερα, παίρνει χρή-
µατα το κράτος και από αύριο το πρωί γκρεµίζει.

Αυτή είναι η µοναδική, ρεαλιστική και υπεύθυνη θέση και εσείς
βάζετε µπαλώµατα µε εισπρακτικό τρόπο, το οποίο το βαπτίζετε
«πράσινο». Εδώ έχουµε «πράσινη» είσπραξη δεν έχουµε «πρά-
σινη» ανάπτυξη.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Το λόγο έχει τώρα ο Βου-

λευτής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Ηλίας Πολατίδης.
ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Υπάρχει ένα θέµα στην Ελλάδα µε την εφαρµογή των νόµων.

Ακριβώς αυτά που αναφέρθησαν προηγουµένους από τους δύο
συναδέλφους, σχετικά µε τη δράση κάποιων απεργών, πραγµα-
τικά είναι στο θέµα αυτό της εφαρµογής των νόµων.

Τα ελεγκτικά όργανα, οι διωκτικές αρχές κρίνουν πότε και ενα-
ντίον ποίων θα εφαρµόσουν τους νόµους. Αν παραδείγµατος
χάριν κάποιος πάει να διαµαρτυρηθεί για κάποιους που είναι σε
µια διαδήλωση, που είναι εγκεκριµένοι από το κράτος, όπως συ-
νέβη µε τον ∆ηµήτρη Παπαγεωργίου, ο οποίος είναι φυλακισµέ-
νος ακόµα και τώρα που µιλάµε στις φυλακές Κορυδαλλού, εκεί
πηγαίνουν οι κουκουλοφόροι, δείχνουν στην ασφάλεια, κ.λπ..

Όταν πάνε τώρα στο ξενοδοχείο Μεγάλη Βρετανία κάποιοι και
κλείνουν αυθαιρέτως την είσοδό του, εκεί πέρα ξεχνάνε οι διω-
κτικές αρχές να κάνουν κάτι. Εγώ σας λέω µόνο ότι αυτοί οι
οποίοι πάνε στο ξενοδοχείο Μεγάλη Βρετανία, είναι κάποια
άτοµα µε επιρροή και αυτό θα έχει πολλαπλασιαστικές επιπτώ-
σεις στην κακή εικόνα της Ελλάδας στο εξωτερικό, ότι ακόµα και
στο κέντρο του Συντάγµατος, ακόµη και σε ένα ξενοδοχείο που
ούτως ή άλλως φιλοξενείται η ελίτ του εξωτερικού, των ξένων
επισκεπτών, δεν µπορεί το ελληνικό κράτος να εφαρµόσει τους
νόµους.

Ας αναλογιστούν όλοι που το κάνουν, τι επιπτώσεις θα έχει
αυτό και στα spreads και σε ο,τιδήποτε άλλο θα γίνει από εδώ και
πέρα.

Αυτό το γενικό θέµα µε την εφαρµογή των νόµων, το βλέπουµε
εδώ προφανώς. Φέρατε πριν από λίγο καιρό, κύριε Υφυπουργέ,
ένα νόµο για τα καµένα της Αττικής, οι πυρκαγιές έγιναν το κα-
λοκαίρι, υπάρχουν φωτογραφίες και έχουν δηµοσιευτεί ότι ξε-
φυτρώνουν τα αυθαίρετα συνεχώς. Εχετε κάνει µάλιστα και
Ειδική Υπηρεσία Αυθαιρέτων, ούτως ώστε να τα γκρεµίζει απευ-
θείας το Υπουργείο σας και να µην εµπλέκονται οι νοµαρχίες ή
οι δήµοι, όπου εκεί υπάρχει κάποια διαπλοκή γιατί ο δήµαρχος ο
ίδιος που πάει και ζητά ψήφο από τον αυθαιρετούχο, πρέπει θε-
ωρητικώς αυτός να πάει να του γκρεµίσει το αυθαίρετο. Εκεί δη-
µιουργείται ένα τεράστιο πρόβληµα. Το αποτέλεσµα: µηδέν.
Βλέπουµε τις αεροφωτογραφίες, να έχουν ξεφυτρώσει µέσα
στην περιοχή αυτή και µάλιστα αφού ισχύει και ο νόµος.

Άρα, αυτό είναι ένα τεράστιο θέµα. Επίσης υπάρχει βεβαιό-
τητα στον αυθαιρετούντα πολίτη -και µάλιστα αυτός ο οποίος
τηρεί τους νόµους αισθάνεται και κορόιδο- διότι οι καθυστερή-
σεις, οι οποίες υφίστανται στον τρόπο πληρωµής των προστίµων
και οι τεράστιες δυνατότητες προσφυγής στη δικαιοσύνη, όπου
αυτά τελικά δεν πληρώνονται ποτέ, δηµιουργεί τη βεβαιότητα σε
αυτόν που αυθαιρετεί ότι δεν θα πληρώσει οποιοδήποτε πρό-
στιµο. Άρα, αδιαφορεί γι’ αυτές τις πολύ βαριές ποινές, οι οποίες
προβλέπονται και από τη νοµοθεσία σήµερα.

Τι θα έπρεπε να υπάρχει στον παρόντα νόµο για να µπορέσει
να εφαρµοστεί; Κατ’αρχάς να είναι απλός. Μόνο απλός δεν είναι.

Στο θέµα της ηλεκτρονικής ταυτότητας: Είναι τόσο ακαθόρι-
στο, το τι περιλαµβάνει αυτή η ηλεκτρονική ταυτότητα που ει-
δικά θα χρειαστούν πολεοδοµίες και µάλιστα µε τον
«ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» που περνάτε αυτήν τη δυνατότητα στους δήµους
και µάλιστα σε δήµους που για πρώτη φορά θα αποκτήσουν πο-
λεοδοµική υπηρεσία, υπάρχει ένα τεράστιο πρόβληµα στο να ερ-
µηνεύσουν αυτόν το νόµο. Τι θα βρείτε από την ηλεκτρονική
ταυτότητα; Γιατί δεν θα έρχεται απευθείας ο κάθε µηχανικός που
πάει να συντάξει τη µελέτη σε επαφή µε το Υπουργείο, θα πρέ-
πει να πάρει κάποιες πληροφορίες από την πολεοδοµία.

∆εύτερο θέµα: Αυτό που λέτε για το βίντεο. Υπάρχει πλήρης
ασάφεια. Τι ακριβώς χρειάζεται το βίντεο; Ορισµένοι είµαστε µη-
χανικοί και η κυρία Πρόεδρος επίσης –δεν γνωρίζω για εσάς- και
γνωρίζουµε ότι η γλώσσα του µηχανικού είναι στο σχέδιο. Τώρα
πλέον για το ελληνικό κράτος, η γλώσσα του µηχανικού είναι το
βίντεο; Τι ακριβώς θα έχει µέσα το βίντεο; Και µάλιστα θα πρέπει
ο κάθε µηχανικός πλέον, που υποθέτω ότι αυτός θα πρέπει να
κάνει το βίντεο, να αποκτήσει και ιδιότητα σκηνοθέτη -να ξέρει
γωνίες λήψεως, να ξέρει φωτισµούς- και από εκεί και πέρα θα
µπορεί να καταστρατηγήσει αυτήν την κατάσταση κάποιος, να
προσλάβει «σκηνοθέτες», ούτως ώστε το βίντεο να µην είναι κα-
τατοπιστικό.

Πραγµατικά δεν µπορώ να καταλάβω ποιος ακριβώς και µε
ποιο σκεπτικό έβαλε αυτήν τη διάταξη περί βίντεο. Θα ήθελα και
οι µηχανικοί συνάδελφοι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ να τοποθετη-
θούν επί του θέµατος αυτού. Νοµίζω ότι εδώ έχουµε ξεφύγει από
ορισµένα εσκαµµένα.
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Στο θέµα του αρµοδίου µηχανικού θα ήθελα να πω, ότι γνωρί-
ζετε ότι υπάρχει τεράστια ανεργία στον κλάδο. Αυτήν τη στιγµή
ο µοναδικός υπεύθυνος, -όπως βάζετε για το µέτρο για την υλο-
ποίηση του µέτρου- είναι ο αρµόδιος µηχανικός. Άρα, µπορεί ο
εκάστοτε κατασκευαστής, ο εκάστοτε οικονοµικά ισχυρός ιδιο-
κτήτης να προσλάβει κάποιο µηχανικό, να αναθέσει την εργασία
σε κάποιο µηχανικό, ο οποίος θα είναι ο αποδιοποµπαίος τρά-
γος. Σε περίπτωση που κάτι πάει στραβά ή σε περίπτωση που
µια στο δισεκατοµµύριο θα εφαρµοστεί η νοµοθεσία από το ελ-
ληνικό κράτος, το κόστος και τις ποινές θα τις έχει ο µηχανικός.
Το όφελος που στη συντριπτική πλειοψηφία πιθανότατα θα το
έχει ο ιδιοκτήτης και ο κατασκευαστής, όπως είναι λογικό, εκεί
αυτός δεν θα έχει καµµία ευθύνη. Γιατί διατηρείτε αυτήν τη διά-
ταξη;

Η ιδέα πάλι η οποία ήρθε –να βάλετε στους ιδιώτες µηχανι-
κούς ιδιότητες αστυνοµικές και ιδιότητες φοροεισπρακτικές-
είναι σε λανθασµένη κατεύθυνση. Το γνωρίζουµε αυτό το θέµα
ότι δεν µπορεί να εφαρµοστεί µε αυτόν τον τρόπο. Οι πολεοδο-
µίες και µάλιστα εκείνες που περνάνε πλέον αποκλειστικά σε όλη
την Ελλάδα, ακόµη και σε περιοχές που µέχρι τώρα υπήρχαν νο-
µαρχιακές πολεοδοµίες, πάµε σε δήµους που τώρα θα δηµιουρ-
γηθούν να ιδρύσουµε αυτές τις υπηρεσίες και να µπορέσουν σ’
έξι µήνες, σ’ ένα χρόνο περίπου να λειτουργήσουν και να κάνουν
ένα τόσο δύσκολο έργο –που ούτως ή άλλως είναι δύσκολο, το
ξέρουµε ότι συµβαίνει- µε αυτές τις διαδικασίες που βάζετε το
κάνετε ακόµη δυσκολότερο.

Ένα άλλο θέµα: Η ταυτότητα του κτηρίου έχει ένα συνολικό
κόστος για την οικονοµία. Το έχετε υπολογίσει; Πόσο θα κοστί-
σουν όλα αυτά τα πιστοποιητικά; Κατ’αρχάς δε βλέπω µέσα στην
έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους κάποιον αριθµό
που να εκτιµά τον αριθµό αυτών των παραβάσεων, τα προσδο-
κώµενα έσοδα, αλλά και τέλος πάντων το κόστος, το οποίο θα
επιβαρύνεται κάθε φορά ο ιδιοκτήτης και αν τελικά θα γίνονται
πραγµατικές µελέτες και πραγµατικές αποτυπώσεις ή θα γίνο-
νται «µαϊµού» υπογραφές, ούτως ώστε να συµπιεστεί αυτό το κό-
στος, να υπάρχει, δηλαδή, ένα θεωρητικό κόστος –λέω ένα
παράδειγµα των 1000 ευρώ- που τελικά να δέχεται κάποιος µε τα
300 ή τα 400 να βάζει την υπογραφή του χωρίς να επισκεφθεί
ποτέ το κτήριο.

Η κυρία Πρόεδρος που ήταν πρώην Υφυπουργός τα γνωρίζει
αυτά τα θέµατα ότι συµβαίνουν, αλλά δεν λαµβάνετε κανένα
µέτρο στο συγκεκριµένο νοµοσχέδιο για να σταµατήσουν οι
κακές πρακτικές, αυτά που τα γνωρίζουµε. Τα γνωρίζετε και
εσείς, τα γνωρίζουν και τα στελέχη του Υπουργείου σας αλλά
δεν κάνετε το παραµικρό για να τα σταµατήσετε.

Θα κλείσω µ’ ένα θέµα που είναι σχετικό µε την τιµή ζώνης, η
οποία εµπλέκεται στο θέµα της νοµιµοποιήσεως, της παρατά-
σεως της εξαιρέσεως, µάλλον.

Υπάρχει ένα θέµα, είναι σαν να λέµε ότι το πρόστιµο στη στάθ-
µευση θα είναι ανάλογο της αξίας του αυτοκινήτου. Αν, δηλαδή,
παρκάρει παράνοµα ένα αυτοκίνητο µεγάλης αξίας, βάζουµε µε-
γάλο πρόστιµο, αλλιώς το πρόστιµο θα είναι µικρό. Έχετε µπερ-
δέψει στο ΠΑΣΟΚ σ’ αυτήν τη νοµοθεσία και σ’ αυτήν τη λογική
που έχετε της φορολογίας, τα πρόστιµα µε τη φορολογία. Το
πρόστιµο είναι πρόστιµο. Είναι λάθος να εξαρτάται από την τιµή
ζώνης, γιατί εκτός από την τιµή ζώνης υπάρχει και µια σειρά
άλλων παραγόντων που επηρεάζουν την αξία του κτηρίου και
τους οποίους δεν λαµβάνετε υπ’όψιν.

Άρα, τιµωρούνται αποκλειστικά και µόνο όσοι µένουν σε πε-
ριοχές µε υψηλή τιµή ζώνης, ενώ όλοι οι άλλοι παράγοντες που
επηρεάζουν την αξία, όπως η ποιότητα της οικοδοµής, τα χρόνια
του κτηρίου δεν λαµβάνονται καθόλου υπ’όψιν.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Πο-
λατίδη.

Ο Βουλευτής του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Γρηγόρης Ψαριανός ζητεί µε επιστολή του στον Πρόεδρο της
Βουλής άδεια ολιγοήµερης απουσίας στο εξωτερικό για τις 22
και 23 Απριλίου 2010. Η Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Η Βουλή ενέκρινε τη ζη-
τηθείσα άδεια.

Το λόγο έχει τώρα ο Βουλευτής ∆ωδεκανήσου του Πανελλη-
νίου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Ευστάθιος Κουσουρνάς.

Κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΣΟΥΡΝΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, αξιότιµοι συνάδελφοι, βρισκόµαστε µπροστά

σε µια δύσκολη περίοδο για την πορεία της χώρας µας. Η αντι-
µετώπιση της δηµοσιονοµικής κρίσης µονοπωλεί το ενδιαφέρον
των πολιτών και της πολιτικής. Υπάρχει έντονη αγωνία για το µέλ-
λον της χώρας.

Τα καθηµερινά ερωτήµατα: «Μπορούµε να δανειστούµε από
τις διεθνείς αγορές; Τί µέτρα θα επιβάλει το ∆ιεθνές Νοµισµατικό
Ταµείο;» είναι ερωτήµατα που τίθενται επιτακτικά.

Οι οικονοµικές πληγές του παρελθόντος παραµένουν ανοιχτές
και χρειάζονται γενναίες και µόνιµες λύσεις. Η Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ βρίσκεται καθηµερινά στην πρώτη γραµµή του αγώνα,
για να αλλάξει η πορεία της χώρας µας. Στεκόµαστε µε υπευθυ-
νότητα απέναντι στα προβλήµατα, υλοποιώντας αποφάσεις και
σχεδιάζοντας µόνιµες λύσεις και αποτελεσµατικές.

Τις τελευταίες ηµέρες η Νέα ∆ηµοκρατία επιτίθεται µε σφο-
δρότητα στην Κυβέρνηση για την οικονοµική της πολιτική. ∆ια-
τείνεται ότι το ΠΑΣΟΚ ευθύνεται για τα δηµοσιονοµικά αδιέξοδα
και τη µεγάλη άνοδο του κόστους δανεισµού.

Συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, το κόστος δανεισµού ανέ-
βηκε για πολλούς λόγους, κυρίως γιατί πιστεύω πως αποκαλύ-
φθηκε η πραγµατική κατάσταση του ελλείµµατος και της
οικονοµίας, την οποία µε επιµέλεια απέκρυπτε η Κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας. Αντί να βάζετε πλάτη -όπως λέει ο Αρχηγός
σας- στη δύσκολη θέση που έχει περιέλθει η χώρα µε δική σας
ευθύνη, η Νέα ∆ηµοκρατία στρέφει την πλάτη, αποδεικνύοντας
µικροψυχία και κοµµατική σκοπιµότητα, αλλά συγχρόνως και πο-
λυγλωσσία.

Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ είχε επίγνωση του µεγέθους των
προβληµάτων και όπως είπε και ο Πρωθυπουργός δεν θα διστά-
σει να πάρει τις αποφάσεις για αν σωθεί η χώρα.

Κύριοι συνάδελφοι, αυτή είναι η Κυβέρνηση των µεγάλων και
γενναίων τοµών. Με το σηµερινό σχέδιο νόµου για πρώτη φορά
δίνεται λύση σ’ ένα µεγάλο και πολυπαραγοντικό πρόβληµα, το
πρόβληµα της αλλαγής χρήσης των ηµιυπαίθριων χώρων και των
άλλων δοµικών αυθαιρεσιών.

Αναγνωρίζουµε τη συνυπευθυνότητα και τη συνενοχή της πο-
λιτείας στα φαινόµενα διαφθοράς, αυθαιρεσίας στην οικοδοµική
δραστηριότητα. Λέµε «όχι» στις πρόχειρες και ηµιτελείς λύσεις
του πρόσφατου παρελθόντος, χτυπάµε το πρόβληµα στη ρίζα
του, εξασφαλίζοντας παράλληλα πόρους για την επίτευξη του
περιβαλλοντικού ισοζυγίου.

Το σχέδιο νόµου που εξετάζουµε σήµερα έχει σαφώς χαρα-
κτηριστικά κοινωνικής δικαιοσύνης, µιας έννοιας που διέπει το
νοµοθετικό έργο της παρούσας Κυβέρνησης. Η κλίµακα του κό-
στους για την επιβολή των προστίµων µεριµνά για την πρώτη κα-
τοικία και τις µικρές ιδιοκτησίες. Για λόγους αρχής οι
αυθαιρεσίες δεν νοµιµοποιούνται. Οι υπερβάσεις δόµησης και οι
αλλαγές χρήσης, που τόσα χρόνια έχουν γίνει ο κανόνας µε την
ανοχή της πολιτείας και την ανοµία όλων των εµπλεκοµένων µη-
χανισµών, πρέπει να σταµατήσει.

Το νέο σχέδιο νόµου έχει πολεοδοµικό και περιβαλλοντικό χα-
ρακτήρα και πολύ λιγότερο εισπρακτικό, όπως του προσάπτετε.
Εισάγεται για πρώτη φορά µε τα άρθρα 1 έως 4 η ηλεκτρονική
ταυτότητα κτηρίων, µέτρο που θα διασφαλίσει την ορθή εκτέ-
λεση και κατασκευή τους, καθιστώντας εύκολη τη λειτουργία των
αρµόδιων ελεγκτικών µηχανισµών και κλείνοντας την πόρτα σε
µελλοντικές αυθαιρεσίες.

∆ηµιουργείται το Ταµείο Περιβαλλοντικού Ισοζυγίου, το Πρά-
σινο Ταµείο, που θα καταβάλλονται τα πρόστιµα από τις αυθαι-
ρεσίες που διαπιστώνονται. Ρυθµίζουµε σαφώς τον τρόπο
χρήσης των πόρων αυτών, οι οποίοι θα χρησιµοποιούνται απο-
κεντρωµένα από τους αντίστοιχους οργανισµούς τοπικής αυτο-
διοίκησης, όπου γίνεται η αυθαιρεσία, για την απαλλοτρίωση
εκτάσεων, για χώρους πρασίνου και κοινόχρηστους χώρους, για
τη φύτευση εκτάσεων, την υλοποίηση προγραµµάτων ανάπλα-
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σης και την προστασία χώρων περιβαλλοντικής και πολιτιστικής
αξίας. Είναι ένα θέµα που πάρα πολλά χρόνια η Τοπική Αυτοδι-
οίκηση επιζητούσε. ∆ηµιουργούµε έναν ολοκληρωµένο µηχανι-
σµό ένταξης και ελέγχου, διορθώνοντας τα κακώς κείµενα του
παρελθόντος και µεριµνώντας για την αποκατάσταση και τη µελ-
λοντική προστασία του περιβάλλοντος.

Το σηµερινό νοµοσχέδιο µεριµνά για το µέλλον µε τις νέες,
έστω λίγες, ρυθµίσεις στο γενικό οικοδοµικό κανονισµό διαφυ-
λάττουµε την καταστρατήγηση των διατάξεών του οδηγώντας σε
ένα πιο περιβαλλοντικά φιλόδοξο πολεοδοµικό σχεδιασµό. Η ευ-
θύνη για την προστασία του περιβάλλοντος, καθώς και η ευθύνη
αποκατάστασή του βαρύνει συνταγµατικά το κεντρικό κράτος. Εί-
ναι φανερό ότι η ευθεία αποκατάσταση του περιβάλλοντος δεν
είναι εφικτή. Είτε λόγω της γενικευµένης πραγµατικότητας των
αυθαιρεσιών είτε λόγω της πρακτικής αδυναµίας των ελεγκτικών
µηχανισµών να ανταπεξέλθουν είτε λόγω της σιωπηλής συνενο-
χής πολιτείας και πολίτη, το περιβάλλον πέρασε σε δεύτερη
µοίρα. Για πρώτη φορά δίνουµε λύση στο πρόβληµα, µε το ειδικό
πρόστιµο να αποτελεί τον κινητήριο µοχλό για την επίτευξη του
περιβαλλοντικού ισοζυγίου. ∆ίνεται τέλος στην ενοχή και στα
στραβά µάτια.

Ας µην ξεχνάµε, κύριοι συνάδελφοι, την καινοτόµα ρύθµιση
του 1985 του αείµνηστου Αντώνη Τρίτση, που εισήγαγε την έν-
νοια του ηµιυπαίθριου χώρου αναγνωρίζοντας το πρόβληµα δια-
βίωσης στο σύγχρονο αστικό χώρο, πριν από είκοσι πέντε
χρόνια. Είναι λυπηρό ότι µια τόσο καινοτόµα ρύθµιση κατα-
στρατηγήθηκε τόσο βίαια, µε τέτοια ανοχή, ώστε οι οικοδοµικές
αυθαιρεσίες σήµερα να διαµορφώνουν τον κανόνα στην πληρό-
τητα σχεδόν των κατασκευών.

Η έλλειψη περιβαλλοντικής συνείδησης και η αβουλία, που
υπάρχει στην αντιµετώπιση του προβλήµατος, νοµίζω ότι διορ-
θώνεται, έστω λίγο, µε το σηµερινό σχέδιο νόµου. ∆ηµιουργούµε
τις προϋποθέσεις και απλώνουµε το χέρι στον πολίτη. ∆ίνουµε
την ευκαιρία διατήρησης των παράνοµων χώρων και παράλληλα,
φροντίζουµε για τις περιβαλλοντικές αποκαταστάσεις που απαι-
τούνται λόγω των παρανοµιών αυτών. ∆εν τιµωρούµε τον πολίτη
ούτε και νοµιµοποιούµε τις αυθαιρεσίες. Προστατεύουµε τον πο-
λίτη, που αυτοβούλως συµµορφώνεται µε τις διατάξεις, µια και
δεν επιτρέπουµε τη δηµιουργία υπεραξιών, δεν διαφοροποιούµε
το κόστος µεταβίβασης και δεν διαφοροποιούµε την επιβάρυνση
από τα τέλη ακίνητης περιουσίας.

Θέλω να επισηµάνω την επαναφορά σε ισχύ στο άρθρο 9 του
άρθρου 4 του ν. 3212/2003, που αναφέρεται στον έλεγχο των οι-
κοδοµικών αδειών. Συγκεκριµένα, η κάθε πολεοδοµική υπηρεσία
υποχρεούται να ελέγχει πρώτον, τουλάχιστον το 10% των οικο-
δοµικών αδειών κατ’ έτος στη φάση εκτέλεσης των εργασιών.
∆εύτερον, τουλάχιστον το 2% των εκδιδόµενων αδειών κατ’ έτος
ελέγχονται στη βάση κατασκευής, σ’ ένα δεύτερο επίπεδο από
το Σώµα Επιθεωρητών Ελεγκτών ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, καθώς και
το 2% των οικοδοµικών αδειών, που εκδίδονται στο σύνολο της
χώρας κατ’ έτος, ελέγχονται από το Σώµα Επιθεωρητών, όταν
ολοκληρωθούν. Αυτό δείχνει τη διαφορά νοοτροπίας στη σηµε-
ρινή πολιτική ηγεσία, που λέει «ναι» στον έλεγχο και «όχι» στην
ανοχή της αυθαιρεσίας.

Κλείνοντας, θέλω να πω πως το νοµοσχέδιο αντιµετωπίζει µε-
γάλα προβλήµατα, που αφορούν χιλιάδες πολίτες µε υπεύθυνο
και σοβαρό τρόπο υπηρετώντας το περιβάλλον. Για τους λόγους
αυτούς υπερψηφίζουµε το σχέδιο νόµου.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Κου-
σουρνά.

Σ’ αυτό το σηµείο το λόγο έχει ο Υφυπουργός Περιβάλλοντος,
Χωροταξίας και Κλιµατικής Αλλαγής κ. Θάνος Μωραΐτης.

ΘΑΝΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Χωροτα-
ξίας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ κυρία Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κλείνοντας την οµιλία µου για
την πράξη κύρωσης νοµοθετικού περιεχοµένου, που αφορούσε
την αναστολή των διατάξεων της λεγόµενης τακτοποίησης του
νόµου Σουφλιά, είχα πει ότι αυτή τη φορά η πολιτεία δεν θα ανε-
χθεί και άλλη υποβάθµιση του περιβάλλοντος. ∆εν θα παίξει µε

τους νόµους και δεν θα περιπαίξει τη νοµιµότητα.
Σήµερα είµαστε πράγµατι περήφανοι, που υλοποιούµε αυτή

τη δέσµευσή µας απέναντι στους πολίτες. Είµαστε και ήµασταν
σαφείς, δεν µπορούµε και δεν πρέπει να νοµιµοποιήσουµε την
αυθαιρεσία. ∆εσµευτήκαµε, όµως, τότε για µια συνταγµατικά
αποδεκτή και νόµιµη λύση.

Προφανώς και ως πολιτεία δεν µπορούµε να αισθανόµαστε πε-
ρήφανοι για την κατάσταση που έχει δηµιουργηθεί µε ευθύνη
όλων µας τις τελευταίες δεκαετίες. ∆εν µπορεί να παραβλέψει
κανείς πως το πρόβληµα των ηµι-υπαιθρίων, λόγω της έκτασης
που έχει λάβει, δεν είναι ένα πρόβληµα µόνο πολεοδοµικό. Είναι
κοινωνικό, είναι ένα πρόβληµα πολιτικό. ∆εν µπορούµε να εθε-
λοτυφλούµε.

Μπροστά, λοιπόν, σ’ αυτή τη διαµορφωµένη πολεοδοµική και
κοινωνική πραγµατικότητα, αγαπητοί συνάδελφοι, υπήρχαν οι
εξής λύσεις, και παρακαλώ να σκεφτούµε όλοι µας σοβαρά, πριν
πάρει ο καθένας την απόφασή του να ψηφίσει ή όχι αυτή την
ρύθµιση.

Η πρώτη λύση ήταν να βγούµε -και αυτό αν το αποφασίσουµε
θα έπρεπε να ήµασταν όλοι µαζί- και να κατεδαφίσουµε ίσως και
πάνω από ένα εκατοµµύριο κλειστούς ηµιυπαίθριους χώρους σε
όλη τη χώρα. Ρωτώ, λοιπόν: είναι έτοιµη η ελληνική κοινωνία και
η ελληνική πολιτεία για κάτι τέτοιο;

Η δεύτερη λύση, που είχαµε µπροστά µας, ο δεύτερος δρόµος
ήταν να µην κάνουµε απολύτως τίποτα. Να συνεχίσουµε την ίδια
κατάσταση, να κάνουµε όλοι µαζί ότι δεν βλέπουµε ότι δεν υπάρ-
χει κανένα πρόβληµα και να γνωρίζουµε, όµως, ταυτόχρονα πως
κάθε φορά που θα µιλάµε µε ωραία λόγια σ’ αυτήν την Αίθουσα
ή στα διάφορα κανάλια, θα καταβαραθρώνουµε το κύρος και την
αξιοπιστία της ελληνικής πολιτείας στα µάτια του πολίτη.

Εµείς, όµως, σήµερα επιλέγουµε το δρόµο της ευθύνης και -
αν θέλετε- επιτρέψτε µου να πω, το δρόµο του χρέους απέναντι
στην ελληνική κοινωνία. Πιστεύω ότι µ’ αυτό το νόµο γυρίζουµε
σελίδα και κλείνουµε µια ολόκληρη εποχή ένοχης ανοχής, ανα-
ποφασιστικότητας και ατολµίας. Αφήνουµε πίσω µας τις ει-
σπρακτικές ρυθµίσεις της δήθεν νοµιµοποίησης και της
τακτοποίησης. Αντιµετωπίζουµε ένα µεγάλο πρόβληµα µε τρόπο
νόµιµο, δίκαιο και ρεαλιστικό. Λέµε: «ως εδώ». ∆εν µπορούµε να
κινούµαστε για πάντα σε µια γκρίζα ζώνη ηµιπαρανοµίας και αυ-
θαιρεσίας. Ξέρετε πολύ καλά ότι τα πράγµατα δεν είναι ούτε εύ-
κολα ούτε ρόδινα και «ας µην κρυβόµαστε πίσω από το δάκτυλό
µας» πλέον, αγαπητοί συνάδελφοι, σ’ αυτήν την Αίθουσα.

Η σηµερινή πολεοδοµική πραγµατικότητα της χώρας συνιστά
διαχρονικά µια ήττα ιστορικών διαστάσεων της ελληνικής πολι-
τείας, αλλά και συνολικά της ελληνικής κοινωνίας. ∆εν µπορούµε
να εθελοτυφλούµε και γι’ αυτό εµείς λέµε ότι έπρεπε να δοθεί
µια δίκαιη και ρεαλιστική λύση, σ’ ένα πρόβληµα που αποτυπώ-
νει όλη τη διαχρονική παθογένεια των σχέσεων πολιτείας και πο-
λιτών. ∆ίνουµε, λοιπόν, µια πράσινη και έντιµη λύση σ’ ένα
σύνθετο πρόβληµα µε πολιτικές, κοινωνίες και οικονοµικές δια-
στάσεις.

Είναι ένα νοµοσχέδιο µε τέσσερις βασικούς στόχους. Ο πρώ-
τος στόχος ήταν η καταπολέµηση της αυθαίρετης δόµησης. Σή-
µερα το λέµε ξεκάθαρα και είµαστε περήφανοι, που τραβάµε
αυτή την κόκκινη γραµµή. ∆εύτερος στόχος, η αποκατάσταση
της περιβαλλοντικής βλάβης, η οποία επήλθε από αυτή την αυ-
θαίρετη δόµηση, αλλά και την ηθική αποκατάσταση του νοµοτα-
γούς πολίτη που µέχρι τώρα ήταν αναγκασµένος να υφίσταται
τις συνέπειες της αυθαιρεσίας, χωρίς κανένας να µπορεί να τον
προστατεύσει. Τρίτος στόχος, η ηλεκτρονική ταυτότητα του κτη-
ρίου, έτσι ώστε να µπορέσουµε επιτέλους το 2011 στη χώρα µας,
να γνωρίζουµε, να έχουµε σαφή εικόνα και ξεκάθαρα στοιχεία
για το ποιο είναι το κτιριακό µας απόθεµα. Βεβαίως, να διορθώ-
σουµε τις ρυθµίσεις του νόµου Σουφλιά που γονάτισαν την οι-
κοδοµή σε µια πολύ δύσκολη οικονοµική συγκυρία για τη χώρα.

Παράλληλα, δίνουµε τη δυνατότητα για την πραγµατοποίηση
ενός µικροπολιτικού προγράµµατος ανάπλασης στην περιοχή
του Φαληρικού όρµου. Πιστεύω ότι θα πετύχουµε το στόχο µας,
που είναι να ανοίξουµε το παραλιακό µέτωπο της Αθήνας προς
τη θάλασσα. Είναι κάτι που οι πολίτες της Αθήνας το έχουν ανά-
γκη και έχουµε ήδη καθυστερήσει.
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Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µίλησα για µια πράσινη και
έντιµη λύση. Είναι πράσινη λύση, γιατί θέτουµε ως επίκεντρο της
απόφασής µας το περιβάλλον, την ποιότητα ζωής και την καθη-
µερινότητα των πολιτών. Φυσικά, δεν µιλάµε για περιβαλλοντικό
περιτύλιγµα, όπως ακούστηκε χθες από κάποιους συναδέλφους.
Πρόκειται για τη µεγαλύτερη επιχείρηση αποκατάστασης περι-
βαλλοντικής βλάβη, που γνώρισε ποτέ η χώρα. Τα χρήµατα από
τα πρόστιµα θα επιστρέψουν στους πολίτες, στους δήµους, στις
γειτονιές.

Βέβαια, υπάρχουν και απόψεις στην Αίθουσα και ακούστηκαν
και αυτές, που θεωρούν ως έργα πολυτελείας τα έργα που ανα-
βαθµίζουν την ποιότητα ζωής των πολιτών. Εµείς, επιµένουµε ότι
τα έργα που αναβαθµίζουν το περιβάλλον που βελτιώνουν την
ποιότητα ζωής, όχι µόνο δεν είναι πολυτέλεια, αλλά είναι µία ανα-
γκαιότητα στις µέρες µας. Αυτή είναι η διαφορά, αν θέλετε, της
πολιτικής µας φιλοσοφίας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πολύ δύσκολα µπορεί να βρεθεί
διαχρονικά µια κυβερνητική απόφαση µε τέτοια άµεση και οριο-
θετηµένη ανταποδοτικότητα. Αποκαθιστούµε το περιβαλλοντικό
ισοζύγιο για όλους αυτούς που ζούν σε περιοχές µε λιγότερο
πράσινο, λιγότερους κοινόχρηστος χώρους, λιγότερα σχολεία,
λιγότερα πεζοδρόµια, λιγότερα πάρκα.

Είναι, επίσης και µια έντιµη λύση, µε σαφείς όρους µεταξύ πο-
λιτείας και πολίτη, που δεν προσπαθεί να κλείσει πονηρά το µάτι
στην παρανοµία. ∆εν σπρώχνει το πρόβληµα κάτω από το χα-
λάκι. Θα συµπλήρωνα ότι είναι και µια καθαρή λύση. Ο πολίτης
θα µπορεί να κάνει έναν προγραµµατισµό ζωής για τα επόµενα
σαράντα χρόνια, χωρίς να έχει κανένα πρόβληµα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το προειδοποιητικό κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υφυπουργού)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επιµένω ότι είναι ιδιαίτερα ση-
µαντικό το σκέλος της ρύθµισης που αφορά την αποκατάσταση
της περιβαλλοντικής βλάβης στον ίδιο χώρο που αυτή προκλή-
θηκε. Και αυτή η περιβαλλοντική βλάβη έχει προκληθεί –επι-
τρέψτέ µου να πω- από µια διαχρονική συνενοχή κράτους και
πολίτη. Ήταν η αναποφασιστικότητα της πολιτείας, η ανοχή στην
αυθαιρεσία και εγώ θα έλεγα όλη η παθογένεια της ελληνικής
κοινωνίας, η οποία εξέθρεψε και γιγάντωσε αυτά τα προβλήµατα,
στα οποία σήµερα επιχειρούµε να δώσουµε λύσεις. Γι αυτό ακρι-
βώς, η σύνταξη αυτής της ρύθµισης ήταν ένα εξαιρετικά δύ-
σκολο εγχείρηµα.

Γνωρίζετε πάρα πολύ καλά ότι υπάρχει µια διαµορφωµένη πο-
λύπλοκη πραγµατικότητα. Η προηγούµενη σοβαρή ρύθµιση για
πολεοδοµικές αυθαιρεσίες έγινε το 1983 στη χώρα µας από τον
Αντώνη Τρίτση. Έκτοτε, τι υπήρξε; Υπήρξαν αποσπασµατικές
ενέργειες, οι οποίες δεν έφεραν σε καµµία περίπτωση τα αποτε-
λέσµατα που επιθυµούσαν, µε αποκορύφωµα το µνηµείο προ-
χειρότητας του περασµένου Ιουλίου, όπως αυτό αποτυπώθηκε
στον περίφηµο νόµο Σουφλιά.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Σας θυµίζω ότι ήταν µια τροπολογία δύο άρθρων µε εισπρα-
κτική λογική, που η εφαρµογή τους ανέδειξε τροµακτικά προ-
βλήµατα στο σύνολο του κλάδου της οικοδοµικής
δραστηριότητας, αλλά και στους ιδιοκτήτες των ακινήτων.

Στην αποσπασµατικότητα και στην προχειρότητα αυτή, εµείς
απαντάµε, σήµερα -και είµαστε περήφανοι γι’ αυτό- µε µια ολο-
κληρωµένη παρέµβαση, όχι µόνο για τους ηµιυπαίθριους, αλλά
µε µια παρέµβαση η οποία –επιτρέψτέ µου να πω- ανοίγει και γυ-
ρίζει µια νέα σελίδα στα πολεοδοµικά πράγµατα της χώρας. Ρυθ-
µίζει, επακριβώς, τα θέµατα των µεταβιβάσεων. ∆ίνει οριστική
λύση στα προβλήµατα που δηµιουργήθηκαν στις ιδιοκτησίες,
λόγω της εξάντλησης του Συντελεστή ∆όµησης. Λύνει τα προ-
βλήµατα των αναθεωρήσεων των οικοδοµικών αδειών. ∆ίνει λύση
στο τεράστιο πρόβληµα της ηλεκτροδότησης των ακινήτων, στα
οποία προσαρτώνται οι χώροι, που εντάσσονται στη ρύθµιση.
Επαναφέρει στη λογική τάξη τις ρυθµίσεις του ΓΟΚ, που δηµι-
ούργησαν ανυπέρβλητα αναχώµατα στην οικοδοµική δραστη-
ριότητα.

Όµως, δεν µπορούµε να µιλάµε για ολοκληρωµένη λύση στο
πρόβληµα της αυθαίρετης δόµησης, εάν δεν βρούµε τρόπους

ώστε να σταµατήσουµε την αυθαίρετη δόµηση στο µέλλον. Και
πιστεύω, ότι αυτό, ακριβώς, είναι το µεγάλο στοίχηµα που θα
πρέπει από κοινού όλα τα κόµµατα να παλέψουµε και να κινη-
θούµε προς αυτή την κατεύθυνση.

Εµείς, σήµερα, παίρνουµε αποφάσεις. Η µεγάλη τοµή, αυτού
του νοµοσχεδίου, είναι η αλλαγή λογικής που σηµατοδοτεί. ∆εν
συνεχίζουµε την παρωχηµένη λογική των υψηλών αποτρεπτικών
προστίµων. Η εµπειρία έδειξε πως δηµιουργούν εστίες διαπλο-
κής και τέλος αποδεικνύονται αναποτελεσµατικά.

Εισάγεται, για πρώτη φορά, µε την ηλεκτρονική ταυτότητα του
κτιρίου η λογική των περιοδικών επανελέγχων των κτηρίων. Να
γνωρίζουµε, επιτέλους, µέσα στα επόµενα πέντε χρόνια στη
χώρα µας, ποιο είναι το κτηριακό µας απόθεµα. Είµαστε η µονα-
δική χώρα της Ευρωπαϊκής Ένωσης, σήµερα, όπου δεν γνωρίζει
το κτηριακό της απόθεµα. Να γνωρίζει ο πολίτης, τί σπίτι έχει, τί
αγοράζει.

Σήµερα, κανείς υπεύθυνα δεν µπορεί να γνωρίζει τί έχει και τί
αγοράζει. Μέχρι σήµερα, µετά την ηλεκτροδότηση µίας οικοδο-
µής, δεν προβλεπόταν ποτέ ο επανέλεγχος της, παρά µόνο µετά
από καταγγελία. Αυτό, είχε ως συνέπεια τα αποτελέσµατα τα
οποία ζήσαµε όλοι µας. Γι’ αυτό πιστεύω ότι η ηλεκτρονική ταυ-
τότητα του κτιρίου και οι συνεχείς επανέλεγχοι, µπορούν να βά-
λουν ένα νέο πλαίσιο στην πολεοδοµική ιστορία της χώρας µας.
Έλεγχοι, µε διαφορετική λογική. Έλεγχοι, όπου ο κάθε εµπλε-
κόµενος θα φέρει την ευθύνη της υπογραφής του. Έλεγχοι, που
κανείς δεν θα µπορεί να καταστρατηγήσει, αφού ακόµα και οι
ελεγκτές θα ελέγχονται από το Σώµα Ελεγκτών Επιθεωρητών
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, Η συγκεκριµένη ρύθµιση, επα-
ναλαµβάνω, δεν έχει εισπρακτικό χαρακτήρα. ∆εν επιβάλουµε
ακόµα ένα χαράτσι για να ανακουφίσουµε το δηµοσιονοµικό µας
έλλειµµα. Η ρύθµιση έχει και κοινωνικά κριτήρια, αλλά έχει και
έναν αναπτυξιακό χαρακτήρα. Έχει κοινωνικά κριτήρια, που
εκτός από τη χαµηλότερη εισφορά, εντοπίζονται στη διαφορο-
ποίηση µεταξύ πρώτης και άλλης κατοικίας, στο αν είναι σε πολύ
υψηλής αξίας, εκτός σχεδίου περιοχή, αλλά και στα τετραγωνικά
µέτρα. ∆ιότι, άλλο είναι κάποιος να έκλεισε ένα δωµάτιο για να
ζήσει η οικογένεια του και άλλο κάποιος σε εξοχική κατοικία, µε
πολύ υψηλής αξίας γη να δηµιούργησε έναν επιπλέον όροφο.

Και σήµερα, όπως και χθες, από το ίδιο Βήµα Υπουργός ξεκα-
θαρίζω για ακόµα µια φορά πως δεν θα υπάρξει, επιπλέον, επι-
βάρυνση σε τεκµήρια και τέλη. Έχει αναπτυξιακό χαρακτήρα,
διότι θα ξεκινήσει ένα αυτοχρηµατοδοτούµενο, µεγάλο πρό-
γραµµα δηµιουργίας κοινόχρηστων χώρων και αστικών αναπλά-
σεων, που θα δώσει δουλειά σε εκατοντάδες συµπολίτες µας, σε
µια δύσκολη συγκυρία που περνάει η οικοδοµή στη χώρα µας.

Και συνειδητά, βάζουµε ψηλά τον πήχη. Η δέσµευση µας είναι
ότι στα τέλη του χρόνου θα ανακοινώσουµε όλες τις µεγάλες πο-
λεοδοµικές αλλαγές και µεταρρυθµίσεις.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλαµε να δώσουµε συντρη-

πτικό χτύπηµα στην πολεοδοµική γραφειοκρατία, αυθαιρεσία και
διαφθορά. Ανοίγουµε όλα τα καυτά µέτωπα, όπως η έκδοση και
ο έλεγχος εφαρµογής των οικοδοµικών αδειών, η άναρχη και αυ-
θαίρετη δόµηση. Είναι η ώρα των µεγάλων αποφάσεων που υπη-
ρετούν τον πολίτη, τη λογική, τη νοµιµότητα, αλλά και δίνουν
λύσεις στην κοινωνική πραγµατικότητα, που έχει διαµορφωθεί
από όλες τις χρόνιες παθογένειες. Να δώσουµε τέλος στη λο-
γική του «ωχαδελφισµού».

Αλλά, αυτό, επιτρέψτε µου να πω ότι αφορά τους πάντες. ∆εν
µπορεί η πολιτεία µε πρόχειρες και ρουσφετολογικές ρυθµίσεις
να ισοπεδώνει τα όνειρα και τον προγραµµατισµό της ζωής εκα-
τοµµυρίων πολιτών. ∆εν µπορεί ο πολίτης να µην έχει την ευθύνη
για µια αγορά που ο ίδιος πραγµατοποιεί. ∆εν µπορεί ο µηχανι-
κός να µην έχει ευθύνη της υπογραφής του. Είναι εύκολο να βυ-
θιστούµε ακόµα περισσότερο στο βούρκο της συνενοχής και της
ηµιπαρανοµίας.

Η πρόκληση, όµως, είναι µαζί να προχωρήσουµε µπροστά και
να αλλάξουµε. Να χτίσουµε µια νέα σχέση εµπιστοσύνης, µεταξύ
του κράτους και του πολίτη. Αυτή είναι και η αδιαπραγµάτευτη
επιλογή του Πρωθυπουργού, αλλά και αυτής της Κυβέρνησης.
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Αυτή είναι η κατεύθυνση στην οποία κινείται, όχι µόνο αυτό το
νοµοσχέδιο, αλλά και όλες οι µεγάλες αλλαγές στην πολεοδο-
µική νοµοθεσία που θα προχωρήσουµε εντός του 2010.

Σε αυτήν την προσπάθεια, λοιπόν, εµείς θέλουµε να είµαστε
όλοι µαζί. Σας καλώ, λοιπόν, σε µια νέα πορεία και πιστεύω ότι
το ελληνικό κοινοβούλιο έχει τη δυνατότητα να γυρίσει σελίδα.
Εγώ, σας ζητώ, λοιπόν, όχι απλά να υπερψηφίσουµε ένα νοµο-
σχέδιο, αλλά σας ζητώ, όλοι µαζί, να στείλουµε από εδώ ένα
ηχηρό πολιτικό µήνυµα της πολιτείας προς τους πολίτες: «ότι
µπορούµε όλοι µαζί να βάλουµε το τέλος, στην αυθαιρεσία στη
χώρα µας».

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, τον υφυ-

πουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, κ.
Μωραίτη.

Το λόγο, έχει ζητήσει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της
Νέας ∆ηµοκρατίας, κ. Κωνσταντίνος Μαρκόπουλος.

Ορίστε, κύριε Μαρκόπουλε, έχετε το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, κύριε Υπουργέ, παρά την εξαιρετικής ποιότητας προ-
σπάθεια, την οποία κάνει η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου σας,
να καταδείξει ότι, εδώ, υπάρχει ένα οραµατικό σχέδιο νόµου και
παρά τα ερωτηµατικά σας, γιατί η χώρα δεν έχει κτηριακό από-
θεµα και δεν γνωρίζουµε τι ακριβώς συµβαίνει στη χώρα, βρί-
σκοµαι στην εξαιρετικά δυσάρεστη θέση, να σας πω ότι
διαπιστώνουµε ότι εσείς οι ίδιοι δεν γνωρίζετε στο Υπουργείο
σας το οικονοµικό σας απόθεµα.

Παρά την τριήµερη προσπάθειά σας εδώ, και στην επιτροπή
να πείσετε την Εθνική Αντιπροσωπεία και τους πολίτες αυτής
της χώρας ότι πάτε να χτίσετε κάτι το οποίο θα πολλαπλασιάσει
την οικολογική απόδοσή του, τα επόµενα χρόνια σαν ταµείο, σαν
ΕΤΕΡΠΣ ή σαν ό,τι άλλα έσοδα, δεν χρειάστηκαν παρά τρία
λεπτά της ώρας χθες στον κ. Παπακωνσταντίνου, για να σας τα
πάρει.

Είναι πρόδηλο το τι έγινε χθες το βράδυ. Ο Υπουργός Οικο-
νοµίας δήλωσε ότι αυτά τα χρήµατα, τα οποία θα πάνε στο συ-
γκεκριµένο ταµείο για το Υπουργείο σας, θα αφαιρεθούν από ένα
άλλο.

Και ερωτώ, γιατί προσπαθείτε να µας δείξετε εδώ ότι έχετε
οραµατισµό και χρήµατα και σχεδιασµό; Αφού είναι ένα κλασ-
σικό, εισπρακτικό νοµοσχέδιο. Ένα σχέδιο νόµου, για το οποίο το
ΠΑΣΟΚ εµφανίζεται µέσα σε λίγους µήνες µε δύο διαφορετικά
πρόσωπα. Πριν την ανάληψη της κυβέρνησης διαρρηγνύατε τα
ιµάτιά σας σ’ αυτήν την Αίθουσα ότι πρόκειται για ένα εισπρα-
κτικό σχέδιο νόµου, αυτό του κ. Σουφλιά. Κάνατε τρεις «αλλα-
γούλες», βάλατε και δέκα άρθρα οραµατικά και µας το
παρουσιάζετε εδώ σαν ένα τροµερό σχέδιο.

Και µάλιστα, είπε χθες η κυρία Υπουργός ότι αυτά τα χρήµατα
θα χρησιµοποιηθούν όταν τελειώσουν οι µελέτες. Σε πέντε, δέκα
χρόνια, λέµε εµείς. Γιατί, λοιπόν, επιχειρείτε µε αυτόν τον –δυ-
σκολεύοµαι να τον χαρακτηρίσω- τρόπο να µας πείσετε για κάτι
που δεν υπάρχει; Γιατί δεν µας απαντάτε για ποιο λόγο πάµε σε
σαράντα χρόνια;

Και αν, εν πάση περιπτώσει, είναι κάποιες γνωµοδοτήσεις του
Συµβουλίου της Επικρατείας ή του Αρείου Πάγου γι’ αυτό, οι κυ-
βερνήσεις εδώ είναι για να πολεµούν για τα συµφέροντα των πο-
λιτών, διαφορετικά να εκχωρήσουµε την δυνατότητα να
κυβερνούν ή σε Μη Κυβερνητικές Οργανώσεις ή στη δικαιοσύνη,
την οποία τη σεβόµαστε, αλλά πρέπει να ξέρουµε ότι κυβέρνηση
σηµαίνει αναµέτρηση και αγώνας, ή διαφορετικά να µην ερχό-
µαστε εδώ µε αυτές τις κουβέντες. Και κυρίως να µην υποδου-
λώνουµε τις επόµενες γενιές.

Τρίτον. Νοµίζετε ότι λύσατε το πρόβληµα; Αφού δεν έχετε τις
υπηρεσίες, αφού αύριο το πρωί θα ξαναγεµίσουµε µε κλείσιµο
ηµιυπαίθριων χώρων, αφού η Κυβέρνηση δεν έχει τη δυνατότητα
τα δύο, τρία αυθαίρετα τα οποία γεννηθήκαν τους τελευταίους
δύο µήνες στον Υµηττό, να τα αντιµετωπίσει.

Και έρχεστε εδώ και µας λέτε ότι λύνετε το ζήτηµα της χώρας;
Τα ταµεία γεµίζετε. Και εµείς δεν έχουµε καµµία αντίρρηση στο
να γεµίσουν τα ταµεία, να βοηθήσουµε και να βοηθήσουν και οι
πολίτες. Αλλά ξέρετε, υπάρχει µια διαστρωµάτωση αυτής της

προσπάθειας.
Σας ζητήσαµε και σας το ζητάµε και πάλι να εξαιρέσετε τα

άτοµα µε ειδικές ανάγκες, δηλαδή εκείνους τους πολίτες που
ζουν από µια επιδοµατική, προνοιακή πολιτική, από ένα επίδοµα
της χώρας. Αυτούς που είχαν µία πολύ µικρή δυνατότητα να
έχουν ένα σπιτάκι και κλείσανε δύο ηµιυπαίθριους για να ζήσουνε
αξιοπρεπώς, στοιχειωδώς. ∆εν το λαµβάνετε υπόψη.

Και µου κάνει κακή εντύπωση, εξαιρετικά κακή εντύπωση το
εξής γεγονός: µια µικρή οµάδα, κάποιοι 100% ανάπηροι, τυφλοί
που ζουν µ’ ένα επίδοµα για να βοηθήσουν την οικογένειά τους
να τους συντηρήσει, και αυτοί θα πάνε να πληρώσουν, κύριε
Υπουργέ; Όχι, δεν είναι δυνατόν. ∆εν είναι δυνατόν, δηλαδή, σ’
αυτήν την Αίθουσα, να έχουµε χάσει τελείως την ευαισθησία µας
και να έχουµε τόσο πολύ έντονα και βαθιά υποχωρήσει στην
αριθµολαγνεία.

∆εν προσφέρει τίποτα το σχέδιο νόµου και γι’ αυτό δεν το ψη-
φίζουµε. ∆εν είναι ότι δεν ψηφίζουµε τη συγκεκριµένη µεθοδο-
λογία, την οποία και εµείς θέλαµε. ∆εν ψηφίζουµε αυτό το
ψευδεπίγραφο οραµατικό νοµοσχέδιο, το οποίο δεν είναι τίποτα
άλλο παρά εισπρακτικό.

Πείτε την αλήθεια. Πείτε την αλήθεια στους πολίτες. Μη λέτε
άλλα εσείς το πρωί και άλλα ο Υπουργός Οικονοµίας το βράδυ.
Μην παίρνετε τις αποφάσεις πίσω. Το ίδιο έκανε και ο Υπουργός
Προστασίας του Πολίτη. Υπέγραψε το C4I ο κ. Βούγιας, πήρε
πίσω την υπογραφή ο κ. Χρυσοχοΐδης. Μα τι Κυβέρνηση ανεµό-
µυλος είναι αυτή; Κυβέρνηση ανεµόµυλος ο οποίος στριφογυρί-
ζει ανάλογα µε τον αέρα της ειδησεογραφίας; Πείτε την αλήθεια
στους πολίτες.

Είναι σε ανασφάλεια οι πολίτες. Είναι σε αγωνία οι πολίτες. Και
εµείς το µόνο που κάνουµε εδώ είναι να κοιτάµε να ανταγωνιζό-
µαστε για το ποιος θα πληρώσει περισσότερο ή λιγότερο. Μα
δεν είναι σχεδιασµός αυτός.

Κύριε Υπουργέ, σε δηµοσίευµα σήµερα υπάρχει εκτενές ρε-
πορτάζ για επεισόδια χθες στην Ιπποκράτους στα γραφεία του
ΠΑΣΟΚ και δηλώσεις του κ. Ξυνίδη – ήδη µε ενηµερώνουν ότι
έχουν κάνει τον κύκλο του διαδικτύου- ο οποίος µιλάει για «ογδό-
ντα χιλιάδες απολύσεις µέχρι τον Ιούνιο και αµέσως µετά άλλες
τριακόσιες χιλιάδες». Και αυτά ειπώθηκαν, είναι εντός εισαγωγι-
κών, είναι δηµοσιεύµατα για τα οποία µέχρι τώρα δεν υπάρχει
καµµία διάψευση.

∆εν είµαι βέβαιος αν πρέπει να απευθυνθώ στον επερχόµενο
στο Βήµα πιθανώς Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ ή
σε σας, κύριε Υπουργέ ως µέλος της Κυβέρνησης, που βεβαίως
µπορεί να µην το γνωρίζετε. ∆εν έχω αυτή την απαίτηση.

Αλλά έχουµε κάθε λόγο µετά τις αλλεπάλληλες έµµεσες δη-
λώσεις και µετά τις δηλώσεις του κ. Πάγκαλου πριν από δεκα-
πέντε µέρες και µετά τις δηλώσεις του κ. Ξυνίδη στο κοµµατικό
ακροατήριο, οι οποίες όµως έγιναν γνωστές, να δηλώσουµε ευ-
θέως και να ρωτήσουµε την Κυβέρνηση: υπάρχει σχέδιο απολύ-
σεων; Ποιων απολύσεων; Πόσων απολύσεων; Πότε τελειώνει
αυτή η αγωνία των πολιτών; Πού βρίσκεται αυτό το σχέδιο κρυµ-
µένο; Ποια είναι η διαπραγµάτευση για το σχέδιο στήριξης της
χώρας; Περιλαµβάνει αυτό το σχέδιο απολύσεις; Είναι τελειω-
µένο το σχέδιο της 25ης Μαρτίου; Ή οι ζητωκραυγές, οι χαµηλές
ή οι υψηλές, έδωσαν τώρα τη θέση τους σε µία διαπραγµάτευση
χωρίς όρους;

Οι πολίτες απαιτούν να γνωρίζουν από µία Κυβέρνηση, που
έχει την ευθύνη να αντιµετωπίσει την κρίση. Και εµείς ως υπεύ-
θυνη Αξιωµατική Αντιπολίτευση, θέλουµε να γνωρίζουµε ποιο
είναι το σχέδιο. Μην επιθυµείτε τις κακές ειδήσεις να τις κόψετε
φέτα-φέτα. Μην προσθέτετε άλλο στην αγωνία των πολιτών.
Πείτέ µας το σχέδιο.

Είπαµε εξ’ αρχής: µην ανοίγετε τη χαραµάδα στο ∆ιεθνές Νο-
µισµατικό Ταµείο, είναι δαίµονας. Είπαµε εξ’ αρχής: µην προκα-
λείτε την τύχη της χώρας. ∆ηλώσαµε εξ’αρχής -και όχι µόνον
εµείς αλλά και αξιωµατούχοι στην Ευρώπη- ότι το ∆ιεθνές Νοµι-
σµατικό Ταµείο δεν είναι επιλογή της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Το
∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, όµως, όπως είπε ο αξιότιµος Πρω-
θυπουργός είναι εδώ. Είναι εδώ και διαπραγµατεύεται.

Πείτέ µας, λοιπόν, τι διαπραγµατεύεται; Πείτέ µας αν είναι
πραγµατική η δήλωση του κ. Ξυνίδη όπως τη διαβάζω σήµερα
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ότι, ο Πρωθυπουργός κοιµάται κάθε βράδυ και κλαίει. ∆εν κλαίνε
οι Πρωθυπουργοί. Οι Πρωθυπουργοί κυβερνούν τον τόπο. ∆εν
πιστεύω ότι η δήλωση αυτή είναι πραγµατική, αλλά θέλουµε διά-
ψευση. Θέλουµε µία Κυβέρνηση µε αυτοπεποίθηση. Θέλουµε
ένα λαό περήφανο να αντιµετωπίσει την κρίση. Θέλουµε να µι-
λάµε µε πραγµατικούς όρους. Μη βγάζετε τις ειδήσεις από την
κλειδαρότρυπα.

Πείτε την αλήθεια στους πολίτες. Οι πολίτες σ’ αυτήν τη χώρα
έχουν αντιµετωπίσει δύσκολες καταστάσεις. Επιβιώσαµε στην
πετρελαϊκή κρίση, επιβιώσαµε µετά τη Μεταπολίτευση και τα
γνωστά γεγονότα εξωτερικής πολιτικής. Επιβιώσαµε µετά από
τέσσερις υποτιµήσεις της δραχµής. Μπήκαµε µε δύναµη και αυ-
τοπεποίθηση στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Οι πολίτες είναι έτοιµοι
να δεχθούν την αλήθεια. Αλλά την αλήθεια και όχι κάτι το οποίο
το ψάχνουµε, το σκάβουµε για να το ανακαλύψουµε.

Και τέλος, κυρία Πρόεδρε, απευθυνόµενος στο Προεδρείο της
Βουλής, θέλω να κάνω µια διαπίστωση η οποία ακούγεται στους
διαδρόµους µεταξύ συναδέλφων όλων των χώρων. Κάθε µέρα
στη Βουλή, εκτός από την Ολοµέλεια, που και αυτή είναι επι-
φορτισµένη -και δικαίως αν πρέπει- έχουµε από πέντε µέχρι
εννέα επιτροπές. Η εικόνα της Ολοµέλειας εδώ και πάρα πολλές
εβδοµάδες είναι µια εικόνα φτωχής παρουσίας Βουλευτών, δι-
καιολογηµένη κατά την εκτίµησή µας, διότι βεβαίως οι Βουλευ-
τές είναι διασκορπισµένοι σε διάφορες επιτροπές.

∆εν είναι µόνο ο διάλογος, που είναι φτωχότερος, αλλά είναι
ότι και οι Βουλευτές δεν µπορούν να παρακολουθήσουν το έργο
της Βουλής, της Ολοµέλειας και των Επιτροπών. Αντιλαµβάνο-
µαι ότι οι εποχές είναι εποχές επιτακτικές. Ζητώ από το Προε-
δρείο να προσπαθήσει µε τη δηµοκρατική ευαισθησία και την
εµπειρία η οποία υπάρχει και από τον Πρόεδρο του ελληνικού
Κοινοβουλίου και απ’ όλους τους Αντιπροέδρους, να δουν αυτό
το θέµα, για να διευθετηθεί η καλή ενηµέρωση όλων των συνα-
δέλφων.

Και επειδή έχουµε πολλούς νέους συναδέλφους –ευτυχώς- σ’
αυτήν την Αίθουσα, νοµίζω ότι η προετοιµασία τους για τα επό-
µενα βήµατα της πολιτικής τους καριέρας δεν µπορεί να γίνει
µέσα σε αυτό το καθεστώς της πίεσης. ∆εν µπορώ να σας πω
εγώ ποια είναι η λύση. Προφανώς, το Προεδρείο έχει µεγαλύ-
τερη εµπειρία από τον οµιλούντα, αλλά θέλω να αποτυπωθεί
αυτή η άποψη για το καλό της συνολικής δουλειάς και του δια-
λόγου, τον οποίον έχουµε µέσα στην Αίθουσα.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε

Μαρκόπουλε.
Γνωρίζετε ότι η ∆ιάσκεψη των Προέδρων, έχει συζητήσει αυτά

τα θέµατα και µε πολύ µεγάλη ευαισθησία προσπαθούν να λυ-
θούν αυτά τα ζητήµατα. Όµως, επίσης, γνωρίζετε ότι η συστη-
µατική και η ουσιαστική δουλειά των Βουλευτών γίνεται στις
επιτροπές. Εκεί γίνεται το έργο, εκεί γίνεται η επεξεργασία των
νοµοσχεδίων και ευτυχώς που η Βουλή έχει ένα τεράστιο έργο
και οι Βουλευτές είναι παρόντες και παρούσες καθηµερινά εφ’ ω
ετάχθησαν στο έργο.

Είναι θεµατοφύλακες ακριβώς αυτής της λειτουργίας. Και βε-
βαίως λαµβάνω υπόψη αυτό που λέτε στο τεχνικό του κοµµάτι,
το οποίο έχει να κάνει µε τις πολλές επιτροπές, µε την πολλή
δουλειά που γίνεται µέσα στο Κοινοβούλιο. Αυτό δυστυχώς πολ-
λές φορές δεν φαίνεται, αλλά µπορεί να φαίνονται κάποια κενά
έδρανα στην Ολοµέλεια της Βουλής, το οποίο όµως δεν είναι µια
πραγµατική εικόνα της λειτουργίας των Βουλευτών.

Και εσείς το ξέρετε γιατί νοµίζω ότι είστε και γαλλοτραφής. Οι
Γάλλοι λένε ότι οι εικόνα µπορεί να πει πολλά ψέµατα. Η Βουλή
των Eλλήνων, όµως, εργάζεται, υπάρχει το κανάλι της Βουλής
που δείχνει τις επιτροπές και τις λειτουργίες τους και τη συµµε-
τοχή όλων των Βουλευτών. Πιστεύω ότι σε αυτήν την προσπά-
θεια που γίνεται για αναβάθµιση του Κοινοβουλίου από τον
Πρόεδρο της Βουλής, συνολικά από όλους µας, νοµίζω ότι είστε
και εσείς παρών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να σας ανακοι-
νώσω το ∆ελτίο Επικαίρων Ερωτήσεων της Παρασκευής 23 Απρι-
λίου 2010.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρα 129 παρά-
γραφος 2 και 3, 130 παράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της
Βουλής)

1.- Η µε αριθµό 693/20-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Έκτορα Να-
σιώκα προς την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,
σχετικά µε τη λήψη µέτρων αξιοποίησης της φέτας ως εθνικού
προϊόντος ελληνικής προέλευσης κ.λπ..

2.- Η µε αριθµό 692/20-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του πρώην
Προέδρου της Βουλής και Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ.
∆ηµητρίου Σιούφα προς την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε το Μακροχρόνιο Ενεργειακό
Σχεδιασµό της Χώρας µας κ.λπ..

3.- Η µε αριθµό 698/20-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Γεωργίου Μαυ-
ρίκου προς τον Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και
Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης, σχετικά µε τις συµβάσεις των ερ-
γαζοµένων στις ∆ιευθύνσεις και τα Τµήµατα Αστικής Κατάστα-
σης Αλλοδαπών και Μετανάστευσης των Περιφερειών κ.λπ..

4.- Η µε αριθµό 686/44/20-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Προ-
έδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού κ. Γεωργίου Καρατζαφέρη προς τον Πρωθυπουργό,
σχετικά µε την τουρκική πρόταση για αµοιβαία µείωση των εξο-
πλισµών κ.λπ..

(Θα απαντήσει ο Υπουργός Εθνικής Άµυνας)
5.- Η µε αριθµό 685/43/20-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Προ-

έδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζο-
σπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξη Τσίπρα προς τον Πρωθυπουργό,
σχετικά µε το ασφαλιστικό σύστηµα της Χώρας µας κ.λπ..

(Θα απαντήσει ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλι-
σης)

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1.- Η µε αριθµό 689/20-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Παναγιώτη
Κουρουµπλή προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-
γύης, σχετικά µε τις διοικητικές ή δικαστικές ενέργειες του
Υπουργείου για την υπόθεση χρηµατισµού Ελλήνων γιατρών από
φαρµακευτική εταιρεία κ.λπ..

2. - Η µε αριθµό 690/20-4-2010 επίκαιρη ερώτηση της Βου-
λευτού της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ευγενίας Τσουµάνη - Σπέντζα
προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά
µε τη λήψη µέτρων συµφιλίωσης εργασίας και οικογένειας, την
υλοποίηση του Εθνικού Προγράµµατος Ανάπτυξης Ανθρώπινου
∆υναµικού κ.λπ..

3.- Η µε αριθµό 699/20-4-2010 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Λιάνας Κανέλλη
προς τον Υπουργό ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ι-
καιωµάτων, σχετικά µε τη λήψη µέτρων για την παύση λειτουρ-
γίας και αποκαθήλωση των καµερών παρακολούθησης κ.λπ..

4.- Η µε αριθµό 697/20-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του ΣΤ’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού κ. Βαΐτση Αποστολάτου προς την Υπουργό
Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε την
ακτοπλοϊκή σύνδεση των νησιών του Αργοσαρωνικού µε το λι-
µάνι του Πειραιά κ.λπ..

5.- Η µε αριθµό 696/20-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Θεοδώρου
∆ρίτσα προς την Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας, σχετικά µε την ανάθεση της ευθύνης για την ποντο-
πόρο Ναυτιλία στο Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη κ.λπ..

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής, σαράντα µαθήτριες και µαθητές
και τέσσερις εκπαιδευτικοί - συνοδοί τους από το Αρσάκειο Γε-
νικό Λύκειο Θεσσαλονίκης, από 1ο Τµήµα.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
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Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Πανελλη-
νίου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Χρήστος Παπουτσής.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν
είχα σκοπό να πάρω το λόγο στη σηµερινή συνεδρίαση, δεδο-
µένου ότι η εισηγήτρια της Κοινοβουλευτικής µας Οµάδας, η κ.
Αικατερίνη Φαρµάκη, όπως και όλοι οι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ,
παρουσίασαν µε απόλυτη σαφήνεια τις θέσεις µας, τους λόγους
µας, τις αιτιάσεις µας, τους προβληµατισµούς µας και πάνω απ’
όλα τις προτάσεις µας για το πώς ένα νοµοσχέδιο πρωτοποριακό
για τα ελληνικά δρώµενα θα γίνει καλύτερο. Και είµαστε ιδιαί-
τερα ικανοποιηµένοι γιατί τόσο η Υπουργός, η κ. Μπιρµπίλη, όσο
και ο Υφυπουργός, ο κ. Μωραΐτης, απεδέχθησαν πολλές από τις
προτάσεις, τόσο κατά τη διάρκεια της κοινοβουλευτικής επε-
ξεργασίας στην Ολοµέλεια, όσο και στις επιτροπές και για αυ-
τούς όλους τους λόγους, εµείς υποστηρίζουµε µε θέρµη αυτό
το νοµοσχέδιο.

Παίρνω, όµως, το λόγο γιατί είµαι υποχρεωµένος µετά από τον
πολιτικό σχολιασµό, τον οποίο ακούσαµε µόλις προηγουµένως
από τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Νέας ∆ηµοκρατίας,
τον αγαπητό συνάδελφο κ. Μαρκόπουλο, ο οποίος προφανώς
επιτελεί ένα πολύ δυσάρεστο για τον ίδιο έργο -γιατί γνωρίζω
την προσωπικότητά του- αλλά προφανώς υπηρετεί τις πολιτικές
σκοπιµότητες της Νέας ∆ηµοκρατίας και τον πολιτικό σχεδιασµό
της ηµέρας. Αφού, λοιπόν, επιλέξατε αυτόν τον πολιτικό σχεδια-
σµό της ηµέρας, θα έχετε και την απάντηση.

Ακούστε, κύριοι συνάδελφοι. Η χώρα βρίσκεται σε κρίσιµη κα-
τάσταση. Η κατάσταση είναι εξαιρετικά δύσκολη και δεν είναι µε
την δική µας ευθύνη, είναι µε την ευθύνη τη δική σας, αποκλει-
στικά τη δική σας.

Μας κατηγορήσατε ότι παραποιήσαµε τα στατιστικά στοιχεία
και τα δηµοσιονοµικά δεδοµένα µετά τις εκλογές. Μας κατηγο-
ρήσατε ότι εµείς διαµορφώσαµε το έλλειµµα στο 12,7%. Και σή-
µερα το πρωί η EUROSTAT ανακοινώνει ότι το έλλειµµα το
βρίσκει στο 13,6%. Τέτοιο «µαγείρεµα» κάναµε εµείς!

Και ερωτώ: Έχετε και θράσος από πάνω; ∆ηλαδή, έχετε το
θράσος να έρχεστε εδώ και να κατηγορείτε το ΠΑΣΟΚ για την
πολιτική, την οποία ασκούµε µε κόπο, µε θυσίες, µε συνεχή προ-
σπάθεια νυχθηµερόν σε όλα τα επίπεδα, σε όλα τα Υπουργεία;
Και πάνω από όλα, να αµφισβητείτε τον Πρωθυπουργό, ο οποίος,
επιτέλους, είναι ο Πρωθυπουργός της χώρας. Επιτέλους, έχει
Πρωθυπουργό η χώρα, ο οποίος νυχθηµερόν αγωνίζεται εντός
και εκτός της Ελλάδος, δίνοντας τη µάχη του, πρώτα απ’ όλα για
να θυµίσει ξανά στην Ευρωπαϊκή Ένωση ότι λειτουργεί ως ένωση
και πρέπει να πάρει πρωτοβουλίες, προκειµένου να καλυφθεί το
κενό της Συνθήκης, ούτως ώστε να διαµορφωθεί µηχανισµός
υποστήριξης των κρατών-µελών της Ένωσης -και όχι µόνο της
Ελλάδας- στις περιόδους όπου δέχεται διεθνή κερδοσκοπική επί-
θεση το ευρώ, το ενιαίο νόµισµα και το πετυχαίνει. Επιτέλους,
έχει Πρωθυπουργό που αγωνίζεται εντός και εκτός της Ελλάδος
για να αποκαταστήσει το κύρος και την αξιοπιστία της Ελλάδας.
Θα θέσετε θέµατα αµφισβήτησης του ρόλου και της ψυχολογι-
κής του κατάστασης, επειδή αναγιγνώσκετε πληροφορίες και δη-
µοσιεύµατα σε µια εφηµερίδα της δικής σας πολιτικής
παράταξης;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ο Γραµµατέας σας το αµ-
φισβητεί. Στον κ. Ξυνίδη να τα πείτε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: ∆ηλαδή, µε συγχωρείτε, αυτό είναι
υπεύθυνη πολιτική, µέσα από την παραφιλολογία, µέσα από τη
διασπορά διαφόρων ψευδών ειδήσεων, µέσα από τη φηµολογία,
να δηµιουργούµε ένα απίθανο κλίµα στην ελληνική κοινωνία, οι-
κοδοµώντας κάθε µέρα την κοινωνία του φόβου και της απελπι-
σίας;

Επιτέλους, αναλογιστείτε τις ευθύνες σας απέναντι στον ελ-
ληνικό λαό, ο οποίος απαιτεί µια διαφορετική πορεία της χώρας,
ο οποίος είναι έτοιµος να προσφέρει, να θυσιαστεί, να δώσει τη
µάχη του, να προσπαθήσει, να ενώσει τις δυνάµεις του µε την
Κυβέρνησή του και µε τον Πρωθυπουργό του για να βγάλουµε τη
χώρα από την κρίση. Αλλά, την ίδια στιγµή απαιτεί και απόδοση
των ευθυνών. Ε, όχι, λοιπόν, οι υπεύθυνοι να έρχονται ξαφνικά
και να γίνονται τιµητές.

Επιτέλους, η χώρα αντιµετωπίζει σοβαρότατα προβλήµατα –το

επαναλαµβάνω- και τα προβλήµατα δεν λύνονται, δεν µπορούµε
να προχωρήσουµε σε λύση. Κανείς δεν µπορεί -όχι µόνο το
ΠΑΣΟΚ, αλλά καµµία κυβέρνηση- αν δεν υπάρχει συστράτευση
των υγιών δυνάµεων της ελληνικής κοινωνίας, αν δεν υπάρχει
αναθεώρηση του τρόπου µε τον οποίο σκεφτόµαστε ως πολίτες
σε µια σύγχρονη κοινωνία, σε µια κοινωνία, η οποία αναζητεί το
δικό της µέλλον και τη δική της συµµετοχή στο ευρωπαϊκό γί-
γνεσθαι, αν δεν αλλάξουµε τρόπο ζωής, τρόπο αντίληψης και
σκέψης και προσέγγισης των καθηµερινών προβληµάτων, από
τον τρόπο µε τον οποίο διαβιούµε έως τον τρόπο µε τον οποίο οι
δηµόσιοι υπάλληλοι διοικούν το κράτος.

∆ίνουµε µια µάχη. Είµαστε σε µια ευαίσθητη φάση, όχι των δια-
πραγµατεύσεων, αλλά των συζητήσεων, για τους όρους και τις
διαδικασίες λειτουργίας του µηχανισµού υποστήριξης της Ευ-
ρωζώνης, στον οποίο µηχανισµό της Ευρωζώνης ορισµένα
κράτη, ορισµένες κυβερνήσεις, η πλειοψηφία, δηλαδή, του Ευ-
ρωπαϊκού Συµβουλίου, η συντηρητική πλειοψηφία -για να το πω
πιο καθαρά- η πλειοψηφία των κυβερνήσεων που βρίσκονται στη
δική σας πολιτική οικογένεια, οι Χριστιανοδηµοκράτες, δηλαδή,
επέβαλαν τη συµµετοχή του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου.

Ο ίδιος ο Πρόεδρός σας εξάλλου, ο κ. Αντώνης Σαµαράς,
εξερχόµενος της συνάντησης του Ευρωπαϊκού Λαϊκού Κόµµα-
τος, οµολόγησε ότι ενώ ο ίδιος είχε αντίθεση µε τη συµµετοχή
του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου στο µηχανισµό της Ευρω-
ζώνης, του το επέβαλαν οι Χριστιανοδηµοκράτες συνέταιροι και
εταίροι στην πολιτική σας οικογένεια.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Είδαµε και τους σοσιαλι-
στές. Ο κ. Σαρκοζί είναι σοσιαλιστής; Γιατί παραχαράζετε την
αλήθεια;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Οι σοσιαλιστές, κύριε Μαρκόπουλε,
οφείλετε να γνωρίζετε -γιατί γνωρίζω ότι παρακολουθείτε- η σο-
σιαλιστική οµάδα του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ο κ. Σαρκοζί είναι σοσια-
λιστής; Γιατί παραχαράζετε την αλήθεια;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: …ότι το Ευρωπαϊκό Σοσιαλιστικό
Κόµµα, τα σοσιαλιστικά κόµµατα της Ευρωπαϊκής Ένωσης -όχι
τώρα, αλλά εδώ και χρόνια- από την εποχή που συζητούσαµε την
Συνθήκη τη Μάαστριχτ, από τότε είχαµε επισηµάνει την έλλειψη
του µηχανισµού υποστήριξης, από τότε είχαµε προτείνει συγκε-
κριµένες προτάσεις -σαν αυτές που τώρα συζητιούνται, ένα ευ-
ρωπαϊκό νοµισµατικό ταµείο, µηχανισµούς υποστήριξης, νοµική
βάση για τη δανειοδότηση κρατών-µελών της Οικονοµικής και
Νοµισµατικής Ένωσης- και τα αρνήθηκαν όλοι, µε πρώτους και
καλύτερους τους Γερµανούς της κ. Μέρκελ σήµερα. Αλλά, τότε
υπήρχε Κολ. Τότε υπήρχε µια λαµπρή προσωπικότητα, βεβαίως
του δικού σας πολιτικού χώρου, όπως υπήρχαν και άλλοι ηγέτες
σοσιαλιστές στην Ευρωπαϊκή Ένωση, οι οποίοι µπορούσαν µόνο
µε τη δική τους πολιτική παρουσία να εγγυηθούν ένα όραµα της
Ευρώπης, Ενωµένης Ευρώπης, µια κοινής πορείας των λαών της
Ευρώπης.

Σήµερα τι βλέπουµε; Βλέπουµε να υπερισχύει το εθνικό όφε-
λος εις βάρος του κοινοτικού, εις βάρος της ενότητας της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης και αυτό είναι το µείζον πολιτικό ζήτηµα. Και
θα έπρεπε να χαιρετίζετε την µεγάλη επιτυχία του Γιώργου Πα-
πανδρέου -για την Ευρώπη πάνω από όλα, όχι για την Ελλάδα,
γιατί η Ελλάδα θα επωφεληθεί από αυτή τη διαδικασία- να δηµι-
ουργηθεί ο µηχανισµός, αντί να συνδέετε τις δικές σας προσπά-
θειες µε τις δικές µας προσπάθειες, ούτως ώστε αυτός ο
µηχανισµός, τώρα που γίνονται οι συζητήσεις, να είναι σαφής,
να είναι συγκεκριµένος, να είναι αποτελεσµατικός, γιατί πρόκει-
ται περί της πρώτης εφαρµογής του στην Ευρωζώνη. Η Ελλάδα
δεν είναι Ουγγαρία, Ρουµανία, δηλαδή µέλη της Ευρωπαϊκής
Ένωσης που δεν είναι στην ΟΝΕ.

Η Ελλάδα είναι µέλος της Οικονοµικής και Νοµισµατικής Ένω-
σης και έτσι ακόµη και µε τη συµµετοχή του ∆ιεθνούς Νοµισµα-
τικού Ταµείου στο µηχανισµό της Ευρωζώνης, οι όροι και οι
προϋποθέσεις τους οποίους θέτει αυτός ο οργανισµός -το ∆ιε-
θνές Νοµισµατικό Ταµείο όπου επεµβαίνει σε όλες τις χώρες του
κόσµου- πρέπει να συνάδουν και να συµφωνούν µε το κοινωνικό
κεκτηµένο, τόσο στο επίπεδο της ευρωπαϊκής αγοράς, όσο και
στο επίπεδο της Οικονοµικής και Νοµισµατικής Ένωσης. Και

6130 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



αυτή είναι µια δύσκολη άσκηση.
Γι’ αυτό άλλωστε, βλέπετε τον κ. Γιούργκεν, Πρόεδρο του Ευ-

ρωγκρούπ, δηµοσίως να θέτει θέµατα, αµφισβητήσεις και ερω-
τήµατα και ζητάει αποσαφηνίσεις για τον τρόπο µε τον οποίο θα
συµµετάσχει το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο.

Και εσείς τι κάνετε; Αφού οδηγήσατε τη χώρα, εδώ που την
οδηγήσατε, αφού είµαστε ενώπιον των αδιεξόδων στα οποία βρι-
σκόµαστε, τι έρχεστε και µας λέτε; Αφού ορισµένοι από εσάς,
από τη δική σας πολιτική οικογένεια ένωναν τη φωνή τους µαζί
µε ορισµένους άλλους εγχώριους αναλυτές της πολιτικής κατά-
στασης και της οικονοµικής κυρίως κατάστασης της χώρας, για
τους δικούς τους λόγους και πιέζατε και απαιτούσατε γρήγορα
να προσφύγουµε στο ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, έρχεστε και
µας λέτε τώρα «τι είναι αυτά που κάνετε, πού πάτε, ποιο ∆ιεθνές
Νοµισµατικό Ταµείο;» Η Ελλάδα ζήτησε ∆ιεθνές Νοµισµατικό Τα-
µείο;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Βέβαια, ποιος το ζήτησε;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Η Ελλάδα ζήτησε τη συνδροµή της

Ευρωπαϊκής Ένωσης.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ο πρώτος που ανέφερε

το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο ήταν ο Πρωθυπουργός.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κάνετε λάθος. Ήταν ο κ. Τρισέ και η

κυρία Μέρκελ, οι οποίοι δηµοσίως είπαν ότι δεν µπορεί να συ-
γκροτηθεί κανένας µηχανισµός στην Ευρωζώνη, χωρίς τη συµ-
µετοχή του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου, προβάλλοντας το
επιχείρηµα ότι δεν υπάρχει τεχνογνωσία. Και είναι αληθές αυτό.
∆εν υπάρχει τεχνογνωσία στην Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα.
Προβάλλοντας το επιχείρηµα ότι δεν υπάρχει νοµική βάση σε ευ-
ρωπαϊκό επίπεδο. Και είναι αληθές ότι δεν υπάρχει νοµική βάση
και για να υπάρξει νοµική βάση χρειάζεται αναθεώρηση της Συν-
θήκης, δηλαδή δέκα χρόνια.

Αλλά τα προβλήµατα του ελληνικού λαού είναι σηµερινά και
εµείς είµαστε εδώ και γι’ αυτό αγωνιζόµαστε, για να δώσουµε
λύσεις στο σηµερινό πρόβληµα της Ελλάδος, για να ανορθώ-
σουµε την ελληνική οικονοµία, για να µπούµε σ’ ένα δρόµο, σε
µια τροχιά ανάπτυξης, κοινωνικής δικαιοσύνης και πάνω από όλα
συνοχής της κοινωνίας.

Βεβαίως, αυτές είναι έννοιες άγνωστες για τη Νέα ∆ηµοκρα-
τία, αλλά για µας είναι απολύτως η σηµαία η δικιά µας. Και σε
αυτήν την κατεύθυνση, εµείς καλούµε όλες τις υγιείς δυνάµεις
της ελληνικής κοινωνίας σε αυτό το µεγάλο, στο καθαρό, στο
έντιµο αλλά γνήσιο πάνω από όλα, πατριωτικό προσκλητήριο του
Γεώργιου Παπανδρέου.

Ελάτε µαζί µας για να σώσουµε τη χώρα. Εµείς αυτό το δί-
ληµµα αντιµετωπίζουµε, δεν αντιµετωπίζουµε κανένα άλλο δί-
ληµµα. Απαιτούµε από την Ευρωπαϊκή Ένωση µηχανισµό
υποστήριξης και µε όποιους όρους θέλουν εκείνοι.

Αλλά, δεν µπορεί η Ευρωπαϊκή Ένωση να µην δικαιώνει τον
εαυτό της ως µια κοινότητα πολιτικών, κυβερνήσεων, θεσµών,
λειτουργιών και κοινοβουλίων, τα οποία ενδιαφέρονται, όπως
έχουµε διακηρύξει όλα τα προηγούµενα χρόνια, για την κοινή πο-
ρεία των λαών της Ευρώπης στο µέλλον.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ∆’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ)

Η Ελλάδα δεν είναι µόνη της, όσο και αν θέλετε να την πα-
ρουσιάσετε. Είµαστε µαζί µε τους λαούς της Ευρώπης και αγω-
νιζόµαστε σε αυτήν την κατεύθυνση.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Σας ευχαριστούµε,
κύριε Παπουτσή.

Έχει ζητήσει το λόγο ο πρώην Πρόεδρος της Βουλής, κ. ∆η-
µήτριος Σιούφας.

Ορίστε, κύριε Πρόεδρε, έχετε το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Εντάξει, κύριε Πρόεδρε, αλλά

πρέπει να ολοκληρωθεί ο κύκλος των Κοινοβουλευτικών Εκπρο-
σώπων.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Αν θέλετε να προηγηθείτε, πολύ ευ-
χαρίστως.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Σιούφα, µη µε φέρνετε σε
δύσκολη θέση. Άλλος ένας Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος

είναι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): ∆εν χρειάζεται, κύριε

Λαφαζάνη, είναι και πρόνοια του Κανονισµού, καταλαβαίνω και
αυτό που λέτε.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Εντάξει το καταλαβαίνετε αλλά…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ας προχωρήσει ο κ. Σι-

ούφας.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, και

κατά τον Κανονισµό, θα µείνω στο θέµα της ηµερήσιας διάταξης
που είναι η συζήτηση του νοµοσχεδίου του Υπουργείου Περι-
βάλλοντος και πιστεύω ότι είναι σαφές και µέσα και έξω από την
Αίθουσα, ότι µε αυτό το νοµοσχέδιο η Κυβέρνηση έρχεται να
διορθώσει το λάθος, το οποίο έκανε τον Οκτώβριο, να καταργή-
σει τη ρύθµιση για τους ηµιυπαίθριους χώρους που είχε προχω-
ρήσει τότε η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας και ο Υπουργός
ΥΠΕΧΩ∆Ε κ. Γεώργιος Σουφλιάς.

Ο νόµος αυτός είχε ψηφιστεί τον Ιούνιο του 2009 και µ’ έναν
απλουστευµένο τρόπο έλυνε το ζήτηµα των ηµιυπαίθριων
χώρων. Αλλά µια από τις δικές σας πρώτες πρωτοβουλίες ήταν
να φέρετε πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου, µε την οποία ανα-
στέλλατε την εφαρµογή του νόµου αυτού. Και παρακολουθούµε
και αυτή την εβδοµάδα, ακόµη και χθες και σήµερα τις αλλε-
πάλληλες τροποποιήσεις, οι οποίες γίνονται -όχι µόνο αυτές που
έρχονται από τη συζήτηση που γίνεται εδώ στην Ολοµέλεια όπως
έγινε και στην ∆ιαρκή Επιτροπή, που δείχνει ότι αν αφήνατε να
προχωρήσει η εφαρµογή αυτή του νόµου και σηµαντικά έσοδα
θα είχε ο προϋπολογισµός µέχρι το τέλος του 2009 και µικρό-
τερο θα ήταν το έλλειµµα για το 2009.

Οι συνέπειες είναι γνωστές και τώρα αναγκάζεστε κάθε τρεις
και λίγο να κάνετε τροποποιήσεις, για να βρείτε τη σωστή λύση,
αφού ήδη πέρασαν έξι µήνες –είµαστε ήδη στον έβδοµο µήνα-
από τότε που έχετε αναλάβει την διακυβέρνηση της χώρας.

Αν επιδεικνύατε τη σωστή προσοχή, δεν θα ήµασταν εδώ που
είµαστε. Γιατί ανάλογο πράγµα είχε γίνει και µε την αύξηση, την
οποία επιχειρήσατε τότε, στα τέλη κυκλοφορίας των οχηµάτων
και ιδιαίτερα των παλιών οχηµάτων. Τι συνέπεια είχε µε το να αυ-
ξηθούν τα τέλη κυκλοφορίας ειδικά των παλιών οχηµάτων; Από
ό,τι γράφεται στις εφηµερίδες -και εσείς θα πρέπει να µας το
πείτε- περισσότεροι από τριακόσιες χιλιάδες πολίτες πήγαν και
κατέθεσαν τις πινακίδες στην εφορία, για να µη πληρώσουν τα
δραµατικά αυξηµένα τέλη κυκλοφορίας.

Μετρήστε: Έχετε λογαριάσει τι έσοδα χάσατε από αυτήν και
µόνο τη δραµατική αύξηση για λόγους προστασίας του περι-
βάλλοντος -που όλων µας έννοια πρέπει να είναι αυτό- από τη
ρύθµιση την οποία κάνατε τότε; Σας το είχε επισηµάνει και ο ση-
µερινός Πρόεδρος της Βουλής ο κ. Πετσάλνικος ότι αυτό που
κάνετε θα οδηγήσει σε δραµατικές επιπτώσεις για εκείνους που
συµβαίνει να έχουν στα χέρια τους ένα παλιό αυτοκίνητο.

Ήρθε ο Πρωθυπουργός και λέει: έκανα λάθος. Εν τούτοις
όµως το λάθος αυτό –θα το διορθώνατε το 2010- δεν το έχετε
διορθώσει µέχρι σήµερα.

Επίσης, το ίδιο έγινε και µε την κατάργηση της απόσυρσης των
παλαιών αυτοκινήτων. Ψηφίστηκε µια ρύθµιση από την προη-
γούµενη κυβέρνηση. Πολλοί πολίτες, δεκάδες χιλιάδες πολίτες
πήγαν και έδωσαν τα αυτοκίνητά τους για απόσυρση και τα
οποία στη συνέχεια πήγαν σε διαλυτήρια αυτοκινήτων και δεν
έχουν πάρει τα χρήµατα, για τα οποία είχαν δώσει τα αυτοκίνητά
τους προς διάλυση. Ακόµη µια ασυνέπεια από την πλευρά σας.

Θα επικαλεστείτε την οικονοµική κρίση. ∆εν αντιλέγω, αλλά
µετρήστε και πείτε µας από αυτούς τους τριακόσιες χιλιάδες,
που κατέθεσαν τις πινακίδες -άρα δεν πλήρωσαν τριακόσιες χι-
λιάδες πολίτες τα τέλη κυκλοφορίας- τι λιγότερα έσοδα είχε το
δηµόσιο, από το να αφήνατε τα τέλη κυκλοφορίας, όπως ήταν
προγραµµατισµένα για να πληρωθούν.

Ο λόγος για τον οποίο παίρνω το λόγο σήµερα και µιλώ στην
Εθνική Αντιπροσωπεία είναι για να επαναλάβω αυτό το οποίο σας
είπα και µε άλλη αφορµή την προηγούµενη εβδοµάδα. Αν θέλετε,
το παρακολουθείτε, κύριε Παπουτσή, αυτό που θα πω.

Θα ήθελα να αναδείξω για µια ακόµη φορά σήµερα αυτό που
σας είπα προχθές. Και βέβαια και ο εισηγητής µας και οι άλλοι
συνάδελφοι και ο Κοινοβουλευτικός µας Εκπρόσωπος εξέθεσαν
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µε καθαρότητα τη θέση της Νέας ∆ηµοκρατίας. Προβλέπεται να
δηµιουργήσετε ένα πράσινο ταµείο, στο οποίο θα κατευθύνονται
τα έσοδα από τους ηµιυπαίθριους χώρους και εν πάση περιπτώ-
σει, σε πράσινους κωδικούς, όπως αναφέρατε.

Υποστήριξα την προηγούµενη εβδοµάδα η έννοια όλων µας
αυτήν την περίοδο πρέπει να είναι η έξοδος από τη δηµοσιονο-
µική και την οικονοµική κρίση. Αφήστε για αργότερα τα πράσινα
ταµεία και το λέω και σε σας, κύριε Παπουτσή, και στην Κυβέρ-
νηση. Ό,τι έσοδα θα έχετε από την εφαρµογή αυτού του νόµου
-µια και η πλειοψηφία θα το ψηφίσει- κατευθύνετέ τα για να δοθεί
και πραγµατικό µήνυµα είτε στη µείωση του δηµόσιου χρέους
είτε στη µείωση του ελλείµµατος.

Αυτή πρέπει να είναι η πρώτη προτεραιότητα, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αυτήν την περίοδο, έναντι οποιασδήποτε άλλης
προτεραιότητας. Έχει υποστεί ζηµιές το περιβάλλον και µε ευ-
θύνες όλων µας, αλλά αυτή την ώρα δεν είναι το προέχον, για να
δούµε τι θα κάνουµε µετά από τρία ή τέσσερα χρόνια, για να
φτιάξουµε πράσινο. Έπρεπε να το είχαµε ήδη φτιάξει εδώ και
καιρό.

Τι προέχει αυτή την ώρα; Ποιο είναι το πρώτο, ποιο είναι το
δεύτερο, ποιο είναι το τρίτο; Και το πρώτο είναι να µειωθεί το
χρέος, να µειωθεί το έλλειµµα. Στρέψτε αυτά τα 2, τα 2,5, τα
3.000.000.000 ευρώ που θα πάρετε στη µια και στην άλλη κα-
τεύθυνση αυτής της µορφής, για να πάρουν και οι αγορές µή-
νυµα ότι πραγµατικά εδώ έχουµε αντιληφθεί ποιο είναι το
µέγεθος του προβλήµατος. Όταν ζητούµε από τον απλό πολίτη
είτε µε τη µείωση του µισθού είτε µε την οποιαδήποτε άλλη µεί-
ωση που υφίσταται, δεν µπορούµε να σκεφτόµαστε αυτή την
ώρα να φτιάξουµε ένα νέο ταµείο για το περιβάλλον. Αυτή είναι
η άποψή µου, την οποία καταθέτω. Και µάλιστα, σάς την κατα-
θέτει ένας πολιτικός, που σε ό,τι αφορά τα θέµατα της πράσινης
ανάπτυξης, έχει µε έργα στηρίξει αυτή την προσπάθεια.

Θα σας θυµίσω µόνο το νόµο για τις ανανεώσιµες πηγές ενέρ-
γειας του Ιουνίου του 2006, που έβαλε σε µια άλλη τροχιά όλο το
θέµα των ανανεώσιµων -ή όπως εγώ συνηθίζω να λέω- των ανε-
ξάντλητων πηγών ενέργειας. Και είδατε τι ακριβώς έγινε, από 0,3
MW στα φωτοβολταϊκά, στο τέλος του 2009 είχαµε φτάσει τα 50
MW στα φωτοβολταϊκά και θα είναι πιστεύω ακόµα µεγαλύτερο
όλο το επόµενο διάστηµα, εάν συντοµευθούν κι άλλο οι διαδικα-
σίες.

Παραλάβαµε στο χώρο της παραγωγής ηλεκτρικής ενέργειας
από ανεµογεννήτριες περίπου 430 MW και στο τέλος του 2009
σχεδόν πλησιάζουµε τα 1500 MW, από τις ρυθµίσεις που είχε
αυτός ο νόµος, συν µία σειρά άλλα θέµατα. Και δεν το λέει κά-
ποιος ο οποίος αγνοεί το περιβάλλον. Έχει θητεία γύρω απ’ αυτό
το θέµα και προσφορά στο χώρο των ανανεώσιµων πηγών ενέρ-
γειας και της προστασίας του περιβάλλοντος.

Θέλετε να το ακούσετε; Θα είναι για το καλό όλων µας. Αυτή
είναι η άποψη, την οποία ήθελα να καταθέσω ενώπιόν σας, κύριε
Υπουργέ, και στους συναδέλφους και της Πλειοψηφίας, αλλά και
της ελάσσονος Αντιπολίτευσης.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ. Σι-
ούφα.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Μία φράση θα ήθελα να πω, κύριε
Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ορίστε, έχετε το λόγο,
αλλά µόνο για ένα λεπτό.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Θα ήθελα, κύριε Πρόεδρε, µόνο να
εκφράσω τη συµφωνία µου σ’ αυτό το οποίο, µόλις προηγουµέ-
νως, είπε ο Πρόεδρος κ. Σιούφας.

Όσον αφορά τις προτεραιότητες τις οποίες πρέπει να θέ-
τουµε, όχι µόνο ως Κυβέρνηση, όχι µόνο ως Βουλή αλλά ως κοι-
νωνία, συµπεριλαµβανοµένου –προσθέτω εγώ- όµως, και του
Συµβουλίου της Επικρατείας, το οποίο και εκείνο θα πρέπει να
αντιληφθεί ότι βρισκόµαστε σε µια κρίσιµη κατάσταση, σε µια κα-
τάσταση εκτάκτου ανάγκης και να προσαρµόσει τις νοµοθετή-
σεις του και τη διερεύνηση των νοµοθετηµάτων, µε βάση τις
δέουσες προσεγγίσεις. Και ο νοών νοείτω.

Ευχαριστώ πολύ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Επιτρέψτε µου να πω,
είναι εξαιρετικά ενδιαφέρουσα η παρατήρησή σας, κύριε Πα-
πουτσή.

Ο κ. Λαφαζάνης, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Συνα-
σπισµού της Ριζοσπαστικής Αριστεράς έχει το λόγο.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Άκουσα από τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του κυβερνητι-

κού κόµµατος ότι ο κ. Παπανδρέου, αυτή την ώρα, κάνει ένα
πολύ µεγάλο πατριωτικό προσκλητήριο. Εγώ πρώτη φορά ακούω
πατριωτικό προσκλητήριο, για να πάει η χώρα σε µια νέα κατοχή,
σε µια ιδιόµορφη οικονοµική κατοχή. Πρώτη φορά ακούω πα-
τριωτικό προσκλητήριο, για να ξεπέσει η χώρα σε µισοαποικία,
για να µετατραπεί σε Μπανανία και προτεκτοράτο του ∆ιεθνούς
Νοµισµατικού Ταµείου και των διεθνών κεφαλαιαγορών. ∆ιότι
περί αυτού πρόκειται.

Να πω ότι η χώρα αυτή τη στιγµή βουλιάζει. Μέρα µε τη µέρα,
η κατάσταση επιδεινώνεται ραγδαία. Σήµερα, όλα τα βασικά οι-
κονοµικά µεγέθη πάνε από το κακό στο χειρότερο. Από εδώ και
µπρος τα spread δεν πρέπει να τα βλέπει κανένας, δεν έχουν και
κανένα νόηµα να τα βλέπει. ∆ιότι έχουν εκτοξευθεί σε τέτοια ύψη
που δεν έχει σηµασία από δω και µπρος το µέγεθος πλέον και η
εκτόξευσή τους. ∆εν έχει καµµιά απολύτως σηµασία.

Η χώρα έχει µπει σε µια απέραντη οµηρία και έχουµε µια Κυ-
βέρνηση παράλυτη και ανύπαρκτη, η οποία έχει παραδοθεί απο-
λύτως και πλήρως στις διεθνείς κεφαλαιαγορές και τα
διευθυντήρια της Ευρωπαϊκής Ένωσης και της παγκοσµιοποίη-
σης. Μια Κυβέρνηση πρωτοφανώς θεατής των εξελίξεων, η
οποία έχει παραδώσει την σκυτάλη της ουσιαστικής διακυβέρ-
νησης της χώρας σε δυνάµεις εκτός Ελλάδας, οι οποίες κινούν
τα νήµατα, κατευθύνουν τον προσανατολισµό της χώρας σ’ έναν
απολύτως καταστροφικό δρόµο.

Για να υπερασπίσετε, κύριοι της Κυβέρνησης, τα συµφέροντα
του εγχώριου και πολυεθνικού κεφαλαίου, που έχει αυτή τη
στιγµή παρέµβαση στη χώρα, για να υπερασπίσετε ακριβώς αυτά
τα συµφέροντα, έχετε εκχωρήσει πλήρως κάθε ίχνος στοιχειώ-
δους εθνικής ανεξαρτησίας και κάθε ίχνος ενδιαφέροντος για τις
προοπτικές αυτής της χώρας. Αυτή είναι η ωµή πραγµατικότητα.
Αυτή είναι κυνικά η κατάσταση την οποία αντιµετωπίζει η χώρα.
Και σας έχουµε πει ότι απέναντι σ’ αυτήν την κατάσταση υπάρ-
χει εναλλακτική λύση, υπάρχει εναλλακτική πρόταση, υπάρχει
εναλλακτική δυνατότητα, υπάρχουν εναλλακτικές προοπτικές.

∆εν θα σταθώ σε πολλά που άκουσα από τον αξιότιµο συνά-
δελφο του ΛΑΟΣ…

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ποια λέτε, για να ξέρουµε τι λέτε;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: …ο οποίος θέλει να πάει να πιει

καφέ στη «ΜΕΓΑΛΗ ΒΡΕΤΑΝΙΑ». Θεµιτό. Να πάει να πιει καφέ
στη «ΜΕΓΑΛΗ ΒΡΕΤΑΝΙΑ», ασφαλώς. Όµως, έχουν δικαίωµα και
κάποιοι σε αυτές τις ώρες να αγωνίζονται για τις διεκδικήσεις
τους, τα αιτήµατά τους και την προοπτική αυτής της χώρας. Επο-
µένως, δεν κινδυνεύει η δηµοκρατία εάν εµποδίζονται κάποιοι,
υποτίθεται, να πάνε να πιουν καφέ στη «ΜΕΓΑΛΗ ΒΡΕΤΑΝΙΑ».

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: …(∆εν ακούστηκε)
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Με συγχωρείτε, αλλά δεν εµπο-

δίζονται! Και αν ενδιαφέρεται ο κύριος συνάδελφος από το ΛΑΟΣ
για την κατάσταση αυτή, το πρώτο πράγµα που έπρεπε να κάνει,
είναι να αντισταθεί στη νέα κατοχή, στην οποία έχουµε µπει στην
ουσία, στη νέα κατοχή η οποία υποθηκεύει το µέλλον της χώρας
για δεκαετίες.

Και άκουσα και από τον αξιότιµο Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο
του ΠΑΣΟΚ ότι, αν δεν θέτεται προτεραιότητα αυτή την ώρα µε
το νοµοσχέδιο το κλείσιµο της µαύρης τρύπας, το εµπόδιο είναι
το Συµβούλιο της Επικρατείας. Τι να κάνουµε, δεν µπορούµε να
το παρακάµψουµε. Εποµένως, ασφαλώς, έχετε δίκιο, αλλά υπάρ-
χουν και δουλείες. Και από άλλες πλευρές εκφράστηκαν αυτές
οι δουλείες.

Και σας ερωτώ: Το ταµείο αυτό για το περιβάλλον, το πράσινο
ταµείο, εν πάση περιπτώσει, το πρόστιµο αυτό που το πάτε σ’
αυτό το ειδικό ταµείο, λόγω του Συµβουλίου της Επικρατείας το
πάτε; Αυτό είπε ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ -
είναι γραµµένο στα Πρακτικά- και το είπε σχεδόν ευθέως, όχι
απλώς εµµέσως. Γι’ αυτό το κάνετε;
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Σας λέω τώρα, µην κουράζεστε όµως, διότι αυτά τα λεφτά δεν
πρόκειται να πάνε για κανένα περιβάλλον και καµµία αποκατά-
σταση της ποιότητας ζωής, η οποία έχει υποστεί βλάβη και ζηµία
µε την κάλυψη των ηµιυπαίθριων χώρων. Και σας το εξήγησα
αυτό. Αυτό είναι µια ευτελής δηµαγωγική εκφώνηση, την οποία
δεν την αποδίδω ως πρώτη σε εσάς αλίµονο, αλλά εκ των πραγ-
µάτων, αυτός είναι ο προσανατολισµός µιας τέτοιας ρύθµισης
µέσα στο νοµοσχέδιο. ∆ιότι τα λεφτά αυτά θα πάνε αποκλειστικά
και µόνο για το δηµοσιονοµικό πρόβληµα της χώρας, θα πάνε
για τη µαύρη τρύπα. Και νοµίζω χθες ήταν σαφής ο κ. Παπακων-
σταντίνου και σας το είπα και χθες στην οµιλία µου ότι, αν δεν
υπάρξουν πρόσθετα κονδύλια για το περιβάλλον και όλες οι δα-
πάνες του προϋπολογισµού για το περιβάλλον γίνονται από
αυτό το ταµείο, είναι δώρον άδωρον.

Είναι σαν να µας λένε κάποιοι, όπως σας είπα και χθες, ότι ο
έµµεσος φόρος στη βενζίνη αυξήθηκε για να πάµε να κάνουµε
καλύτερη παιδεία, οι έµµεσοι φόροι στα τσιγάρα αυξήθηκαν για
να έχουµε καλύτερη υγεία. Μπορεί δηµαγωγικά να λέει ο καθέ-
νας, αυξάνοντας τους φόρους και επιβάλλοντας εισπρακτικά
µέτρα, διάφορες κατευθύνσεις και προσανατολισµούς που θα
πηγαίνουν τα χρήµατα, για να εξωραΐσει την οδυνηρή πραγµατι-
κότητα. Αυτό όµως δεν έχει καµµία βάση στον προϋπολογισµό
και καµµιά λογική εξήγηση. ∆εν στέκει λογικά µε τίποτα. Τα
λεφτά αυτά θα είναι έσοδα, θα είναι λεφτά του προϋπολογισµού.
Σας είπα επίσης –για να µη µακρηγορώ- ότι είναι άδικο αυτό το
µέτρο. Αυτή τη στιγµή οι κατασκευές δεκάδων χιλιάδων, για να
µην πω, εκατοντάδων χιλιάδων ακίνητων, σπιτιών, έχουν καλυµ-
µένους ηµιϋπαίθριους χώρους. Τα πλήρωσαν πανάκριβα αυτοί
που τα αγόρασαν, τα χρωστούν ακόµη, πληρώνουν στεγαστικά
δάνεια, δεν µπορούν να τα βγάλουν πέρα µε την αποπληρωµή
των δόσεων των στεγαστικών δανείων, δεν τα βγάζουν πέρα και
ερχόσαστε αυτή τη στιγµή να βάλετε σε αυτό τον κόσµο ένα χα-
ράτσι. Και λέω, γιατί δεν υπάρχει ένα κριτήριο που να διαχωρί-
ζει όλους αυτούς που είναι σήµερα είτε στα όρια της φτώχιας
είτε λίγο πάνω από τα όρια της φτώχιας, έστω να µην πληρώ-
σουν αυτό το περίφηµο πρόστιµο. Αυτό όµως δεν το κάνετε,
γιατί, σας είπα, είναι εισπρακτικοί οι λόγοι.

Επίσης, πού θα πάνε τα χρήµατα: Μας λέτε ότι θα πάνε για την
αποκατάσταση του περιβάλλοντος. Αυτό δεν πηγάζει από τις
ρυθµίσεις του νοµοσχεδίου. Όταν παραπέµπετε αυτή τη ρύθ-
µιση, πού θα πάνε τα λεφτά, σ’ ένα προεδρικό διάταγµα µε κά-
ποιες γενικές και αόριστες κατευθύνσεις, αυτό δεν είναι καθόλου
επαρκές και δεν διασφαλίζει ότι αυτά τα λεφτά πράγµατι θα χρη-
σιµοποιηθούν για το περιβάλλον. Και αν θα χρησιµοποιηθούν,
δεν θα χρησιµοποιηθούν µ’ ένα πελατειακό και κοµµατικό τρόπο,
όπως είναι γνωστό ότι γίνεται συχνά µε αντίστοιχα κονδύλια του
προϋπολογισµού.

Και τελειώνω µε την περίφηµη ηλεκτρονική ταυτότητα του κτη-
ρίου. Εδώ κάνουµε κτηµατολόγιο. Πληρώνει πανάκριβο κτηµα-
τόσηµο ο ελληνικός λαός. ∆εν ξέρουµε πού έχουν πάει αυτά τα
λεφτά και τι γίνεται µε αυτή την υπόθεση. Τεράστια ποσά. Πα-
νάκριβα πληρώνει ο ελληνικός λαός και αλλεπάλληλα κτηµατό-
σηµα. Μετά µε τις σπατάλες στη κακοδιαχείριση και τα σκάνδαλα
που έχουν γίνει σχετικά µε αυτή την υπόθεση, ερχόσαστε τώρα
να κάνετε και ηλεκτρονική ταυτότητα του κτηρίου, ανεξάρτητα
από αυτή την προσπάθεια, η οποία µπορούσε να συµπληρωθεί
και να διαµορφώσει ένα αποτέλεσµα θετικό. ∆ηλαδή τι να κάνει
το κτηµατολόγιο, όταν δεν έχει και την ταυτότητα των ακινήτων
είτε οικοπέδων είτε κτηριακών συγκροτηµάτων; Εφόσον πληρώ-
νει πανάκριβα ο ελληνικός λαός για να καταγράφει το ακίνητό
του, πρέπει να επωµιστεί και πρόσθετα έξοδα και πρόσθετες
υπηρεσίες για να γίνει αυτή η ηλεκτρονική ταυτότητα. Φοβούµαι
ότι κάνετε γραφειοκρατικές αυθαιρεσίες πάνω σε µία αυθαιρεσία
που έχει συντελεστεί και η οποία δεν φαίνεται να ανακόπτεται
στο µέλλον.

Είναι προφανές ότι για όλους αυτούς λόγους εµείς θα κατα-
ψηφίσουµε το νοµοσχέδιο αυτό.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Λαφαζάνη.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού

Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αστέριος Ροντούλης.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Μιας και αναφέρθηκαν οι άλλοι συνάδελφοι στο ζήτηµα του

ευρωπαϊκού µηχανισµού στήριξης της ελληνικής οικονοµίας, επι-
τρέψτε µου να πω το εξής. Το ΠΑΣΟΚ δεν πήρε λευκή επιταγή
από τον ελληνικό λαό, για να κάνει τους χειρισµούς που αυτή τη
στιγµή κάνει. Θα µου πείτε ότι η εκλεγµένη Κυβέρνηση και ως
εκλεγµένη Κυβέρνηση, ως εκτελεστική εξουσία, έχει τη δυνατό-
τητα να κάνει διαπραγµατεύσεις, να αρχίσει διαβουλεύσεις.
Ωραία, µέχρι εδώ να συµφωνήσουµε και εµείς. Αλλά το περιεχό-
µενο, το αποτέλεσµα των διαβουλεύσεων αυτών θα πρέπει, πρώ-
τον, να γίνει γνωστό σε όλους τους πολιτικούς Αρχηγούς και
δεύτερο, να έλθει στη Βουλή να το συζητήσει και η Ελληνική
Βουλή, διότι ακούµε για δέσµη µέτρων. ∆εν ξέρουµε πότε θα
έλθει -το καλοκαίρι; το Σεπτέµβριο;- αλλά µπαίνουµε σε µία τρο-
χιά λήψης εκτάκτων µέτρων, για τα οποία µέτρα κανείς προε-
κλογικά δεν εξουσιοδότησε κανέναν. Άρα, η άποψη του Λαϊκού
Ορθόδοξου Συναγερµού είναι ξεκάθαρη. Θα πρέπει σε κάθε πε-
ρίπτωση η ελληνική κοινή γνώµη να πληροφορηθεί το περιεχό-
µενο των διαβουλεύσεων, ενόσω αυτές βρίσκονται εν εξελίξει,
να ξέρουµε και εµείς για τι πράγµατα συζητάµε. Και αφού κατα-
σταλάξει η συζήτηση και υπάρξει ένα αποτέλεσµα, το οποίο επι-
κροτεί η ελληνική Κυβέρνηση, στη συνέχεια να έλθουν εδώ οι
κύριοι που συµφώνησαν, να τα πούµε και στη Βουλή.

Όσον αφορά τη δική µας θέση για το χειρισµό της κρίσιµης
αυτής εθνικής υπόθεσης, επίσης είµαστε ξεκάθαροι. ∆εν µπορεί
να ανακάµψει η ελληνική οικονοµία, δεν µπορούµε να βγούµε
από το καθοδικό σπιράλ της ύφεσης, παρά µόνο αν προχωρή-
σουµε σε δραστική επαναδιαπραγµάτευση του δηµοσίου χρέ-
ους, όχι όµως στα πρότυπα της Λατινικής Αµερικής αλλά όσον
αφορά την επαναρύθµιση των ηµεροµηνιών εξυπηρέτησης, πλη-
ρωµών, δηλαδή, του δηµοσίου χρέους. Και γίνοµαι σαφέστερος.
Αν ένα δάνειο λήγει το 2011, να το πάµε τρία χρόνια πίσω. Λήγει
το 2012; Επίσης τρία χρόνια πίσω. Έτσι, η εθνική οικονοµία θα
κερδίσει µία χρονική ανάσα, προκειµένου να θέσουµε σε κίνηση
τους παραγωγικούς µηχανισµούς της χώρας αυτής. ∆ιότι το µεί-
ζον πρόβληµα, κύριοι συνάδελφοι, δεν είναι το χρέος, δεν είναι
το έλλειµµα, είναι ότι ως χώρα έχουµε µείνει πίσω, έχουµε χάσει
µερίδια της παγκόσµιας αγοράς εργασίας, γιατί πλέον η παρα-
γωγικότητά µας και η ανταγωνιστικότητά µας βρίσκονται στο
ναδίρ. Άρα λοιπόν ή θα ενισχύσουµε το παραγωγικό µηχανισµό
της χώρας ή δεν πρόκειται ποτέ να βγούµε. Άρα, χρειαζόµαστε
µία χρονική ανάσα. Όχι για να µην πληρώσουµε τους δανειστές
µας, αλλά για να µπορέσουµε να τους πληρώσουµε και να είµα-
στε συνεπείς.

Θεωρούµε, λοιπόν, ότι το πρώτιστο µέληµα της ελληνικής Κυ-
βέρνησης στις διαβουλεύσεις πρέπει να είναι η επιδίωξη του κε-
ντρικού αυτού και θεµελιώδους για µας ζητήµατος.

∆εύτερη παρατήρηση. Φεύγω από αυτό και έρχοµαι στο νο-
µοσχέδιο. Παραλάβατε την Κυβέρνηση, κύριε Υφυπουργέ, µε το
προσωπείο των κοινωνικά ευαίσθητων, ωσάν οι άλλοι να µην
ήταν. Τέλος πάντων, εσείς είστε οι κοινωνικά ευαίσθητοι. Ωραία!
Παρακολουθώ ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος όλα τα νοµο-
σχέδια . Σας πληροφορώ ότι σε κανένα νοµοσχέδιο δεν φάνηκε
εµπράκτως η κοινωνική ευαισθησία του ΠΑΣΟΚ, σε κανένα νο-
µοσχέδιο κρίσιµης σηµασίας δεν λήφθηκαν υπόψη οι αιτιάσεις,
τα προβλήµατα, οι ιδιαίτερες ανάγκες ευαίσθητων κοινωνικών
οµάδων. Σε κανένα. Από το φορολογικό, µέχρι το σηµερινό. Πα-
ραδείγµατος χάριν, µε την προηγούµενη κυβέρνηση, ο συντοπί-
της µου κ. Σουφλιάς είχε προχωρήσει σε µία γενναία ρύθµιση.
Έλεγε, δηλαδή, ότι όσον αφορά τους πολυτέκνους, αυτό το
πρόστιµο θα πρέπει να µειωθεί κατά 50% και λέµε για τα άτοµα
µε ειδικές ανάγκες είτε έχουν κινητικά προβλήµατα είτε είναι τυ-
φλοί, επίσης το ίδιο. Γιατί υπάρχει ένα δόγµα –και δεν θα κου-
ραστώ να το λέω συνέχεια στην Αίθουσα αυτή- που λέει ότι η
αναπηρία είναι το ταυτόσηµο της φτώχιας. Και εσείς πάτε «να
βγάλετε από τη µύγα ξύγκι». ∆ηλαδή, αλλάζετε τη ρύθµιση Σου-
φλιά, ενώ κρατάτε όλη τη φιλοσοφία της. Και την αλλάζετε και σ’
ένα σηµείο που θίγει ευαίσθητες κοινωνικές χορδές και ευαί-
σθητες κοινωνικές οµάδες.

Οι πολύτεκνοι σάς µάραναν και πρέπει να σάς πληρώσουν; Οι
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ανάπηροι; Οι τυφλοί; Αυτοί που δεν µπορούν να βαδίσουν, που
χρειάζονται αναπηρικά καροτσάκια; Από αυτούς θα τα πάρετε;
Από αυτές τις κοινωνικές οµάδες θα τα πάρετε; Σας το λέµε µετ’
επιτάσεως µέρες τώρα και δεν αντιδράτε καθόλου, σαν να µην το
ακούτε καθόλου.

Πείτε ότι δεν κάνουµε δεκτό το αίτηµα αυτό, αλλά έλεος!
Υπάρχουν άνθρωποι που πρέπει εµπράκτως να στηριχτούν τώρα.
∆εν λέµε να µην πληρώσουν πρόστιµα. Λέµε, µείωση του προ-
στίµου, διότι οι άνθρωποι αυτοί έχουν κάποιες ιδιαίτερες, ιδιά-
ζουσες ανάγκες, που πρέπει να εξυπηρετήσουν, καθηµερινές
τους ανάγκες. Πρέπει να ταΐσουν στόµατα. ∆εν το ακούτε αυτό
το πράγµα. ∆εν το ακούτε! ∆ηλαδή, βρήκατε να αλλάξετε το
νόµο Σουφλιά, πλήττοντας το µόνο ψήγµα κοινωνικής ευαισθη-
σίας που υπήρχε. Εσείς, οι κοινωνικά ευαίσθητοι.

Έρχοµαι τώρα σε ένα άλλο ζήτηµα. Πού πάνε τα λεφτά; Εµείς
είπαµε πού πάνε τα λεφτά. Σας είπαµε, δεν έχουµε την πολυτέ-
λεια τώρα για να κάνουµε κηπάκια, πρασινάδες τέτοια ωραία πράγ-
µατα. Εσείς θέλετε να τα προωθήσετε εκεί τα λεφτά. Ωραία. Κα-
ταλαβαίνω ότι έχει µία δοµή το νοµοσχέδιο, αν θέλετε µία κεντρική
αντίληψη, να ξεπεράσουµε το σκόπελο του Συµβουλίου της Επι-
κρατείας και γι’ αυτό δίνετε τα σαράντα χρόνια, γι’ αυτό λέτε ότι
θα πάει σ’ ένα πράσινο ταµείο κ.λπ.. Το καταλαβαίνω εγώ αυτό.
Να το σεβαστώ; Να το σεβαστώ και αυτό. Αλλά πείτε µου το εξής.

Γιατί δεν χρησιµοποιείτε κατά αναπτυξιακό τρόπο το χρήµα
αυτό; Και λέτε ότι θα τα δώσουµε για περιβαλλοντικές αναπλά-
σεις των δήµων. Εγώ σας είπα συγκεκριµένα την πρόταση του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, βάλτε τα στο πρόγραµµα «Εξοι-
κονοµώ κατ’ οίκον». Είναι το ίδιο περιβαλλοντικό πρόγραµµα, το
οποίο κι εσείς θέλετε να το προχωρήσετε. Να πολλαπλασιαστούν
τα σπίτια ή τα κίνητρα που θα δοθούν στους ανθρώπους για να
προχωρήσουν στην ενεργειακή επάρκεια των κτηρίων τους, των
σπιτιών τους. Είναι επίσης ένα πρόγραµµα, το οποίο ταιριάζει µε
αυτό που λέτε εσείς πράσινη ανάπτυξη και θα λειτουργήσει ως
αναπτυξιακός µοχλός στην ελληνική οικονοµία µε περιβαλλο-
ντικό µανδύα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Γιατί δεν το προχωράτε αυτό; Υπάρχουν και κοινοτικά κονδύ-

λια στο πρόγραµµα «εξοικονοµώ κατ’ οίκον».
Η πρότασή µας, λοιπόν, είναι αυτή. ∆εν θα έχετε πρόβληµα µε

το Συµβούλιο της Επικρατείας. Προχωρήστε, θα λειτουργήσετε
αναπτυξιακά µε αυτό που σας λέµε.

Έρχοµαι σε κάτι τελευταίο, µε την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε,
πάντα.

Στην περιβόητη ταυτότητα του κτηρίου. Τώρα δε µου λέτε,
κύριε Υφυπουργέ, θα κάνετε τους ανθρώπους, τους ιδιοκτήτες
φόρου υποτελείς σε συντεχνιακά συµφέροντα; Καταλαβαίνετε τι
εννοώ, να µη γίνω σκληρότερος. Ποιος θα πληρώνει τους αν-
θρώπους αυτούς που θα κάνουν αυτούς τους ελέγχους, που θα
τραβάνε το βίντεο, θα τραβάνε φωτογραφίες, ξέρω εγώ τι θα κά-
νουν; Ποιος θα τους πληρώνει; Και λέτε: θα βγάλουµε προεδρικό
διάταγµα και θα τους πληρώνουν οι ιδιοκτήτες. ∆ηλαδή, πόσα
βάρη θα επωµισθούν αυτοί οι έρηµοι οι ιδιοκτήτες;

Σας είπα και χθες, σαράντα ένα τέλη και φόρους υφίσταται το
ακίνητο, τώρα που µιλάµε. Κι εσείς και άλλη έµµεση φορολογία.
Αυτό είναι φόρος υποτέλειας. ∆ιαχρονικά. ∆ιότι, προσέξτε να
δείτε, δεν θα γίνει άπαξ αυτό, θα αναβαθµίζεται συνεχώς. ∆εν θα
πάει κάποιος να ελέγχει µόνο µία φορά το κτήριο. Θα ελέγχεται
πολλαπλώς ένα κτήριο και όσον αφορά τις εγκαταστάσεις του.
∆ηλαδή, θα µπαίνουν τρεις τέσσερις επιθεωρητές µέσα. Ανά
πόσο χρονικό διάστηµα; Ανά ένα χρόνο; Ανά δύο χρόνια; Ανά
τρία χρόνια; Θα τα καθορίσετε µε προεδρικό διάταγµα.

Κοιτάξτε να δείτε. Τα άρθρα 1, 4 να τα αποσύρετε. Είναι
εµπαιγµός για την κτηµαταγορά, είναι κάρφος στο µάτι και στα
συµφέροντα των ανθρώπων, των νοικοκυραίων που εργάστηκαν
µία ζωή και έκαναν ένα κτήριο -και ένα για το παιδί τους- για να
κατοικούν κι εσείς τους βάζετε όλα αυτά τα επιπρόσθετα βάρη.

Έρχοµαι τώρα και στον κ. Λαφαζάνη, γιατί δεν θέλω να αφήσω
τίποτα αναπάντητο.

Κύριε Λαφαζάνη, εµείς στο Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό δεν

διαφωνούµε καθόλου, ο πολίτης να διεκδικεί µε ειρηνικό τρόπο
τα δικαιώµατά του. Και αν είπε µια κουβέντα ο συνάδελφος, ο κ.
Γεωργιάδης, για καφέ κ.λπ., εννοούσε ότι δεν θα πρέπει να πα-
ρακωλύεται η ελεύθερη δράση και λειτουργία των άλλων συ-
νανθρώπων µας, αλλά εµείς ποτέ δεν θέσαµε εν αµφιβόλω και
σε αµφισβήτηση το δικαίωµα του καθενός σ’ αυτή τη χώρα να
διαµαρτύρεται κατά τρόπο ειρηνικό και κατά τρόπο ανεκτό από
τις συνταγµατικές µας διατάξεις.

Αλλά σας θέτουµε ένα ερώτηµα.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Τα κόµµατα της Αριστεράς, λέτε ο κόσµος στο πεζοδρόµιο.

Ωραία. Να βγούµε στο πεζοδρόµιο, να τα κάνουµε λίµπα, να τα
κάψουµε, να τα σπάσουµε. Θα βρεθεί λύση στο πρόβληµα του
δηµόσιου χρέους;

Εµείς, κύριε Λαφαζάνη, λέµε το εξής απλό. Ο κόσµος πρέπει
να αντιδράσει στην κάλπη και να αντιδρά στην κάλπη. Όχι στο
πεζοδρόµιο. Στην κάλπη η αντίδραση. Εκεί πονάει το σύστηµα.
∆εν πονάει το σύστηµα στο να ρίχνουµε πέτρες και τούβλα και να
κατεβάζουµε τζαµαρίες. Επιτείνουµε το πρόβληµα και δεν το λύ-
νουµε.

Σε κάθε περίπτωση, όµως, σας ξαναλέω προς αποφυγή παρε-
ξηγήσεων, ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός βεβαίως και δέχε-
ται κινητοποιήσεις πολιτών για να διασφαλίσουν τα συµφέροντά
τους. Οι κινητοποιήσεις αυτές, όµως, δεν πρέπει να έρχονται σε
αντίφαση, σε αντίθεση µε το εθνικό συµφέρον, αλλά και το δι-
καίωµα ελευθερίας δράσης και λειτουργίας των άλλων συναν-
θρώπων µας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
Ευχαριστώ για την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστώ, κύριε Ρο-

ντούλη.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε...
ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Για µισό λεπτό ο κ. Λα-

φαζάνης έχει το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Είναι προφανές ότι επιδείνωσε τη θέση του ο Κοινοβουλευτι-

κός Εκπρόσωπος του ΛΑΟΣ και τη θέση της παράταξής του.
Κύριοι του ΛΑΟΣ, πρέπει να πάρετε κάποτε απόφαση και να

αποδεχτείτε ότι όταν κινητοποιούνται οι εργαζόµενοι και οι πο-
λίτες, αυτό έχει επίπτωση στο κοινωνικό σύνολο. ∆εν είναι δυνα-
τόν να γίνεται µία µεγάλη πορεία και αυτή να γίνεται µε
ελικόπτερα. Θα γίνεται στους δρόµους η πορεία! Αυτό παρακω-
λύει ασφαλώς τη συγκοινωνία. Αυτό ασφαλώς έχει δυσµενή επί-
πτωση στην αγορά.

Λοιπόν, µη µου λέτε ότι θα κινητοποιηθεί κάποιος, θα κάνει
δράση αγωνιστική, απεργιακή κινητοποίηση και δεν θα έχει καµ-
µιά επίπτωση σε κανέναν άλλον. ∆ιότι, τότε δεν θέλετε να υπάρ-
χει απεργιακή κινητοποίηση, δεν θέλετε να υπάρχει λαϊκή
κινητοποίηση. Και αν δεν το θέλετε να το πείτε καθαρά, αλλά όχι
στρεψοδικώντας. Γιατί όλοι καταλαβαίνουµε σ’ αυτήν την Αί-
θουσα τι θέλετε να πείτε.

Και δεύτερον..
ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εντάξει, κύριε Λαφα-

ζάνη.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Με συγχωρείτε, κύριε Πρόεδρε,

γιατί είναι σοβαρό το δεύτερο που είπε. Εµείς είµαστε υπέρ των
ειρηνικών αγώνων. Γιατί ανακατεύετε, να κατέβουν, λέτε, να τα
σπάσουν, ποιος τα λέει αυτά τα πράγµατα, κύριε του ΛΑΟΣ; Πού
νοµίζετε ότι είστε; Στη δεκαετία του ’50; Στην αντικοµουνιστική
υστερία την µετεµφυλιακή ζείτε; Αυτά λέει ο ΣΥΡΙΖΑ, αυτά λέει το
Κ.Κ.Ε., αυτά λέει η Αριστερά; Αυτά αποδίδετε;

ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κατανοητό.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Λοιπόν, είµαστε υπέρ των ειρη-

νικών αγώνων. Ειρηνικοί αγώνες είναι αυτοί οι οποίοι ανοίγουν
δρόµους για τις κοινωνίες και για την ιστορία. Κάποιοι πρέπει να
καταλάβουν ότι όταν µία χώρα οδεύει σε µία νέα οικονοµική κα-
τοχή….

ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Φτάνει, κύριε Λαφα-
ζάνη.
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ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: …σε µια κατοχή και σε µία νέα
αποικιοκρατία, ο ελληνικός λαός έχει χρέος και όφελος να αντι-
δράσεις αντί, όπως θέλετε εσείς, να κάθεται στον καναπέ και να
δυσφορεί και να διαµαρτύρεται ενδοοικογενειακώς, διότι έτσι
δεν µπορούν να ανοίξουν δρόµοι αντιδράσεων. Αυτό πρέπει να
αντιληφθείτε!

ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ιδιαιτέρως χρήσιµη
ήταν η διευκρίνιση για τις ειρηνικές διαδηλώσεις.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µην επιδεινώ-
νετε τα πράγµατα. Θα µου επιτρέψετε να πω ότι δεν πρέπει να
κάνετε καν τέτοια εποικοδοµητική παρέµβαση σε εµάς. Σε εµάς
ιδιαίτερα. Είµαστε στο πεζοδρόµιο και στο δρόµο από παιδάκια.

ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μα, εγώ σας επαι-
νούσα.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Όχι, δεν µας επαινείτε, αφήνετε
πάλι έναν υπαινιγµό. Λοιπόν, δεν χρειάζεται αυτό.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ορίστε, κύριε Ρο-

ντούλη.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ: Να τελειώσουµε, όµως, κάποτε. Περι-

µένουµε δεκαπέντε ώρες.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Ιωαννίδη, για δέκα δευτερό-

λεπτα θα µιλήσω.
Κύριε Πρόεδρε, για πρώτη φορά ακούσαµε στην Αίθουσα

αυτή από Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΣΥΡΙΖΑ έναν ύµνο
υπέρ των ειρηνικών διαδηλώσεων!

ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Φτάνει, κύριε Ρο-
ντούλη.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Αυτό το µάθηµα, όµως, που µας
έκανε ο κ. Λαφαζάνης, να το κάνει σε κάποιες συνιστώσες του
ΣΥΡΙΖΑ που ακολουθούν µία άλλη πρακτική.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: ∆εν θα έχει την τελευταία λέξη ο
κ. Ροντούλης. ∆εν µπορεί να αναφέρεστε στις συνιστώσες ενός
κοινοβουλευτικού κόµµατος …

ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Αυτοί
που προκαλούν όµως, δεν σέβονται κανέναν.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): ∆εν θα τελειώσουµε
ποτέ, κύριε Λαφαζάνη. Σεβαστείτε τους συναδέλφους.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής, είκοσι οχτώ µαθητές και
µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί από το Αρσάκειο Γενικό Λύκειο
Θεσσαλονίκης, Β’ Τµήµα.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο κ. Λάµπρος Μίχος έχει το λόγο.
ΛΑΜΠΡΟΣ ΜΙΧΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Άκουσα προηγουµένως για πολλοστή φορά τον ισχυρισµό της

Νέας ∆ηµοκρατίας ότι το ΠΑΣΟΚ ευθύνεται για την καταβύθιση
της οικονοµίας. Θα ήθελα να το σχολιάσω αυτό, περιγράφοντας
πώς το παροµοιάζει αυτό περίπου ο κόσµος. Υπάρχει λέει ένας
παντελώς ανεπιτήδειος οδηγός, ο οποίος δυστυχώς έπιασε τι-
µόνι, οδηγεί εντελώς αδέξια, περνάει µια διάβαση µε κόκκινο και
χτυπάει ένα παιδί. Ευτυχώς που βρίσκεται ένας ευαίσθητος πο-
λίτης στη διάβαση που παίρνει το παιδί στα χέρια του και το πη-
γαίνει στο νοσοκοµείο. ∆υστυχώς για το παιδί ο δράστης, δεν
φτάνει που έπιασε τιµόνι και που πέρασε διάβαση, ενώ δεν
έπρεπε να οδηγεί, παρ’ όλα αυτά οδηγούσε, εγκατέλειψε το
θύµα του και εξαφανίστηκε. Ο προστρέξας συνεχίζει να βρίσκε-
ται στο προσκέφαλο του παιδιού στο νοσοκοµείο, το οποίο
ακόµα δεν ξέρουµε αν θα ζήσει ή δεν θα ζήσει. Τελικώς όµως ο
δράστης συλλαµβάνεται και οδηγείται στο δικαστήριο. Και αντί
να σκύψει το κεφάλι και να ζητήσει συγγνώµη, τουλάχιστον να
προσπαθήσει να δικαιολογηθεί γιατί έπιασε τιµόνι και για όλα τα
λάθη που έκανε, για τις βαριές του εγκληµατικές πράξεις, ξέρετε
τί κάνει; Ρίχνει τα βάρη στον ευαίσθητο πολίτη που προσέτρεξε
και ξηµερώνεται στο προσκεφάλι του παιδιού, διότι άργησε –
λέει- να πάει το παιδί στο νοσοκοµείο! Καταλαβαίνετε ποιος είναι

ο δράστης, ποιο είναι το θύµα και τελικώς ποιοι είναι αυτοί που
βρίσκονται στο προσκέφαλο που παιδιού, που ακόµα δεν ξέ-
ρουµε αν θα ζήσει ή δεν θα ζήσει.

Εγώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω καλά λόγια και έπαινο
για την ηγεσία του Υπουργείου Περιβάλλοντος. Και για τα πρό-
σωπα που απαρτίζουν την ηγεσία του Υπουργείου, έχω και εκτί-
µηση και εµπιστοσύνη. Είναι όµως, και οι πολιτικές. Μολονότι,
συµφωνώ µε το νοµοσχέδιο, θα ήθελα να κάνω κατ’ αρχάς κά-
ποιες γενικές παρατηρήσεις.

Πήρα ερέθισµα από το Γ’ κεφάλαιο που αναφέρεται στις µη-
τροπολιτικές αναπλάσεις. Μπορεί να θεωρηθεί ως παράπονο,
διότι εκεί εκπονείται ειδικό αναπτυξιακό σχέδιο για το Φάληρο,
επιβεβληµένο να γίνει. ∆εν είναι όµως παράπονο, είναι κραυγή
αγωνίας, διότι στη θέση του Φαλήρου θα µπορούσε να βρισκό-
ταν ο Σκαραµαγκάς, ο Ασπρόπυργος, η Ελευσίνα και όλες αυτές
οι περιοχές που πολιτικές επιλογές η χούντα, ασπόνδυλοι αξιω-
µατούχοι και βεβαίως το ιδιωτικό κεφάλαιο και το κέρδος, αδη-
φάγα το καταβρόχθισαν µε πολύ µεγάλη βουλιµία και το φυσικό
κεφάλαιο και το ιστορικό κεφάλαιο και το πολιτιστικό κεφάλαιο
και το ανθρώπινο κεφάλαιο, χάριν του κέρδους.

Λέω λοιπόν ότι δυστυχώς και αυτές οι περιοχές της ∆υτικής
Αθήνας, της δυτικής Αττικής του Πειραιά και άλλες πολλές τέ-
τοιες περιοχές και της δυτικής Θεσσαλονίκης και άλλες περιοχές
που φθίνουν και µειονεκτούν, είναι θύµατα των µέσων όρων. Ξέ-
ρετε πολύ καλά τί εννοώ. Όπως το µέσο εισόδηµα, σύµφωνα µε
το οποίο είµαστε όλοι πλούσιοι ή δεν ξέρουµε τί να κάνουµε τα
λεφτά µας. Έτσι λέγεται και για την Αττική, ότι αναλογούν –λέει-
δυόµισι τετραγωνικά µέτρα πρασίνου ανά κάτοικο. Παραβλέπε-
ται όµως, ότι σε κάποιους αντιστοιχούν πενήντα µέτρα και σε κά-
ποιους πέντε πόντοι.

Σε εµάς λέµε να προσέχουµε το ξύρισµα για να µην κατανα-
λώνουµε πολύ νερό, σήµερα όµως ανακαλύφθηκαν εκατό περί-
που πισίνες σε κάποια πλεονεκτική περιοχή που µάλιστα είχαν
το θράσος –λέει- τόλµησαν σ’ αυτή την περίοδο να µην δηλώ-
σουν τις πισίνες ως τεκµήριο. Εκεί έφτασε δηλαδή, έσταξε στο
νερό αυτή η υπόθεση της προστασίας των συµφερόντων τους.

Σ’ αυτές τις περιοχές που συνωθούνται όλες αυτές οι στρα-
τιές των κατατρεγµένων ανθρώπων, που µαστίζονται από την
ακραία αποβιοµηχάνιση, από τη φτώχεια και την ανεργία, υπάρ-
χει ταυτόχρονα και το στίγµα της περιβαλλοντικής υποβάθµισης.

Ειδικότερα για την περιοχή της δυτικής Αθήνας, θα ήθελα να
πω ότι δυστυχώς το πάρκο που φέρει το όνοµα του Αντώνη Τρί-
τση, στο πρόσωπο του οποίου έγινε επανειληµµένως σήµερα
αναφορά, δυστυχώς ακόµα µαραζώνει. Έχουµε ακόµα την υπο-
ψία ότι θα συνεχιστεί η προσπάθεια εγκατάστασης µεγάλης µο-
νάδας παραγωγής ηλεκτρικού ρεύµατος στον Ασπρόπυργο, η
οποία θα εγκατασταθεί σε µια προέκταση της περιοχής που έχει
σχηµατιστεί από τοξικά, δυστυχώς, απόβλητα.

Βλέπουµε ακόµη ότι στην Αττική µόνο µια περιοχή σηκώνει το
βάρος των απορριµµάτων του Λεκανοπεδίου δυστυχώς. Βλέ-
πουµε µια περιοχή µόνο ότι έχει καταστρεµµένες θάλασσες.
Ακούµε για την προστασία όλων των ορεινών όγκων, αλλά δυ-
στυχώς το ποικίλο παραβλέπετε.

Λέω λοιπόν ότι ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ και Πρωθυπουργός
προεκλογικά αναφέρθηκε στο ιδιότυπο «περιβαλλοντικό απαρ-
τχάιντ» που σηµειώνεται στη δυτική Αθήνα.

Κύριε Υπουργέ, δυστυχώς µέχρι σήµερα δεν είδα σαφή τη
βούληση της Κυβέρνησης ότι είναι αποφασισµένη να γκρεµίσει
αυτό το ιδιότυπο «περιβαλλοντικό απαρτχάιντ» της δυτικής Αθή-
νας. Και ήταν µια πολύ µεγάλη ευκαιρία µε τη θέσπιση του περι-
βαλλοντικού ισοζυγίου, ακριβώς η έννοια του περιβαλλοντικού
ισοζυγίου, να εµπλουτιστεί από εξισορροπητικές πολιτικές για
να µην συνεχιστεί να ζούµε σε µια κοινωνία και άνιση και άδικη
και διαιρεµένη. Να µην ζούµε σ’ ένα Λεκανοπέδιο και άνισο και
άδικο και διαιρεµένο.

Πού είναι λοιπόν η βούληση; Πότε θα εκδηλωθεί η βούληση
της Κυβέρνησης για να γίνουν αυτές οι γενναίες εξισώσεις, για
να σταµατήσει αυτή η εξέλιξη των ανισοτήτων; Αυτές οι ανισό-
τητες που παράγονται από την κοινωνική αδικία και εξαλείφονται
ή αµβλύνονται από την επέµβαση του κράτους.

Υπό αυτή την έννοια θα ήταν σύµφωνο µε τις αντιλήψεις που
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προανέφερα να πούµε ότι πολυµελή νοικοκυριά κατοικούν σε
µικρά διαµερίσµατα, γιατί δεν χωράνε, όχι γιατί ήθελαν να µεγα-
λώσουν το σαλόνι τους.

Θα έλεγα έτσι κάπως γενικά, περιγραφικά αλλά µε µεγάλη αί-
σθηση του χρέους που απευθύνοµαι στη Εθνική Αντιπροσωπεία
και µε επίγνωση του τί λέω, θα έπρεπε να ήταν συµβολικό το τί-
µηµα σε όλες αυτές τις περιπτώσεις των µικρών διαµερισµάτων
που κατοικούν πολυµελείς οικογένειες και προφανώς ζούνε φτω-
χές οικογένειες. Να ήταν συµβολικό το τίµηµα -ενδεχοµένως, 1
ευρώ για κάθε τετραγωνικό µέτρο- γι’ αυτές δηλαδή, τις οικογέ-
νειες που µοναδικό περιουσιακό στοιχείο είναι το διαµέρισµα στο
οποίο µένουν.

∆εν θα προσδιορίσω περιοχές, αλλά είναι βέβαιο ότι και σε
καλές λεγόµενες περιοχές διαβιούν και εκεί οικογένειες που µα-
στίζονται από το στίγµα αυτής της ανέχειας.

Υπό αυτήν την έννοια εγώ, κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, υπερψηφίζω το νοµοσχέδιο, αλλά θέλω, καταλήγο-
ντας να σηµειώσω ότι η διαφορά από το νόµο που ψήφισε ο Σου-
φλιάς υπηρετώντας µια άλλη κυβέρνηση είναι η θέσπιση ακριβώς
αυτών των ρυθµίσεων, κύριε Υπουργέ, που πραγµατικά αυτές
µας διαφοροποιούν από την πολιτική του Σουφλιά και της Κυ-
βέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας και όχι το λίγο αριστερά, λίγο
δεξιά, λίγο παραπάνω ή λίγο παρακάτω.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Μίχο.

Το λόγο έχει ο κ. Ιωάννης Ιωαννίδης Βουλευτής Α’ Θεσσαλο-
νίκης της Νέας ∆ηµοκρατίας.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το Υπουργείο έχει φέρει µέχρι

τώρα τρία νοµοσχέδια. Το ένα είναι για τα δάση της Αττικής µε
το οποίο το ξεχωρίσατε τελείως την υπόλοιπη Ελλάδα και τα
άλλα δύο είναι αυτά που έχει φέρει ο κ. Σουφλιάς πριν τις εκλο-
γές, τα οποία τα ανέστειλε, τα έβαλε στην άκρη ή τα τροποποί-
ησε.

Το πρώτο ήταν για τα αυξηµένα τέλη των παλαιών αυτοκινή-
των µε το πνεύµα, ώστε να πληρώσει αυτός, ο οποίος έχει παλιό
αυτοκίνητο, να µπορέσει να πάρει επιδότηση εάν αγοράσει και-
νούργιο. Στην απόσυρση έπαιρνε χρήµατα, στην επιδότηση
έπαιρνε πάλι χρήµατα για να αγοράσει καινούργιο αυτοκίνητο,
ώστε να αντικατασταθεί ένα µεγάλο αυτοκίνητο παλιό µ’ ένα
µικρό καινούργιο και να έχει οικονοµία κάποιος και στη βενζίνη,
αλλά οπωσδήποτε να υπάρχει µείωση στους ρύπους που είναι
αυτό το οποίο αποζητά κάποιος στην κοινωνία την οποία ζει.

Τότε, πήρατε τα χρήµατα και δεν κοιτάξατε να αλλάξετε το
στόλο -εκατό χιλιάδες άνθρωποι ζουν από αυτό- και ταυτόχρονα,
το βασικότερο, το περιβάλλον, ώστε να επιβαρύνεται λιγότερο.

Άκουσα και τον συνάδελφο του ΠΑΣΟΚ, προηγουµένως, να
λέει για το 10% του νόµου Σουφλιά στην αντικειµενική αξία.
Εσείς βάλατε από 5% έως 15%, δηλαδή, ο µέσος όρος 10% είναι
πάλι, αλλά ανάλογα µε τη ζώνη που θα είναι ένα σπίτι. Αν είναι σε
µια φτωχή περιοχή να είναι λιγότερο. Και πράγµατι υπάρχουν άν-
θρωποι που έχουν ένα καλύβι και αναγκάστηκαν να κλείσουν ορι-
σµένα υπόγεια, είτε είναι πολύτεκνοι είτε είναι ανάπηροι, είτε
είναι πάµφτωχοι. Πιστεύω ότι θα χρειαζόταν µια ευαισθησία γι’
αυτούς τους ανθρώπους, εφόσον το κοιτάξατε και το κάνατε από
5% έως 15% και δεν ήταν µια στάνταρ τιµή, όπως η ρύθµιση του
κ. Σουφλιά.

Παγώσατε τη ρύθµιση αυτή την οποία σπεύσατε και να κα-
ταργήσετε όπως, επίσης, αφήσατε µετέωρους δεκάδες χιλιάδες
συµπολίτες µας, οι οποίοι είχαν ξεκινήσει τη διαδικασία τακτο-
ποίησης των χώρων τους. Παγιδευτήκατε, κατά κάποιο τρόπο,
στην ίδια σας την ρητορική, µε αποτέλεσµα περισσότερο να συ-
νεχίζετε να ταλαιπωρείτε τους πολίτες παρά να δίνετε οριστικές
λύσεις.

Είχατε χαρακτηρίσει την προηγούµενη ρύθµιση αµιγώς ει-
σπρακτική. Μα, και τώρα προβλέπεται η καταβολή προστίµου,
για να µπορέσουν να διατηρήσουν οι ιδιοκτήτες τους ηµιυπαί-
θριους χώρους. Επίσης, επιτρέψτε µου να σας πω ότι η προη-
γούµενη δήθεν αµιγώς εισπρακτικού χαρακτήρα ρύθµιση, όπως

λέγατε, αφορούσε τη δυνατότητα διατήρησης µόνο ηµιυπαί-
θριων και κλειστών χώρων, που άλλαξαν χρήση. Ενώ, στο παρόν
σχέδιο νόµου περιλαµβάνονται σοφίτες, πατάρια, πυλωτές,
χώροι ηλεκτρονικών εγκαταστάσεων και αίθουσες κοινωνικών εκ-
δηλώσεων. Εγώ νοµίζω ότι εδώ επιβαρύνεται σηµαντικά το περι-
βάλλον.

Ένα άλλο σηµείο, στο οποίο διαφωνούµε πλήρως -γιατί ανα-
φέρατε, κύριε Υπουργέ, στην οµιλία σας ότι πράγµατι κοιτάζετε
ο κόσµος να έχει µια ασφάλεια ως προς την κατοικία του- είναι
ότι η διατήρηση της ρύθµισης αυτής είναι για σαράντα χρόνια.
Αυτό δεν υπάρχει πουθενά σε όλο τον κόσµο, είτε στην Αγγλία
είτε σε άλλα κράτη είναι ενενήντα εννέα χρόνια. Εκεί περίπου,
στα εκατό χρόνια, είναι και η ζωή ενός κτηρίου, που γίνεται µε
µπετόν στην Ελλάδα και αυτό το παραδέχονται όλοι οι τεχνικοί.

Λοιπόν, τι θα γίνει; Μετά από σαράντα χρόνια ο οιοσδήποτε
Υπουργός Περιβάλλοντος που θα είναι τότε, θα φέρει καινούρ-
για ρύθµιση; Για ποιο λόγο, λοιπόν, δεν φροντίζετε να είναι οι άν-
θρωποι εξασφαλισµένοι πραγµατικά και ξέρετε πόσο πολύ έχει
ο Έλληνας την κατοικία. Πουθενά δεν είναι τα ποσοστά της ιδιο-
κατοίκησης τόσο ψηλά όσο στην Ελλάδα. Ο Έλληνας αγαπάει
να έχει το κεφάλι του µέσα σε «τέσσερα ντουβάρια», όπως λέµε,
και να είναι εξασφαλισµένος ότι αυτό είναι δικό του. Θα µπο-
ρούσατε, λοιπόν, και εγώ κάνω έκκληση να τους εξασφαλίσετε
όλους αυτούς.

Για ποιο λόγο να είναι σαράντα χρόνια; Από πού βγαίνει αυτό
τεχνικά; Γιατί είναι σωστό αυτό το πράγµα, όταν θα χρειαστεί τα
δικά µας τα παιδιά και τα εγγόνια να ξαναβρεθούν σε µια κατά-
σταση ρύθµισης αυτών των ηµιυπαίθριων; Τότε, σκεφτείτε ότι θα
υπάρχουν τα πάντα σε κατάστιχα, τα οποία είναι κλεισµένα και
ρυθµισµένα από τη δική σας ρύθµιση. Τότε τι µπορεί να συµβεί
αν κάποιος δεν είναι σωστός µετά από σαράντα χρόνια; Κοιτάξτε
το και πιστεύω ότι θα προσφέρετε µεγάλη υπηρεσία στον κόσµο,
εάν δώσετε ως όριο όλη τη ζωή της οικοδοµής.

Εισάγετε άλλη µια οικονοµική επιβάρυνση για τους ιδιοκτήτες.
Αναφέροµαι στη πρόβλεψη τήρησης ταυτότητας του κτηρίου του
άρθρου 4, οι οποίοι θα µπουν και σε µια διαδικασία διαφόρων
ελέγχων, προκειµένου να εκδοθεί το πιστοποιητικό πληρότητας
για την ταυτότητα του κτηρίου.

Στην παράγραφο 5, του ίδιου άρθρου προβλέπεται η έκδοση
προεδρικού διατάγµατος και εκεί θα ορίζονται οι αµοιβές των
ιδιωτών µηχανικών επιθεωρητών, που θα βαρύνουν τους υπό-
χρεους. Το είπαν και οι συνάδελφοι από άλλα κόµµατα, ότι η οι-
κοδοµή αυτή τη στιγµή έχει υποστεί µια µεγάλη πολεµική.
Μπορεί να είναι πολύ άσχηµα τα πράγµατα για την πατρίδα µας
οικονοµικά, αλλά ας µην ξεχνάµε ότι όταν χτίζεται µια οικοδοµή
πληρώνουν ΙΚΑ, πληρώνουν ένσηµα και υπάρχει και το 21% την
ώρα, που αγοράζεις κάτι σαν περιουσιακό στοιχείο και στη συ-
νέχεια έρχεται ο Φόρος Μεγάλης Ακίνητης Περιουσίας, που
έβαλε η Νέα ∆ηµοκρατία. Αυτοί που έχουν ας τα πληρώνουν
υπάρχουν, όµως, και άνθρωποι οι οποίοι πραγµατικά πριν από
είκοσι, είκοσι πέντε χρόνια πήραν ένα πράγµα αξίας, µπορεί να
ήταν σε άλλη κατάσταση και αυτή τη στιγµή να φυτοζωούν και να
µην µπορούν να πληρώσουν όλα αυτά τα βάρη, στα οποία υπό-
κειται η οικοδοµή. Ας σκεφτούµε δε ότι εκατόν πενήντα επαγ-
γέλµατα ζουν από την οικοδοµή.

Έρχοµαι τώρα στην τροπολογία, που κατέθεσα για το άρθρο
5. Πρόκειται για ένα αίτηµα του Συνδέσµου Οικοδοµικών Επιχει-
ρήσεων Βορείου Ελλάδος και ουσιαστικά ζητούν να εξεταστεί η
δυνατότητα τακτοποίησης των αλλαγών χρήσης των ακινήτων
για τις άδειες που έχουν εκδοθεί έως την έναρξη εφαρµογής του
νόµου και όχι γι’ αυτές που έχουν εκδοθεί έως 2/7/1999. Αυτές οι
άδειες που έχουν εκδοθεί από 2/7/1999 µέχρι σήµερα βρίσκο-
νται στο µέσο κατασκευαστικών εργασιών, θα έχουν πρόβληµα
ρύθµισης, µε αποτέλεσµα να µην µπορούν να πουληθούν.

Καταλαβαίνω ότι είναι δύσκολο να το αποδεχθείτε, εγώ όµως
την κατέθεσα και ελπίζω το θέµα των σαράντα χρόνων να το
δείτε και να δείξετε µία ιδιαίτερη ευαισθησία σε ανθρώπους,
όπως είναι οι πολύτεκνοι, οι ανάπηροι και να τους δώσετε µία
βοήθεια και απαλλαγές. Το προηγούµενο σχέδιο του κ. Σουφλιά
προέβλεπε παράδειγµα στους πολύτεκνους µείωση 50%. ∆είτε
και εσείς όσο µπορείτε µε µεγαλύτερη επιείκεια για τους αν-
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θρώπους αυτούς, που έχουν πρόβληµα.
Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ. Ιω-
αννίδη.

Παρακαλείται ο κ. Σπυροπάνος Μαργέλης, Βουλευτής ΠΑΣΟΚ
Λευκάδος να λάβει το λόγο.

ΣΠΥΡΟΠΑΝΟΣ ΜΑΡΓΕΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ζούµε σε µία χώρα, τη χώρα

µας, που εύκολα το άσπρο το κάνουµε µαύρο, που το κακό το
αναπαράγουµε, το διευρύνουµε και που το καλό δεν το στηρί-
ζουµε, δεν το υποστηρίζουµε, το αποδυναµώνουµε και στο τέλος
το καταργούµε κιόλας. Αναφέροµαι στην πρόβλεψη του ΓΟΚ του
‘85 για την κατασκευή των ηµιυπαιθρίων χώρων, που ήταν µία
πολύ σωστή πρόβλεψη. Στην Ελλάδα ζούµε, τα συγκριτικά µας
πλεονεκτήµατα είναι ο ήλιος, το φως, το πράσινο, η θάλασσα, ο
µαΐστρος, ο δροσερός αέρας, αυτή η ανεπανάληπτη οµορφιά
της χώρας µας και αυτή η ρύθµιση ήταν πολύ λογική. Νοµίζω ότι
βοήθησε τους αρχιτέκτονες και όλους εµάς τους πολίτες. Έγιναν
πιο λειτουργικές, πιο χρήσιµες, πιο φιλικές οι κατοικίες µας.

Τα λέω αυτά γιατί υπήρχαν συνάδελφοι από τη Νέα ∆ηµοκρα-
τία που έλεγαν ότι µε αυτόν τον τρόπο ανοίξαµε παράθυρο στην
παρανοµία και λίγο πολύ κατήγγειλαν αυτή τη ρύθµιση, που είναι
πάρα πολύ σωστή. Βέβαια, όλα αυτά τα χρόνια από τότε µέχρι
σήµερα µε συνευθύνη όλων µας, της πολιτείας, των κατασκευα-
στών, των µηχανικών, των πολιτών, άλλες φορές µε ανοχή, µε
συνενοχή, παρατηρητές τις περισσότερες φορές, φτάσαµε εκεί
που φτάσαµε σήµερα, να έχουµε όλες αυτές τις αυθαιρεσίες για
τις οποίες συζητούµε. Συγχρόνως, όµως, όλα αυτά τα χρόνια εί-
µαστε παρατηρητές της υποβάθµισης του περιβάλλοντος, της
υποβάθµισης των πόλεων µας, της υποβάθµισης τελικά της ποι-
ότητας της ζωής µας, που σηµαίνει και απαξίωση µιας προσπά-
θειας για ανάπτυξη, που σηµαίνει µείωση της ελπίδας για ένα
καλύτερο αύριο, για ένα καλύτερο µέλλον.

Φτάσαµε, λοιπόν, σήµερα, σ’ αυτήν τη ρύθµιση που κάνουµε,
µε αυτό το νοµοσχέδιο που εγώ πιστεύω, ότι είναι ένα καλό νο-
µοσχέδιο. Προσπαθεί να βάλει τάξη στα πράγµατα, προσπαθεί
να δώσει µια λύση. Βεβαίως, δεν ανακαλύπτουµε την Αµερική και
δεν συµµερίζοµαι την µεγάλη αισιοδοξία και την διακήρυξη ότι µε
αυτό το νοµοσχέδιο θέτουµε «κόκκινη» γραµµή στην αυθαίρετη
δόµηση. ∆εν έλειπε µόνο αυτό το νοµοσχέδιο και γι’ αυτό είχαµε
αυθαίρετη δόµηση στην Ελλάδα. Και ούτε και η αυθαίρετη δό-
µηση και η αυθαιρεσία είναι στο DNA των Ελλήνων. Λείπουν µια
σειρά από πράγµατα, λείπουν τα σχέδια πόλης, έχουµε τους
απαράδεκτους ρυθµούς, για να παράγουµε πολεοδοµικό σχε-
διασµό. Αν ένα σχέδιο πόλης κάνει δεκαπέντε και είκοσι χρόνια
και άµα υπάρχουν πιεστικές οικιστικές ανάγκες, εύλογο είναι ο
άλλος, να κάνει κάτι για την οικογένειά του, για το εισόδηµά του,
για το αύριο των παιδιών του.

∆εν έχουµε Κτηµατολόγιο, δεν έχουµε αιγιαλούς και παραλίες,
δεν έχουµε χωροταξικό σχεδιασµό, δεν έχουµε σχεδιασµό για
την τουριστική κατοικία, δεν έχουµε σχεδιασµό για τουριστικά
καταλύµατα, το χωροταξικό για τον τουρισµό. Υπάρχει µια σειρά
δηλαδή από σοβαρές ελλείψεις τις οποίες οφείλουµε να δούµε,
για να τακτοποιήσουµε και να απαντήσουµε θετικά, σε όλα αυτά
τα ζητήµατα. Να µπορούµε να ελπίζουµε, πραγµατικά, ότι µπορεί
να µειωθεί το φαινόµενο της αυθαίρετης δόµησης.

Και βεβαίως είδαµε και όλα αυτά τα χρόνια ότι δεν υπήρχαν
και έλεγχοι. Χρειάζονται και έλεγχοι, δεν χρειάζονται µόνο ποι-
νές. Χρειάζονται έλεγχοι, πρώτα!

Τώρα για τα άρθρα του νοµοσχεδίου. Με τα τέσσερα πρώτα
άρθρα, νοµίζω, ότι αυτό που εισάγουµε είναι πάρα πολύ καλό.
Τι λέµε; Να φτιάξουµε φάκελο, ουσιαστικά, ταυτότητας στο κάθε
κτήριο, να φτιάξουµε ένα ηλεκτρονικό µητρώο, να έχουµε ένα πι-
στοποιητικό πληρότητας του κτηρίου. Νοµίζω ότι είναι αναγκαία
αυτά. Έπρεπε να τα έχουµε κάνει πριν πολλά χρόνια. Καλά κά-
νουµε και τα κάνουµε τώρα. Είναι ώριµες οι συνθήκες και πρέπει,
επιτέλους, κάποια στιγµή να τα κάνουµε. ∆εν είναι, µόνο, για να
καταγράψουµε το κτηριακό µας απόθεµα αλλά, κυρίως, την κα-
τάσταση που βρίσκονται τα κτήρια µας, τις αλλαγές που γίνονται
στα κτήρια µας και ένα σωρό τέτοια ζητήµατα, που όλοι τα ξέ-

ρουµε και τα ζούµε.
Ήθελα να κάνω, µόνο, µια παρατήρηση στην παράγραφο 4

του άρθρου 4 που µιλάει για ποινές -και αυστηρές ποινές- και
δεν θέλω να εκφράσω αντίρρηση, όσον, αφορά τις ποινές. Θέλω,
όµως, να πω ότι πριν τις ποινές χρειάζονται συστηµατικοί και ορ-
γανωµένοι έλεγχοι και χρειάζονται τέτοιοι µηχανισµοί, γιατί αν
δεν κάνουµε ελέγχους και µια φορά στο τόσο πάµε και επιβάλ-
λουµε ποινές, αυτό θυµίζει περισσότερο «πειρατεία», παρά ου-
σιαστική προσπάθεια, για να αντιµετωπίσουµε το φαινόµενο.

Όσον αφορά, τώρα, το άρθρο 5. νοµίζω, ότι σωστές είναι οι
ρυθµίσεις που θέτει. Ήθελα να κάνω µια παρατήρηση όµως σε
σχέση µε το εδάφιο γ’, κύριε Υπουργέ -που χθες το καταθέσαµε
και σήµερα το πήραµε πίσω- νοµίζω ότι υπάρχει µια αντίφαση
που, λέµε: «Όσες άδειες είχαν εκδοθεί µέχρι 02.07.2009 και
έχουν µετατραπεί, έχουν αλλάξει χρήσεις, υπάγονται σ’ αυτήν
την ρύθµιση». Προφανώς, όµως δεν άλλαξαν χρήση, αφού
02.07.2009, εκδόθηκαν οι άδειες. Χρήση άλλαξαν, ενδεχοµένως,
πριν λίγο ή θα αλλάξουν µετά από λίγο. Ουσιαστικά, δηλαδή, µε
αυτήν την ρύθµιση πάµε και καλύπτουµε παρανοµίες, αυθαιρε-
σίες, οι οποίες θα γίνουν εκ των υστέρων. Μετά από σήµερα, δη-
λαδή. Έτσι το να βάζαµε έναν περιορισµό σαν αυτόν -που
προσθέσαµε- στο εδάφιο γ’ θα είχε ενδιαφέρον.

Εν πάση περιπτώσει, το ότι θα πρέπει µέσα σε έξι ή σε οκτώ
µήνες να γίνουν αυτές οι δηλώσεις σηµαίνει ότι σε οκτώ µήνες
ό,τι είναι να γίνει θα γίνει. Πάλι, όµως υπάρχει µια σύµπτωση,
κύριε Υπουργέ -και πρέπει να το προσέξουµε- ότι πολλοί θα έρ-
θουν και ας µην έχουν τελειώσει στους οκτώ µήνες, να κάνουν τη
δήλωση, ελπίζοντας ότι ποτέ δεν θα γίνει έλεγχος, παρά το γε-
γονός ότι υπάρχει πρόβλεψη για 10% έλεγχο. Ενδεχοµένως, θα
πρέπει, λοιπόν, να δούµε στους οκτώ µήνες να υπάρχει και η θε-
ώρηση της πολεοδοµικής άδειας από την αρµόδια πολεοδοµία,
ώστε να τελειώσει αυτή η ιστορία. Γιατί εάν δεν το κάνουµε αυτό,
θα έχουµε δηλώσεις σε οκτώ µήνες, αλλά θα χτίζουµε και θα
κλείνουµε ηµιυπαίθριους, θα αλλάζουµε χρήσεις υπογείων, τα
γκαράζ κ.λπ. και σ’ ένα χρόνο από σήµερα και σε δύο χρόνια από
σήµερα και να είστε σίγουρος γι’ αυτό που σας λέω.

Τώρα, θέλω να πω λίγο για το άρθρο 6. Θεωρώ ότι είναι παρά
πολύ καλό το σηµείο που λέτε ότι οι πρόσθετοι φόροι στην ακί-
νητη περιουσία, που θα µπαίνουν σε αυτούς τους χώρους που
τακτοποιούµε ή εν πάση περιπτώσει που εγκρίνουµε να υπάρ-
χουν και να λειτουργούν µε σαράντα χρόνια από σήµερα, θα
µπαίνουν στο ειδικό ταµείο, στο «πράσινο» ταµείο ή στο ταµείο
περιβαλλοντικού ισοζυγίου και αυτό έχει εξαιρετικό ενδιαφέρον.

Στο άρθρο 7, θέλω να κάνω µια αναφορά και να πω ότι θεωρώ
ότι είναι πολύ καλό αυτό που κάνουµε. Είναι, τελείως, διαφορε-
τικό αυτού που γινόταν πριν διότι υπάρχει το δηµοσιονοµικό έλ-
λειµµα, υπάρχει το χρέος της χώρας, ζούµε σε αυτήν τη δίνη
όλοι µας αλλά, επιτέλους, πρέπει να ζήσουµε κιόλας σε αυτήν
την χώρα. Γι’ αυτό λέµε δεν πρέπει να µειώσουµε τους µισθούς
πολύ και τις συντάξεις, τις δαπάνες για την υγεία και την παιδεία.
∆εν πρέπει, όµως, να µειώσουµε και τις δαπάνες για το περι-
βάλλον, για την ποιότητα της ζωής µας τελικά, για τις πόλεις στις
οποίες ζούµε. Αυτό είναι παρά πολύ σηµαντικό. ∆είχνει µια άλλη
κατεύθυνση και θεωρώ ότι πρέπει να το επικροτήσουµε.

Θεωρώ, πως είναι πολύ σηµαντικό ότι µε το άρθρο 9 επανα-
φέρουµε αυτές τις καλές διατάξεις του ΓΟΚ του 85 για τους
ηµιυπαιθρίους χώρους, έστω και αν κάνουµε κάποιες µικρές αλ-
λαγές, δεν χάλασε και ο κόσµος, είναι πολύ σηµαντικό, όµως, για
τον τόπο που ζούµε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Το άρθρο 10 στην παράγραφο 6 λέει: «Αιτήσεις για έκδοση οι-
κοδοµικών αδειών που είχαν υποβληθεί πριν την ισχύ των άρ-
θρων 40 και 41, θα µπορούν να εκδίδονται και να θεωρούνται µε
τις διατάξεις που ίσχυαν πριν». Νοµίζω ότι θα πρέπει να προ-
σθέσουµε εδώ για να µην έχουµε πρόβληµα γραφειοκρατίας στις
πολεοδοµίες- και : «Για άδειες που είχαν εκδοθεί πριν την ισχύ
των άρθρων 40 και 41» που ενδεχοµένως θα κληθούµε µεθαύ-
ριο, να τις αναθεωρήσουµε αυτές τις άδειες, γιατί δεν έχουν ολο-
κληρωθεί.

Τελειώνω µε το εξής. Το ότι επεκτείνουµε το αντικείµενο και το
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έργο της Ανώνυµης Εταιρείας Ενοποίησης Αρχαιολογικών
Χώρων της Αθήνας, να µπορεί δηλαδή να πάει και στην επαρχία
και στην ελληνική περιφέρεια, θεωρώ ότι είναι καλό, διότι ανάγκη
για την προστασία και την ανάδειξη των αρχαιολογικών χώρων
έχει και η ελληνική περιφέρεια. Έχει ανάγκη αυτής της τεχνο-
γνωσίας που έχει αποκτηθεί από αυτή την εταιρεία. Έχουµε ανά-
γκη αναπλάσεων και στην περιφέρεια. Οι πόλεις µας έχουν
ανάγκη αναπλάσεων, για να τις βοηθήσουµε και να δηµιουργή-
σουµε µια καλύτερη ποιότητα ζωής για τους κατοίκους που µέ-
νουν στην ελληνική περιφέρεια και είναι συνειδητή τους η
επιλογή να µείνουν, γι’ αυτό είναι πολύ καλό που κάνουµε αυτήν
την επέκταση.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κύριε
Μαργέλη.

Το λόγο έχει τώρα ο κ. Κωνσταντίνος Καρτάλης Βουλευτής
Μαγνησίας του ΠΑΣΟΚ.

Ορίστε, κύριε Καρτάλη, έχετε το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΤΑΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχει γίνει εντατική συζήτηση για

το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο. Κατά τη δική µου ανάγνωση πρό-
κειται για ένα νοµοσχέδιο, που θα µπορούσε να ονοµαστεί νο-
µοσχέδιο περαίωσης πολεοδοµικών παραβάσεων. Όπως
κάνουµε τις περαιώσεις οικονοµικών υποθέσεων, αποφασίσαµε
να κάνουµε και περαίωση πολεοδοµικών υποθέσεων, όχι γιατί θέ-
λουµε να είµαστε λιγότερο αυστηροί ως προς την προστασία του
περιβάλλοντος, γιατί πρέπει να δεχθούµε δυστυχώς, ένα τροµα-
κτικό κακό που έχει γίνει στο δοµηµένο περιβάλλον της χώρας.
∆ηλαδή όλες αυτές οι αυθαιρεσίες που έχουν δροµολογηθεί µε
την ανοχή της πολιτείας, µε τη συµµετοχή και των πολιτών και
βεβαίως και του τεχνικού κόσµου και κυρίως του κατασκευαστι-
κού κόσµου.

Όµως, βρισκόµαστε µπροστά σ’ ένα θέµα το οποίο έχει τρεις
απαντήσεις. Ή τα κατεδαφίζουµε όλα ή ζούµε σε ένα καθεστώς
ηµιπαρανοµίας, όπως είναι σήµερα, ή σε ένα καθεστώς ηµινοµι-
µότητας όπως δροµολογείται στο συγκεκριµένο νοµοσχέδιο. Και
νοµίζω ότι κάνουµε πολύ καλά που βάζουµε µια γραµµή και λέµε
ότι αυτά που έγιναν στο παρελθόν θα πρέπει πλέον να τα τακτο-
ποιήσουµε, να τα διατηρήσουµε, πληρώνοντας προφανώς κά-
ποιο πρόστιµο υπέρ του περιβάλλοντος και να φροντίσουµε
µέσα από την ταυτότητα του κτηρίου, µέσα από ειδικότερες δρά-
σεις να µην ξανασυµβεί αυτό για τα επόµενα έτη. Πρέπει όµως
να πω ότι αυτή η περαίωση που γίνεται σε κάποιο συγκεκριµένο
στοιχείο είναι υπερβολική. Και αναφέροµαι συγκεκριµένα στο γε-
γονός ότι τα τετραγωνικά µέτρα, η δόµηση που υπερβαίνει την
εγκεκριµένη δόµηση, έτσι όπως είναι δοµηµένο το νοµοσχέδιο,
δεν έχει οροφή. Μπορεί να είναι 100% παραπάνω από το συντε-
λεστή δόµησης, µπορεί να είναι 200% µπορεί να είναι 150%. Νο-
µίζω ότι εκεί κάνουµε ένα λάθος, θα έπρεπε να υπάρχει ένα όριο
πάνω από το οποίο δεν θα επιτρέπεται να εφαρµόζεται ο συγκε-
κριµένος νόµος.

Και θα ήθελα µε την ευκαιρία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να
διαβάσω την έκθεση της Κεντρικής Νοµοτεχνικής Επιτροπής της
Βουλής όπου αναφέρεται στο Συµβούλιο της Επικρατείας (από-
φαση 1876/1980): «Η αυτόµατη εξαίρεση από την κατεδάφιση
κάθε αυθαίρετης κατασκευής η οποία υφίσταται σε ορισµένη
χρονική στιγµή µε µόνο τη δήλωση του ενδιαφερόµενου και άνευ
προηγούµενης κρίσης της διοίκησης η οποία διαµορφώνεται
βάσει πολεοδοµικών κριτηρίων και χωρίς να εξαρτάται η εξαί-
ρεση από το µέγεθος, το είδος ή τη σηµασία της κατασκευής
είναι αντιβαίνουσα µε το άρθρο 24». Εγώ εξακολουθώ και επι-
µένω, και στις τελευταίες οµιλίες που γίνονται στο παρόν νοµο-
σχέδιο, ότι θα πρέπει να υπάρξει ένα όριο πάνω από το οποίο η
συγκεκριµένη νοµοθετική ρύθµιση δεν εφαρµόζεται. ∆εν µπορεί
να έχεις φτιάξει ένα σπίτι εκατό τετραγωνικά να έχεις δηλαδή
ένα σπίτι µε 100% υπέρβαση και να τακτοποιείς το σύνολο της
υπέρβασης. Είκοσι τοις εκατό, 30% παραπάνω, 40% να το δε-
χθούµε αλλά όχι χωρίς όριο.

Επιπροσθέτως επιµένουµε στους παραδοσιακούς οικισµούς.
∆ηλαδή τι θα έπρεπε να πω αγαπητέ Υπουργέ, κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, στους τρεις παραδοσιακούς πρώτης κατηγορίας οι-
κισµούς στην περιοχή της Μαγνησίας στην Βυζίτσα, τις Πινακά-
τες και την Μακρυνίτσα, ότι παρά το γεγονός ότι είστε
παραδοσιακοί οικισµοί και κάποιοι έχουν προσπαθήσει µε κάθε
τρόπο να προστατευτείτε τώρα έρχεται ένα νοµοσχέδιο και επι-
τρέπει να τακτοποιηθούν ηµιυπαίθριοι χώροι ή δώµατα ή αν θέ-
λετε πυλωτές.

Εγώ δεν θα το πω αυτό το πράγµα, γιατί δεν το πιστεύω. Και
νοµίζω ότι θα πρέπει να προστατευθούν οι παραδοσιακοί οικι-
σµοί. Όπως επίσης θα έπρεπε να υπάρχει αναφορά στους οικι-
σµούς που είναι σε περιοχές Natura, σε πολλές περιοχές της
χώρας. ∆εν µπορεί να αντιµετωπίζουµε κάθε πολεοδοµική ενό-
τητα της χώρας µε τα χαρακτηριστικά της Αθήνας και της Θεσ-
σαλονίκης. Είναι λάθος.

Αυτές είναι περιοχές βεβαρηµένες, έχουν χάσει τα στοιχήµατά
τους. ∆εν είναι, όµως, όλες οι οικιστικές περιοχές πολεοδοµικές
ενότητες ίδιες σε κάθε γωνιά της χώρας. Άλλες είναι στα νησιά,
άλλες είναι σε ορεινούς όγκους.

Πιστώσεις. Είναι πολύ θετικό που υπάρχει αυτή η είσπραξη
των προστίµων και η µεταφορά τους για περιβαλλοντικές δρά-
σεις, έτσι ώστε το ισοζύγιο που «δηµιουργείται» να επιτρέπει πε-
ριβαλλοντικές δράσεις στην περιοχή η οποία επλήγη από
πολεοδοµικές αυθαιρεσίες.

Θα πρότεινα στο προεδρικό διάταγµα, κύριε Υπουργέ να συ-
µπεριλάβετε µία ειδική πρόνοια που να λέει ότι το προεδρικό διά-
ταγµα εξειδικεύει µεταξύ των άλλων και τον τρόπο κατάρτισης
και το περιεχόµενο των προγραµµατικών συµφωνιών, όχι προ-
φανώς ποια έργα θα γίνουν, αλλά τι θα περιλαµβάνει µία προ-
γραµµατική συµφωνία που θα συναφθεί µεταξύ της κεντρικής
διοίκησης και του οικείου κατά περίπτωση δήµου για να αποφύ-
γουµε το γεγονός κάποιοι δήµοι -εγώ θέλω να πιστεύω η εξαί-
ρεση- να µη χρησιµοποιήσουν αυτές τις πιστώσεις για αυτό που
θα έπρεπε.

Και βεβαίως, αυτό το οποίο πρέπει να γίνει και αναφέρθηκε σε
αυτό προηγουµένως και ο συνάδελφος ο κ. Μαργέλης, είναι ότι
θα πρέπει να δροµολογηθεί –ξέρω ότι το Υπουργείο Περιβάλλο-
ντος ασχολείται ενεργά προς αυτή την κατεύθυνση- ένας νέος
κώδικας πολεοδοµικής συµπεριφοράς που να «αγκαλιάζει» κάθε
περιοχή της χώρας και να βελτιώνει την τρέχουσα διαδικασία κα-
τάρτισης των πολεοδοµικών µελετών και των πράξεων αναλογι-
σµού, που πολλές φορές κρατούν δώδεκα και δεκατέσσερα ή
και παραπάνω χρόνια, µε αποτέλεσµα η αγορά γης να προπο-
ρεύεται της διοίκησης. Και το αποτέλεσµα είναι η διοίκηση πάντα
να έρχεται πίσω από την αγορά γης, εάν θέλετε από την κατα-
σκευαστική δραστηριότητα, επιχειρώντας πάντα µε επόµενα νο-
µοθετήµατα να λύσει αυτά τα οποία δεν πρόλαβε.

Και νοµίζω ότι εκεί έχει πάρα πολύ µεγάλη σηµασία όλη αυτή
η συζήτηση να συναρτηθεί µε τη χωροταξική, χωρική οργάνωση.
Αυτή τη στιγµή εξελίσσονται ΣΧΟΟΑΠ σε ολόκληρη τη χώρα, τα
οποία µεταξύ τους δεν είναι συναρτηµένα. Άλλα αποφασίζει η
µία περιοχή, άλλα αποφασίζει η άλλη. Θεωρητικά αυτό γίνεται
µε την επίκληση ή µε τη χρησιµοποίηση ειδικών.

Αλλά επιτρέψτε µου να σας πω ότι στη Μαγνησία τουλάχιστον,
υπάρχει µία µελέτη φασόν, η οποία απλώς επαναλαµβάνεται. Αλ-
λάζει εξώφυλλο και επαναλαµβάνεται. Και αυτό δεν αποτυπώνει
τον τρόπο µε τον οποίο πρέπει κάποιος να οργανώσει το χώρο
και το περιβάλλον που εντάσσεται µέσα σ’ αυτό το χώρο.

Νοµίζω ότι εκεί το Υπουργείο Περιβάλλοντος, πρέπει να σκύ-
ψει άµεσα και ξέρω ότι έχει την απόλυτη ευαισθησία, ώστε να
προστατέψει το φυσικό περιβάλλον από την άλωση, την οποία
δέχεται σήµερα από το ενδιάµεσο διάστηµα της νοµοθεσίας.

Και µια και αναφέρθηκα στη Μαγνησία και στο Πήλιο που είναι
χαρακτηριστικό παράδειγµα, εκεί έχουµε ένα νέο χαρακτηρι-
στικό. Τα αγροτικά κτήµατα µε κατατµήσεις οι οποίες γίνονται
µε δήθεν αγροτικούς δρόµους, µετατρέπονται σε οικοδοµήσιµη
έκταση και φιλοξενούν αυτό που λέγεται τις «οριζόντιες πολυ-
κατοικίες», δηλαδή τεράστια συγκροτήµατα που καταλαµβάνουν
το φυσικό χώρο και πρακτικά εκµεταλλεύονται πολεοδοµικά πα-
ράθυρα.

Άρα, λοιπόν, αυτό που θέλω να πω είναι ότι θα πρέπει να έρθει
γρήγορα ένα νέο πολεοδοµικό πλαίσιο.
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Φάληρο. Είναι πολύ ορθή η ρύθµιση του Υπουργείου και χαί-
ροµαι ιδιαίτερα, γιατί είχα δουλέψει την προηγούµενη ρύθµιση
του 1999 αλλά και το προεδρικό διάταγµα του 2002, που µε αυ-
στηρότερο τρόπο αντιµετώπισε τα θέµατα µε το συντελεστή δό-
µησης µέχρι το 2002, γιατί αργότερα προστέθηκαν πολλές
χιλιάδες νέα τετραγωνικά µέτρα ως πιθανότητα δόµησης. Αυτά
τα παραπάνω τετραγωνικά µέτρα αφαιρούνται και οργανώνονται
οι χρήσεις, έτσι ώστε να γίνει το Φάληρο, πραγµατικά ένας
χώρος πάνω στον οποίο στέκεται η πόλη και αποκτά ένα παρά-
κτιο µέτωπο.

Και θα ήθελα να επαναλάβω την πρόταση που έκανα στην επι-
τροπή, να συναρτηθεί ο χώρος του παράκτιου µετώπου του Φα-
λήρου µε το χώρο του πρώην Ιπποδρόµου, τα διακόσια τριάντα
στρέµµατα, γιατί κατά τη δική µου ανάγνωση και για αυτό άλλω-
στε τότε η διοίκηση έφτιαξε την περίφηµη αστική γέφυρα, την
Εσπλανάδα, που ενώνει αυτούς τους δύο χώρους. Είναι µία ενι-
αία ενότητα, είναι ένας ενιαίος χώρος και πρέπει συνεργατικά να
αντιµετωπιστεί για να αποκτήσει και τις περισσότερες δυνατό-
τητες που πρέπει να έχει.

Προφανώς αυτό αξιοποιεί και τα δύο εξαιρετικά κτήρια που
θα κατασκευαστούν, την Εθνική Λυρική Σκηνή και την Εθνική Βι-
βλιοθήκη που πρόκειται περί αποκτηµάτων, όχι µόνο της Αθή-
νας, αλλά της χώρας της ίδιας.

Και βεβαίως, να συζητήσουµε κάποια στιγµή και για το Ελλη-
νικό, που θα πρέπει να δούµε µε ποιο τρόπο αξιοποιείται, γιατί ο
χρόνος είναι πολύτιµος και δεν πρέπει να χάνεται σε βάρος των
πολιτών. Το Ελληνικό είναι µία πραγµατική δυνατότητα µετα-
τροπής σ’ ένα µητροπολιτικό χώρο πρασίνου µε χρήσεις πολιτι-
στικές, αθλητικές, εκπαιδευτικές.

∆ε νοµίζω ότι χρειάζεται να κατασκευάσουµε τίποτε άλλο µέσα
στο Ελληνικό. ∆εν χρειάζονται, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πό-
λεις µέσα στις πόλεις. Χρειάζεται να αξιοποιήσουµε αυτό που
είναι ελεύθερο.

Κλείνω, λέγοντας ότι είναι ένα νοµοσχέδιο που αναγκαστικά
έρχεται στη Βουλή για να τακτοποιήσει όλα αυτά που έγιναν στο
παρελθόν. ∆έχθηκε πολλές βελτιώσεις γιατί η πολιτική ηγεσία
του Υπουργείου Περιβάλλοντος άκουσε τους Βουλευτές κατά τη
διάρκεια των συνεδριάσεων. Ελπίζω να µην ξαναβρεθούµε στη
στιγµή που θα ψηφίσουµε ένα παρόµοιο νοµοσχέδιο, δηλαδή σε
δέκα – δεκαπέντε χρόνια, όσοι από εµάς βρίσκονται στη Βουλή
των Ελλήνων και θα διαπιστώσουν ότι τελικά, η πολιτεία παρά τις
προθέσεις της, δεν µπορεί να προστατεύσει το πολεοδοµικό πε-
ριβάλλον.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Καρτάλη.

Κλείνουµε τον κατάλογο των οµιλητών µε τον κ. Ανδρέα Τρια-
νταφυλλόπουλο, Βουλευτής Αχαΐας.

Ορίστε, κύριε Τριανταφυλλόπουλε, έχετε το λόγο.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ζούµε σε µία

χώρα όπου δέχεται σοβαρές περιβαλλοντικές πιέσεις. Και αυτό
γιατί είµαστε µία χώρα περιβαλλοντικά ανοχύρωτη. Είναι ανοχύ-
ρωτη στο θεσµικό επίπεδο, αλλά κυρίως στο επίπεδο της απο-
τελεσµατικότητας και της λειτουργίας των ελεγκτικών
µηχανισµών. Εδώ υπάρχει ένα τεράστιο έλλειµµα σε ό,τι αφορά
αυτούς τους ελέγχους.

Υπάρχει αυθαιρεσία παντού, ανοµία, διαφθορά είναι φαινό-
µενα που ζούµε καθηµερινά. Η παραβίαση των περιβαλλοντικών
όρων είναι ο κανόνας και όχι η εξαίρεση. Παραβίαση στους πε-
ριβαλλοντικούς όρους για τη λειτουργία χώρων υγειονοµικής
ταφής, βιολογικών καθαρισµών, βιοτεχνιών, βιοµηχανικών µονά-
δων, λατοµικών ζωνών, παντού.

Τα προηγούµενα χρόνια και οι προηγούµενες γενιές έφτιαξαν
χώρες γκρίζες, µουντές, οµοιόµορφες χωρίς σχεδιασµό, χωρίς
όραµα και χωρίς ταυτότητα. Ακόµα και εκεί που υπάρχει πολεο-
δοµικός σχεδιασµός ή ΣΧΟΟΑΠ ή ρυθµιστικά σχέδια, δεν υπήρ-
χαν τα οικονοµικά µέσα για την υλοποίησή τους.

Μέσα σ’ αυτό το πλαίσιο συναντάµε πολίτες στις µεγάλες πό-

λεις, κατηφείς, απελπισµένους όταν ζουν σε διαµερίσµατα κλου-
βιά ή όταν κινούνται µέσα στο κυκλοφοριακό χάος και αναπνέουν
αντί για οξυγόνο διοξείδιο και µικροσωµατίδια.

Στη µεταπολεµική Ελλάδα όλα κινήθηκαν στη λογική του κέρ-
δους και της υπερεκµετάλλευσης της γης σε βάρος του περι-
βάλλοντος, της υγείας και της ποιότητας ζωής των πολιτών. Και
αυτό, γιατί επί σειρά ετών από την πολιτική ατζέντα των κοµµά-
των έλειπαν οι έννοιες της ισόρροπης ανάπτυξης, της αειφορίας,
της περιβαλλοντικής προστασίας ή της περιβαλλοντικής εκπαί-
δευσης.

Επιτέλους, η Κυβέρνησή µας βάζει τέλος σ’ αυτόν το φαύλο
κύκλο. Βάζει τέλος στην ανοµία, στην αυθαιρεσία και στην υπο-
βάθµιση του περιβάλλοντος. Προεκλογικά δεσµευτήκαµε στον
ελληνικό λαό για µια άλλη ανάπτυξη, για την «πράσινη» ανά-
πτυξη, για την αειφόρο ανάπτυξη που στον κεντρικό πυρήνα της
περιλαµβάνει τον άνθρωπο και την ποιότητα ζωής του, περιλαµ-
βάνει το περιβάλλον και την ορθολογική διαχείρισή του.

Ως Κυβέρνηση, κάνουµε πράξη αυτή τη δέσµευση όχι µε θε-
ωρίες, µε λόγια, µε αοριστίες, αλλά µε συγκεκριµένες νοµοθετι-
κές πρωτοβουλίες. Ιδρύσαµε το Υπουργείο Περιβάλλοντος,
ψηφίσαµε πρόσφατα το νόµο για την προστασία των δασών. Και
το παρόν νοµοσχέδιο έρχεται να προστεθεί αρµονικά στην κε-
ντρική µας πολιτική επιλογή για την προστασία και τη διαχείριση
του περιβάλλοντος.

Κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας µην ανησυχείτε, δεν τελειώ-
σαµε. Ακόµα είµαστε στην αρχή. Αυτό το νοµοσχέδιο δεν λύνει
όλα τα περιβαλλοντικά ή ρυθµιστικά ή πολεοδοµικά ζητήµατα.
Είναι, όµως, η αρχή και είναι µία πολύ καλή αρχή, γιατί θα ακο-
λουθήσουν και άλλες νοµοθετικές πρωτοβουλίες που θα έρθουν
να συµπληρώσουν και να απαντήσουν στη στρατηγική µας για
την αναβάθµιση του περιβάλλοντος και την ποιότητα ζωής των
πολιτών.

Με το παρόν νοµοσχέδιο προσπαθούµε να βάλουµε τέλος στις
πολεοδοµικές αυθαιρεσίες. Ρυθµίζουµε τους ηµιυπαίθριους και
όσους άλλους χώρους άλλαξαν χρήση και αποκαθιστούµε το δο-
µηµένο περιβάλλον, το οποίο έχει υποβαθµιστεί εξαιτίας των πα-
ραβιάσεων του ΓΟΚ, επί σειρά ετών.

Παράλληλα, το ειδικό πρόστιµο διατήρησης κατατίθεται σε ει-
δικό λογαριασµό που ονοµάζεται ταµείο περιβαλλοντικού ισοζυ-
γίου και διατίθεται αποκλειστικά για την εξισορρόπηση του
ελλείµµατος γης, καθώς και για προγράµµατα και δράσεις περι-
βαλλοντικής και πολεοδοµικής αποκατάστασης.

Με λύπη, άκουσα τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Νέας
∆ηµοκρατίας να µιλά για κηπάκια και φυτοτεχνικές εργασίες.
Εµείς για αυτά τα θέµατα έχουµε άλλον ορισµό και άλλη αντί-
ληψη. Για εµάς, το πράσινο, το περιαστικό ή αστικό πράσινο,
αποτελεί δείκτη ποιότητας ζωής των πολιτών. Αν αυτό δεν το κα-
ταλαβαίνει η Νέα ∆ηµοκρατία, νοµίζω ότι οι πολίτες κρίνουν,
διότι αυτή τη στιγµή στην Αθήνα -για παράδειγµα- το ποσοστό
πρασίνου είναι 7%, στη Θεσσαλονίκη 5% και -στην πόλη, την
οποία ζω- την Πάτρα 2%, όταν ο µέσος όρος πρωτευουσών της
Ευρωπαϊκής Ένωσης κυµαίνεται πάνω από 20%. Ή να το πω και
αλλιώς, σύµφωνα µε τον Παγκόσµιο Οργανισµό Υγείας θα πρέ-
πει να υπάρχει διάθεση 9 τετραγωνικά µέτρα πρασίνου ανά κά-
τοικο, ενώ στην Αθήνα έχουµε 2 έως 3 τετραγωνικά µέτρα
πρασίνου ανά κάτοικο.

Άρα, λοιπόν, αγαπητοί συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας µι-
λάµε για µια ουσιαστική πρωτοβουλία και όχι για κηπάκια και για
φυτοτεχνικές εργασίες, γιατί το τι θα κάνουµε µε αυτό το ειδικό
πρόστιµο σαφώς περιγράφεται στο κεφάλαιο Β’ στο άρθρο 7.
Μιλάµε πρώτον, για απόκτηση νέων κοινόχρηστων χώρων και
χώρων πρασίνου και δεύτερον, για απόκτηση κοινόχρηστων
χώρων που ήδη έχουν αποχαρακτηριστεί και που δυστυχώς, δεν
«τακτοποιήσαµε» αυτούς τους χώρους όλα τα προηγούµενα
χρόνια, λόγω οικονοµικού ελλείµµατος.

Πραγµατικά εγώ, ως Αντινοµάρχης περιβάλλοντος, τα προη-
γούµενα χρόνια βρισκόµουν σε πολύ δύσκολη θέση, όταν στην
επιτροπή µου έπρεπε να αποφασίσουµε για τον αποχαρακτηρι-
σµό κοινόχρηστων χώρων, για πλατείες δρόµους ή σχολεία. Γιατί
µην ξεχνάµε ότι από την απέναντι όχθη είναι ο απλός πολίτης
που έχει την περιουσία του, την οποία έχουµε δεσµεύσει επί εί-
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κοσι και είκοσι πέντε χρόνια και δεν αποζηµιώνεται. Επιτέλους,
λοιπόν, µέσα από αυτή τη διαδικασία, θα εξευρεθούν οι οικονο-
µικοί πόροι, έτσι ώστε να µπορέσουµε να τακτοποιήσουµε και
αυτό το πολύ σοβαρό πρόβληµα.

Επίσης, στο ίδιο κεφάλαιο αναφέρουµε ότι µε τα χρήµατα
αυτά θα γίνουν ειδικά προγράµµατα ανάπλασης ακτών, ρεµά-
των, δασών, οικοσυστηµάτων ιδιαίτερου φυσικού κάλους,
καθώς, επίσης, αποκατάστασης και συντήρησης παραδοσιακών
οικισµών.

Αγαπητοί συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, δεν σας αδικώ,
διότι στον πυρήνα της συντηρητικής πολιτικής για το περιβάλ-
λον δεν περιλαµβάνεται και δεν µπορεί να γίνει κατανοητό τι ση-
µαίνει αποκατάσταση περιβαλλοντικού ισοζυγίου. Πολλές φορές

είπατε και µέσα στη Βουλή ότι δεν κατανοείτε τι σηµαίνει «πρά-
σινη» ανάπτυξη. ∆εν σας αδικώ. ∆εν είναι στη φιλοσοφία σας.

Εµείς, λοιπόν, οραµατιζόµαστε πόλεις ανοικτές, σύγχρονες,
λειτουργικές, φιλικές προς τους πολίτες και το περιβάλλον.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Τριανταφυλλόπουλο.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι η Ανωτάτη ∆ιοίκηση Ενώσεως ∆ηµοσίων Υπαλλή-
λων, η Α.∆.Ε.∆.Υ., κατέθεσε ψήφισµα µε το οποίο εκφράζει την
αντίθεσή της στην οικονοµική πολιτική της Κυβέρνησης. Το ψή-
φισµα κατατίθεται στα Πρακτικά της σηµερινής συνεδρίασης της
22 Απριλίου 2010 και έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Όσον αφορά τώρα την
οργάνωση του επιλόγου της συζητήσεως, έχει ζητήσει φυσικά ο
Υπουργός το λόγο για να συµπεράνει στο τέλος, αλλά υποθέτω
ότι θα έχουµε ενδιαφέρον για σύντοµες δευτερολογίες. Η κ.
Φαρµάκη και ο κ. Αυγενάκης έχουν ζητήσει το λόγο.

Η κ. Νικολαΐδου χρειάζεται δευτερολογία;
ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Νοµίζω

ότι έχω εξαντλήσει το θέµα. Αν δεν δευτερολογήσουν όλοι, δεν
θα δευτερολογήσω κι εγώ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): ∆εν θα δευτερολογή-
σουν όλοι, αλλά έχω ενδιαφέρον από τους δύο εισηγητές. Προ-
τείνω να το εκτιµήσετε στην πορεία, δηλαδή, στην ανάπτυξη
αυτών των δευτερολογιών.

Παρακαλείται η κ. Αικατερίνη Γκέκη-Φαρµάκη να διατυπώσει
δι’ ολίγον –παράκλησις- τη δευτερολογία της.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΓΚΕΚΗ-ΦΑΡΜΑΚΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Συζητάµε επί των άρθρων το νοµοσχέδιο του ΥΠΕΚΑ και φτά-

σαµε αισίως στο τέλος για να ψηφίσουµε επί των άρθρων.
Εκείνο το οποίο φάνηκε από όλη αυτή τη συζήτηση είναι ότι

το νοµοσχέδιο αυτό εµπεριέχει πολύ σηµαντικές διατάξεις και
όσον αφορά την κατεύθυνση που δίνουµε στα χρήµατα του προ-
στίµου που πηγαίνουν σε περιβαλλοντικές δράσεις, στο «πρά-
σινο» ταµείο, µε σκοπό να αναβαθµίσουµε την ποιότητα ζωής των
πολιτών, αλλά και να αποκαταστήσουµε τη βλάβη που έχει επέλ-
θει στο περιβάλλον από την αυθαίρετη αύξηση του συντελεστή
δόµησης στις κατοικίες ή σε ακίνητα άλλης χρήσης. Κυρίως,
όµως, ενσωµατώνει µια καινούργια φιλοσοφία που έχει να κάνει
µε το πώς βλέπουµε από εδώ και πέρα την αυθαίρετη δόµηση,
το ότι θέλουµε να θέσουµε ένα όριο και να κάνουµε µια και-
νούργια αρχή για να δώσουµε στους πολίτες να καταλάβουν ότι
θα πρέπει να αλλάξουν, µαζί όµως µε την αλλαγή της πολιτείας.

Η πολιτεία, λοιπόν, έρχεται µε αυτό το νοµοσχέδιο και θεσπί-
ζει την ηλεκτρονική ταυτότητα του κτηρίου και το πιστοποιητικό
πληρότητας για να µπορέσει να έχει µια καταγραφή του αποθέ-
µατος των κτηρίων, να µπορεί να ελέγξει, όµως, ανά πάσα στιγµή
και µέσα στο χρόνο τις τυχόν αυθαιρεσίες και εν πάση περιπτώ-
σει να δώσει στον πολίτη να καταλάβει ότι είναι αποφασισµένη να
µην επιτρέψει περαιτέρω την υποβάθµιση του περιβάλλοντος,
αλλά να µην επιτρέψει και περαιτέρω να συνεχίζονται οι ίδιες και
οι ίδιες παρανοµίες, αυθαιρεσίες που εδώ συνοµολογούµε όλοι
ότι µε την ένοχη ανοχή της πολιτείας διαχρονικά και επί πολλά
χρόνια έχουµε αφήσει να συνεχίζεται.

Αυτό, λοιπόν, θεωρώ ότι είναι η µεγάλη τοµή του νοµοσχε-
δίου που το διαφοροποιεί και το κάνει τελείως καίρια καινοτόµο
σε σχέση µε οποιαδήποτε άλλη νοµοθετική πρωτοβουλία που
είχε έρθει στο παρελθόν από τη Νέα ∆ηµοκρατία. ∆εν το λέω
αυτό από µια απλή µαταιοδοξία, αλλά είναι η πραγµατικότητα.

Σ’ αυτήν, λοιπόν, την καινούρια προσέγγιση προς τους πολί-
τες, είµαι εδώ για να ευχηθώ και εγώ -όπως και άλλοι συνάδελ-
φοι -να κάνουµε αυτή τη νέα αρχή να εµπεδωθεί µια καινούργια
νοοτροπία στους πολίτες, την οποία να την παρακολουθούµε
όλοι, κυρίως η διοίκηση, να έρθουν εκείνες οι αλλαγές στη διοί-
κηση και να τις στηρίξουµε όλοι µας, ώστε µετά από χρόνια να
έχουµε και ένα περιβάλλον καλύτερο για εµάς και τα παιδιά µας,
αλλά κυρίως να έχουµε µια άλλη διοίκηση, µια άλλη νοοτροπία,
µια άλλη αντίληψη για το πώς βλέπουµε την κοινωνία και το πε-
ριβάλλον, αλλά και γενικότερα τον τρόπο που πορευόµαστε
µέσα στο χρόνο.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την κ.

Φαρµάκη-Γκέκη.
Κλείνουµε µε τον κ. Ελευθέριο Αυγενάκη, εισηγητή της Νέας

∆ηµοκρατίας και κατόπιν θα µιλήσει ο Υπουργός.
Ορίστε, κύριε Αυγενάκη, έχετε το λόγο.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, µετά την «ανώµαλη προσγείωση» που είχατε

από τον Πρόεδρο της Επιτροπής Περιβάλλοντος, συνάδελφό
σας και Βουλευτή του ΠΑΣΟΚ κ. Καρτάλη, που «προσγείωσε» και
εσάς, αλλά και την Κυβέρνηση -οµαλά ή ανώµαλα εσείς θα το
κρίνετε- λέγοντας ότι: «Αυτή η κατ’ εσάς µεταρρύθµιση, φοβερή
και τροµερή, είναι απλώς µια περαίωση πολεοδοµικών αυθαιρε-

σιών» όπως χαρακτηριστικά είπε και συνέχισε λέγοντας ότι:
«Είναι πιθανόν µια χρέωση ίσως και υπερβολική», είναι τα λεγό-
µενα του κ. Καρτάλη. Εγώ θα συµφωνήσω και εν µέρει µαζί του
µε αρκετές από τις παρατηρήσεις που έκανε -πολύ εύστοχες και
πολύ προσεγµένες- τόσο για τους παραδοσιακούς οικισµούς,
όσο και για τις περιοχές Natura, κάτι που οµολογουµένως δεν
ανέφερα στις προηγούµενες τοποθετήσεις µου.

Βέβαια, να συµπληρώσω και κάτι ακόµη, κύριε Υπουργέ, σχε-
τικά για το «πράσινο» ταµείο.

Εδώ συµβαίνει το εξής ανορθόδοξο. Πρώτα ψηφίζουµε τα
χρήµατα που θα συγκεντρώνονται από το εν λόγω σχέδιο νόµου
και επιπλέον σε λίγο και νόµο του κράτους στο «πράσινο» ταµείο
και αργότερα θα έρθει µία ρύθµιση η οποία θα λέει ακριβώς πώς
θα είναι, πώς θα λειτουργεί αυτό το λεγόµενο πράσινο ταµείο.

Κρατήστε και την παράκληση και την επισήµανση του τέως
Προέδρου της Βουλής των Ελλήνων, του κ. Σιούφα, κρατήστε
λίγο από την εµπειρία του έστω, που αποδεδειγµένα εργάστηκε
για το περιβάλλον αλλά και µε ένα µεγάλο τοµέα που έχει να
κάνει µε την ενέργεια, που είναι και δική σας αρµοδιότητα και
δείτε σας παρακαλώ, µήπως αυτήν την ώρα, που είµαστε στα
πρόθυρα ή έχουµε ήδη µπει σε µια σχέση αγάπης και µίσους µε
το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, τα χρήµατα τα οποία θα συγκε-
ντρωθούν µέσα από την εφαρµογή του νόµου αυτού, τα όποια
χρήµατα -που εµείς είµαστε αρκετά απαισιόδοξοι στο τελικό
ποσό που θα συγκεντρωθεί µε την εφαρµογή του νόµου αυτού-
να δοθούν κυρίως προς την µείωση ή τον περιορισµό των ελ-
λειµµάτων, που αυτή τη στιγµή έχει η χώρα µας.

Κύριε Υπουργέ, κλείνοντας την παρέµβαση µου αυτή, θα
ήθελα να πω τούτο, πέρα και έξω από κάθε κοµµατική σχέση ή
κοµµατική ιδιότητα που έχει ο καθένας µας εδώ µέσα. Σας πα-
ρακαλώ θερµότατα µε το χέρι στην καρδιά, εξετάστε εκ νέου το
θέµα της ειδικής έκπτωσης, ειδικό µειωµένο τέλος ή όπως αλ-
λιώς εσείς το ονοµάσατε, που αφορούν συµπολίτες µας µε βα-
ριές αναπηρίες. ∆ηλαδή, κουφούς, τυφλούς, άτοµα µε κινητική
αναπηρία, νοητική στέρηση αλλά και άλλες περιπτώσεις παρό-
µοιες, όπως επίσης οικογένειες πολύτεκνες ή τρίτεκνες.

Και κάτι ακόµη, όσοι επιλέγουν να ζουν και να έχουν ως κα-
τοικία τους υπόγειους χώρους – αυτό για την κ. Μπιρµπίλη- δεν
το κάνουν από χόµπι, ούτε έχουν άλλες επιλογές και τελικά κα-
ταλήγουν να µένουν στο υπόγειο. Προς Θεού!

Θα ήθελα λοιπόν, έστω και µια τροπολογία που µπορείτε να
φέρετε σε επόµενο σχέδιο νόµου σας, να βελτιώσετε αυτά τα
σηµεία. Πιθανολογώ ότι έγινε –και έτσι θέλω να πιστεύω- από ελ-
λιπή µελέτη και αξιολόγηση των στοιχείων που είχατε, όλο αυτό
το εξάµηνο που περίπου διοικείτε.

Σας ευχαριστώ θερµά.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Αυγενάκη.
Για να δούµε, η Αντιπροέδρος της Βουλής, κυρία Νικολαΐδου,

ειδική αγορήτρια του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας πως
θα εξοικονοµήσει το χρόνο της ασκούσα τη δευτερολογία της.

ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Πάρα
πολύ σύντοµα, κύριε Πρόεδρε, να είστε σίγουρος γιατί νοµίζω
ότι έχει συζητηθεί αρκετά, έχει εξαντληθεί.

Σίγουρα δεν συµφωνούµε από το πλαίσιο που κινείται η όλη
υπόθεση, η ουσία είναι ότι αυτά τα οποία προτείνονται, δήθεν
για να βάλουν φρένο στην παρανοµία και στην αυθαιρεσία, χωρίς
να έχει ειπωθεί τουλάχιστον από τα δύο κόµµατα που έχουν κυ-
βερνήσει µέχρι σήµερα έστω και αυτοκριτικά –γιατί πολλοί µίλη-
σαν για αυτοκριτική, εγώ αυτοκριτική δεν άκουσα από κανέναν-
ότι έχουν την πολιτική ευθύνη και για τους ελεγκτικούς µηχανι-
σµούς, για την απαξίωση τους, για τη µη στελέχωση τους, για το
ό,τι συµβαίνει εν πάση περιπτώσει. Αυτά δεν έγιναν όλα µόνα
τους.

Από τη µία λοιπόν, δεν υπάρχει καµµία παραδοχή της πολιτι-
κής ευθύνης και από την άλλη, όλος αυτός ο µηχανισµός για
άλλη µία φορά ζητείται να πληρωθεί από αυτούς που δεν έχουν
ευθύνη στη δηµιουργία του προβλήµατος, δηλαδή από τους
απλούς εργαζόµενους.

Ενώ αντίθετα, οι µεγαλοκατασκευαστές, οι επιχειρηµατικοί
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όµιλοι που δηµιούργησαν το πρόβληµα, που κερδοσκόπησαν σε
βάρος των µικροϊδιοκτητών, µένουν στην κυριολεξία στο απυ-
ρόβλητο. Αυτό βγαίνει. Στην οµηρία οι µικροϊδιοκτήτες, σαν να
πληρώνουν ενοίκιο για σαράντα χρόνια ούτε τακτοποίηση ούτε
λύση του προβλήµατος, µε µια σειρά διατάξεις αντιδραστικές
στην κυριολεξία, µέχρι που θα χάνουν και χρήµατα αυτά, που
όποιος πρόλαβε να πληρώσει δήθεν την προηγούµενη ρύθµιση
Σουφλιά και που εµείς την είχαµε καταψηφίσει, το έχουµε ξανα-
πεί.

Εν πάση περιπτώσει δεν µπορούµε να δεχτούµε όµως –γιατί
ακούστηκαν και αυτά- και τη λογική της ανταποδοτικότητας. ∆η-
λαδή, από τη µια αυτοί που δηµιουργούν το πρόβληµα, κατα-
στρέφουν το περιβάλλον, δεχόµαστε ότι υπάρχει η καταστροφή,
το ποιος θα το πληρώσει όµως, το ρίχνουν σε αυτούς που δεν
είχαν καµία ευθύνη.

∆εχόµαστε ακόµα, ότι η Τοπική Αυτοδιοίκηση, τέλος πάντων
διοίκηση απ’ ό,τι φαίνεται οι κρουνοί του κρατικού προϋπολογι-
σµού θα κλείσουν τελείως και δεν θα µπορούν να κάνουν τίποτα,
ούτε απαλλοτρίωση.

∆εν καταλαβαίνω, δεν είναι –αν θέλετε- δικαίωµα συνταγµα-
τικό να έχει κάποιος εκεί που µένει κάποια τετραγωνικά πρασί-
νου, την πλατεία του και θα πρέπει να πληρώσει, ο απλός
δηµότης να πάνε στο «πράσινο» ταµείο; Τώρα ποιο «πράσινο»
ταµείο και πού θα καταλήξει το πράσινο ταµείο µέσω ΕΤΕΡΨ
είναι µια άλλη ιστορία, γιατί «πράσινο» ταµείο σηµαίνει «πράσινες
µπίζνες» και τίποτα περισσότερο. Θα πρέπει λοιπόν, να πληρώ-
σει ξανά για να γίνει κάποιο µικροέργο γιατί δεν ήταν άξια η Το-
πική Αυτοδιοίκηση.

Η λογική της ανταποδοτικότητας είναι απαράδεκτη. ∆εν συµ-
φωνούµε, αυτά είναι υποχρέωση του κράτους, είναι µια µετακύ-
ληση των ευθυνών της κεντρικής διοίκησης προς τα κάτω, προς
τον απλό δηµότη.

Για όλους αυτούς τους λόγους και όσους τέλος πάντων ανα-
πτύξαµε κατά τη συζήτηση, τόσο στην Επιτροπή όσο και εδώ
στην Ολοµέλεια εµείς καταψηφίζουµε και το επαναλαµβάνουµε
για άλλη µια φορά και επί της αρχής και στο σύνολο των άρθρων.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κ. Νικο-
λαΐδου.

Ο κ. Μαρκάκης έχει το λόγο.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κατανοώ την προσπάθεια σας για να ρυθµί-

σετε τα αυθαίρετα. Κατανοώ την προσπάθεια που κάνετε για να
βελτιώσετε το νοµοσχέδιο. Σας ευχαριστούµε που κάνατε δεκτές
κάποιες παρατηρήσεις µας.

Πιστεύω όµως, ότι θα αδικείτε τον εαυτό σας, αν δε λάβετε
µία πρόνοια για να µειώσετε σ’ ένα έστω µικρό ποσοστό ως έν-
δειξη καλής θέλησης, τα πρόστιµα για τα υπόγεια. Βεβαία, άλλα
υπόγεια έχουµε εµείς στο µυαλό µας άλλα υπόγεια έχετε εσείς.
Εγώ φαντάζοµαι τα υπόγεια των ανθρώπων που κάθονται σε δύ-
σκολες συνθήκες και εσείς έχετε τα υπόγεια των πλουσίων.

Πρέπει, να βάλετε όµως, για χάρη των φτωχών αυτών ανθρώ-
πων µια µικρή µείωση του ποσοστού στα πρόστιµα και για τις πο-
λύτεκνες και για τα ΑΜΕΑ αλλά και για τα υπόγεια, για να είστε
εντάξει µε τη συνείδησή σας.

Πιστεύω στην πρόθεσή σας, ότι σε ένα άλλο νοµοσχέδιο το
οποίο θα είναι ολοκληρωµένο να φέρετε και τη συνολική ρύθ-
µιση των αυθαιρέτων για να έχουµε τέλος, αυτό που θέλετε και
εσείς και όλοι µας µια «κόκκινη» γραµµή στα αυθαίρετα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, τον κ.

Μαρκάκη.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής, είκοσι δύο µαθητές και
µαθήτριες και τρεις συνοδοί-εκπαιδευτικοί από το Γυµνάσιο Πλω-
µαρίου Λέσβου.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Επίσης θα ήθελα να ανακοινώσω στο Σώµα ότι οι Υπουργοί
Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, Οικονοµικών
Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης,
Εξωτερικών, Εθνικής Άµυνας, Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας
και Ναυτιλίας Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, Πολιτισµού
και Τουρισµού, Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, ∆ικαιοσύ-
νης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων και Υποδοµών,
Μεταφορών και ∆ικτύων κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Επιτάχυνση
της ανάπτυξης των Ανανεώσιµων Πηγών Ενέργειας για την αντι-
µετώπιση της κλιµατικής αλλαγής και άλλες διατάξεις σε θέµατα
αρµοδιότητας του Υπουργείου Περιβάλλοντος Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής». Παραπέµπεται στην αρµόδια διαρκή επι-
τροπή.

Ο Υφυπουργός, κ. Αθανάσιος Μωραΐτης έχει το λόγο για τον
επίλογο της συζητήσεως µας για κάποιες τεχνικού χαρακτήρα
διορθώσεις-διευκρινήσεις.

Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,

Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Θα ήθελα να κάνω µία διευκρίνιση και δυο τρεις παρατηρή-
σεις στις τελευταίες τοποθετήσεις των εισηγητών.

Θέλω να διευκρινίσω λοιπόν ότι, στις νοµοτεχνικές συµπλη-
ρώσεις που κατατέθηκαν στην χθεσινή συνεδρίαση και αφορούν
το άρθρο 5, η δεύτερη νοµοθετική συµπλήρωση που αφορά τα
διατηρητέα κτήρια, δεν αφορά την περίπτωση α της παραγρά-
φου 1 του άρθρου 5 αλλά την περίπτωση β.

Κλείνοντας, τη διήµερη αυτή συζήτησή µας στην Ολοµέλεια,
θα ήθελα να πω αγαπητοί συνάδελφοι, ότι όλοι προσπαθήσαµε
-και το είδατε, πιστεύω- να µπορέσουµε απ’ αυτή τη συζήτηση
να στείλουµε ένα µήνυµα προς την ελληνική κοινωνία ότι η ελ-
ληνική πολιτεία πλέον αναλαµβάνει τις ευθύνες της, νοµοθετεί
και χαράσσει πλέον µια «κόκκινη» γραµµή.

∆ε θα µείνω και δε θέλω –αν θέλετε- να σχολιάσω κάποιες τε-
λευταίες παρατηρήσεις σας, για το αν το νοµοσχέδιο αυτό είναι
πράγµατι µία τοµή, όπως αναφέρθηκε και από µένα και από την
Υπουργό, ή αν είναι µια αλλαγή στα πολεοδοµικά πράγµατα της
χώρας. Ούτε θέλω να µπω στο αν και κατά πόσον άµεσα θα
δούµε τα αποτελέσµατα. Θα µου επιτρέψετε όµως πάνω σε δύο
θέµατα στα οποία αναφερθήκατε, στο θέµα του «πράσινου» τα-
µείου και της ηλεκτρονικής ταυτότητας να κάνω δύο τελευταίες
παρατηρήσεις.

Ξεκαθαρίσαµε από την πρώτη στιγµή ότι δεν φέρνουµε µια ει-
σπρακτικού χαρακτήρα ρύθµιση. Και ξέρετε κάτι -γιατί µπήκε
πολλές φορές και το ζήτηµα του χρόνου και αν θέλαµε, πράγ-
µατι, έξι µήνες για να φέρουµε µια απλή ρύθµιση- σας επανα-
λαµβάνω ότι η ρύθµισή µας δεν είναι εισπρακτικού χαρακτήρα,
δεν είναι µια απλή ρύθµιση, είναι µια τοµή, µια «πράσινη» και µια
έντιµη λύση.

Στέλνουµε ένα ξεκάθαρο µήνυµα στην ελληνική κοινωνία. Και
εγώ σας καλώ αυτό το µήνυµα να το στείλουν όλες οι πολιτικές
δυνάµεις µαζί. Ότι η αυθαιρεσία τέλος! Ότι ήρθε η ώρα να ανα-
λάβουµε τις ευθύνες µας και τις ευθύνες µας απέναντι στις επό-
µενες γενιές.

Γιατί µπήκε από πολλούς το θέµα των σαράντα χρόνων. Εγώ,
λοιπόν, είµαι από αυτούς που θέλουν να πιστεύουν ότι τα παιδιά
µας αύριο και µετά από σαράντα χρόνια η ελληνική κοινωνία δεν
θα κάθεται να απαντά σε αυτά, δυστυχώς, τα ερωτήµατα και τις
καταστάσεις που σήµερα εµείς απαντούµε και καλούµαστε τώρα
να νοµοθετήσουµε.

Σας λέω, λοιπόν, ότι το «πράσινο» ταµείο είναι µια µεγάλη αλ-
λαγή του ΥΠΕΚΑ και έρχεται να παίξει το ρόλο του. Θα µπορού-
σαµε, λοιπόν, µε µια απλή ρύθµιση και την αλλαγή των
προστίµων Σουφλιά, να το φέρουµε σε ένα µήνα και να τελειώ-
σει. Στέλνουµε το µήνυµα µε αυτήν τη ρύθµιση, ότι δεν µας εν-
διαφέρει απλά να πάµε να εισπράξουµε -και όπως είπατε πριν-
και απ’ αυτούς που δεν φταίνε. Αλλά κάνουµε µια νοµοθετική
ρύθµιση και δίνουµε αυτό το ρόλο στο «πράσινο» ταµείο, γιατί
από εδώ και πέρα θα είναι το ταµείο, το εργαλείο του Υπουρ-
γείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, όπου
µέσα από αυτό θα πρέπει να εγείρουν αυτές οι περιβαλλοντικές
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παρεµβάσεις στους δήµους, τις γειτονιές, ώστε ο πολίτης πράγ-
µατι να κατανοήσει ότι αυτά δεν είναι χρήµατα που θα δοθούν
στη ρύθµιση, τα οποία δεν ξέρει που θα πάνε, αλλά θα είναι χρή-
µατα τα οποία θα πάνε σε συγκεκριµένες ρυθµίσεις.

Ηλεκτρονική Ταυτότητα του Κτηρίου. Ακούστηκαν διάφορα
πράγµατα, µάλιστα ακούσαµε και για συντεχνιακά συµφέροντα,
για παιχνίδια που παίζονται και όλα αυτά. Αγαπητοί συνάδελφοι,
το ξεκαθαρίζω για δεύτερη φορά. Είµαστε η µοναδική χώρα στην
Ευρωπαϊκή Ένωση, η οποία δεν γνωρίζει το κτηριακό της από-
θεµα. Είµαστε η µοναδική χώρα στην Ευρωπαϊκή Ένωση, που ο
πολίτης δεν γνωρίζει τι ακίνητο αγοράζει, δεν ξέρει ο συµπολίτης
µας ποια είναι η περιουσία του. Λοιπόν, όλα αυτά θέλουµε να τα
αποκαταστήσουµε.

Θέλουµε, λοιπόν, σ’ αυτήν τη χώρα να βάλουµε κανόνες. Θα
πρέπει, για να δηµιουργήσουµε ένα ευνοµούµενο κράτος εµείς,
εδώ στο Εθνικό Κοινοβούλιο να νοµοθετήσουµε, να πάρουµε –αν
θέλετε- και σκληρές αποφάσεις, αλλά πάνω απ’ όλα να χαρά-
ξουµε µια νέα πορεία. Και η νέα πορεία θα πρέπει να είναι µαζί
µε τους πολίτες, αλλά µε µια άλλη λογική, µε µια άλλη νοοτρο-
πία και καλούµαστε εµείς πρώτοι να δώσουµε το παράδειγµα.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Σας ευχαριστούµε,
κύριε Υπουργέ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-
ζήτηση επί της ενότητας των άρθρων 1 έως 12 και των τροπο-
λογιών του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής: «Ταυτότητα κτηρίων, υπερβάσεις
δόµησης και αλλαγές χρήσης, µητροπολιτικές αναπλάσεις και
άλλες διατάξεις» και θα γίνει η ψήφισή τους χωριστά.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 1 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Κατά

πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς το άρθρο 1

έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 2, όπως τροπο-

ποιήθηκε από την κυρία Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Κατά

πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς το άρθρο 2

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από την κυρία Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 3, όπως τροπο-
ποιήθηκε από την κυρία Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Κατά

πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς το άρθρο 3

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από την κυρία Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 4, όπως τροπο-
ποιήθηκε από την κυρία Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Κατά

πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς το άρθρο 4

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από την κυρία Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 5, όπως τροπο-
ποιήθηκε από την κυρία Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Κατά

πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς το άρθρο 5

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από την κυρία Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 6 όπως τροποποι-
ήθηκε από την κυρία Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Κατά

πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς, το άρθρο 6

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από την κυρία Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 7 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Κατά

πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Παρών.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς το άρθρο 7

έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 8 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Κατά

πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς το άρθρο 8

έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 9 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Κατά

πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: ∆εκτό.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς το άρθρο 9

έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 10, όπως τροπο-

ποιήθηκε από την κυρία Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Κατά

πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς το άρθρο 10

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από την κυρία Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 11, όπως τροπο-
ποιήθηκε από την κυρία Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Κατά

πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: ∆εκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς το άρθρο 11

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από την κυρία Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 12, όπως τροπο-
ποιήθηκε από την κυρία Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Κατά

πλειοψηφία.



Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Ρ∆’ - 22 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2010 6147

ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: ∆εκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς το άρθρο 12

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από την κυρία Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Εισερχόµεθα στην ψήφιση του ακροτελεύτιου άρθρου του νο-
µοσχεδίου και ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Κατά

πλειοψηφία.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς το ακροτε-

λεύτιο άρθρο έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Περιβάλλοντος,

Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής: «Ταυτότητα κτηρίων,
υπερβάσεις δόµησης και αλλαγές χρήσης, µητροπολιτικές

αναπλάσεις και άλλες διατάξεις» έγινε δεκτό κατ’ αρχήν και κατ’
άρθρον κατά πλειοψηφία και η ψήφισή του στο σύνολο αναβάλ-
λεται για άλλη συνεδρίαση.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 15.42’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο, ηµέρα Παρασκευή 23 Απριλίου 2010 και ώρα
10.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευτικό
έλεγχο: α) συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) συζήτηση επε-
ρώτησης δεκαοκτώ Βουλευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας προς
τους Υπουργούς Οικονοµικών και Πολιτισµού και Τουρισµού,
σχετικά µε τη διακοπή της διαδικασίας κατασκευής έντεκα κλει-
στών γυµναστηρίων και δεκατριών κολυµβητηρίων µε σύµπραξη
δηµοσίου και ιδιωτικού τοµέα [Σ∆ΙΤ]), σύµφωνα µε την ηµερήσια
διάταξη.
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